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TURQUOISE COUNCIL OF AMERICANS AND EURASIANS

Cimmmemve Q NMeaganmioac

DUV O Ul dllices
the US Congressional Delegation Trip to Azerbaijan
May 25" to May 31%, 2013
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SATURDAY, May 25 (TULSA, OK}

1:00 PM Departure for Azerbaijan

SUNDAY, May 26 (BAKU, AZERBAIJAN})

8:00 PM Arrival in Baku

9:30 PM Transfer to Hotel

10:00 PM Hotel check in (JW Marriott Baku)
11:00 PM Overnight stay

MONDAY, May 27 (BAKU)

2:30 AM
9:30 AM
10:30 AM
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5:00 PM
7:00 PM
10:00 PM

Breakfast at Hotel

Briefing at Hotel by the US Embassy (US Foreign Policy towards Azerbaijan)
Briefing at Border Security Agency (Border Security Issues with Iran and Russia;
Future of Caspian Sea)

Briefing at the Presidential Palace (US-Azerbaijan Relations

Lunch

Visit and meet with the President of Azerbaijan

Visit to Ine r’arllament OI f-\zeroauan ano meet Wltn tne bpeaKer OT Harllament
{US-Azerbaijan Congressional Relations)

Back to Hotel and Rest for 2 hours

Dinner

Overnight Stay

TUESDAY, May 28 {BAKU){Republic Day of Azerbaijan)

9:00 AM
10:00 AM

Breakfast at Hotel

Hrmflnn at Hotel on the “Renublic Day of Azerbai
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11:00 AM
1:00 PM
2:30 PM

Participate at Republic Day Traditions, Customs and Activities

Lunc

Meet vath the Chair of the Parliament Armed Services Committee (US-Azerbaijan
Military Cooperation)

Back to Hotel and rest for 2 hours

>

Reception
Dinner at Haydar Aliyev Cultural Center
Walk in the Baku Lakeshore Boulevard and Enjoy the “Fireworks Show “

WEDNESDAY, May 29 (BAKU)

8:00 AM
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3:00 AM
Shared
10:00 AM

11:00 AM
12:30 PM
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4:00 PM
5:00 PM
7:00 PM
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Breakfast at Hotel
Give a keyncte speech at US-Azerbaijan Convention Opening (US-Azerbaijan
Vision for Future in the Caspian Basin)

Meet with the Chair of the Foreign Affairs Committee of the Parliament {Next

Steps to be taken at US-Azerbaijan Relations)

Visit to the National Museum of Hlstory

Lunch & Remarks at US- Azerbaijan Convention

\ied t A N .«l.—.m« i~ A~ A Are t t Aant Cyrhanmaa Dragramel
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iefing at State Oil Fund of Azerbaijan {SOFAZ) (Foreign Investment Policy)

Back to Hotel and rest for 2 hours
Dinner & Gala at US-Azerbaijan Convention
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Qvernight Stay

THURSDAY, May 30 (BAKU)

9:00 AM
10:00 AM

Breakfast at Hotel
Briefing at State Oil Fund of Azerbaijan (SOFAZ) (Foreign Investment Policy)

11:00 AM Meet with the Mayor and Tour in the Old Clty {History, Architecture and
Diversity in Baku Old City)

1:00 PM Lunch

2:30 PM Briefing at the State Oil Company of Azerbaijan Republic (SOCAR) (Energy
Carmniritu_CAanthaorn Enev-n-u CAavridArl
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4:00 PM Visit to the National Flag Museum

5:00 PM Back to hotel and rest for 2 hours

7:00 PM Dinner at a Family House (Family Values and Cuisine Life in Azerbaijan)

10:00 PM Back tc Hotel and overnight stay

FRIDAY, May 31 (BAKU-TULSA)

Early Wake up and Transfer to airport

Flight back to US



Breakfast on Air

8:30 AM
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Members of Congress
Educational Seminar in Turkey and Azerbaijan
May 24" to June 1%, 2013
Sponsored by Council of Turkic American Associations (CTAA)
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Friday, May 24  (WASHINGTON DC)

CSatiirdaw Ay 35 {ISTANRIIDY
LSULUTUUY, IVIAY &J (IJINIVUUL)
4:45 PM rrival at Istanbul Ataturk Airport

Transfer to Hotel
Hotel check in & Rest for 2 hours (Ciragan Palace Kempinski Hotel)

Dinner with the Members of the Turkish Parliament
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8:00 AM
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9:30 AM

1:30 PM

3:00 PM
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Breakfast at Hotel

Briefing at Hotel by the US Consular Staff (US-Turk

Depart hotel
Visit to Topkapi Palace and Museum

Lunch with leading Journalists (Freedom of Press in Turkey)
Visit to Haghia Sophia & Blue Mosque
(Beauty of Eastern Roman and Ottoman History)

Depart for dinner
Dinner with Academicians (Higher Education; Study Abroad to US)

Return to hotel
Overnight Stay at the Ciragan Palace Kempinski Hotel
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10:30 AM
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5:00 PM

Early Wake up and Early Check ocut

Departure for Ankara
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Turkish Airlines TK2108
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Arrival in Ankara
Transfer to Hotel & Check in (Grand Ankara Rixos)

Visit to the US Embassy in Ankara
Briefing (US-Turkey Cooperation for the Regional Security)

Lunch at the Turkish Parliament with the Speaker of the Parliament
(Turkey-US Congressional Relations)

Meet with the Leaders of the Opposition Parties in the Parliament

(Politics in Turkey)

Back to Hotel and Rest for 2 hours
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Dinner with the US Ambassador

d Ankara Rixos
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8:00 AM  Breakfast at Hotel
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Wednesday, May 29

Meet with the Turkish

o

Visit an

Back to Hotel and check out

Transfer to the airport
port

Departure for Istanbul
Turkish Airlines TK2139

Flight to Baku via Istanbul by Turkish Airlines TK334
Lunch on Air

Return to hotel
Overnight Stay at the JW Marriott Baku

(BAKU)

9:00 AM

Breakfast at Hotel
Visit to US-Azerbaijan Convention Opening

Visit and meet with the Azerbaijani President
(US Foreign Policy towards Azerbaijan)

Visit and Meet with the Azerbaijani Minister of Foreig
(The Future of US-Azerbaijan Relations)



1:30 PM  Lunch at US-Azerbaijan Convention Luncheon
3:00 PM  \Visit and Meet with the Speaker of the Azerbaijani Parliament
(Steps to be taken at Azerbaijani Parliament and US House)
4:30 PM  Visit and Meet with Minister of Border Security
(Regional Security Challenges)
7:00 PM  Dinner at US-Azerbaijan Convention Gala
10:00 PM  Return to hotel
QOvernight Stay at the JW Marriott Baku
Thursday, May 30 {BAKU-ISTANBUL)

10:00 AM

11:30 AM
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2:30 PM

5:.00 PM

6:30 PM

7:30 PM

9:45 PM

10:30 PM

Friday, May 31

Briefing at State Oil Company of Azerbaijan Republic (SOCAR)
(New Pipelines from Caspian to Europe)

Meet with the Mayor of Old City and Tour in the Old City

Briefing at the Department of Energy
(Energy Security from Caspian Basin to European Market)

Back to Hotel and Check out

Transfer to the airport and departure for Istanbul

[74e 3s 1ol }

Turkish Airlines lTI\:’J:’)D]

Arrival in Istanbul

Transfer to Hotel and check in (Ciragan Palace Kempinski Hotel)

PR o P

UVEFHIgﬁI Stay at the uragan Palace |\emp|n5K| Hotel

(ISTANBUL)
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Breakfast at Hotel

9:00 AM

i

11:30 AM Visit and meet with the Mayor of Istanbul

o

15-5211_00010

Dinner at a Turkish Family House

7:30 PM

11:00 AM  Transfer to airport
“Have a Safe flight back to US!”
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Turkish American Federation of Midwest

Friday, March 24 {WASHINGTON DC)
* Departure for Turkey

Saturday, March 25 (ISTANBUL)
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* Transfer to Hotel and Check in
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* Dinner at a restaurant

» QOvernight Stay _

Sunday, March 26 (ISTANBUL)

* 1:00 pm---Lunch at TUSKON (Turkish Confederation of Businessmen and Industrialists)
OBriefing at TUSKON (New Partnerships, New Markets: Africa Initiative)
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* Early wake up and Check out



Transfer to the airport and flight to Ankara by Turkish Airlines

at the

Breakfast e airport

Arrival in Ankara-Transfer to the Hotel and Check in

2:00 pm---Meeting with the political counsel of the American Embassy in Turkey

4:00 pm---Meet with the Chair of the Human Rights Committee at the Turkish
Parliament(Talk about Freedom of Press)
6:00 pm---Back 1o Hotel

7:30 pm---Dinner roundtable with the
Overnight Stay _
uesday,

March 28 (ANKARA-BAKU)

8:00 am---Breakfast at Hotel and check out

3:00 am---Briefing at BOTAS {Petroieum Pipeline Corporation) — (N

: m---Briefing at BOTAS (Petroleum Pipeline Corporation) Z(N
Challenges: Turkey’s hecoming energy Hub)
TThttp://www.botas.gov.tr/defaultEN.asp
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Transfer to the airport

e aTa

0 pm---Flight to Baku via istanbuli
Lunch at Istanbul Airport

Arrival in Baku

Director of Writers and Journalists

oundation

Roundtable Dinner with Azerbaijani Business Delegation for Trade and Commerce

THDKD_0002
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Overnight Stay

Wednesday, March 29 (BAKU)

12:00 pm---Lunch at the US-Azerbaijan Convention
1:00 pm---Session on Azerbaijan Energy Sector and Policies

3:30 pm---Briefing at the State Qil Company of Azerbaijan (SOCAR) [ {Southern Energy
Corridor) http://new.socar.az/socar/az/home

7:30 pm---Dinner with Members of the Parliament of Azerbaijan

Overnight Stay

Thursday, March 30 (BAKU)

9:00 am---Meet with the Mayor of Old City (Social Life as well as History and Diversity
in the Old City)

12:30 nm---l inch

1Z2:zU Lunch

1:30 pm---Briefing at the Department of Energy [1(Enhancing Energy Security from
Caspian to Europe)

3:00 pm---Briefing at SOFAZ (State Oil Fund of Azerbaijan) T1Azerbaijan
Investment Polic |th Oil Funds)

ft\n

0 pm---Fly to Istanbul

8:30 pm---Roundtable Dinner with Representatives of the Armenian Minority
Communities in Istanbul



* Overnight stay O

e 1100 am-——Rriofing 2t TANAD (Tranc-Anatnlian Natiiral (Gac Dinalinal
44UV diM-——-OrNiGing at 1 ANAF L Faiis-Angloinian iNnalurai sas Fipaiing)
Chttp://www.tanap.com/en/ [J{Linking Caspian to Europe)

* 12:30 pm---Lunch with Turkish Investment and Development Agency
* 2:30 pm---Briefing at TESEV {The Turkish Economic and Social Studies Foundation)

{Democratization, Foreign Policy and Good Governance)
http://www.tesev.org.tr/en/homepage

» 7:00 pm---Dinner with ieading journaiists (Freedom of Press in Turkey)

* Qvernight Stay

Saturday, June 1 (ISTANBUL-WASHINGTON DC)

. Breakfast at Hotel

transfer to the airport

. Check out an

!

. Flight back to US [
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TURQUOISE COUNCIL OF AMERICANS AND EURASIANS

Sponsors
the US Congressional Delegation Trip to Turkey and Azerbaijan
May 24" to June 1%, 2013
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Saturday, May 25 {ISTANBUL)

4:00 pm Arrivai in Istanbul

5:00 pm Transfer to Hotel

5:30 pm Hotel check in & Rest for 2 hours {Ciragan Palace Kempinski Hotel)

7:30 pm Dinner with the Members of the Turkish Parliament from Istanbul Region

(US- T urkey Longressmnal Relations; Further Steps to be Iaken}

Sunday, May 26 (ISTANBUL)

9:00 am Breakfast at Hotel

10:00 am Briefing at Hotel by the US Consular Staff (US-Turkey Relations)

11:30 am Visit to Ecumenical Patriarch of Constantinople (Minorities in Turkey)

1:00 pm Lunch with Leading Journalists (Freedom of Press in Turkey)

3:00 pm Visit to Writers and Journalists Foundation {Diversity in Turkey}

5:00 pm Back to Hotel

7:00 pm Dinner with Academicians (Higher Education; Turkish Students at US Colleges &
Universities)

9:00 pm Back to Hotel

10:30 pm Overnight Stay



Monday, May 27 (ANKARA)
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12:30 pm
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Departure for Ankara by Turkish Airlines
Breakfast on Air
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ransfer to Hotel & Check in {(Grand Ankara Rixos)

Briefing at the US Embassy (US-Turkey Cooperation for the Regional Security)
Lunch at the Turkish Parliament with the Speaker of the Parliament

{Turkey-US Congressional Relations)

Meet with the Leaders of the Opposition Parties in the Parliament

(Politics in Turkey)

Visit and Meet with the Turkish President
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Tuesday, May 28 (ANKARA-BAKU)
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(Turkey—lsrael |I|tary Relatlons)

Visit and Meet with the Turkish Minister of Energy (Energy Security for Eurasia)
Back to Hotel and check out

Transfer to the airp ort and departure for Istanbul

Flight to Baku via Istanbul by Turkish Airlines

Lunch on A|r

Transfer to Hotel and Check in (Four Seasons Baku
Dinner at a Restaurant
Overnight Stay

Wednesday, May 29 (BAKU)
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1:30 pm

LIS-Azerbaijan Convention Opening Ceremaony
Visit nd meet with the Azerbaijani President

(US Foreign Policy towards Azerbaijan)

Visit and Meet with the Azerbaijani Mi
(The Future of US-Azerbaijan Relations)
Lunch at US-Azerbaijan Convention Luncheon



3:30 pm Visit and Meet with the Speaker of the Azerbaijani Parliament
t 1 ~

ICtnime ¥+ bhn #aliam Ak Aaarbhhaiinm] Davlinmaan ArmA NIC Haniieonl
QLTS LU VT LdRElT d HLCIUdIJdIII r'dl IIdIIICIIL diiu Uo rnuusc)
5:00 pm Visit and Meet with Minister of Border Security
(Regional Security Challenges)
7:00 pm Dinner at US-Azerbaijan Convention Gala
11.NN - MNunrmiohd Ctavg
ALY |JI ] UvTiingiit JLdy
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10:00 am Briefing at State Oil Company of Azerbaijan Republic (SOCAR)
(New Pipelines from Caspian to Europe)
11:30 am Briefing at the Department of Culture (Diversity of Civilizations in Azerbaijan)
100 nrm Irimeh wiith COCADR Cuariitivia Taam {TANADY
L.V P LUTIUIT WILHT OWVCAR LATLULIVE 1TCalll {1 ANATTY
3:00 pm Visit to Azerbaijan Diplomatic Academy (Higher Education in Azerbaijan)
4:30 pm Briefing at the Department of Energy
(Energy Security from Caspian Basin to European Market)
SoNN Raris ¥+~ HAatal and Chacl At
vV.vwv 'JIII DAL LU [1ULT dlilu WIITUN UUL
7:30 pm Transfer to the airport and departure for Istanbul
9:00 pm Arrival in Istanbul
10:00 pm Transfer to Hotel and check in {Ciragan Palace Kempinski Hotel)
11:00 pm Overnight Stay

Friday, May 31  (ISTANBUL)

9:00 am Breakfast at Hotel
10:00 am Visit and meet with the Governor of Istanbul (Istanbul-Texas Trade Relations)
11:00 am Visit and meet with the Mayor of Istanbul

I'Icl'anhl |I=I—In||cl'nn Cictor ity Rolatinncg)
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12:30 pm Lunch

2:00 pm Briefing at Istanbul Policy Center (EU-Turkey Negotiations)
3:30 pm Briefing at TESEV (Turkey’s Democratization Process)

5:00 pm Back to Hotel and Rest for 2 Hours

7:00 pm Dinner at a Turkish Family House (Turkish Family Values)

10:00 pm Overnight Stay

Catkriprdar: lisran i FICTARIDIII _WAACUINASTAN I
SAdluluady, J 1C L I ITRINDULTVYVAJIINIIIING I WVIN /)
9:00 am Breakfast at Hotel

11:00 am Transfer to airport

1:00 pm Flight back to US

* In case of any inconvenience, the best substitutes will be visited in place of the honorable hosts.



“Have a Safe flight back to US!”
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Departure for Azerbaijan {by Lufthansa LH76

TUESDAY, May 28 (BAKU, AZERBAIJAN)

B:55 PM
9:45 PM

Arrival in Baku
Transfer to Hotel & Check in (Four Seasons Baku)
Overnight Stay

WEDNESDAY, May 29 (BAKU)

el

A.

gﬁ

:0
10:
i1:

o6
o

=
o

12:30 AM

(S
o
)
X
<

(¥
=
-]

)

<

>
Q Q

SO
4

o
T W
<

g
-
=

oo U
S W
SO
23
<

[SEN Y
=9
>
>

o Q

=)
<

Qo

Breakfast at Hotel

Participation at US-Azerbaijan Convention Opening Ceremony: Vision for Future

Keynote address at US-Azerbaijan Convention Opening (US-Azerbaijan

Strategic Partnership in the Caspian Region)

Meeting with the President of the Republic of Azerbaijan H.E. ilham Aliyev {(Future of US-
Azerbaijan Relations)

Lunch with President Alivev {Current {ssues on US-Azerbaijan Relations: Steps to be

taken; Security Challenges with Russia and Iran)

Visit and meet with Hon. Ogtay Asadov, Speaker of the Parliament (US-Azerbai

Congressional Relations)
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World Energy Security Dynamlcs. New prospects for the Southern Energy Corridor"

Rarl +n Hatal & Dact
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Dinner & Gala at US-Azerbaijan Convention (Together with American and Azerbaijani
Dignitaries hosted by the Parliament Speaker Hon. Ogtay Asadov)



THURSDAY, May 3 (BAKU)
4:15 AM Flight back to US by Lufthansa (LH613)
1:50 PM Arrival in Houston

* In case of any inconvenience, the best substitutes will be visited in place of the honorable hosts.

“Have a Safe flight back to US>
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TURQUOISE COUNCIL OF AMERICANS AND EURASIANS

Sponsors
the US Congressional Delegation Trip to Turkey and Azerbaijan
May 24" to June 1%, 2013
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Saturday, May 25 {ISTANBUL)

4:00 pm Arrivai in Istanbul

5:00 pm Transfer to Hotel

5:30 pm Hotel check in & Rest for 2 hours {Ciragan Palace Kempinski Hotel)

7:30 pm Dinner with the Members of the Turkish Parliament from Istanbul Region

(US- T urkey Longressmnal Relations; Further Steps to be Iaken}

Sunday, May 26 (ISTANBUL)

9:00 am Breakfast at Hotel

10:00 am Briefing at Hotel by the US Consular Staff (US-Turkey Relations)

11:30 am Visit to Ecumenical Patriarch of Constantinople (Minorities in Turkey)

1:00 pm Lunch with Leading Journalists (Freedom of Press in Turkey)

3:00 pm Visit to Writers and Journalists Foundation {Diversity in Turkey}

5:00 pm Back to Hotel

7:00 pm Dinner with Academicians (Higher Education; Turkish Students at US Colleges &
Universities)

9:00 pm Back to Hotel

10:30 pm Overnight Stay



Monday, May 27 (ANKARA)
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Departure for Ankara by Turkish Airlines
Breakfast on Air
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ransfer to Hotel & Check in {(Grand Ankara Rixos)

Briefing at the US Embassy (US-Turkey Cooperation for the Regional Security)
Lunch at the Turkish Parliament with the Speaker of the Parliament

{Turkey-US Congressional Relations)

Meet with the Leaders of the Opposition Parties in the Parliament

(Politics in Turkey)

Visit and Meet with the Turkish President
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Tuesday, May 28 (ANKARA-BAKU)
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(Turkey—lsrael |I|tary Relatlons)

Visit and Meet with the Turkish Minister of Energy (Energy Security for Eurasia)
Back to Hotel and check out

Transfer to the airp ort and departure for Istanbul

Flight to Baku via Istanbul by Turkish Airlines

Lunch on A|r

Transfer to Hotel and Check in (Four Seasons Baku
Dinner at a Restaurant
Overnight Stay

Wednesday, May 29 (BAKU)
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1:30 pm

LIS-Azerbaijan Convention Opening Ceremaony
Visit nd meet with the Azerbaijani President

(US Foreign Policy towards Azerbaijan)

Visit and Meet with the Azerbaijani Mi
(The Future of US-Azerbaijan Relations)
Lunch at US-Azerbaijan Convention Luncheon



3:30 pm Visit and Meet with the Speaker of the Azerbaijani Parliament
t 1 ~

ICtnime ¥+ bhn #aliam Ak Aaarbhhaiinm] Davlinmaan ArmA NIC Haniieonl
QLTS LU VT LdRElT d HLCIUdIJdIII r'dl IIdIIICIIL diiu Uo rnuusc)
5:00 pm Visit and Meet with Minister of Border Security
(Regional Security Challenges)
7:00 pm Dinner at US-Azerbaijan Convention Gala
11.NN - MNunrmiohd Ctavg
ALY |JI ] UvTiingiit JLdy

QNN Arn Draal-fact a¥ Llatal
J.Uu dlll DITdARIASLl Al I'1uLlcl
10:00 am Briefing at State Oil Company of Azerbaijan Republic (SOCAR)
(New Pipelines from Caspian to Europe)
11:30 am Briefing at the Department of Culture (Diversity of Civilizations in Azerbaijan)
100 nrm Irimeh wiith COCADR Cuariitivia Taam {TANADY
L.V P LUTIUIT WILHT OWVCAR LATLULIVE 1TCalll {1 ANATTY
3:00 pm Visit to Azerbaijan Diplomatic Academy (Higher Education in Azerbaijan)
4:30 pm Briefing at the Department of Energy
(Energy Security from Caspian Basin to European Market)
SoNN Raris ¥+~ HAatal and Chacl At
vV.vwv 'JIII DAL LU [1ULT dlilu WIITUN UUL
7:30 pm Transfer to the airport and departure for Istanbul
9:00 pm Arrival in Istanbul
10:00 pm Transfer to Hotel and check in {Ciragan Palace Kempinski Hotel)
11:00 pm Overnight Stay

Friday, May 31  (ISTANBUL)

9:00 am Breakfast at Hotel
10:00 am Visit and meet with the Governor of Istanbul (Istanbul-Texas Trade Relations)
11:00 am Visit and meet with the Mayor of Istanbul
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12:30 pm Lunch

2:00 pm Briefing at Istanbul Policy Center (EU-Turkey Negotiations)
3:30 pm Briefing at TESEV (Turkey’s Democratization Process)

5:00 pm Back to Hotel and Rest for 2 Hours

7:00 pm Dinner at a Turkish Family House (Turkish Family Values)

10:00 pm Overnight Stay

Catkriprdar: lisran i FICTARIDIII _WAACUINASTAN I
SAdluluady, J 1C L I ITRINDULTVYVAJIINIIIING I WVIN /)
9:00 am Breakfast at Hotel

11:00 am Transfer to airport

1:00 pm Flight back to US

* In case of any inconvenience, the best substitutes will be visited in place of the honorable hosts.



“Have a Safe flight back to US!”
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Council of
lurkic American
Associations

Members of Congress
Educational Seminar in Turkey and Azerbaijan
May 24™ to June 1%, 2013
Sponsored by Council of Turkic American Associations (CTAA)

ITINERARY

Friday, May 24 (WASHINGTON DC)

11:15PM  Departure Washington, D.C.
Turkish Airlines (TK8)

Saturday, May 25 (ISTANBUL)

4:45 PM  Arrival at Istanbul Ataturk Airport
Transfer to Hotel
Hotel check in & Rest for 2 hours (Ciragan Palace Kempinski Hotel)

7:00 PM  Dinner with the Members of the Turkish Parliament
(Members of the Foreign Affairs and Homeland Security Committees)

10:30 PM  Return to hotel
Overnight at the Ciragan Palace Kempinski Hotel

Sunday, May 26 (ISTANBUL)

000004
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8:00 AM
8:15 AM

9:30 AM

1:30 PM

3:00 PM
7:30 PM

10:00 PM

Breakfast at Hotel

Briefing at Hotel by the US Consular Staff (US-Turkey Relations)

Depart hotel
Visit to Topkapi Palace and Museum

Lunch with leading Journalists (Freedom of Press in Turkey)
Visit to Haghia Sophia & Blue Mosque
(Beauty of Eastern Roman and Ottoman History)

Depart for dinner '
Dinner with Academicians (Higher Education; Study Abroad to US)

Return to hotel
Overnight Stay at the Ciragan Palace Kempinski Hotel

Monday, May 27 (ANKARA)

7:00 AM

8:00 AM

9:00 AM
10:30 AM
12:00 AM

1:30 PM

2:30 PM

4:00 PM

5:00 PM

000005

Early Wake up and Early Check out

Departure for Ankara
Turkish Airlines TK2108
Breakfast on Air

Arrival in Ankara
Transfer to Hotel & Check in (Grand Ankara Rixos)

Visit to the US Embassy in Ankara
Briefing (US-Turkey Cooperation for the Regional Security)

Lunch at the Turkish Parliament with the Speaker of the Parliament
(Turkey-US Congressional Relations)

Meet with the Leaders of the Opposition Parties in the Parliament
(Politics in Turkey)

Visit and Meet with the Turkish President

Visit and Meet with the Turkish Minister of Foreign Affairs

Back to Hotel and Rest for 2 hours

15-5211_00031



7:00 PM

10:00 PM

Dinner with the US Ambassadof

Return to hotel
Overnight Stay at the Grand Ankara Rixos

Tuesday, May 28 (ANKARA-BAKU)

8:00 AM

9:00 AM

10:00 AM

11:00 AM

11:30 AM

12:00 AM

3:00PM

7:45 PM

8:30 PM
10:00 PM

Wednesday, May 29

Breakfast at Hotel

Visit and meet with the Turkish Minister of Defense
Visit and Meet with the Turkish Minister of Energy
Back to Hotel and check out

Transfer to the airport

Departure for Istanbul
Turkish Airlines TK2139

Flight to Baku via Istanbul by Turkish Airlines TK334
Lunch on Air

Arrival in Baku
Transfer to Hotel and Check in (JW Marriott Baku)

Dinner at Heydar Aliyev Cultural Center

Return to hotel
Overnight Stay at the JW Marriott Baku

(BAKU)

9:00 AM

10:00 AM

11:00 AM

12:30 AM

000006

Breakfast at Hotel
Visit to US-Azerbaijan Convention Opening

Visit and meet with the Azerbaijani President
(US Foreign Policy towards Azerbaijan)

Visit and Meet with the Azerbaijani Minister of Foreign Affairs
(The Future of US-Azerbaijan Relations) :

15-5211_00032



1:30 PM

3:00 PM
4:30 PM

7:00 PM
10:00 PM

Lunch at US-Azerbaijan Convention Luncheon
Visit and Meet with the Speaker of the Azerbaijani Parliament
(Steps to be taken at Azerbaijani Parliament and US House)

Visit and Meet with Minister of Border Security
(Regional Security Challenges)

Dinner at US-Azerbaijan Convention Gala

Return to hotel
Overnight Stay at the JW Marriott Baku

Thursday, May 30 (BAKU-ISTANBUL)

9:00 AM

10:00 AM

11:30 AM
1:00 PM
2:30 PM
4:00 PM

5:00 PM

6:30 PM

7:30 PM

9:45 PM

10:30 PM

Breakfast at Hotel

Briefing at State Oil Company of Azerbaijan Republic (SOCAR)
(New Pipelines from Caspian to Europe)

Meet with the Mayor of Old City and Tour in the Old City
Lunch with SOCAR Executive Team

Visit to National History Museum

Visit to Baku-Thilisi-Ceyhan Pipeline Terminal (BTC)

Briefing at the Department of Energy
(Energy Security from Caspian Basin to European Market)

Back to Hotel and Check out

Transfer to the airport and departure for Istanbul
Turkish Airlines (TK335)

Arrival in Istanbul

Transfer to Hotel and check in (Ciragan Palace Kempinski Hotel)
Overnight Stay at the Ciragan Palace Kempinski Hotel

Friday, May 31 (ISTANBUL)

000007
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9:00 AM  Breakfast at Hotel
10:00 AM Visit and meet with the Governor of Istanbul
11:30 AM  Visit and meet with the Mayor of Istanbul

1:00 PM  Briefing and Lunch at TANAP
(Linking Caspian to Europe)

2:30 PM  Visit & Shopping at Grand Covered and Spice Bazaar
5:00 PM  Back to Hotel and Rest for 2 Hours
7:30 PM  Dinner at a Turkish Family House

10:00 PM  Return to hotel
Overnight Stay at the Ciragan Palace Kempinski Hotel

Saturday, June 1 (ISTANBUL-WASHINGTON DC)

10:00 AM  Breakfast at Hotel
11:00 AM  Transfer to airport

1:34 PM  Flight back to US
Turkish Airlines {TK7)

* In case of any inconvenience, the best substitutes will be visited in place of the honorable hosts.

“Have a Safe flight back to US!”

000008
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TURQUOISE COUNCIL OF AMERICANS AND EURASIANS
Sponsors & Organizes
U5 Congressional Member Trip to Azerbaijan
May 27" to May 30", 2013

Turguaoise Council

ITINERARY
MONDAY, May 27 {(HOUSTON)
§:00 PM Departure for Azerbaijan {by Lufthansa LH7600)

TUESDAY, May 28 {BAKU, AZERBAIAN]

8:55 PM Arrivalin Baku
9:45 PM Transfer to Hotel & Check in {Four Seasons Baku}
Cvernight Stay

WEDNESDAY, May 29 {BAKU)

8:00 AM Breakfast at Hote!

9:00 AN Briefing at by the US Ambassador to Azerbaijan

10:00 AM Keynote address at US-Azerbaijan Convention Opening [US-Azerbaijan
Shared Vision for Future in the Casplan Basin)

11:30 AM Briefing at Border Security Department {Border Security lssues and Challenges
with lran and Russia)

12:30 PM Visit to the Parilament of Azerbaljan and Meet with the Speaker of the

Parliament (US-Azerbaijan Parliamentarian Relations)

130 PM Lunch & Remarks at US-Azerbalian Convention (US-Azerbaljan Strateglc Statehood)

230 P Visit and meet with the President of Azerbaijan

3:30 PM Briefing at State Qil Company of Azerbaljan Republic {Southern Energy Corridor
and Eurasian Energy Security)

4§30 FM Briefing at the Ministry of the Foreign Affairs of Azerbaijan {Issues & Challenges: Next
Steps to be Taken at US-Azerbaijan Relations)

5:30 PM Back to Hotel & Rest

7:00 PR Dinner & Gala at US-Azerbaljan Convention {Together with American and Arerbaijani
Bignitaries)

00 PM Back to Hotel

13:00 P Overnight Stay
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E THURSDAY, May 30 {BAKU}

415 AM Flight back to US by Lufthansa {LH613)
1350 PM Arrival in Houston

* In case of any inconvenience, the best substitutes will ba visited in place of the honorable hosts,
“Have a Safe flight back to US™
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Turquoise Council of Americans and Eurasians (TCAE), based in Houston and
MY  active in Texas, Arkansas, Kansas, Louisiana, Mississippi, New Mexico,

{m Oklahoma, and Washington DC, is an independent umbrella organization with
]
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Turquaise Council

Turqusise Councit  relations between U.S.—Turkey, Azerbaijan, Bosnia, Kazakhstan, Kyrgyzstan
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’

commitments to American principles, the Council hopes to advance economic
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Baku, Azerbaijan
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MESSAGE FROM THE CONVENTION ORGANIZER

WHY US-Azerbaijan Convention?

US-Azerbaijan Convention is yet another opportunity to discuss and expand the strong

i i nd mutial racnact | ack vear wa
two nations based on shared interests and mutual respect. Last year we

marked the 20th years of the U.S. ~ Azerbaijan partnership; and, on that occasion, the
Convention in Washington focused on Azerbaijan’s progress since restoring its independence
and its contribution to giobal energy security. ..
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Opening Ceremony - US Azerbaijan Convention
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OPENING CEREMONY

Weicome
Reception

Opening
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Special Sessions

Closing Session

Organizer
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UKGANIZEKRDS
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OPENING CEREMCNY @ Auditorium
Haydar Aliyev Center

Haydar Aliyev Avenue, Baku, Azerbaijan AZ1095S

Plenary session “US-Azerbaijan Relations: Shared Vision for Future”

Video Presentation “Azerbaijan Land of Future”

Welcoming address by Azerbaijan’s High Ranking Official

Speakers:

Congressman Ted Poe, TX
Congressman Gregory Meeks, NY
Congressman Mike Turner, OH
Congresswoman Sheila Jackson Lee, TX

Generai Duncan McNabb

Mr. Jim Messina

Mr. Robert Gibbs

Congressman Ruben Hinojosa, TX
Congressman Steve Stockman, TX
Congressman Jim Bridenstine, OK

Congresswoman Michelle Grisham, NM
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Special Sessions - US Azerbaiian Convention

('—

r—a
F .

AZ

F 2\

ONVENTIOW
Vision for Future

May 28-29, 2013
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MAIN MENU MORNING SPECIAL SESSIONS

Conversation with Jim Messina on “Shaping a Presidency, Electing a
President: Insights from America’s Premier Political Strategist”

MODERATCR: Kemal Oksuz
Special Sessions

Closing Session

Gala and

Organizer

Sponsors NOON SPECIAL SESSIONS

Venue

Media SPECIAL SESSION II (Ballroom B)

Contact Us
e g~ o o e o o Conversation with Valerie Biden Owens on "Women'’s Leadership Roie in
URGANILERS  Governance”

MODERATOR: Shafag Mehraliyeva

SPECIAL SESSION III {Ballroom C)

Conversation with Mikayil Jabbarov, George Friedman, Congressmen Ruben
Hinojosa, Congresswoman Sheila Jackson Lee and Congresswoman Yvette
Clark on “Turning Black Gold inte Human Capital: Investing in Azerbaijan’s

ot

Euiber
ruture

MODERATOR: Fariz ismaiizadeh

us -
AZERBAIIAN Conversation with Paul Wolfowitz on “Azerbaijan at the Strategic Global
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Special Sessions - US Azerbaiian Convention

SPECIAL SESSION V (Ballroom B)

Conversation with David Plouffe on “United States and Its Allies: Common E
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MODERATOR: Kemai Oksuz X
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Conversation with Robert Gibbs on “The White House, the Nation and the R ——
World” B
MODERATOR: lochiia Walke —¢
MIVUERATUR, JOSNUAa vwalker §
L} ",
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May 28-29, 2013

Baku, Azerbaijan

CLOSING SESSION

SPEAKERS:

Congressman Ted Ppe, TX
Congresswoman Sheila Jackson Lee, TX
Congressman Gregory Meeks, NY
Congressweman Yvette Clark, NY
Congressman Steve Stockman, TX
Congressman Jim Bridenstine, OK
Congresswoman Michelle L. Grisham, NM
Representative Dehbie Rodella, NM
Representative Jonathan Barnett, AR
Representative Moxley, KS

Senator Brandt Hershman, IN
Representative Ronald Walters, WV
Representative Henry Zuber, MS
Representative David R Milier, WY
Senator Gene Davis, UT
Representative Lance Gooden, TX
Senator Stacey Campfield, TN
Representative Helene Keeley, DE
Senator Jim Davis, NC

Rida Cabaniila, HI

Representative Helen Miller, 1A
Representative Peter Barca, WI
Representative Lance Russell, SD
Senator Philip Murphy, ND

Senator Alice Johnson, MN

Senator Jolie Justus, MO

Senator Branden Durst, ID

Senator Pamela Roach, WA

Renprecentative Marle Mantiang MA
Reépreseéndative MarL Montigny, Ma

Representative Lenette Peterson, NH
Senator Chris Bray, VT

Representative Upendra 1. Chivukula, NJ
Senator Ronald N. Young, MD

i enec (oA
Reprasantative Ren Stephens, GA

Representative Jim Patterson, AL
Representative Sharon Pritchett, FL
Secretary of State Debra Bowen, CA
Secretary of State Doug La Follette, W1
Congressman John Suilivan, OK
Congressman Russ Carnahan, MO
Congressman Dan Burton, IN
Congressman Michael McMahon, NY
Honorable Yashar Aliev

Ambassador Elin Suleymanov
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Gala and Dinner - US Azerbaii=n Convention
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Vision for Future
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Baku, Azerbaijan

GALA AND DINNER

Gala & Dinner @ Buta Palace
May 29, 2013 @ 7:30 - 10:00 pm

Speakers:
Governor Brad Henry
Congresswoman Yvette Clark, NY

Conareseman L egnard 1 AT
Longressman Leonard Lance, wNJ

Congressman Danny Davis, IL

Organizer

Sponsors

Turguoise Councii
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Congressman Russ Carnahan, MO
Congressman John Sullivan, OK
Congressman Dan Burton, IN
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SOCAR

The State Oil Company of the Azerbaljan Republic (SOCAR) is involved
in oil and gas expioration production, processing and transportation, as well
as the marketing of petroleum and petrochemical products in domestic and
international markets. SOCAR operates offshore and onshore production

units, two oil refineries, a gas processing plant, a special oil fleet, a deep

Read more, ..

LLL is a full service
y committed to providing the hlghe

services to its clients. PSG offers a wi

Read more.

Read more.
MODERMOTT
Mi 8W,
pivendvnt
McDermott is a leading engineering, procurement, construction and
installation (EPCI) company focused on designing and executing compiex
offshore oil and gas projects worldwide. ConacoPhillips|
McDermott is one of the largest US-based engineering and construction Chewran
companies exclusively focused on upstream offshore oil and gas sector. 2 Human Energy
v‘
Read more...
~
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iy

KBR
PHOTO ALBUM

With approximately 27,000 employees in over 70 countries on five
continents, KBR is one of the world's premiere engineering, procurement and

Read more. ..

MI SWACO

With over 13,000 emplovees in maore than 75 countries around the world, M-
1 SWACQO is a vital part of the world’s hydrocarbon exploration and

Read more. ..
.,#‘r»—"’i
CONOCOPHILLIPS
ConocoPhlllips Company is an American multinational energy corporation
with its headquarters located in the Energy Corridor district of Houst

Page 1 of 2



Sponsors - US Azerbaijan Corvention

Texas in the United States. It is also one of the Fortune 500 companies and

Read more. .

CHEVRON

success is driven by our people and their commitment to get results the right

g‘”"" Chevron is one of the world's leading integrated energy companies. Qur
B Humsn Energy
way—Dby operating responsibly, executing with excellence, applying

Read more...

AZERI MI DRILLING FLUIDS LTD

7 memmees  Azeri MI Drilling Fluids LTD is a joint venture founded in 1997 between
SOCAR the national oil company of Azerbaijan and M-I LLC of Houston the
world’s leading provider and manufacture of drilling and completion fluids.

Read more...
Hore | Registration | Organizers | Sponsors | Extubition | Invitation | Contact Us

Turquoise Council of Americans and Eurasians

Gallenia Tower | 2700 Post Oak Blvd. Suite 1750 Houstor, TX 77056 USA | www usazcenvention.org | nfo@usazconvention org

httn:/www.isazconvention org/snonsars html
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TRANSCRIPT OF INTERVIEW OF
MCDERMOTT VICE PRESIDENT

4/13/15
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Nate Wright:

Witness:

Nate Wright:

Witness:

Nate Wright:

Witness:

Nate Wright:

Witness:

Bryson Morgan:
Nate Wright:

Witness:

Nate Wright:

Witness:

This is Nate Wright here from the Office of Congressional Ethics with
Bryson Morgan. We are interviewing McDermott Vice President, and on
the phone, I believe we have Sean Tonolli from Cahill as well as Komal
Patel. T apologize if I mispronounced anyone's name. McDermott Vice
President, what is your current position within McDermott?

I'm currently Vice President of Strategic Relationships. In fact, that's a
position that has recently been made redundant and I'm serving out a
redundancy period, but that is my current position.

How long have you been in that position?

I've been in my current position since May of 2014, so approximately one
year.

Okay. What was your previous position?

Prior to that, [ was a senior director of operations for Caspian region based
in Baku in Azerbaijan.

Okay. In that capacity as senior director for operations in the Caspian, who
did you report to within McDermott?

During that period, I reported to the Vice President for Middle East
business unit who was based in the business unit headquarters in Dubai.

Okay.
You were based in Baku then?

That's correct. The position I took I moved back to Dubai in October of
2012 and I was resident in Azerbaijan until July of 2014, so [ was a
resident there for a period of approximately a year and a half, a little more.

Was your focus then on Azerbaijan, in that position?

Yes it was, my position was called Senior Director of Operations Caspian,
so by nature of the title, it was broader than Azerbaijan, but during my
tenure there, the only active project we had was in Azerbaijan. It was a
single project, so a lot of my remit covered the risk of the Caspian region
as we interpret it which includes Kazakhstan and the Russian sector on the
Caspian Sea. In fact, those areas were dormant and all the focus of my
work during my tenure was in Azerbaijan.

15-5211_00053



1 Nate Wright: What kind of activities speaking generally because obviously we don't

2 need the specifics of your interactions day-to-day, but what types of

3 activities would you do in that position?

4 Witness: We had a single contract for a single project during that period. It was a

5 large project. It was called COP or C-O-P which was the Chirag oil project

6 and that was a large marine construction project for the supply and

7 installation of several pipelines and associated facilities for AIOC, the

8 Azerbaijan International Operating Company.

9 I returned to Azerbaijan after that project had commenced and really my
10 role was to see through the execution of that project and to see it
11 completed. My day-to-day activities were very much associated with the
12 execution of the substantial marine construction project.
13 Nate Wright: Okay. Are you familiar with SOCAR?
14  Witness: Yes, indeed. SOCAR is the State Oil Company Azerbaijan Republic. For
15 the project that I went to Azerbaijan for with McDermott, we're in alliance
16 with SOCAR, so I'm very much familiar with them in a day-to-day
17 relationship with SOCAR.
18  Nate Wright: Were there any people in particular that you interacted with most
19 commonly at SOCAR?
20  Witness: Yes, under the nature of the alliance between SOCAR and McDermott,
21 SOCAR had contractual rights and obligations to provide a small number
22 of key people in our project team and it was envisioned from the outset
23 that McDermott would provide the senior manager for the project and for
24 the operations and SOCAR would provide the deputy. We had a SOCAR
25 representative in the project team and he was my frequent day-to-day
26 contact. In addition to that, we had regular but very much occasional
27 contact with the next or a more senior management level in SOCAR.
28 Really to explain from the day-to-day point of view, it was the SOCAR
29 representative embedded in our operations and then on a maybe a monthly
30 or [indecipherable] bases interaction with the management level in
31 SOCAR.
32 Nate Wright: How does SOCAR, what is its relationship with the AIOC?
33  Witness: SOCAR actually has several layers of operation. It's a state-government
34 oil company, but it's vertically integrated. If you like, at level one,
35 SOCAR is the host government legislator for the industry and the holder
36 of the production sharing contracts with the international oil companies.
37 That's level one. At level two, it was actually a member of the consortium

3
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that made up AIOC. AIOC is a consortium operation of many or several
different parties of which BP as the operating oil company. Then through
those sort of two types of relationship which is why SOCAR was
connected with AIOC, both as a shareholder in the overall AIOC
company, but also as the state government legislator for the production
sharing contract.

Okay. I want to ask now about US-Azerbaijan convention. Are you
familiar with ... It's an annual convention. Are you familiar with it?

Yes, I am.
What do you understand the purpose of the convention to be?

Well, I became familiar with it when we were invited by SOCAR to
sponsor the event held in 2013 which I then learned was being held in
Azerbaijan on rotation. I understood when I found out that month that
there had been a previous smaller convention held in the United States the
prior year and I thought T understood or I got the impression that it was a
convention that rotated each year between the US and Azerbaijan and
generally the purpose was to improve the understanding in relationships
between stakeholders in the US and Azerbaijan especially stakeholders
involved in the oil industry and some of the associated government
departments.

Let me make sure. You didn't attend the 2012 convention in the Willard,
did you?

No, I did not. No, I was not aware of that convention at that time. In fact,
at that time, I was working in another part of our company and not
involved with our Azerbaijan operations at that time.

Okay. But you later understood that McDermott was a title sponsor to that
convention?

Yes, at that time, we were contacted about participating as a sponsor to the
2013 convention. It came to my attention that we had been a title sponsor

the previous year, yes.

That means that McDermott didn't contribute money to the convention, is
that correct?

That is correct. I didn't know that at that time, but I looked into it and
found that that was the case, so true. Hindsight, looking back as to actually
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the circumstances of the 2012 convention, yes, I learned that we had been
a title sponsor, but actually not an attendee nor a financial sponsor.

Is that unusual to not be a financial sponsor?

I really don't know. 1 would have thought it was probably a little unusual,
but it was something I hadn't been aware of until 2013?

Okay. Let me ask about the 2013 convention in Baku. I'd like to direct
your attention to the document page labelled MCD OCE 117.

Yes.

Do you remember this email?

Yes, I do.

Is this the invitation by SOCAR you referenced before?
Yes, it is.

Do you remember any discussions about this convention prior to this
email?

Prior to this email, no. This email was the first information I received
about the convention.

Okay. There weren't any discussions of sponsoring the convention to your
knowledge prior to this email?

That's correct. There are none to my knowledge prior to this email.
Who is the person that it's from? Do you know?

The email comes from a staff member in SOCAR. She signs herself as an
economist in the joint ventures and alliances department investments
division which is the division of SOCAR which handles arrangements like
ours to be an alliance partner so that's where the email is from.

Does that fit into ... You were talking about the layers. Is that in the first
layer where SOCAR s ... She fits into the sort of the first layer where
SOCAR was acting as kind of like a legislator for the industry?

No. I would actually say this is from the third layer. Really SOCAR has
four layers. I explained layer one as the state legislator. Layer two as a
5
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1 shareholder or participant in the production sharing joint venture
2 company. Layer three then is the layer that we deal in where SOCAR
3 forms alliances with international contractors to facilitate the presence and
4 operations in Azerbaijan of contractors with international capabilities and
5 reputations. Then in fact there's a layer four where SOCAR has
6 subsidiaries who maybe subcontractors to those prime contractors. I would
7 characterize the joint ventures and those alliances as a layer three part of
8 the SOCAR corporation.
9  Nate Wright: Okay.
10 Bryson Morgan: This is Bryson speaking. This person Aynura Ahadova was not a person
11 who had been deputized to your group? Is that correct?
12 Witness: That's correct. She was not.
13 Bryson Morgan: Okay.
14  Nate Wright: What was your inclination after receiving this email? Did you want to
15 sponsor the event or not or what was your response to it?
16  Witness: I suppose to explain my response firstly, I perhaps should say that I didn't
17 know, I don't know the sender of the email, Aynura Ahadova I saw the
18 title she used to sign it off, but then I saw that the email was addressed to
19 me and copied to Mehman Orujaliyev To me, that was very significant
20 because Mehman Orujaliyev is the head of the joint ventures and alliances
21 department. Mehman Orujaliyev is one of the two SOCAR board
22 members on our alliance board, and to me, that gave it a lot of authority
23 and indicated that it was something I should look at and, if you like, take
24 seriously, so I read it. I tried to find out a little bit about it and I
25 immediately referred it to our SOCAR representative who was the
26 SOCAR employee embedded in our operations to inform him that I had
27 received it and really asked him to look into it and find out what was 1t
28 about and what the expectations of us from his management work.
29  Nate Wright: Could you say just one more time just to make sure we have it clear for the
30 record what this Mehman Orujaliyev was his position was at that time?
31  Witness: Sure. The way we operated at McDermott was in an alliance. There was a
32 formal agreement which was to form the SOCAR McDermott alliance to
33 undertake the work at the project and that alliance had a governing
34 structure and the governing structure provided for two management
35 representatives from each entity. Two from SOCAR, two from
36 McDermott. Mehman Orujaliyev was one of the two SOCAR board
37 members of the alliance.

6
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1 Nate Wright: Were you one of the board members from McDermott?

2 Witness: No, I was not. [ was, if you like, the ... Effectively the chief executive

3 reporting to the board. My job was a day-to-day job, very much, if you

4 like, hands on. Part of that job was to prepare reports to the board who

5 would then give direction and take any necessary decisions on the

6 direction of the alliance. I was not a board member, but I attended board

7 members ... I'm sorry. I attended board meetings in order to brief the board

8 and provide progress reports.

9  Nate Wright: You're receiving this because you're one of the chief executives for
10 McDermott in the region. Was that you're understanding?
11 Witness: That's correct. Very much so. I was the senior McDermott person in the
12 region, and as I said, when I saw that Mehman Orujaliyev was copied on
13 this, I realized that it was coming with, if you like, some imprimatur from
14 our board
15  Nate Wright: You had mentioned that you then sent this or had a conversation with one
16 of the SOCAR representatives that was embedded in the project team to
17 ask about expectations and things like that. What, if anything, did that
18 representative get back to you and say?
19  Witness: Yes. That's quite so what I did. I asked him to find out about it and he
20 came back within a pretty short time. I'm sure he made some telephone
21 calls and came back to tell me about the nature of this convention that it
22 was ... It’s a big, quite a large convention, that it was something that
23 SOCAR was keen to ensure, took place and took place well. It was a
24 successful event. [ supposed in a way, it showed Azerbaijan and its
25 capabilities well to those attending the convention, and he told me that he
26 had spoken with his management in SOCAR that they would be pleased if
27 we, as one of the alliance partners, and he also told me that a number of
28 other alliance partners were being approached that as really a community
29 of the international companies who were operating in Azerbaijan
30 especially those with US parents, if we as a community would be prepared
31 to provide a little sponsorship to the conference. That was essentially the
32 nature of it.
33 Nate Wright: I'd like to ask about the second paragraph where it talks about the
34 organizers. Was it important to you who was organizing the convention?
35  Witness: I suppose it was of interest to me. The way we operate as a company. It
36 was then a matter of referring this to my colleagues in other parts of my
37 company to vet these entities and find out about them. [ was not especially
38 familiar with the entities. I certainly am familiar with John Hopkins
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University and some of the work it does, but [ wasn't particularly familiar
with these individual entities. While it was of interest to me, it wasn't so
much important to me as it would have been important to my colleagues.
Then under our process is it was my role to refer this to others.

Okay. Why do you think that SOCAR was asking for sponsorship both
from McDermott? You mentioned that there were a number of other
alliance members being approached. Why do you think SOCAR was
doing this?

I really didn't know. I asked my colleague, the representative embedded in
our project team from SOCAR. Really the background was this ...
Effectively my question was in lieu of the fact that the sponsorship isn't ...
Sorry. The conference isn't exactly being organized by SOCAR itself, it is
something that SOCAR is supporting and, if you like, promoting? And the
answer was yes very much so.

Okay. Now I want to turn to another document.
Okay.

The beginning of the document, there's MCD OCE 232, but I'd like to
direct your attention to page 235.

Just a minute, let me scroll down to that one. 2357
Yes.
Just a minute.235, yes, I have that now.

Okay. I want to start with the bottom email from Bruce Hatton and it
appears that this is two days after the invitation email we just looked at,
but I realize you probably didn't see it until a little bit later when it was
forwarded to you. But what is your reaction to the contents of this email?
It talks about that Hatton had a conversation with representative Poe, that
he plans to attend the convention. Did that make you more inclined to seek
sponsorship from McDermott or what was your reaction to this email?

Yes, if  may, can I just explain some of the names on it. It might just help
you with understanding, but Bruce addressed this to three people in the
company, Stewart Mitchell, Ravisankar Mamidanna, Gulia Taghiyeva in
May of 2013. I explained I think I returned to Azerbaijan. I had worked
there previously. There had been another operations for 5 years or so. |
returned to Azerbaijan operations in October 2012. When I returned, [
actually replaced Ravisankar Mamidanna, so I was reporting to Stewart

8
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Mitchell and T was taking the role that Ravisankar Mamidanna previously
held. That kind of explains the names.

Your question as to when I did get to see this ... seen that Bruce had
referred to a meeting with a congressman from Texas. No, that didn't
really cause me to think any differently about sponsorship. It did cause me
to think that's why I needed to contact Bruce and find out a bit of
background as to whether there was further information I needed about
Bruce's role, any information Bruce had, anything that Bruce might like
me to do or observe or report on or pick up on for the conference. It was
really, really more that. I suppose my response was more of an operational
response than it was a sponsorship response in terms of seeing that Bruce
had named someone, kind of triggered me that we needed to find out about
that a bit.

Okay. In this email, Bruce references that there's going to be meeting
between Representative Poe and the president of Azerbaijan and he also
references that Representative Poe is going to deliver and address ... Was
there anything that you would want him to say in either of those forums?

No. I don't believe or recall that there's anything that we would want a
congressman to say. It was really from my point of view making sure that
Bruce had the information he needed if he needed to brief Congressman
Poe before he participated in the conference.

Okay. I want to direct your attention now to the top of page 235 and it
might be helpful to flip back over to 234 because I think it shows the top
of the email from Gulia where she sent this chain along to you. It looks
like she sent you the email chain from Bruce and then also attached ... 1
think the first email that we looked at is the invitation by SOCAR. Does
that sound correct?

I can't recall the attachment but yes that certainly sounds correct. I think as
I mentioned, Bruce had directed his email to actually my predecessor
rather than to me, but he also copied Gulia so Gulia was playing catch up
and making sure that things that were sent to the person, to the name
rather than the position got to the person now filling the position.

Okay. She mentions we've been invited by SOCAR, but she doesn't
mention the other organizers. Is that because ... Why is that do you think?

Well, I think because the invitation did come from SOCAR. Clearly when
we look at that invitation, they explained that there are other entities

organizing the conference but the fact that the conference was taking place
was brought to our attention by SOCAR and our discussions as to what, if

9
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you like, SOCAR's expectations of us and others in the community were
with SOCAR themselves. Maybe rightly or wrongly, we were thinking in
terms of SOCAR's sponsorship, if that's the right word. That's not the right
word. SOCAR is interested in encouragement in the conference rather
than the actual organizers, I would say.

Okay. You were more interested in where the invitation came from than
say that Representative Poe is going to be at the convention? Is that ... Am
[ mischaracterizing you?

No, I don't think you are. I think that's correct. [ mean my interest if that's
the right word in the convention was really much more what role I should
take being resident in Azerbaijan and what SOCAR might expect with us
rather than who might be attending from the states.

Okay. I want to switch to another document, MCD OCE 129.
129, yeah?

Yes.

Just a minute. I have it. Yes, 129.

Okay. You can take a minute if you'd like to refresh your recollection and
glance through it.

Yes, go ahead.
Okay. Do you recognize this?
Yes, I do.

Okay. Why is it that the assembly of friends of Azerbaijan is inviting
McDermott to sponsor, it looks like roughly nine days after the initial
invitation from SOCAR?

Yes, that's right. Probably there’s a week or so after that and ... When [
first request ... I mean I mentioned that I asked by SOCAR colleague, the
representative who was embedded in our office to kind of find out about it.
Then the next person I contacted was Gulia, our public relations manager,
who had a role in these types of activities to look into it as well. I know
she also followed up with SOCAR to find out more information.

Then within the week or so, this document arrived, which was pretty much
consistent with the email we had from SOCAR where it was SOCAR who
10
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contacted us, that it’s there in their initial invitation or their initial
correspondents that it was other parties who were organizing the
conference. This seemed to be the follow up that next layer of follow up
from the actual organizers to us directly.

What is the assembly of friends of Azerbaijan?

I was not familiar with that at that time and I think as [ mentioned earlier
that at this stage then it was kind of my role to talk to this colleague as a
part of that company to look into and to vet the entities who are contacting
us with respect to sponsorship.

Do you know what, I'll refer to it by its acronym of AFAZ. Do you know
what AFAZ's relationship was with SOCAR?

No, I did not.

Okay, when you reached out to SOCAR representatives and you also
mentioned that Gulia may have reached out to representatives with
SOCAR, did they ever articulate their relationship with AFAZ?

Certainly not to me. My discussions were probably pretty brief on that I'm
not aware whether they do it or not with Gulia, but they didn't with me,
no.

Okay. Why would this letter go to Gulia? Would someone have told ...

Probably because it was Gulia who had contacted SOCAR. We got that
email a week or so earlier, I asked my SOCAR embedded colleague to get
a little bit more information which he did and then within a day or so we
passed that on to Gulia and I understood Gulia then got in touched with
people at SOCAR to follow up and to commence the process of
determining whether we would be in a position to sponsor.

Okay. I want to go real quick to the second to the last paragraph on this
first page, 129. It talks about assembly of friends together with the
Turquoise Council will serve as the sole organizers at the convention. Do
you know what happened to the other organizers of the convention
mentioned in that first email we looked at, the USAN, John Hopkins
Caspian Strategies Institute?

No, I do not. I don't know.
Did that raise any questions to you, that the organizers were changing this

close to the time of the convention?
11
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I didn't focus on it. Firstly at that time, what [ did do is make sure that this
information was brought on to my colleagues in our internal compliance
organization to look into those issues and to vet the entities that were
involved.

Okay. I want to ask. There is another document provided to us. It is MCD
OCE 473. It's another version ...

4737

Yes. It's another version of this same letter that was produced to us and it
was produced to us with designating you as the custodian. Do you have
that one in front of you yet?

I have 473 on my screen now, yes.

Okay. This is one that was produced to us at least designating you as the
custodian and you'll see TCAE, that portion was highlighted. Do you
remember highlighting this?

No, I don't. I don't believe I highlighted that.

Okay. Could you tell us a little bit about the process that would have been
completed by McDermott to vet the organization's AFAZ or TCAE or
whoever was receiving the money?

Yes, I'll tell you what little I know because in fact the processes are I don't
participate in, but I'm generally aware. Let me first, if [ may, just say that
the, in the normal course when we have requests for sponsorship or really
in any form of funds going outside the corporation, we do that on an
annual basis and we do it in the financial year prior to the event date. In
the normal course, had we learned about this event ahead of time being
held in I think it was May 2013, the time to submit the requests for
sponsorship had been vetted and approved or not approved and ruled on
by our corporation would have been approximately 9 months or so earlier,
probably in about the third quarter of the preceding calendar year or
financial year. That's our normal process.

From time to time, we do get requests which don't comply with one year's
notice and then we take those as received on an ad-hoc basis and clearly
that was the case. On this occasion, we only had notice of this event
literally a couple of weeks before the event, so it was done on a one-off, if
you like, expedited basis. Really the person most familiar with the process
itself was Gulia, so I asked Gulia to submit an application and see whether
it may or may not be approved by the corporation.

12
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I'm aware that the first step of any such request is for vetting to take place,
but I'm really not familiar with the way the vetting takes place. It's done
within our compliance group, and our compliance group has staff to do
these things. Some of those staff are attorneys and they look into these
matters, do whatever vetting may need to do to satisfy themselves, to
know them and make a recommendation for management approval, but
more than that I really can't say because ['ve not actually participated in
one of those vetting exercises.

Okay. All right. Who is Kemal Oksuz, the author of this letter?

I don't especially know. The only guidance I have there was the way he
signed which was, as the senior officer of AFAZ, but I have no other
information.

Did you know any relationship he may have had with the other organizer
indicated on this document, TCAE?

No, I didn't and T have to say that I mean my kind of role was to pass this
onto my colleagues, but no I had not such information.

What was his relationship with SOCAR?

I don't know. The only thing I knew was that it was SOCAR who
contacted us essentially requesting that we participate as a sponsor in this
event and in explaining who in the first correspondence who the
organizers were, but [ don't know of any relationship between either the
individuals or the organizations with SOCAR.

It looks like based on this document, AFAZ is based in Houston. Does it
seem unusual to you that a Houston, like a US-based company is getting
SOCAR to send out invitations to sponsor an event?

Not especially, I suppose. I mean SOCAR certainly has a global footprint
themselves and I suppose at that time I just assumed that SOCAR had
decided that this conference was a worthwhile event and they would like
to assist the organizers in having it take place, but more than that, I don't
know.

Was that an unusual thing for SOCAR to be doing in your experience or

were they, on a number of occasions, involved in inviting McDermott or
inviting other companies to sponsor events?
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To my recollection, this is the only time we had been approached by
SOCAR to sponsor an event that they weren't, if you like, personally
hosting.

Were there other times where you were asked to sponsor events that
SOCAR was hosting?

To an extent, | mean we had been a participant in an annual conference or
industry conferences. We had been asked to sponsor publications in which
they were also involved. At that time, I had returned to Azerbaijan in the
October of 2012. T've been there about perhaps 6 months, 7 months,
something like that. T hadn't in that time had any other request of this
nature, so for me, it was the first time I had a request from SOCAR along
those lines.

Okay. I want to turn to MCD OCE 128.
128.

Yes.

Mm-hmm (affirmative).

Specifically your email toward the top dated May 17. You write, we are
being strongly encouraged by SOCAR so we need to prepare a
sponsorship request ASAP. What did you mean by that?

Let me just pull it up. One, two ...
Okay.

Yes, I have it. This was within I think a week or so of getting the initial
request. I was on just a little pressure of time because I was leaving
Azerbaijan at that time on a trip and really wanted to make sure that we
did at least get an application for sponsorship for our internal application
for vetting and management approval underway. Actually if I think back T
doubted that we had the lead time available to process an application and
get approval within the very short time frame, a couple of weeks before
the event. As we had been asked by our alliance partner SOCAR to
participate in this event, it was apparently going to be an event that they
thought was important that we at least make the effort to submit an
application. At this particular time I was under a little bit of pressure time
because I was going to be away for a few days so I wanted to see if we
could get the application in before I left.
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How was SOCAR strongly encouraging you?

Reading back, that sounds like maybe a little bit of dramatic license
associated with that expression. The encouragement that I was getting was
through our embedded representative, that's all, who had been in touch
with his management and he brought the message back for me from his
management effectively from Mehman Orujaliyev that SOCAR was keen
to see this event take place and keen to see it successful and would be
pleased if we and others with their alliance partners would participate.
That was really, really it. The strong encouragement from SOCAR was
really a few reminders and phone calls and discussions with our SOCAR
representative.

Okay. Did it strike you as odd that SOCAR was, that this convention was
important to SOCAR when SOCAR wasn't personally hosting it?

I suppose in a way it was a little puzzling but given the nature of it and the
size and the logistics, it seemed that SOCAR was, although they weren't
the organizer, SOCAR themselves were putting some resources into
assisting the organizers.

Did you have a sense of what the role of the organizers was? Was it I can
think of sort of in one end of a continuum, you would have SOCAR status
of being that that is similar to McDermott and that they are providing
funds as a sponsor but not really involved in the organizing or planning of
the convention. On the other end of this continuum would be a situation in
which SOCAR has essentially hired the organizers to put on the
convention on SOCAR's behalf. Can you give me a sense of where on that
continuum you felt this convention was?

I think that's probably a good question or perceptive question, if you like,
of the way things happened in Azerbaijan because an event of this size or
magnitude with these sorts of participants simply wouldn't happen if
SOCAR weren't, a, supporting it and, b, probably fairly actively involved.
Along that continuum at the one end of SOCAR really just being a
nonparticipating sponsor that really wouldn't see it happen.

At the other end of SOCAR engaging someone to organize on their behalf,
I don't think it would go that far. What I would have guessed from an
event like this to happen in Azerbaijan, I would certainly have expected
that SOCAR was firstly supportive of the whole concept and secondly
providing resources to assist with it, with its organization and with it
taking place. Maybe somewhere along the middle of that continuum,
perhaps a little more than the middle towards the end of more involvement
by SOCAR in this. But for an event like this in Azerbaijan, I would have
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guessed that SOCAR was supporting and providing some kind of
resources.

In your conversations with the SOCAR representative, was there any
specific discussion of SOCAR's financial support for the convention?

No, there was none.

Any specific discussion of steps SOCAR was taking to sort of assist with
the convention?

Not in particular, but logistics of support from other government
departments was probably along those lines, as I recall. I mean the fact the
president was speaking at the session and the thoughts of venues that were
being used, I certainly got the impression that SOCAR was probably
providing some sort of liaison with other parts of the governments or the
other ministries to ensure that the event had the attention and the profile
that made it really just to take place smoothly.

Okay. How did this convention compare to the other events that SOCAR
would personally host?

The couple of sessions that I attended, looking back on it, [ would say that
it probably would be reasonably similar. There were certainly senior
SOCAR officers, independents at the events, although they weren't the
only ones and they weren't running the events. It wasn't ... I suppose if
think about other things where SOCAR themselves were the sole
organizers, then those would have had a bigger SOCAR flavor. This
seemed to be well-presented, well-run with SOCAR in attendance rather
than SOCAR, if you like, as the primary organizer.

Okay. Are you familiar with an organization called practical solutions
group in Baku?

No, I don't believe so. It doesn't ring a bell. Practical solutions, no I don't
... I can't say that I am.

Okay. Now turning back now to MCD OCE 233.
233.

Yes.

Mm-hmm (affirmative).
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1 Nate Wright: Then down at the bottom email from Bruce Hatton to yourself and Gulia,
it talks about providing talking points to Representative Poe. Did you

3 review any talking points that were provided to Poe?

4 Witness: Well, that were provided to Bruce, yes. My correspondence was with

5 Bruce but Bruce had asked for a little information which I sent back to

6 him, yes.

7  Nate Wright: Okay. Is that information that's at the bottom 233 over to 234?

8  Witness: That's right. We were able to provide Bruce in pretty short order with a

9 write-up with some information that had been available to us. Then Bruce
10 had some questions and we responded to those questions.
11 Nate Wright: Okay. Then in your email in the middle of page 233, you say that you've
12 given two names provisionally, but you don't know if you could get
13 approval for sponsorship, so by ... Am I correct? By May 21, you had
14 made the decision to seek sponsorship?
15  Witness: Well, yes, I think that by then, indeed, because I think we just looked at
16 the message which was a couple of days earlier on about the, I can't recall,
17 was it 17th or 18th. We're going have to get with Gulia on the preceding
18 Friday to get the information together to commence a sponsorship request
19 and then on the back of that, reading through, if you like, the rules of
20 sponsorship, the lowest level of sponsorship was a silver sponsor and
21 that's associated with getting two tickets to an event or some events.
22 On that assumption, that ... Certainly on that basis that basis that we were
23 submitting an internal application for silver sponsorship. If that were to be
24 approved, then the other entitlement would be to two tickets ... That means
25 we needed to get names. [ got two names. [ asked my colleagues what
26 their expectation was, who should be attending. Should this be Azerbaijani
27 staff or expatriate international staff and they made it clear to me that
28 those involved from SOCAR would be pleased if T attended and then one
29 of my other senior colleagues ... [ nominated one of my senior Azerbaijani
30 colleagues at government affairs management.
31  Nate Wright: Okay. When you talk about giving two names, those names were given to
32 SOCAR?
33 Witness: Well, those names were given to Gulia and I'm sure they went through to
34 SOCAR because it certainly seem to me that SOCAR was doing a ...
35 compiling a list maybe for the organizers but that was one of the roles they
36 were taking with SOCAR who was asking us who our attendees would be.
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Okay. Then I think MCD OCE 134.
134. Just a minute. Yes, go ahead.

Is this bottom email where Gulia was supplying the names for the
convention?

Yes.
Okay. These are ...

I think we ... The other correspondence we saw was on the Friday and by
this, this is the next Tuesday by which time I believe we had actually
submitted our application internally. Based on having submitted an
application, we were giving them on a heads-up as to who the attendees
would be if the application came through.

Okay. The people in the to and the CC line, who are these people?

I recognize the last ... There are five names there in the CC line. I
recognize the last 3 there are my colleagues in McDermott. The first two
names in the CC, I believe they are staff within the SOCAR group. |
believe, I don't know, but certainly that was my at least assumption when [
saw this email.

Okay. Is Ismailova, he is in SOCAR. Is that correct? I think if you look
over on 135, the email comes from him.

Yes, I believe so, yes.

Is that a person you were familiar with?
No.

Okay.

My dealings with SOCAR were pretty limited in the number of people I
dealt with. We had an embedded representative and I dealt with him and
with three of this management team. He had a staff in SOCAR who did a
lot of transactions my staff dealt with but I didn't know them.

Okay. I want to ask some questions about the sponsorship process to the
extent you know and I realize that you have a more limited role in it, but I
guess [ just had some questions that maybe you can help me shed some
light on. Do you have MCD OCE 138?
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138. Mm-hmm (affirmative). Yes, [ have that.
He wasn't on this.
The 3777

Yeah. The bottom complete email from Susan Smith to Saliba Tawil. She
talks about ... She asked did you happen to vet TCAE? Then up at the top,
the response is, initially she couldn't access the website, but the invitation
letter was from the Assembly of friends of Azerbaijan. Do you remember
anyone asking you about ... asking you to help in vetting these
organizations?

No, [ don't and I don't remember it because I don't believe it took place in
that sense. I didn't see these emails until quite recently. I normally
wouldn't. The vetting process is kind of contained within our compliance,
our procedures in our organization, so really, to me, now it will sound
quite normal. [ know the people. I know their roles in the company, but I
was not involved at that time.

Okay. All right. You attended the least portions of the convention. Is that
correct?

That's correct. Yes. In fact, I attended two things. I received specific
invitations to the opening dinner and then the next morning to the gala
dinner I suppose it was. Then the next morning to the opening session of
the conference and I attended both, two of them.

The opening dinner was hosted by SOCAR. Is that correct?

Look I don't know. I can't say with certainty who the host was. It was
certainly a big event. In fact, it turned out I was one of the hosts because
when I got there, the seating plan had me listed as a local host for a table,
but yeah, it seem to me that SOCAR was largely involved with that.

Did it seem unusual to you that McDermott was being treated as a sponsor
for the convention even though you hadn't gotten sponsorship approval
yet?

It did. T actually doubted that we would get sponsorship approval in the

time available, and that proved to be the case. There just wasn't enough

turnaround time to both do the vetting and get management approvals. [

actually thought that we will be timed out. By not having confirmed to be

sponsors, we perhaps wouldn't be ... the invitations to attend wouldn't be

extended to us. That proved not to be the case. I was a little bit surprised. I
19
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believe it was on the morning of the day at the dinner or it might had been
on the afternoon of the day of the dinner.

We, my office had a telephone call from SOCAR. They said they had
invitations ready for us that those invitations, there was a lot of security
involved, associated with the event and that entrance would be strictly
based on having invitation in hand and some coordination was required to
get the invitation to us in time to attend the dinner. It was kind of a little
bit like that. I was a little bit surprised to be invited at short notice when
we hadn't confirmed our sponsorship yet.

Do you recall who with SOCAR made that phone call to you?

To my PA. I mean it was a staff in SOCAR calling staff in our office to
say that they had an invitation ready for me. I remember my PA coming to
tell me that she had a call and that was I free to attend this dinner tonight
because there was an invitation being hand carried over to the office or
something to that effect.

Okay. You mentioned that there was a security at the event. Were there
other people there where there were sort of volunteers directing traffic?
Do you remember people helping with logistics for the event?

Yes, there were many people directing traffic and helping with logistics,
but I don't believe they are volunteers. I think that was the Azerbaijan
Police Force. It was a big event and there were roads closed, barricades
up, checkpoints and police officers are pretty much everywhere making
sure that only those people with invitations made it through.

Okay. Is that the same with ...

I'm going to say that that's not unusual in Azerbaijan. Clearly the president
of SOCAR was attending. I suspect the ministry of energy, maybe some
other government ministers, that could be kind of normal for an event with
senior attendees like that.

Who did you interact with at the convention? Did you have interactions
with SOCAR at the convention?

Very, very briefly. I went to the dinner by myself and I saw some people [
knew. I spoke to some people briefly and then I had an assigned seating
plates which I went to and that was pretty much it. I did speak to a couple
of SOCAR people I knew. I mentioned earlier my day-to-day dealings
with an embedded representative and then he had a management team he
reported to which was really ... I mean there were three people I dealt
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with, the two board members and one other manager in SOCAR and I
certainly recall speaking to one of those three I saw in the evening. I spoke
to him. The rest of it, it was a big event. [ mean there were hundreds and
hundreds of people and the rest of it was really just meeting people as you
went at the dinner.

The next morning at the convention, it’s the same. [ went to that by myself
and saw a handful of people I knew from other places and spoke to them. I
didn't particularly spend much time or a long time with SOCAR people
and I did in fact meet a lot of new people at both events.

Were you provided transportation to get to the event or did you provide
your own transportation?

I provided my own transportation. The way we operate in Azerbaijan is
we had at that time some staff cars and some staff drivers and I had our
McDermott car driver who took care of me.

Okay. Did you see what role AFAZ was playing in the convention while
you attended?

Specifically AFAZ probably not particularly. I recall being just a little bit
confused as to who was AFAZ and who was Turquoise and ... but clearly,
those groups were playing a role in introducing speakers. They were
giving some background as to their role as organizations in sponsoring and
facilitating good relationships between the two countries, but not much
more detail in that really.

Okay. Do you remember if it was the same individual speaking on behalf
both organizations?

No, I don't remember.

Do you recall seeing or meeting Mr. Kemal Oksuz while you were at the
convention?

No, I don't recall. I remember meeting one gentleman from Turquoise or
one of the parts of Turquoise at the dinner that I attended, but I don't
remember meeting any of the other.

Okay. Do you recall that individual’s name?

I don't recall their name, but I know where to look it up. Yeah, I made a
copy of some business cards of the people who are on our table at the
dinner and sent those through to Bruce. I have a record of that.
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1 Nate Wright: Okay. I want to turn back real quick to some questions about the
sponsorship just to get a little bit of an understanding. I realize you have a

3 limited involvement in it. If you could look at MCD OCE 479.
4  Witness: 4797 Just a minute. Yes, I have that.
5  Nate Wright: This was I believe included in some packets that talked about the
6 convention and sponsorship for the convention. Do you remember anyone
7 asking you what AFAZ was because as you can see on this document and
8 we actually looked back at the website for the organization in May 2013,
9 the only information on it is coming soon. I'm wondering were people
10 concerned about who the Assembly of friends of Azerbaijan was?
11 Witness: I'm not sure how to answer that other than to say within our organization, [
12 passed that onto our [inaudible] within our compliance group and sort ...
13 The way we're set up is kind of part of their responsibility to look into that
14 and to see whether this was an organization that we felt we were able to
15 provide sponsorship to.
16 Nate Wright: Okay. I want to turn your attention now to MCD OCE 438.
17  Witness: 438. Just a minute. Yes, I have that.
18  Nate Wright: Okay. This is the request for contribution for the convention and I realize
19 your role may have just been in signing at the bottom. I believe that's your
20 signature under originator's manager. Is that correct?
21 Witness: Almost, yeah. I think we looked at a document earlier where [ was saying
22 to Gulia, can we please get this drafted by today because I'm going away
23 for a few days. In fact, I think that document was on the ... T can't
24 remember the day of the week. I think that was on a Friday. It may have
25 been the date is about the 17th. I did work with Gulia to draft the
26 document but it wasn't ready for signing until I had actually jumped on a
27 plane, so that document was signed on my behalf by my authorized
28 deputy.
29 Yes, it was signed for me with my knowledge, but actually that's not
30 literally my signature, but it was signed under delegation authority, so
31 sorry to be pedantic but that's, yes, I recognize that, yes.
32 Nate Wright: Okay. I guess what my confusion here is to sort of just ask the question.
33 You get the invitation from SOCAR, then another invitation from the
34 assembly of friends to sponsor. This form designates TCAE as the
35 organization that will receive the funds to be paid, and then there's another
36 document, MCD OCE 123, and in that document, it looks like it's a wire
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transfer to the Assembly of friends of Azerbaijan. We're trying to figure
out where did this contribution go. Did it go to ...

Right. If T look at 438, that’s actually provided in 438 when we submitted
that to both for compliance review and for management approval. That
document says the name and organization which the funds will be paid is
TCAE. Then in the remarks box which we try to be quite precise in
explaining, we said that we had been invited to sponsor and participate by
SOCAR. It was an unusual set of circumstances. We wanted to make sure
to whom this document is being sent, that it was clear that firstly that, we,
locally in Azerbaijan had been approached by SOCAR to sponsor, but
we've been approached by SOCAR to sponsor someone called TCAE by
the time we're at this point of submitting the document.

We're just hoping you can explain to us why then it appears that document
with the number 123, that it appears the wire transfer ultimately went to
AFAZ as opposed to TCAE.

Right. I don't know, but my ... At the time I submitted the sponsorship
request or it was submitted on my behalf, with my approval was we ... At
that time, we had thought we understood that the entity was TCAE and it
appears that, that's changed at some time.

Okay. Were you involved in that change? I mean you say it appears it
changed. Is that just what you understand from looking at these
documents?

No, look I don't recall being involved in any change of entity. I don't recall
it, but clearly now that I look into documents, it changed.

As between these two documents, so looking at 438 and then 123, which
one ... If you were to say which organization the money actually ended up
going to ... would you say the document, the invoice at 123 would be the
more accurate record as opposed to the request?

Actually the 123 isn't so much an invoice. 123 is an internal McDermott
document. MCClI is the acronym of our operating company in Azerbaijan,
so what is this is invoice back up and it is an internal accounting document
which provides the accounting information, the account covered and the
currency, that sort of thing. This is a document generated internally which
would absolutely match up with our banking records. 123 would be our,
from McDermott's books and records, 123 would be part of our records of
the payment.
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That would be a more accurate reflection of where the money likely went
than the document at 438 which is just a request for a contribution?

Well, yeah, I think T would say it's stronger. It's not a record of where the
money likely went. It's our accounting record of the payment.

Okay.

It's later dated and it documents the vendor. To us, the vendor is the entity
to then we take the money. This is an accounting record of a payment that
has been approved to be made to a named entity.

Okay. The amount of your sponsorship, $10,000, it seems small in
comparison to the overall size of the convention. Did you have a sense of
whether or not other sponsors were providing more funding or where was
the funding for this convention coming from?

You may see that in some of my correspondence with Bruce, but that was
a little bit of a puzzlement to me, whether I just didn't spend enough time
reading the documents so I didn’t dig into it deep enough. But until I
actually attended the dinner, I really ... and for that matter, the opening
session the next day, I really had no idea how big this convention was and
it surprised me when I go up to the dinner that the dinner was for so many
people. It surprised me that so many of those people were visitors to
Azerbaijan and it didn't take very much mental arithmetic to work out the
sponsorship we were providing was kind of a proverbial drop in the
bucket.

The document we were sent with the invitation, the sponsorship had three
grades of sponsorship. I don't have that in front of me now, but we
deliberately chose the smallest, so if you like ... to be polite, to be
responsive but not to burden ourselves financially more than we, if you
like, needed to. It was a silver sponsorship with $10,000 and I think there
was gold and platinum and they were a little bit higher, maybe $20,000,
$25,000. I can't remember. To be honest, when I saw the size of this
convention, even if all of the alliance companies in Azerbaijan and a
number of other American companies clearly have been approached.

We have in Azerbaijan a number of other US-based organizations,
accounting companies, various public accounting firms, various others, T
recall, a number of people in the community. But honestly, all of us that
participated still wouldn't be much more than a couple of drops in the
bucket. Yes, I was a little bit almost taken aback by the size and
sophistication of the event given the amount that we were invited to
sponsor.
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1 Nate Wright: Did you have any sense of who was providing the rest of the bucket in
2 terms of funding?
3 Witness: Not in any demonstrable way other than conjecture and clearly this was an
4 event that was being supported by, if you like, Azerbaijan Inc. By that, I
5 mean by the Azerbaijan government through ... especially through
6 SOCAR and therefore presumably through the ministry of energy and
7 perhaps other ministries as well. I don't know that, but it appeared to me
8 that significant funds were, if [ just do the mental arithmetic as to how
9 many attendees times the airfares, times the hotel bills, it runs into the
10 millions and our sponsorship was in the few thousands. It would strike me
11 that the entities or the organization with the financial capacity to provide
12 that sponsorship would likely be government entity.
13 Bryson Morgan: I think those are all the questions we have, but while we're still on the
14 record, if there's anything else you'd like to add, feel free to speak now.
15  Witness: Thank you. As I reflect, I don't believe there's anything that you haven't
16 covered that I believe I should add, so I think the response from me is no, I
17 have nothing to add. No. Thank you.
18  Nate Wright: All right. Well, with that, I think we'll stop the recording right now.
19
20
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MS. EISNER: This is April 7, 2015. I am Helen Eisner joined by Omar Ashmawy, our
Chief Counsel for the Office of Congressional Ethics. This is review number 15-2786.
We are joined by Michelle Lujan Grisham.

MS. LUJAN GRISHAM: You did that name pretty well, not perfect, but pretty well.
MS. EISNER: Well teach me how to do it perfectly.

MS. LUJAN GRISHAM: Lujan.

MS. EISNER: Lujan.

MS. LUJAN GRISHAM: You did it. Very nice.

MS. EISNER: I will get that right in the future.

MS. LUJAN GRISHAM: You don’t even need to worry about it.

MS. EISNER: We are also joined by Pat Fiori? Is that —

MS. FIORI: Correct.

MS. EISNER: Okay. So, we will go ahead and get started with the interview. As Omar
mentioned, we’re going to show you some documents and just go through everything. I’ll
ask some questions, Omar will ask some questions; hopefully it will just be a
conversation. So are you familiar with the Turquoise Council of Americans and
Eurasians?

MS. LUJAN GRISHAM: Tam.
MS. EISNER: And how did you become familiar with them?

MS. LUJAN GRISHAM: When they approached our office with the trip invitation to
visit Turkey and Azerbaijan and that’s when I became really familiar with them. I was
aware, but just barely that they existed as a Council in terms of people who work in New
Mexico and participate with some legislative activities here? So, I was aware of them, but
didn’t know anything about them.

MS. EISNER: Okay. So you were aware of them just through your work. Was there any

MS. LUJAN GRISHAM: In a way that they had a professional relationship with
policymakers, that they...the first time that [ knew anything about them at the federal
level, in any context, was when they came to us and presented us with information about
this potential trip and that’s it.
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MS. EISNER: Do you know what kind of work they do?

MS. LUJAN GRISHAM: They do the policy work in New Mexico that I’'m familiar with
and familiar, again, as [’'m aware because there’s a title related to their educational event
of some kind, is mostly economic development and also cultural exchange; those would
be the two.

MS. EISNER: Okay and is there any particular individual there that you are familiar or
anyone that in your office had worked with?

MS. LUJAN GRISHAM: T had met, it’s... Kemal? Is that right? Or Resul?
MR. ASHMAWY: It could be either one.

MS. LUJAN GRISHAM: So, one of them... and I apologize for this, but you’d have to
show me a photo, you’d think as an elected official I’d be better at that, but one of them I
had, was familiar to me by sight in New Mexico. And we have about a small legislative
body and I worked in state government for two decades and so that I could tell you that
that’s a person that I’ve seen at the legislature.

MR. ASHMAWY: Does the name Kemal Oksuz, ring a bell?

MS. LUJAN GRISHAM: The last name’s not going to — it’s going to be the first two
names, Kemal and Resul. Did I do that right or did I just rhyme them now and make it
even worse?

MS. EISNER: T think to the best of our ability, that seems... close —

MS. LUJAN GRISHAM: Let me put that in a more professional context. To the best of
my ability that’s all T know. Yeah.

MS. EISNER: And so, we’re not sure exactly of their last names of these people at this
point.

MS. LUJAN GRISHAM: And I have no professional, prior relationship with them and
no prior Congressional relationship either.

MS. EISNER: So how often did you interact with them?

MS. LUJAN GRISHAM: I would...I can’t really say there was any interaction before
going to Congress and then the initial interaction was a visit in our office, introducing
themselves to us. You know a ten minute meeting, maybe? And then making us aware
that this trip and I remember when they made us aware of the invitation for the
educational trip that they identified that they...that this trip was important. One of the
reasons it was important is that they tried to create a parallel track for local policymakers
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and federal policymakers, so that you’re looking at some of the state issues as well as the
federal issues that you could make a comparison about that in a policy making context.

MS. EISNER: And when did that meeting happen?

MS. LUJAN GRISHAM: You know...I would - we would have to look. It would
definitely be on our schedule some place, but it would be within some proximity for them
making a formal request about the trip and then having us, then provide all of that
information and documentation to the House Ethics Committee.

MR. ASHMAWY: So it would have had to have happened prior to asking for permission
from Ethics to go on the trip?

MS. LUJAN GRISHAM: Right. So they make us aware that they’re working on a trip
through their educational foundation, I’'m going to call it that; that’s what I refer to
everything, every group, every entity. And then they provided them the specifics, which
1s basically how we get invited to most of the trips, educational or codels. I don’t know
why I’m distinguishing between the two; we treat them exactly the same. Information
comes to the office about the potential, we then say, “got to get us the documentation”,
they give us whatever they believe to be the right stuff and then we give everything that
we’ve gotten to the House Committee on Ethics.

MS. EISNER: So I want to talk to you a little bit more about that process, but before I
do, just one other question. Are you familiar with the Assembly of Friends of Azerbaijan?

MS. LUJAN GRISHAM: No. I’'m aware by virtue, our conversations now and some of
the stuff that’s come up you know, outline, but no familiarity with them at all and nothing
until after there were questions about the trip.

MS. EISNER: Okay.
MS. LUJAN GRISHAM: I didn’t notice anything about them.

MS. EISNER: So, let’s get into that process you know when the educational foundation
comes to you and says that they want to bring you on a trip. What is the formal request?
What does that look like?

MS. LUJAN GRISHAM: Well they have to — so that goes to my Chief of Staff. I’'m...to
the best of my knowledge, it’s the dates of the trip you know, the basic description of the
trip, a reiteration that it’s an educational trip and that they are — that they have
independently submitted to the Committee.

MS. EISNER: And are those details which they provide or you asked them to provide? Is
that a part of your process?
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MS. LUJAN GRISHAM: I think it’s a combination in our process. You know I’ve only
been on two trips, so we’ve... we had an early protocol which is, based on the orientation
for Members of Congress; your office doesn’t have the resources to do that due diligence.
You are invited and really highly recommended for — not only trips, but any question
about any ethic activities, you need to come to this Committee and ask us in advance, you
can do that informally or you can do that formally. For any kind of a trip, that’s a formal
request; that’s in writing from our office, this is what we’ve been asked, this is what we
have and then we’re waiting for you. We don’t give any approval to go on any requested
events or trips until we receive permission from the Committee on Ethics. For those two
reasons, right? We don’t have the expertise and we don’t have the resources; even if we
did to provide that due diligence, so whatever we get goes to the Committee on Ethics
and then we rely on their decision and their review and investigation before we affirm
that we’ll participate.

MS. EISNER: Sure.

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah.

MS. EISNER: Yeah, no that makes sense. And just —

MS. LUJAN GRISHAM: And even with this that, will be the protocol moving forward.

MS. EISNER: Yeah. Well, so kind of stepping back, just to go through some of the
details of what occurs before it does go to the Committee on the Ethics. You know, it
comes to your staff, you’ve talked about some of the details that are probably in the
request or maybe you asked for, is there any type of policy or you know, kind of
suggestion for staff about the types of questions they should ask?

MS. LUJAN GRISHAM: No, we ask for the dates, we ask for an affirmation that you’ve
gone to the Committee, that it’s going to be an Ethics approved trip and then we then,
submit everything you’ve given us back to Ethics saying that we want permission as an
office. Not just that this group says that they can go, right? We also get an affirmation;
it’s both. So, that’s our process.

MS. EISNER: Are there any questions about funding?

MS. LUJAN GRISHAM: No, I don’t think we asked. We asked — again, it’s just the
dates, the outline of the trip, an affirmation that you went to the Committee on Ethics and
we submit the things you’ve given us and ... our assumption, which should be a fair
assumption, is they should be doing all of the funding reviews because there’s no way we
would have the resources. Even if we asked you for something, how would I know if it
was valid?

MR. ASHMAWY: Just to be clear, who should be doing the --
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MS. LUJAN GRISHAM: Committee on Ethics.
MR. ASHMAWY: Okay, just being clear since we’re recording.
MS. LUJAN GRISHAM: Which is why we go there.

MR. ASHMAWY: So, the question is, who should be doing the funding reviews in your
opinion?

MS. LUJAN GRISHAM: Well, in my opinion, it’s clear that that’s a role of the
Committee on Ethics because they have to avoid those trips so they’ve got the expertise
to do that. I mean for our office, again, not only from the orientation, there is an, I mean
there may be, but I am unaware of any Member of Congress who has the resources or the
staff who have the ability to do this effectively and I wouldn’t want to rely to my
detriment that somebody not being able to have the resources and the training to be clear
about who would be an appropriate sponsor or not.

MR. ASHMAWY: So, did your office have any conversations with any of the people
you interacted with you know, who suggested they were sponsoring this trip about
funding?

MS. LUJAN GRISHAM: No.

MR. ASHMAWY: Atall?

MS. LUJAN GRISHAM: To my knowledge, we had no conversations about that.
MR. ASHMAWY: Okay, how about —

MS. LUJAN GRISHAM: Except that, again, and it’s not a funding issue, it’s... this is an
educational group and you are deemed so by, that’s my language, and that you are
deemed so by the Committee on Ethics. That’s our litmus test. Go to the Committee, we
know that they’re going to do due diligence, we give them everything that we have and
then we wait. And in fact, this trip as I recall, we did not get permission to go until late
and I don’t know whether that’s, you’d have to tell me, whether that’s typical or, or not in
the context of their review process.

MS. EISNER: Because it seemed kind of late, was there any back and forth with the
Committee about the approval process?

MS. LUJAN GRISHAM: The only thing that I can recall, is that in order to do the
scheduling, it’s... do we know? But nothing specific.

MS. EISNER: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: No specific issues.
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MS. EISNER: And I know you already talked about kind of all the details, but just one
more question on that point to cover all my basis, was there any conversation about the
organizations that were involved in this trip?

MS. LUJAN GRISHAM: None. To my knowledge, there was absolute no conversations
except for the educational aspect of the trip and again, basic arrangements: date, time,
place, agenda, all to Ethics.

MS. EISNER: Okay. So I think we’re going to move on to some documents from that
period of time which will hopefully start to jog everyone’s memory. So, [ am going to
provide THMLG 0020-22. And I have copies for everyone. If you want to take a second
and look that over.

MS. LUJAN GRISHAM: Okay.

MS. EISNER: So the email address at the top, is that your personal Gmail address? Just
so we’re —

MS. LUJAN GRISHAM: That is.

MS. EISNER: Okay. And on this email, there is — the chain is Resul Oksoy, is that the
Resul we were talking about early on?

MS. LUJAN GRISHAM: I’d have to assume that it is. [ can’t imagine that there’s a
second Resul, but I can’t confirm that that’s the last name because I have no idea.

MS. EISNER: Sure. And who is Deborah Armstrong?
MS. LUJAN GRISHAM: Deborah Armstrong was the Director of the State office.

MS. EISNER: Okay. So, Deborah forwarded you this email and the email says, towards
the bottom on the first page, “We would make all the flight, hotel arrangements and your

trip is completely covered by Turquoise Council.” Did you discuss that statement with
Deborah?

MS. LUJAN GRISHAM: No.
MS. EISNER: Did you discuss any issues related to sponsorship with Deborah?

MS. LUJAN GRISHAM: No. No and I don’t even recall this forwarded email. I mean [
see the chain and I think that’s, again, we’re trying to get to the scheduling aspects, but
yeah.

MS. EISNER: Okay. So another document, it’s THMLG , this is just for the benefit of
the recording of the transcript, 0133-138. And this is a continuation of that same email
chain.
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MS. LUJAN GRISHAM: Okay.

MS. EISNER: You can see the dates are slightly later here, T think it’s April 22" through
24™ 50 it’s just kind of following up on this aspect of the trip planning. So, who is
Dominic Gabello?

MS. LUJAN GRISHAM: Chief of Staff. Now one thing that you might have to help us
check, I don’t know if you checked this, but this is right when I’'m changing Chiefs of
Staff. I’'m pretty certain that Dominic is the Chief of Staff.

MS. EISNER: Who was your former Chief of Staff?

MS. LUJAN GRISHAM: Just a minute. Letty Mederos. Leticia Mederos, but I think
she’s already gone.

MS. EISNER: Okay.
MS. LUJAN GRISHAM: April...
MS. EISNER: How do you spell her last name?

MS. LUJAN GRISHAM: M-E-D-E-R-O-S. So, I mean I didn’t even think about that
question about who 1s Dominic, but definitely my employee, definitely an agent of the
office and probably Chief of Staff at the time.

MS. EISNER: So in this email chain, you can see they’re sort of going back and forth
about arranging a time to visit the office and this is an email between Dominic, Resul
Oksoy and Kemal Oksuz. Is Kemal the, Kemal Oksuz, is he the individual you referred to
earlier?

MS. LUJAN GRISHAM: I believe he is. Again, I can’t confirm the last name, but
I...that’s my assumption based with the email chain that those were the two.

MS. EISENR: Do you know if he did visit the office?

MS. LUJAN GRISHAM: Well, I'm going to assume based on this that this is the
meeting that we had in person about the trip. So...a meeting did occur about the trip in
my office.

MS. EISNER: Okay. And were you present at that meeting?
MS. LUJAN GRISHAM: I believe I was.

MS. EISNER: And what was discussed during that meeting?
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MS. LUJAN GRISHAM: So in that ten minute meeting, again, the dates of the trip, I’'m
sorry. But the dates of the trip, the basic outline, so you’ll go to Turkey, you’ll go to
Azerbaijan, here are the policymakers that would be involved, these are the issues that we
want to expose you to, these are the issues that we think are important to you and I think
a clear discussion, this is an educational trip that’s going to go to the Committee, we
would also seek individual permission from the Committee before we would determine
whether we could go. I think it’s clear, not only based on the emails, but in my earlier
statement about the ten minute meeting, we were interested in the trip, predicated upon
getting permission to go.

MS. EISNER: So in addition to talking about approvals and kind of the technical aspects
of the trip, did Kemal talk about the Turquoise Council of Americans and Eurasians?

MS. LUJAN GRISHAM: Nope.

MS. EISNER: Did he talk at all about the mission of the convention or the purpose for
the convention?

MS. LUJAN GRISHAM: The convention and even though I can see that it’s identified
here, I was completely unaware of a convention as a separate thing as a parallel to this
trip. So what I have is an agenda, the things that you will do and that might take away
from looking at, maybe not looking at really, but from having a conversation with ... is
that these are meetings with government officials in both Turkey and Azerbaijan and that
it would be Members of Congress and their staff and it would be, or if you took a guest,
they would be participating in those official meetings and local policymakers would be at
a majority of the meetings. And majority is my word, I’m just sort of making the way in
which that conversation occurred, it seemed to me like the local policymakers would be
at the majority, at the trip, they were not in the majority of meetings.

MS. EISNER: And who was going to set up these meetings? Who was in charge of
planning?

MS. LUJAN GRISHAM: The organizations for the trip.
MS. EISNER: And that was the Turquoise?

MS. LUJAN GRISHAM: Right and again, without you putting that right in front of me,
it’s the educational foundation I’m calling it that, those are, that’s my terminology
because I call everyone...that’s my taxonomy for who supports these trips — to the
Turkey-Azerbaijan trip, so.

MR. ASHMAWY: You were referencing just a moment ago, local policymakers, did
you mean local American policymakers or local —
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MS. LUJAN GRISHAM: No, local American policymakers so legislators primarily, but
not all legislators. And I cannot recall, I apologize, but I am pretty certain from New
Mexico, there were some other local elected officials and when I look on this email
chain, it refers to a former legislator, Al Park and then a James Lewis, who was the State
treasurer and I think... James Lewis was there. Without checking to see who was there, |
don’t know that I’'m right about that that may just be in my head, but I am certain that in
New Mexico and other states, Texas...and [ want to say another state, anyway, but for
sure Texas and New Mexico had legislators and then non-legislators, but other elected
officials on the trip from their state.

MR. ASHMAWY: Understood. You thought- it was your impression before you had
gone that most of the meetings would have those folks in them? Who would — just out of
curiosity, who ended up being at most of the meetings then?

MS. LUJAN GRISHAM: Members of Congress and then government officials.
MR. ASHMAWY: Okay.

MS. EISNER: Government officials from?

MS. LUJAN GRISHAM: From Turkey and Azerbaijan.

MS. EISNER: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: So their parliament, their president, I’m probably going to get
the titles wrong which is bad, the security regime, legislators from Turkey —

MR. ASHMAWY: Do you remember —
MS. LUJAN GRISHAM: The minority party from Turkey...

MR. ASHMAWY: Do you remember meeting with anybody from, it’s their State
Energy Company, called SOCAR?

MS. LUJAN GRISHAM: I do.
MR. ASHMAWY: What do you remember about that?

MS. LUJAN GRISHAM: I remember that it was one of the organized meetings and |
want to say | remember it was a morning meeting. And I -- my take away from that
meeting, same thing, Members of Congress were there, that it was the state person
responsible for that — their energy fund. So, the question that we had that — my question —
this was my take away from that, is, how is that independently audited? And, it is not and
I thought that was an astonishing practice and maybe that’s unfair given my American
political background. ..
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MR. ASHMAWY: Did the SOCAR officials make any specific asks of you guys?

MS. LUJAN GRISHAM: No. The entire meeting was a presentation about how they do
this fund, how it’s a government fund, why that works in that context, how that design
makes a difference, how their energy independence is useful for the region, what that
might look like in energy policy of the future making sure we’re dealing with that in the
Middle East and then I was really interested in how do you audit that and who has access
to that information so that it’s transparent?

MR. ASHMAWY: Do you— I mean, recognizing that this was some time ago, do you
recall any conversations about their USA entity, SOCAR-USA?

MS. LUJAN GRISHAM: Idon’t.

MR. ASHMAWY: Do you recall any conversations about their relationship to the
organization known as AFAZ?

MS. LUJAN GRISHAM: No.
MR. ASHMAWY: Orto—

MS. LUJAN GRISHAM: I don’t even remember that terminology or that acronym ever
being used. Again, that’s the best of my recollection, I mean there’s a group of us,
everybody’s asking questions and they were very formal and that’s what I expected; it
was the...a formal presentation. Good news about that is I expect that they are providing
the same information so that we’re looking objectively at the same thing. The bad news
about it is, it’s not as organic from a policymaking standpoint that you would desire.
Although we were allowed that, I don’t get the sense that we were discouraged from
asking any questions. I mean I thought that the transparency question and could we look
at the — if I requested as the policymaker, your financials come and get those and of
course I don’t think I ever asked for that, so we were not discouraged from doing
anything like that.

MR. ASHMAWY: Did -

MS. LUJAN GRISHAM: Not to mention that the international protocol may be why I'm
never invited again.

MR. ASHMAWY: Did during the conversation or any other time actually during the
conversations, the topic of SOCAR’s relationship to the Turquoise Council come up at
all?

MS. LUJAN GRISHAM: No. I don’t, in fact, I am fairly certain, again I appreciate that
disclaimer, hence feeling like it’s two years old, I don’t think that there was ever a
conversation with any government meeting about the Turquoise Council.
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MR. ASHMAWY: Okay. Sorry, I just went off tangent.
MS. LUJAN GRISHAM: No, that’s alright.

MS. EISNER: Do you remember if Kemal or Resul were present at that meeting with
SOCAR?

MS. LUJAN GRISHAM: Idon’t, but I don’t think so.

MS. EISNER: Okay. And then did the SOCAR officials, were people present at that
meeting? Did you see them throughout the convention, the conference in Baku?

MS. LUJAN GRISHAM: No, and I’'m going to take a, which I probably shouldn’t do,
but I’m going to do the same thing you’ve done, it’s very bad pattern and practice you’re
creating for me as a witness; the convention you know was, short. There was no
introduction and no meetings with anyone so you picked up the...I think this is right,
breakfast...let me see. Hotel, breakfast at hotel then their convention center which is in a
very interesting architectural, T have to say that was —

MR. ASHMAWY: We’ve seen photos.
MS. LUJAN GRISHAM: That was cool.
MR. ASHMAWY: Looks cool.

MS. LUJAN GRISHAM: It was cool. The outside much better than the inside, inside
like any other convention center, but if you’ve ever been to Barcelona there’s this Gaudi
kind of like, right?

MR. ASHMAWY: Yes, absolutely.

MS. LUJAN GRISHAM: Yes, it was Gaudi, so that was for me, interesting. In a badge
and a cup of a coffee and that’s always memorable. T can usually tell you when I’ve had
coftee. And then into the main conference hall and then an announcement that we were
all speaking and that was not on the agenda. I’'m usually not happy about that. Even in
my routine and it was all basically kind of introduction, “this is a Member of Congress
from New Mexico” and my name and then you say two minutes, we’re delighted to be
invited to visit Baku in Azerbaijan; no idea who’s there —

MR. ASHMAWY: They didn’t give you notice ahead of time that they wanted you to
speak?

MS. LUJAN GRISHAM: No, none.

MR. ASHMAWY: Did they reference it afterwards? Did they apologize?
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MS. LUJAN GRISHAM: No.
MR. ASHMAWY: No? Did they offer you guys an honorarium at all? Do you know?

MS. LUJAN GRISHAM: No. I mean, they offered me absolutely nothing. That
would’ve made me nuts by the way, but no. And it was weird in this context, [ don’t
know how to -- that’s probably a poor choice of words, but in the context of the meetings
it was like, this is — I didn’t even notice it was a convention until you’re there. Then I
know it’s a large educational something; you have no idea who’s there and all the
members sat together. We’re all on the front row. We all got up and did two minutes, all
introductory based comments. The only substance of stuff I think which I hold as
bragging rights; I want that in the transcript, is the women were a bit tougher about
looking at poverty issues and looking at women’s rights and human’s rights as we were
on these trips and that we were going to be unabashed on doing that. That was really
mostly the only substance; there might have been a couple introductory remarks by
Members about the energy aspects of visiting Baku and recognizing what that means or
doesn’t mean for world energy issues, all valid, but it was quick. So you had every
member do that and then we were back on a van and we went...then I believe the next
thing on the agenda was at the president’s house. The president was in that room in that
auditorium. So we’re all in a large auditorium.

MS. EISNER: So you got this unexpected request to speak, where did the request come
from?

MS. LUJAN GRISHAM: It’s hard to say. I don’t even know how to describe it. [ mean,
you’re like sheep right? You got this approved agenda; they don’t let you...you don’t get
to go anywhere which is an odd thing. Because I’'m new right, at this, so I’ve been on
government trips and if I’'m in a second car, I can stop and get my own coffee or I can do
—no. You are... you must be at the, you sit together at breakfast, you get marched into the
van, you get marched off the van, you get marched into a place, you get marched off and
so it’s not really a request. It’s...a door opens, here’s your tags, everybody sit down and
someone gets called up to say a few words at this — in this auditorium. And we all do as
we’re, | guess requested...asked. I mean I think it would be impolite to say no and they
weren’t asking us to follow a protocol or a series of comments or statements and it was
all introductory. “This is who I am; this is where I represent; thank you for inviting me to
Baku.”

MR. ASHMAWY: And then did you stay for any of the content of the convention?

MS. LUJAN GRISHAM: No. No, they put us right back in the van. Because then we
went to the president’s dinner. Or lunch, I called it dinner. Lunch. Which was not at the
same place.
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MS. EISNER: Did it seem like, I know it’s kind of hard to tell where the request came
from you know, who was ushering you along as you’re going from the van to different
places along the way, but did it seem like there was one organization or any individual
who’s responsible?

MS. LUJAN GRISHAM: No. It really didn’t. Tt just and it seemed just all part of the
same people who were driving and putting you in the vehicles and you know, a company
[indecipherable] a breakfast with the same people in our van. And I think there might
have been enough of us that there were and you’ll have to tell me, two vans? Maybe
three? 1 can’t recall. T was always in a vehicle with the Henry Cuellar staff and Hinojosa
and his family? I think that was it. So my sense is that they had three members in their
group plus how were staffed by and I’'m going to call it, now I’m going to use your
language which is the Turquoise Council, that they were and it was the same every day. It
didn’t switch.

MR. ASHMAWY: Did you see either Kemal or Resul?

MS. LUJAN GRISHAM: 1 did. It’s possible that I saw both that morning, but I can’t be
sure. But I — my recollection is that both were at the convention. I do not think both were
at the lunch. I don’t think so, but I can’t remember exactly.

MR. ASHMAWY: Do you remember if either one was?

MS. LUJAN GRISHAM: I can’t remember because they weren’t in the van with us.
MR. ASHMAWY: They were traveling separately?

MS. LUJAN GRISHAM: They were traveling separately, yeah.

MS. EISNER: So I’'m going to backtrack a little bit and go back, just still some of the
initial planning stages and cover a few more documents.

MR. ASHMAWY: Yeah. Just before we actually do that, just because it occurs to me,
was there any Azerbaijani representative in the van with you guys?

MS. LUJAN GRISHAM: No.
MR. ASHMAWY: So it was just the driver and the Members and their family?

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah and then I don’t know how to describe and I don’t
remember who it was. There was a person that met us in Turkey? And sort of makes sure
that everything goes the way it’s supposed to, keeps you on time and I can’t even
remember that person’s name. Male, who was with us for the whole trip.

MR. ASHMAWY: Including the trip to Azerbaijan?
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MS. LUJAN GRISHAM: Yes and he was in the van.
MS. EISNER: Actually let me give you a document and see if this is — this helps —
MS. LUJAN GRISHAM: If you don’t have a picture, we might be in trouble.

MS. EISNER: Unfortunately, no pictures, but we’ll see if this helps at all. Okay, so this
1s THMLG_0219.

MS. LUJAN GRISHAM: Yes. I'm already telling you yes. I recognize Mahmut. Yes,
that’s him.

MS. EISNER: Mahmut. And he was with you during—
MS. LUJAN GRISHAM: Always.
MS. EISNER: Always. Who is he?

MS. LUJAN GRISHAM: Well, apparently based on this thing I’'m looking at. He is the
president, CEO of Raindrop Foundation so, I mean that’s the hard part here, right? Again,
I’1l go back to my earlier statement, we have no outline and we have the request and we
have the dates and give that to Ethics and then T just follow what that outline says and
same with the other Members. And it’s a bit cheap-like that’s how it really works. You go
to the airport and you get on your plane, you get off the plane and this guy who says,
“I’m with the foundation™ has a big sign with all your names on it and there’s no
introduction about you know, “This is my background, this is who I am, this is why I’'m
with you”, but clearly, I mean it seemed hard to believe that just a total stranger knew
that we were coming at that appointed time so I don’t want to make it sound like we were
completely foolhardy and just somebody could just figure out who we were and go. |
mean they were completely organized, they had all the — they knew who we were; they
knew who were the Members, who were the guests. They had the sign, the vehicles and
he had one or two other people with him, right so that they went in the other vans so
everybody had a type of person. This is how I remember it. In the vehicles, so you got
into the hotel, they were responsible to get you to every meeting and then get you back.

MR. ASHMAWY: So they kind of kept you guys on track while on the ground in
Turkey and Azerbaijan.

MS. LUJAN GRISHAM: Yes, both.
MR. ASHMAWY: Okay, both.

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah. It was not a new group in Azerbaijan; it was the same.
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MS. EISNER: And again, these one or two other people, they seemed like they were
connected to —

MS. LUJAN GRISHAM: Yes, they all seemed connected and all —
MS. ESINER: Do you remember their names?

MS. LUJAN GRISHAM: I don’t and again, if you showed me a picture I could
definitely... I think, at least one and I want to say to the best of my knowledge, he might
have told me he used to be a professor maybe? I don’t know? Tall...

MS. EISNER: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: But I can’t remember his name. I apologize. I’'m really bad
with names.

MS. EISNER: A lot of people attended this conference so it’s a lot of names. And I think
this goes back to one of the other comments you made, just to clarify who some of
individuals are, but this is THMLG 0217. And this is an email from April 17, 2013
between you and Dominic Gabello. And he asked who locally was pushing you on the
Turkey trip and your response —

MS. LUJAN GRISHAM: Sounds like a Thanksgiving question.
MS. EISNER: Yeah, it does. So this goes back to April 17, 2013 which is before —

MS. LUJAN GRISHAM: Before the other one. Yeah, so and I... you like how I wrote
the Turquoise Turkish group? That shows you I’m clear about the names of people and
very effective at clearly identifying who that is. Al Park would be one of those local, he
was a formal legislator, but still working with legislators and I don’t even know if he’s a
lawyer, but I worked with him when he was Representative Al Park.

MR. ASHMAWY: And local to New Mexico?

MS. LUJAN GRISHAM: Local to New Mexico, yeah. And I didn’t really know which is
fair about this statement, the Turquoise Turkish Group...a little embarrassed; please don’t
show me anymore of my emails where my Chief of Staff writes, Turkey trip like
Thanksgiving and I write Turquoise Turkish Group. I’'m very now concerned that this is
going to become a public document and someone’s going to not take responsibility for
my poor grammar or the fact that I don’t use punctuation in any of my texts or capitals.

MR. ASHMAWY: Nobody does.

MS. EISNER: Everyone would be in trouble.
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MS. LUJAN GRISHAM: Well my mother would be appalled so please, I ask you, this is
a formal request; do not show these documents to my mother.

MS. EISNER: So when he says, “who was pushing you”, when he said pushing you,
does he mean—

MS. LUJAN GRISHAM: That’s our local more campaign, familiar, vernacular
taxonomy for who was requesting. You know and I know you’re familiar with this, it’s
something [’'m getting more experienced at, on the one hand I work with incredible
young people who have their own way with speaking and sick, hot, mad, weird, I never
know what it all means and are also incredibly smart at the same time...

MS. EISNER: We’ll try not to use that vernacular —

MS. LUJAN GRISHAM: That’s what it is, yeah. And this is — I would have never read
that as a nefarious or a negative terminology, but yeah. Who’s talking to you? More of a
campaign push, yeah.

MS. EISNER: Just a few more questions and you know background to the conference.
This 1s THMLG_0012-0019. I’'m sorry; this is a somewhat long chain.

MS. LUJAN GRISHAM: T hope you know now I’m sending Dominic to grammar
school. Yes, professional writing school. I’'m pretty sure there is a course in that.

MR. ASHMAWY: Take a moment to look at that.

MS. LUJAN GRISHAM: May...so it’s after.

MS. EISNER: This would’ve been right before the conference.
MS. FIORI: Right before the trip.

MS. EISNER: Yes.

MS. LUJAN GRISHAM: Okay, yeah. This is where I’'m trying to understand how come
we’re not in coach and here it’s clear that I’'m cheap.

MS. EISNER: That’s okay; we -- expensive flight there.
MS. LUJAN GRISHAM: Ttis!
MS. EISNER: Yeah, no it is.

MS. LUJAN GRISHAM: I tried to get out of there and I can’t remember how that all
worked out actually except that it didn’t work out as well as [ wanted it to. I was like,
“come on, let us all be in the back of the plane.” | mean we can watch any movies we
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want, that way. So this looks to me, I’'m on page...I don’t know what page I’'m on; I can’t
really tell. 3 out of 87

MR. ASHMAWY: TH —

MS. LUJAN GRISHAM: We’re having conversations about whether or not Ethics has
given us the final okay. We don’t know yet, we’re not going unless we get it.

MR. ASHMAWY:: The 3 of 8, is THMLG_0014.
MS. LUJAN GRISHAM: Okay.

MS. EISNER: So, if you had a chance to sort of — I’ll give you another second to sort of
look through.

MS. LUJAN GRISHAM: Well I’'m now looking at just the flights.
MS. EISNER: Yeah.
MS. LUJAN GRISHAM: If I need something, Il go back to it.

MS. EISNER: Okay. So on the first page, which is page 1 of 8; THMLG_0012. In the
exchange between Dominic and Kemal, at the end of the exchange, Kemal says, “all is
arranged according to the new Ethics guidelines.” Do you know if anyone followed up to
see if it was arranged according to the new Ethics guidelines?

MS. LUJAN GRISHAM: Well, what I know is that, in spite of what they were saying to
us, [ was waiting for Ethics approval to come directly to us. So this, to the best of my
recollection, this would not have triggered anyone in my office — and you can ask
Dominic about that — to do anything except, “That’s fine. You’re getting your Ethics
approval; we have to have a confirmation directly from Ethics.” And I think, at least I
read it that way, as soon as we get Ethics, I thought I saw that in here somewhere, we
would let them know, but until we got the Ethics approval that was direct to our office,
we wouldn’t confirm that we would be on the trip.

MS. EISNER: Right. And then we talked about towards the end of this email exchange,
really from 15 through 19, which is of this stack, 4 through 8; goes through the
arrangements for travel and the —

MS. LUJAN GRISHAM: I think this just goes through the travel.
MS. EISNER: Tt goes to the travel component; it’s really the airfare.

MS. LUJAN GRISHAM: Right.
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MS. EISNER: So, do you know how the airfare was booked? How that part of the travel
was booked?

MS. LUJAN GRISHAM: No. My only, as I recall based on, and again, now that I’'m
seeing these again, is that [ was interested in they identified that you can bring a guest. |
wanted to bring a guest; they offered that their understanding of the Ethics rules is they
could pay for guests and I said I wasn’t interested in that. I just...it’s a personal issue in
my office and that I wanted as much information so I could make those arrangements if
in fact we were going, based on Ethics approval to my office and so they were trying to
give us information about that.

MS. EISNER: Okay. And what information did they provide you?

MS. LUJAN GRISHAM: Well, I know that it’s not in here, but at some point, my —
Dominic let me know what the costs for Manuel would be and when I would need to
provide payment because we wanted to make sure we had process to do that and I didn’t
know what the process was. Since guests were allowed to come, I didn’t even know how
many guests you can bring, but at the time it appeared that [ may be the only person
bringing a guest that we were going to pay for and I don’t know if that’s accurate or not,
but it seemed to us that it may be the case because they...it was easy to get, for them to
cost it out and that’s it.

MS. EISNER: Did they give you a name of the organization to work with in order to
coordinate that additional part of the ravel?

MS. LUJAN GRISHAM: Tdon’t think so, but I don’t know that. At the end, once we got
Ethics approval, we went. I got a final bill; the bill was presented to me by Dominic; I
wrote a check.

MS. EISNER: Okay. So some of this we already covered, but just again, who sponsored
your travel to Azerbaijan?

MS. LUJAN GRISHAM: The group that I keep referring to as the Turquoise
Foundation, is who I was aware was sponsoring the trip or as in an earlier email, the
Turkish Turkey Group or the Turkey Turkish Group. But a group that I believe is, to the
best of my knowledge and according to the House Ethics Committee, is a group that
would meet the educational; I'm calling that broadly, the educational requirements of
folks who can in fact, according to the Ethics Rules, sponsor trips by Members of
Congress. That’s who I think they are.

MS. EISNER: Any additional conversations that we haven’t talked about so far before
the trip about sponsorship or the Turquoise Council and their role in the convention?

MS. LUJAN GRISHAM: None.
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MS. EISNER: Okay. A few more documents; this is a big stack again. This is THMLG_-

MS. FIORI: Okay. Either one?

MR. ASHMAWY: All the same.

MS. EISNER: All the same, I promise.
MS. FIORI: Okay.

MS. EISNER: And this 1s 0067-0077. These are the traveler forms that you provided to
our office.

MS. LUJAN GRISHAM: Okay.
MS. EISNER: Do you recognize these forms; do they look familiar to you?

MS. LUJAN GRISHAM: They are. That’s definitely my signature and I know that we
worked to make sure that we met all the requirements, pre and post trip. And this looks
like you know the final itinerary that we were provided going to the trip. I don’t
remember if we had to provide this separately or independently and then it gets reviewed
by compares. And then it looks to me, and I don’t know if we provided this as a part of
our post-travel or if you’ve combined their post-travel disclosure form from the
Turquoise Council. So —

MS. EISNER: These all came in as a part of the production from your office, so...

MS. LUJAN GRISHAM: So we must have had them, but I don’t recall when I was
submitting these to be clear that this was part of the package, but...

MS. EISNER: Sure.

MS. LUJAN GRISHAM: If that was what was required, we would’ve downloaded
whatever was required.

MS. EISNER: Did you review these forms before they were sent to the Committee on
Ethics?

MS. LUJAN GRISHAM: So, I certainly read the stuff that I’'m signing and I can’t recall
whether or not, because it doesn’t say on these, it’s number 7 on these forms as 'm
reading it now, says that these things were attached, so I probably made sure that they
were attached and then sent them on their way, but I don’t remember.

MS. EISNER: Did you ever ask anyone at the Turquoise Council, whether other
organizations or sponsors should be listed on these forms?
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MS. LUJAN GRISHAM: No, because I don’t know that there would be anything that
would trigger that request. Again, from our perspective, it’s an authorized trip. There was
nothing during the trip that gave me you know any cause for concern, we don’t do that
due diligence, but make sure that we file and do everything that we’re required to do, pre
and post these trips. And it was our first trip, so...in many ways, [ would as I recall, were
learning and having a conversation about did we do everything in the time frame that’s
required, did you guys look at the rules again, do we need to call anyone and...but there
was nothing about making sure that this met... I mean this looked like everything we did.

MS. EISNER: Once you handed over all these forms to the Committee, did they come
back to you and ask any questions about the forms?

MS. LUJAN GRISHAM: No. Not to my knowledge. Nobody’s asked me prior to your
communication to us. There was nothing ever again about the trip, except for one thing.
And I just remembered that, there was nothing formal, nothing from a Congressional
group, there was a call at one point from a reporter and I recall one call and it was a de
minimis question, “did you attend?” I think that was basically it. “Can you confirm your
attendance?” and we confirmed.

MS. EISNER: Okay.
MS. LUJAN GRISHAM: And that was it, nothing else.

MS. EISNER: So who did you attend the convention with? I know you mentioned
Manuel; did anyone else attend the convention with you?

MS. LUJAN GRISHAM: Yes, my director for the Albuquerque, or the district office,
Deborah Armstrong.

MS. EISNER: Okay. Do you know who her travel was sponsored by?

MS. LUJAN GRISHAM: We were all part of the same trip, so she was sponsored by the
very same people I was sponsored by, the Turquoise Turkish Group, the Council
Foundation. I’'m worried now, Counsel, that I’'m getting everything into my statements. I
apologize and I. ..

MS. EISNER: We talked a little bit about and Manuel, his last name —
MS. LUJAN GRISHAM: Cordova.

MS. EISNER: Cordova. Okay. And we talked about how his travel was paid for as far as
the flights and that aspect of it. Other expenses, was there anything else that was covered
that was reimbursed on his behalf?
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MS. LUJAN GRISHAM: So again, to the best of my knowledge, we asked that his trip
that... there was a clear separate cost that I wanted to be responsible for every one of
those individual, independent costs. And we let them identify what those costs were,
Dominic reviewed that and then I was asked to write a check so that way I wasn’t... T
wasn’t deciding what those costs should be. Somebody else did that independently, came
to the office, the office looked at that, gave it to me and I wrote the check.

MS. EISNER: Okay. So on — from this packet, this large packet, it’s number 77 in this
packet which is, I think the last page here. And this is the traveler form under 5B-2. It
says, “Fiancé (meals only).”

MS. LUJAN GRISHAM: Okay.
MS. EISNER: What would that mean?

MS. LUJAN GRISHAM: It means... will you be accompanied by...let me see. [ don’t
know why it says, “meals only” actually.

MR. ASHMAWY: Is there any chance that was meant to indicate that the only thing that
they were paying for was his meals?

MS. LUJAN GRISHAM: That can’t be accurate. I mean, I realize that that’s what that
says, but since I think I paid something around $4,000.00, he would be a very heavy
eater. So, if T had gotten a bill for...$1,000.00 or $800.00, I might’ve said it can’t cover
the flights so the way in which it was described to me, when we were making the
decision about — that he should go, that he’d like to go and that I’d like him to go, that we
had to pay for the airfare and his meals. Yeah. And again, if I received a bill for
something that was far too low, we would’ve rejected it just out of — that’s something |
would definitely be able to, based on my prior travel experience, before being a member
of Congress, that that would be unreasonable.

MS. EISNER: Right.

MS. FIORI: May I ask a question about this packet? Is it... should it not have the original
Ethics Committee letter and then —

MR. ASHMAWY: It should, but this is the series of documents that Representative
Lujan Grisham’s office provided so...

MS. FIORI: Because I —
MR. ASHMAWY: I would assume. ..

MS. FIORI: My...I saw a copy of this and the Ethics Committee’s pre-approval in it at
some point, now maybe...the document that I was actually looking at did not have it you
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know, what... had that attached to it and I didn’t realize it, but isn’t it supposed to be
included?

MR. ASHMAWY: TItis and if you refer to the first page, THMLG 0067, it’s indicated
that was included. There’s no reason to think it wasn’t included, frankly. It’s just this was
what was provided to our office; we have no reason to think it wasn’t included and if it
wasn’t included —

MS. FIORI: T think it was.

MR. ASHMAWY: The assumption —

MS. FIORI: Tt was included in the original packet.

MR. ASHMAWY: Would be that somebody would’ve kept it back. Frankly. So...

MS. LUJAN GRISHAM: Which I appreciate that question because, again, every rule
that. .. that we — the requirements in my office and my team and my staff is to be aware of
every rule. If you’re confused about a rule, get clarification from the Committee on
Ethics, provide every piece of documentation and make sure that you’ve got the approval
for any of these activities, which is the standard protocol that we do even today for both
internal issues and I’'m going to -- well I’'m calling for the purposes of this interview,
external which would be a trip out of district, out of D.C., out of country.

MR. ASHMAWY: Yeah. And if there’s, frankly, any concern I mean the controlling set
of documents are actually available on the Clerk’s website, so...

MS. EISNER: And this is just a selection. I mean you were very cooperative and
produced many documents so this is kind of a...it’s possible those letters are elsewhere in
the production.

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah I mean my hope is, is that, as part of this review that if
there needs to be a different due diligence component at the Committee on Ethics, that
that gets included in our recommendation because my office intends because there isn’t
an option to continue to rely on that Committee because part of their purpose and
responsibility is to review these requests and to reaffirm and confirm before you actually
step outside of your office, that you are doing so with very, complete authorization
because they believe, based on everything that was submitted and their questions, that it
meets their requirements. Otherwise, I would give advice to new members of Congress if
I was so asked, in an orientation context that it is fool hardy and not good practice to
make individual, independent decisions about these issues without going to the
Committee. That’s why they — in addition to their investigatory role, that’s why they exist
so that, T hope they’re minimizing their investigatory role because members are following
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definitely how we approach the Committee on Ethics.

MS. EISNER: That is definitely understood.

MR. ASHMAWY: Just going back real fast to sort of some of the minor logistics of the
convention, of your trip. Do you recall when you were in Azerbaijan, where you stayed?

MS. LUJAN GRISHAM: No. A...If you told me the name of the hotel, I might get it?
MR. ASHMAWY: There’s a couple of options.
MS. LUJAN GRISHAM: Okay.

MR. ASHMAWY: It could’ve been a Radisson, it could’ve been the Hilton or it
could’ve been the Four Seasons.

MS. LUJAN GRISHAM: Now, I don’t know why I’m saying this, so probably my
counsel will say, “Why did you do that?” I’'m so sorry and I'm apologizing to you in
advance. I want to say it was the Four Seasons. I don’t know. Again, if you show me a
photo of that hotel... does that mean I have a photographic memory for pictures? [ don’t
know what that means.

MR. ASHMAWY: It does suggest you have a visual memory.
MS. EISNER: Yes.

MR. ASHMAWY: This is more for us to try to confirm other you know, other
information that we received.

MS. LUJAN GRISHAM: I will say, I’'m not aware until your question that there other
places that people were staying. You know my sense was, again, right? You get in the
vehicle, it’s the same team; it’s with the same people I've been traveling with; we all
went to the hotel and checked in.

MS. EISNER: Right.

MR. ASHMAWY: To put it more directly, and this is not to read anything into this, this
1s just to clarify whether or not other documents we’ve received from other entities are
you know, correct. We do have a document that shows you and your fellow Members of
Congress likely stayed at the Four Seasons. Is there any reason to think that didn’t
happen?

MS. LUJAN GRISHAM: Idon’t think so and that is the one that sounds familiar to me.
And I again, you know...I’'m terrible with that. T can’t remember where I ate breakfast
yesterday, but that does sound correct to me. And if you needed to, if you showed me a
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photo of the inside or the outside of the hotel property, [ believe I could confirm that
that’s where [ was at.

MR. ASHMAWY: And while you were there, did you get — and by there, [ mean,
specifically Azerbaijan — did you get an impression of who was sort of the overall
organizer, who was handling the logistics, who was sort of making sure that you guys got
to where you needed to go, on time and all of that? Did you geta —

MS. LUJAN GRISHAM: Well for me it was the fellow, whose name I couldn’t tell you,
but then I recognized his name from the...one of the email documents that you provided.

MR. ASHMAWY: Mahmut. Who is the —
MS. LUJAN GRISHAM: Mahmut, yes.
MR. ASHMAWY: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: So, Mahmut was always present and Mahmut was you know,
there when they dropped us off and I’m not exaggerating that, at 11 o’clock at night. You
are — which is, and [ state this because that’s now my impression of Ethics approved trips,
you are on a short leash, I get that and you should be. This is the approved trip and you’re
all approved to do these activities, so that’s the person who’s there in the morning at 7:00
or 6:30 when you have to be ready for breakfast; you all sit together; they have a table or
however that... you know, basically it’s a table in a hotel restaurant, and then we get into
the vehicle and then we go to those series of meetings for the day, there’s usually a lunch,
sometimes dinner was at the hotels, sometimes it wasn’t — someplace else. Usually there
was an invited government official, sometimes it was just us and [’'m thinking...I’'m
adding Turkey to this, not just Azerbaijan. And then when that was done and if there was
any other meeting or because like, one of our meetings was an evening meeting in Turkey
with the minority party and so that one in particular, I remember we got back to the hotel
at like 11 o’clock at night. And you’re dropped off and the day starts again, so that’s the
only person that I, you know I got a sense about that. Now, I knew that the Kemal and
Razul were around, but I only saw them I think one morning, where we got driven to the
thing that’s now, [ know as the convention, [ didn’t realize that at the time. And...I may
have seen Razul; I’d have to look at their pictures again. I may have seen — I think I’'m
pretty clear which ones which, I may have seen Razul in Turkey.

MR. ASHMAWY: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: And I don’t even remember if it was Ankara or if it was in
Istanbul. Because again, they do, this is your team, here’s your team leader, Mahmut. If
you have any problems, this is who you go to. Here’s his cell phone number and he’s
responsible for making sure that the arrangements that you’re aware that you’re doing
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every day occur and he gets you to and from. So we don’t worry about getting anywhere
on time or arranging transportation or whether someone’s left, everyone’s in the van and
all together, ready to go, boom, you go.

MR. ASHMAWY: Did you get the impression by any chance — what impression did you
have that you can remember of SOCAR’s overall involvement in the convention, in the
trip... you know, in general?

MS. LUJAN GRISHAM: Idon’t have any sense that they had a larger or a smaller
footprint in any way. I left Azerbaijan thinking they were part of that sort of official,
energy, educational component. I didn’t even — I didn’t notice it anywhere else really.

MR. ASHMAWY: Outside of that one meeting you had with them, were there any other
events with them that they sponsored or they were present at?

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah, there’s nothing in my knowledge, I mean again, and |
know I keep repeating it; I appreciate that you know you want clarification and you need
that. I was with the same group of people every minute of every day. I even got tired of
Manny. So...yeah and the only impression that I had of Azerbaijan is that they didn’t
seem to be as an open a government as I expect them to be, right? And now, that was part
of my purpose of the trip...1is understanding a little bit more about those countries and
their culture and our relationship with them as a country and... that we were there for
Turkey’s demonstration and so you know, that was an interesting thing to witness, being
on the ground and seeing what the reports came out in Turkey. So for me, I didn’t notice
any of this.

MR. ASHMAWY: IfI can take us back to Turkey for a moment. Does — do you have
any awareness of an organization known as Bakiad?

MS. LUJAN GRISHAM: No. It’s the first I’ve heard of it.
MR. ASHMAWY: Okay.
MS. FIORI: Could you —

MR. ASHMAWY: Yes. So Bakiad is as far as we understand, 1s a Turkish, non-profit
that sponsors travel to...

MS. FIORI: B-A-K —
MR. ASHMAWY: B-A-K-I-A-D.

MS. PUARY: I-A-D.
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MR. ASHMAWY: Yes. Bakiad. You had no — did you have any interaction with an
organization that would’ve been known as Bakiad while you were in Turkey?

MS. LUJAN GRISHAM: No and again the disclaimer is, [ went to the meetings and
there was always a government official at the meeting, could there have been someone
who was sitting in a chair that [ would’ve assumed is an assistant — [ mean, there was
nothing that was outward that I’'m — occurred at all. T couldn’t tell you with 100%
certainty that there couldn’t have been an individual that was at a meeting place or
staying at the hotel, but we had no interaction with them. That was direct, right? I mean,
could be. .. somebody could walk in the room, I can’t tell you that they weren’t there, but
I can tell you they were not interacting with us as a group. Not in my group.

MR. ASHMAWY: Okay.

MS. EISNER: Did you attend an event — [ mean we talked about the one SOCAR event
that you attended that was on the —

MS. LUJAN GRISHAM: And I would qualify. I was...for me, it was clearly, it was a
meeting and it looked just like all the other meetings. And that’s important for you to
know, that there was nothing that you could’ve taken away that would’ve...it was in an
office, it looked like a government building; we talked about the government sponsored
fund and that kind of thing.

MS. EISNER: Okay. Well then I should say, did you attend a meeting or an event or
were you invited to attend an event organized by the Azerbaijan — U.S. Inter-
parliamentary Working Group and I’m going to pronounce this incorrect, but the
Milimichliz? Was also sponsored by the American Friends of Azerbaijan.

MS. LUJAN GRISHAM: What was it?

MS. EISNER: We know that other Members were invited to attend this event? And we
know it was sponsored by American Friends of Azerbaijan.

MS. LUJAN GRISHAM: SoI...I’m going to say no. Unless, it’s that group sponsored
the meeting and again, there’s no way I would’ve known that, to like this security office,
so in Baku, I was there two days? Does that sound right to you guys?

MR. ASHMAWY: I’d have to refer —

MS. LUJAN GRISHAM: I would have to, too. So while you help me confirm, in that
two-day period we went... we did a, ’'m going to call it, it was a drive-by almost, a stop-
greet and an exit, the convention which we didn’t know it was a convention until
arriving. And I wouldn’t even call it a convention. It was a very... and it was part of and
by now you’re at the tail end of these trips so you’re just going to these meetings. And
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then we did the lunch and then I think we went to parliament at Baku and then there was
a dinner and I remember there was a Member of the Parliament at my table and then just
Members of Congress and they were lots of New Mexicans; I think there were more New
Mexicans at this series of meetings than any other state. [ don’t know whether that’s a
good thing or a bad thing, but that gives you a sense of that. How we... you know, it was
known that I was going, it was known that many of them were going. And then the next
day, maybe it was that first day too, the energy meeting. And then the second day was
their security? Holy cow... two other meetings and I can’t even remember what they
were. And then I think we finished a little bit early, like 5? Or 67 And we were sort of
packing and getting ready to leave in the morning.

MR. ASHMAWY: And to put it even more directly, do you recall attending something
called the Azerbaijani — U.S. Inter-parliamentary Working Group?

MS. LUJAN GRISHAM: No.

MR. ASHMAWY: Do you recall anything about who may have sponsored the
convention component of this thing?

MS. LUJAN GRISHAM: No. [ mean, again and I know that... I appreciate that you’re
doing your job and I appreciate that you’re doing it and you’re serious about it, it all
seemed very you know... standards were sort of part of the...I didn’t even think about
whether or not there was something else. It was — followed the agenda, got into the
vehicle, did the stuff, they were all very quick. We were introduced to anybody that
directly that I can recall that wasn’t part of a government you know, a specific
government component.

MR. ASHMAWY: Do you remember meeting by any chance, representatives of like BP
or —

MS. LUJAN GRISHAM: No.

MR. ASHMAWY: Conoco Phillips?
MS. LUJAN GRISHAM: No.

MS. EISNER: McDermott?

MS. LUJAN GRISHAM: No.

MR. ASHMAWY: Okay. KBR?
MS. LUJAN GRISHAM: No.

MR. ASHMAWY: Company known as Schlumberger?
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MS. LUJAN GRISHAM: No.

MR. ASHMAWY: In general then, with that understanding, what was the — what was
your sense of the role of the Azerbaijani, the Azeri government with the convention? Or
with the overall trip? I mean were you — is there. .. in all these meetings, was there
essentially somebody from the government there?

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah, there was. And I want to kind of qualify this. It’s not
like they had a kind of government person in the van who escorted us, but there was
specific meetings, again, that the three that I remember, most specifically was meeting a
few members of the parliament, particularly I remember meeting a woman and going to
their chambers and having them walk us through their election process, their meeting
process, their legislative processes... actually four, the lunch with the president, where we
talked about the president’s vision and goals, then the energy fund and the government’s
responsibility for a single fund and then the security. And I keep calling him the security
guy; [ don’t know whether it was the Security Council or the Defense Ministry
or...whatever. And I remember that meeting particularly because people were really tired
and I got a sense from my other members that they wanted me not to ask a question and [
remember [ asked another hard question and I don’t even remember the question, but it
stumped the security guy and nobody wanted to talk to me. Probably not getting invited
anymore to these trips. And so yeah...there was...so it was always — each meeting in an
official capacity and so I never noticed that that wasn’t the case, and the convention in
hindsight, was a little different because it’s bigger, lots of people that you couldn’t
identify, but we weren’t introduced to any of those individuals. We were sort of marched
in and except for the coffee part, which I do recall; I was very happy about it. It was you
know, that Middle Eastern — Turkish coffee was quite delicious.

MS. EISNER: Do you know who gave you the coffee?

MS. LUJAN GRISHAM: I pretty much got it myself. I think you could go in, they had it
out and again, we went into the auditorium and then we left.

MR. ASHMAWY: So to get into Azerbaijan in the first place, everyone I guess who’s
not Azeri, they needed a visa.

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah, I do remember there was some — some process about a
visa, but [ don’t remember the specifics.

MR. ASHMAWY: Okay. So do you recall who got you a copy of the visa?

MS. LUJAN GRISHAM: So, Mahmut is the guy that I was sort of — our go-to guy and
he had all that paper, but I do remember in the airport that there was something about
having to do a specific visa Azerbaijan.
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MR. ASHMAWY: Do you know — so it’s required that somebody from Azerbaijan
sponsors any foreigner to come in. Do you know off-hand who sponsored you?

MS. LUJAN GRISHAM: No. And again, the way in which [ was participating in the trip
1s that it’s approved by Ethics and each of those required components have been
evaluated and determined so I didn’t even think to question that except that it was done
for all the Members and everybody was treated exactly the same way in the same
standard. If there had been maybe you know uniquely ... I did something and then
somebody else did something, you might have a different reaction, but I didn’t at all.

MR. ASHMAWY: And...one...a little more specific, were you aware that SOCAR was
the sponsor for your visa?

MS. LUJAN GRISHAM: No.
MR. ASHMAWY: Okay.

MS. EISNER: So you talked about you know, there were a lot of Members in these vans
and you spent a lot of time together as you were going from place to place —

MS. LUJAN GRISHAM: Three!
MS. EISNER: Three. Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: Sometimes, four. Sometimes, I think that Clarke was with us
maybe once. ..

MS. EISNER: Okay, so who were the Members? You said Hinojosa.

MS. LUJAN GRISHAM: So in my team, it was Cuellar’s office, I’'m including that, but
Henry Cuellar was not there; Hinojosa and myself and members of our offices and or our
guests. So for my van, that was... 1, 2, 3, 4, 5.. like about 8 people?

MS. EISNER: Did you know that not all Members were sponsored by the Turquoise
Council?

MS. LUJAN GRISHAM: No.

MS. EISNER: Did you have any conversations with, you know, the Members throughout
the time about who the real sponsor might be?

MS. LUJAN GRISHAM: No. The only conversations by Members were, which I think
are appropriate, were reactions to the meetings that we were having,

MS. EISNER: Sure.
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MS. LUJAN GRISHAM: And the only real specific recollection that I have s, [
remember [ got into an interesting conversation with Mahmut, I think mostly in...T can’t
recall if that was Turkey or Azerbaijan, where he was a bit defensive where I was being
critical about you know, I’m going to assume that they want you to have positive,
productive, no questions...in those building relationships and I’'m... 1 had questions about
government policies. [ was curious. And as [ was curious about those things, [ remember
he seemed you know defensive about the role of women, maybe in Turkey. I think that’s
what it was. I think we were having a debate about the number of journalists who were
still jailed in Turkey and that seemed to be kind of a sore spot. Yeah, but there was no
conversations by members that I recall or by anybody in our van or by anybody anywhere
else about sponsors because we were all under a...I’m presuming that, that this is
a...gover-- an ethics approved trip that members are going on so those questions — there
was no reason to have that conversation. Now it didn’t seem to be anything outward.

MS. EISNER: And just following that through one step further for the... first document
in that stack, which is — let’s see...it’s THMLG_00067. It’s the post-travel disclosure
form. Did you have any reason to question who the sponsor was on that form?

MS. LUJAN GRISHAM: Ididn’t.

MR. ASHMAWY: Changing sort of — changing topics a little bit. While you were in
Turkey and Azerbaijan did you and your fellow Members of Congress, did you receive
gifts of any kind?

MS. LUJAN GRISHAM: We did.
MR. ASHMAWY: Okay. We have an email, right?
MS. EISNER: Yes, we do. It’s THMLG 0103-0105.

MR. ASHMAWY: So, take a look at it. Does this look like a fairly...is this a
comprehensive list of the gifts?

MS. LUJAN GRISHAM: Yes.

MR. ASHMAWY: That you received?

MS. LUJAN GRISHAM: Yes.

MS. EISNER: So maybe we’ll just go through them.

MS. LUJAN GRISHAM: And the reason that that’s so familiar is that I require in my
office, which is not as I understand that the complete requirement, anything that comes to
my office either directly in the office or indirectly in a meeting or a trip, we...I make
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them put on a form that way it can jog all of our memories and we provide it when
requested... or when required.

MS. EISNER: Is that an internal form created —

MS. LUJAN GRISHAM: Tt is. It’s something that I did when I was in state government,
so I’ve just carried the practice forward.

MR. ASHMAWY: And just to be, you know, just the normal questions to clarify. Who’s
Kristen Palmer, again?

MS. LUJAN GRISHAM: Oh. Don’t try to trick me. Kristen Palmer was my scheduler
executive assistant at the time.

MR. ASHMAWY: Okay. And who is Amy Travieso?
MS. LUJAN GRISHAM: Who is Amy?
MS. FIORI: Here’s her title right here on your document.

MR. ASHMAWY: Did you ever — actually, I should... a more fair question is, did you
know who Amy was?

MS. LUJAN GRISHAM: Oh, Amy! Without looking —
MR. ASHMAWY: Without looking —

MS. LUJAN GRISHAM: Her last name... Yes. You’d have to cue me. I know that
Henry Cuellar’s Chief of Staff is Amy.

MR. ASHMAWY/MS. EISNER: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: Now you can see that standard, regardless of who you are, |
have no idea what your last name is. You should be highly impressed that [ know that it’s
Cuellar. I get a 100 points for that.

MR. ASHMAWY: I like that.
MS. LUJAN GRISHAM: You like that?
MR. ASHMAWY: I like that.

MS. LUJAN GRISHAM: 1It’s too bad this is going to be transcribed because now I have
some explaining to do to both Amy and Henry Cuellar.

MS. FIORI: Yeah.
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MR. ASHMAWY: If we can actually just go through the list.

MS. EISNER: Yeah, I think that — you know just get a sense of, did you receive it, the
context for each of these individual...so let’s start at the top with the — forgot the main
one, Turkish rug. So did you receive the Turkish rug?

MS. LUJAN GRISHAM: 1did.
MS. EISNER: And where did you receive it?
MS. LUJAN GRISHAM: At the hotel in Azerbaijan.

MS. EISNER: Okay. And what — can you tell us about this rug? You know, was it a big
rug? Was it a nicer rug?

MS. LUJAN GRISHAM: No. It was a small rug. I don’t know anything about Turkish
rugs. It... so it’s a small rug and it... I don’t know what else to say about it. Kind of —
everybody got kind of a, I noticed that there were two or three different designs, but other
than that, they were all identical and I think it came with an authenticity thing.

MR. ASHMAWY: Certificate?

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah. I did notice and I don’t remember on which thing, I did
notice that one these things said made in China which I thought was fascinating and silly.
And in getting these gifts, and [ know you want to go through each one; I know you do
that because it’s the souvenir of the country, it’s an international courtesy, but yeah
that’s...it’s not a carpet [ would’ve purchased. How’s that?

MR. ASHMAWY: How was the carpet delivered?

MS. LUJAN GRISHAM: Is that a little mean? I didn’t mean for it to sound mean.
MR. ASHMAWY: Not mean at all.

MS. EISNER: Everyone is allowed to have their own tastes.

MS. FIORI: [indecipherable]

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah, I actually think that the carpet, if I recall correctly, I
want to say that might’ve been in my room the evening before we departed with...you
know and a note that it’s from so and so. And then I — I remember checking everybody
had one in the morning and then there were also, and again ’'m trying to remember, I
think there was somebody you know from who I think is the Turquoise Council, who’s
standing at the hotel providing rugs to other folks.
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MS. EISNER: So it looks like there were two rugs because there was a Turkish rug and
then there was a smaller carpet. Are these in any way kind of... going together as far as
your memory?

MS. LUJAN GRISHAM: No the small one and I’m kind of interchange-y about this.
The small one I think was given at a meeting?

MS. EISNER: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: And then the bigger one, which was about like this... was
delivered. .. it was in my hotel room with an official government looking note, which
we... 1 bought the whole thing back, all of it back.

MR. ASHMAWY: Do you remember, so with regard to the note, do you remember what
the note said? Do you remember who it said it was from?

MS. LUJAN GRISHAM: 1t didn’t say anything that would — just as part of the trip from
Azerbaijan.

MR. ASHMAWY: Did it convey, and you said government official looking note, did
you get the impression... who did you get the impression the rug was from?

MS. LUJAN GRISHAM: The same thing. It was an official government gift, yeah.
MS. EISNER: Do you have that note still?
MS. LUJAN GRISHAM: T hope so. I can’t say for sure.

MS. EISNER: Okay. And then, so you received the rug. Did you keep it? Did you bring
it back with you?

MS. LUJAN GRISHAM: Mhmm. I did, I brought all the things identified here are things
that we brought back, listed on our list and make sure that they were under the threshold
of gift limits to the best of our ability to do that, but we did spend time trying to figure
that out so that we could assure — either return something because it didn’t meet the gift
threshold or disclose it as such.

MR. ASHMAWY: How did you ... how’d you value the items?

MS. LUJAN GRISHAM: So, this may be a question you might have to ask Dominic
Gabello? But my expectation of the office based on a protocol, is that they have to find a
confirmable value or check in with other offices about what they know, how they found
that out and try to figure out fair market value.

MR. ASHMAWY: Are you aware of the Committee on Ethics ever reaching out to your
office to talk about these rugs, specifically?
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MS. LUJAN GRISHAM: I’'m not aware.

MR. ASHMAWY: Do you remember anything more about how what the value of the
rugs may have been? Or...

MS. LUJAN GRISHAM: No. So I don’t remember without looking at our list, without
being — having the opportunity to look at it again whether we thought it was $275.00 or
we thought it was $349.00, I have no idea. I didn’t get the sense...and again, I don’t have
any expertise on Turkish rugs. Maybe on Nemaha rugs a little, but not on Turkish rugs,
that they were particularly expensive or good quality, but the reality is [ don’t have that
expertise, which is why we tried to — we make every professional effort to identify fair
market value so that we can disclose what we believe those are worth and then we
provide them to the Committee on Ethics because if they disagree with our process for
evaluation or have questions, they can come back to us so that you’re getting that due
diligence so that we’re meeting the rules appropriately.

MR. ASHMAWY: Now — do you think your office may still have a document that has
the evaluations?

MS. LUJAN GRISHAM: We should! I mean we keep a list and whatever...if we didn’t
provide something to you; we will do everything to get it to you.

MR. ASHMAWY: I don’t doubt that for a second.
MS. LUJAN GRISHAM: You can expect us to cooperate in any way that we can.

MR. ASHMAWY: Then quickly going through these, so you already said you received —
you in fact received each one of these items?

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah the only one I don’t remember, but I don’t — this is my
recollection so, I don’t remember the purple silk scarf and I don’t remember the tea box,
interestingly enough must be in my office in a bookcase somewhere. And I remember the
piece of jewelry, they were small, turquoise earring and the DVD box, I remember
because I did not want that. And I’m going to say it and again you can ground me later; I
don’t want any of this stuff. I know and can you do something that gets people in
governments and other individuals to really refrain from wanting to give me things? [
don’t want one more plaque, I don’t want one more glass thing, [ don’t want one more
weird... you’ve seen our offices? There’s too small!

MR. ASHMAWY: As far as [ know, I think it may be part of the job.

MS. LUJAN GRISHAM: You know, I live in the state with very intense, beautiful
cultures and gift exchange is a part of those cultures and it is an insult and an afront not to
participate in that and I suppose somebody has the same issue for me when... a tribal
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leader comes to me or someone and [ might provide them with a Mexico fetish as a part
of my hello and they probably say, “please don’t give that to me, I don’t know what to do
with it and now I don’t know how to disclose it” so maybe I’m providing the same
problem, but I have been aware that those are cultural, proper settings, but the truth is,
nobody wants... I guess I can’t say that — [ don’t want any of those things, but that’s the
only thing [ don’t remember. ['m sure I have it.

MR. ASHMAWY: Okay. That’s my follow up question is — you brought everything
back?

MS. LUJAN GRISHAM: I brought everything back; I brought everything to the office.
That’s our process. [ bring everything to the office; it gets recorded. You know witnessed
and recorded and it’s not a process that we believe we’re required to do, but it is a
process I brought with me from state government; it’s just something I’ve always done.

MR. ASHMAWY: And then what have you — [ mean generally, what have you done
with these items?

MS. LUJAN GRISHAM: Most of these items are in my office in D.C. and that’s why [
can’t remember where that scarf 1s. It must be somewhere in there.

MR. ASHMAWY: Which items are not in your office in D.C.?

MS. LUJAN GRISHAM: The only thing that is not in my office in D.C. is the jewelry.
That is in my D.C. residence and the small carpet because it...I only have Nemaha rugs
as you recall, in my office, is also in my personal residence in D.C.

MR. ASHMAWY: Where’s the larger rug?
MS. LUJAN GRISHAM: That’s the rug I’'m talking about.
MR. ASHMAWY: Oh, okay. So the —

MS. LUJAN GRISHAM: So the small carpet and everything else is in my office except
those two things.

MR. ASHMAWY: The —

MS. LUJAN GRISHAM: The larger rug and the turquoise eatrings.
MR. ASHMAWY: Got it. And then the smaller carpet from the —
MS. LUJAN GRISHAM: Is in my office.

MR. ASHMAWY: That’s in your office.
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MS. LUJAN GRISHAM: Everything else — and again I’m going to assume then that the
purple scarf must be there? But I need to double check.

MR. ASHMAWY: Just real quickly go through these —

MS. LUJAN GRISHAM: Actually, I need to go back. The crystal tea set is in my
residence here.

MR. ASHMAWY: In New Mexico?

MS. LUJAN GRISHAM: Yes, I apologize. I just remembered that I brought that back
because it just doesn’t fit anywhere.

MR. ASHMAWY: Do you remember who gave you the silk scarf?
MS. LUJAN GRISHAM: No, I don’t even remember the silk scarf.
MR. ASHMAWY:: Do you remember who gave you the crystal tea set?

MS. LUJAN GRISHAM: That was on the last day of the trip. So it’s... again, you know
there’s the same, Mahmut and the Turquoise Council Foundation, Turkish-Turkish
people. And they’re handing it to everyone so there’s no separate meeting where you —
you know, it’s just all part of that routine.

MR. ASHMAWY: Do you have the impression that it was coming from the Turquoise
Council, the Azeri government or some other organization?

MS. LUJAN GRISHAM: Either the Azeri government or the Turquoise Council, but I'm
not — I don’t have any impression at the time that it was from anybody else.

MR. ASHMAWY: Same question with regard to the two-cup tea set.

MS. LUJAN GRISHAM: Right and — that... my answer will be exactly the same for all
of these. They all came in the context of you know, a meeting with one of the
government officials or with the sponsors of the trip who at during the time, and then
until your contact to us, we believed based on work of the Ethics Committee that it’s the
educational foundation. And these are cultural exchange or souvenirs.

MR. ASHMAWY: And I know it’s a little monotonous, but with regard to the painted
plate, which according to THMLG 0103, came from in the parenthetical, “the gift from
the host of the dinner and boat ride in Istanbul.” Do you ever — did you get the impression
that that plate was also either from Turquoise Council or the Turkish government?

MS. LUJAN GRISHAM: Idid.

MR. ASHMAWY: Okay. Same thing with the herbal, Turkish tea box?
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MS. LUJAN GRISHAM: Right. There was nothing in the way which these gifts were
provided that I thought it was from somebody separate that would not be allowed to
provide you with the souvenir or a cultural exchange.

MR. ASHMAWY: And then the small carpet, that was at the border security meeting
SO...

MS. LUJAN GRISHAM: Right.

MR. ASHMAWY: Idon’t want to put words in your mouth — did you get the impression
that —

MS. LUJAN GRISHAM: The same thing. It wasn’t — there wasn’t... none of these gifts,
which is why we also wrote about them exactly in the way which they were given to us
because there was nothing in that that deemed. .. so you — I guess I need to go back.
There’s not a document from us that says, we didn’t do the evaluation of this because
we’re not sure where it came from. Our — my understanding after returning home is that,
each of these gifts were provided in the context that they can be provided. That they
weren’t really gifts, they were cultural exchanges even though I identified them as gifts,
because I have a gift log; I don’t qualify it as anything else that there’s souvenirs and
cultural exchanges and that there’s nothing in that that identified itself as being not
appropriate within the rules and then we double checked the value, there’s no way to do
that while you’re on the trip to make sure that that’s the case and then to provide all that
documentation to the Committee on Ethics for their re-review and confirmation that
that’s the case.

MR. ASHMAWY: Okay. DVD box/set from the president of Turkey — on the President
of Turkey from the SOCAR reps, fair to say that your impression was that came from the
SOCAR - that it came from SOCAR?

MS. LUJAN GRISHAM: At the time I probably thought that it — yeah. And again,
remember that my impression of SOCAR is I couldn’t even tell you what that was except
that [ remember there was a meeting with a government person related to their energy
group and I was ... and they kept representing themselves as part of the energy fund. The
government fund.

MR. ASHMAWY: And to go back to these rugs —

MS. LUJAN GRISHAM: They may have said, but I don’t recall that. T just recall the
energy fund.

MR. ASHMAWY: And to go back to these rugs —

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah.
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MR. ASHMAWY: Between the Turquoise Council and the Azeri government, do you
have an idea where they came from?

MS. LUJAN GRISHAM: Not specifically, no. One or the other.
MR. ASHMAWY: Okay.
MS. LUJAN GRISHAM: But not specifically, no.

MS. EISNER: So you kept the document log and then you fill it out separate paper work
and turned it over to the Committee on Ethics based on the information and the
evaluation you did in the document log?

MS. LUJAN GRISHAM: Correct.

MS. EISNER: What was the paper work you turned over to the Committee on Ethics
with regard to the gifts?

MS. LUJAN GRISHAM: I don’t know what the specific paper work looks like, so |
relied on my Chief of Staff and his communications with other Chiefs of Staff about
Members who went on the trip to make sure we weren’t missing anything that was
required or could be identified appropriately as supplemental and then submitted that, but
it was my directive to the office that that all must be done and —

MR. ASHMAWY: Just for my clarity —
MS. LUJAN GRISHAM: Yeah.
MR. ASHMAWY: You submitted a log of gifts to the Committee on Ethics?

MS. LUJAN GRISHAM: I don’t know whether to actually call it a log of the gifts? We
have a log, but whatever paper work they routinely review as part of your post-trip
requirements, and I wanted to double check that we were following that and we were
verifying that our interpretation in what was required was the same thing that was
required of other offices who have more experience. Now remember this was our first
effort so we were really working hard to check off the right boxes and make sure that we
were doing it right.

MR. ASHMAWY: Understood. So, I mean...and if you would like, you can reference
the post-travel disclosure form. There’s not place on the disclosure form to provide
information on gifts so if you weren’t specifically asked for the information by the
Committee on Ethics, would you have turned — would you have given that extra
information to them?
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MS. LUJAN GRISHAM: So...Itold in this interview, my impression was even — and
my recollection, which is limited two years later, somehow it was part of the post-trip
document. If it’s not...T do recall having conversations about the gifts because given
my...acute awareness that gifts are an issues in Congress and that there are ethical rules
about gifts, even though I look at these a little differently (probably shouldn’t), I treat
them in terms of logging and evaluations like you would any gift, but since there are kind
of a cultural exchange and a souvenir, I sort of just transposed that in a way in which we
do with our gift logs. I had very specific conversations with my team to make sure that
anything we needed to do about that got done. If there was anything additional that they
thought we should do, we should just do it. And [ do remember at one point in a
conversation between Dominic and I that we were the only office that was logging things
in this way, it was keeping maintaining and these are my words, not his, but sort of taking
these extra steps and actually I think he might have said that to me that some offices
weren’t very happy about that, that I could go to a document because then maybe [ was
creating a standard that may now applied to everyone that they weren’t — that they didn’t
think wasn’t a good idea. I think it’s a good idea. It’s important for me because I...that’s
an odd thing, even if it’s a cultural exchange, that if you know if you’re getting a trip
approved by our Committee on Ethics and you know that we have pretty strict
requirements about these kind of issues, then my expectation is that the Committee’s
providing information to the sponsors of the trip and that they know these rules because
they know — they have to know of the Ethics rules, otherwise they can’t get an Ethics
approved trip. But [ wanted whatever we should be doing and then some done about these
things.

MS. EISNER: You said there was a lot of back and forth between the Chiefs of Staffs or
people who attended the trip about —

MS. LUJAN GRISHAM: Tdon’t know if I said there was a lot of back and forth. I'm
aware that there was some conversations between some of the Chiefs of Staffs, yeah.

MS. EISNER: Do you know which Chiefs of Staffs were talking?

MS. LUJAN GRISHAM: For sure, Amy and the reason for Amy is because this...I
knew based on spending a little time with her in our vehicle going to all the stuff, that this
was not her first trip and then I thought that she could provide Dominic some advice
about making sure that we didn’t miss anything, that if he had any questions that he could
go there and I thought that that was a useful exercise in the office.

MS. EISNER: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: And I don’t believe that it was limited to just Amy, but ’'m —
more than the email, I’'m clear that that was something [ was aware of that he was
communicating with Amy.
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MS. EISNER: Okay. Do you — so, we’ve talked about the gifts that you received. You
were present, you talked about some of the members who were you know traveling with
you and you — I think you called them your group, or your co —

MS. LUJAN GRISHAM: My team.
MS. EISNER: Your team, yes.
MS. LUJAN GRISHAM: Yeah. I’ve used every possible...

MS. EISNER: Yeah, well a lot of time spent together. Did other members receive the
same gifts? Is there anything —

MS. LUJAN GRISHAM: Yes.
MS. EISNER: That was specific to you?

MS. LUJAN GRISHAM: Right and that was part of why it also — there was a more
professional standard involved as that, at the same time except for the larger rug and
that’s my recollection, that it was in the hotel, that you know, it had kind of a... it was in
like a carrying case? Or vinyl, carrying case? And then I recall that there was a, you
know, “thank you for participating in the Azerbaijan cultural trip.” This rug... courtesy of
Azerbaijan, something like that and then. .. other than that, I saw everybody getting
exactly the same thing. [ remember, I think I remember this, that the ... one plate might
have been gold, one plate might’ve been color, one plate might’ve been silver, one
might’ve been. .. folks on the ocean, one might’ve been in the city, but they were all —
everything that was received by my group was exactly the same kind of thing.

MS. EISNER: I think we just have a few more things to go over. We’re almost —

MS. LUJAN GRISHAM: Excellent! Because [ have a torn hamstring so you guys are
killing me!

MR. ASHMAWY: Well we’re just about done.
MS. EISNER: Gosh, this is a tough week for you.

MS. LUJAN GRISHAM: That’s right, yeah. I’'m old; there’s nothing I can do about it. I
can’t fix it.

MS. EISNER: So this is THMLG 0225.
MS. LUJAN GRISHAM: Are you guys — will you be offended if I just look at this text?

MR. ASHMAWY: Not at all.

15-5211_00121



10
11
12
13

14
15

16

17
18

19

20

21

22
23
24
25
26
27
28

29

41

MS. EISNER: No.

MS. LUJAN GRISHAM: From my daughter who is my partner in care giving for my
mom so we have a strict rule that if — okay, and it’s nothing I need to worry about; that’s
all I cared about.

MR. ASHMAWY: And like Helen said, we are just about done.

MS. EISNER: Yeah, we’re almost done.

MS. LUJAN GRISHAM: No problem.

MS. EISNER: So this is an email, greetings from Kemal. Give you a second to look at it.
MS. LUJAN GRISHAM: Okay.

MS. EISNER: So, this is dated July 7, 2013. Says, “I want to visit the Congresswoman
as well, regard to discuss with her about the southern gas corridor and its role in
European energy security.” So, did he visit the office? Do you know if that visit
occurred?

MS. LUJAN GRISHAM: I'm going to say that it did occur? I don’t specifically
remember the meeting.

MS. EISNER: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: And I don’t remember whether I was in the meeting post-trip
or not. [ might’ve been.

MS. EISNER: Do you remember any meetings with Kemal, post-trip?
MS. LUJAN GRISHAM: Yes. I do.
MS. EISNER: Okay. What were those meetings?

MS. LUJAN GRISHAM: I don’t know that I can remember the specifics, but...I’'m
going to say that once he was meeting with staff and I said hello in our reception area and
we had kind of a friendly conversation about how things were in New Mexico and what
some of their economic development ideas were, and partnerships with the local
policymakers and then a second one I remember was specific about looking at what
they’re referring to as, energy security just sort of general. [ don’t know if that’s this
meeting or another meeting, is really my point about that.

MS. EISNER: Do you know when those meetings would’ve occurred?
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MS. LUJAN GRISHAM: After the trip, but I can’t really tell you exactly when. But if
we didn’t provide when those meetings are, we’ll go back and look and get that to you.
We’re happy to do that.

MS. EISNER: And -

MS. LUJAN GRISHAM: And they should...’m assuming, that they should be clear
about whether I’'m in those meetings or not. The only time that’s not clear, is if 'm early
from a committee or early from a vote and a meeting is in progress and I stop in and say
hello specifically and then step out, but I’'m not present for the whole meeting.
So...sometimes it’s not clear if [ was attending a meeting or not. That’s the
only...exception to that rule. Otherwise, it’s clear on my schedule that those are meetings
with me or meetings with staff.

MS. EISNER: Did he make any specific asks? [ know you can’t remember all the details
of this meeting.

MS. LUJAN GRISHAM: The only thing I remember that they’ve ever asked me, is if
would send the birthday or I can’t remember if it was a birthday or a congratulations note
to the president, is that right? For Azerbaijan? I don’t think it was Turkey. Was it
Turkey?

MR. ASHMAWY: Idon’t want to put words in your mouth. So...I’m just relying on
your recollection.

MS. LUJAN GRISHAM: My recollection about a specific asks that was... more of a
professional courtesy that was not policy that we said, sure we’re happy to say hello or
congratulations or happy birthday. I don’t even remember the context, but I don’t
remember ever getting a request from Kemal to take a specific position on anything? He
does on occasion, he hasn’t in a long, long time, sent me updates directly to my email,
which that may be also — I can see in the email chain, who they go to in my staff, but says
it’s usually a newspaper article somewhere in the United States or somewhere in
Azerbaijan or Turkey about the state of affairs and with no...1t’s attachment. There’s
nothing in it that says, well there might be... a statement that says, “For your information™
or, “thought you might find interesting”, but there’s nothing that says, “please read,
would really like it if you would introduce legislation that would deal with this problem.”
There’s nothing like that. And when people try to provide sort of, informal requests like
that, we discourage that; that they need to bring us a proposal in writing, they need to
come to our office, we have a process like I would assume most Members of Congress
too, to determine whether that’s a policy that you agree with and that the way in which
they’re proposing is exactly the way in which it would be implemented to get voted on in
Congress, that kind of thing.
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MS. EISNER: Okay. One final question on this document; it says, “we’re planning to
organize a reception, which is about July 17" or 18" in D.C., Mr. Elshad Nasieraf,
SOCAR Vice President, together with a delegation for Azerbaijan will become our
guests.” Do you remember attending this reception?

MS. LUJAN GRISHAM: I don’t, but [ do remember going to and I don’t know if it’s the
same one. | went to a large...the... Azerbaijan the Ambassador having a large... event like
Azerbaijan Day. I’'m going to get this wrong, but a very...a large event and I did go to
that. It was an evening event with music, dancing and speeches.

MS. EISNER: Was it shortly after the convention? Was it in 20137
MS. LUJAN GRISHAM: You mean shortly after the trip?

MS. EISNER: Yes. Yes, after that trip.

MS. LUJAN GRISHAM: And I don’t mean —

MS. EISNER: Yeah —

MS. LUJAN GRISHAM: For me, [ —

MS. EISNER: The trip, yes.

MS. LUJAN GRISHAM: Okay. I don’t know if it was shortly, it was definitely after. So,
I’m going to...to the best of my recollections, six months?

MS. EISNER: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah and again, you don’t have to — I can’t verify without
looking at that information specifically when it was on my calendar.

MS. EISNER: Sure. This is the final document; I promise. THMLG_0010.
MR. ASHMAWY: Here you go.

MS. EISNER: So this is an email from Mahmut Okmuz, the person who you’d been
referring to.

MS. LUJAN GRISHAM: Mhmm.
MS. EISNER: Do you know how Faruk Taban is? He’s listed on this —
MS. LUJAN GRISHAM: No, but remember the guy that I referred to as being tall?

MS. EISNER: Yes.
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MS. LUJAN GRISHAM: I think that name sounds familiar to me. That that may be who
that is. Tall person that I have some recollection, I hope it’s relevant and valid that he was
a professor at one point in time.

MS. EISNER: Why do you think he sent this email to you?

MS. LUJAN GRISHAM: Well, as I recall, and I don’t even remember the email, I mean
I clearly I got it. That when we were learning to drink Turkish tea and Turkish coffee,
which I think I said earlier was both delicious, and it may not be appropriate counselor, to
tell you that was a highlight — this coftee and tea is fabulous. That there’s a friendship,
like even a fortune telling type of thing, and I just took it as a...as a nice remembrance
that we spent time together.

MS. EISNER: Why wouldn’t it have been sent to your personal email address?

MS. LUJAN GRISHAM: You know because I am used that address because I get
directly without having it go all the way through and so it’s a ... I do it for everyone.

MS. EISNER: Okay.
MS. LUJAN GRISHAM: And still do unfortunately.

MS. EISNER: Is it common to receive emails from Okmuz or any of individuals on this
email chain?

MS. LUJAN GRISHAM: No. I don’t get — in fact, it is possible that I get like maybe one
more from Mahmut. [ remember [ was fascinated also with evil eyes.

MS. EISNER: Oh, okay.

MS. LUJAN GRISHAM: And I’m —I can’t recall whether we did or we didn’t, I may
have asked him you know, if [ was going to get to do internet shopping to give a
suggestion about that because there’s no real opportunity to do that while you’re on these
trips, which T understand is — there’s a good reason for that. And he may have sent me
one? I don’t recall. We tried to give you as [ remember, any email from any of these
parties as you requested, so if you didn’t get it then I’'m wrong. He is fired and never
helping me figure that out. So you know, I'm stuck with eBay. I mentioned that from
Kemal, T get emails there. I don’t get nearly as many as I did that first six months or eight
months, maybe it’s because it was fresh from the trip or maybe because there was more
going on, but the latest one I recall and it does come, they still come to my — they go to
Dominic and go to the official office and they also come to, “Mlujangrisham.” Which I
see every day and I check into my government email when I’m there, I just get online
instead of having to go through the server. It’s just easier. He may have given me
something about Ukraine? In the last year, but they’re infrequent.
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MS. EISNER: Okay.

MS. LUJAN GRISHAM: Yeah. And then nothing from Mahmut or any of these other
people since right after the trip.

MS. EISNER: And beyond email, any other recent communication with Mr. Oksuz —
Kemal, Razul?

MS. LUJAN GRISHAM: No. Again you know, if they were at the Azerbaijan large
reception that I referred to, they may — they probably were there. I don’t have a specific
recollection of meeting them, but it would not be — that could have occurred and I've
seen them in the halls of Congress or you know in my office before a meeting and I say

hello.

MS. EISNER: Has anyone tried to contact you recently regarding this trip or the Ethics
investigation?

MS. LUJAN GRISHAM: No, except for you. No one.

MS. EISNER: Okay. Is there anything else we haven’t covered that you think we should
know?

MS. FIORI: T would like to just point one thing out. This email cuts off I think the —
MS. EISNER: Yeah, you’re right.
MS. FIORI: So it’s not a complete document. I’'m just pointing that out; no big deal.

MS. EISNER: Yeah, I apologize for that. I think it’s a blank page or possibly the rest of
the email signatures so that’s true, this 0010 is not a complete document.

MS. FIORI: T just wanted to point that out.

MR. ASHMAWY: Yeah, she’s referencing the — actually the margin. Which. ..
MS. EISNER: Oh, the margin.

MS. FIORI: Yeah.

MS. EISNER: Okay, I see.

MS. FIORI: Yeah, yeah. I’'m sorry. I didn’t realize you didn’t — yeah.

MR. ASHMAWY: That’s noted, thank you. Is there anything else you know that we
need to touch on that you know, you ...
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MS. LUJAN GRISHAM: No, [ mean I don’t think so. Again, [ appreciate the job that
you have. Thank you for spending time. There isn’t anything about this trip that [ thought
was particularly odd or unique. Otherwise, we would’ve reported it. And we relied on the
information that we got from Ethics and provided everything that these folks gave us to
the Ethics Committee and predicated the actual acceptance of the trip until we received
confirmation and direct approval from the Committee on Ethics.

MR. ASHMAWY: Okay. Well thank you very much for your time.
MS. LUJAN GRISHAM: Sure!
MR. ASHMAWY: I appreciate it.

MS. LUJAN GRISHAM: Sure, sure!
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MS. EISNER: There we go, okay. This is Investigative Counsel Helen Eisner joined by Bryson
Morgan we are her on April 13™ 2015 with Congressman Danny K Davis. This is Review
number 156646 we have given the congressman a copy of 18 USC 1001 and he has provided us
with the acknowledgement form. I think with that we will go ahead and get started. So are you
familiar with the Turkish American Federation of the Midwest?

REP. DAVIS: I am yes.

MS. EISNER: What is that organization?

REP. DAVIS: Well I guess. It’s an organization that provides [buzzing sound on recorder]
interests of Turkey in the United States and it also Attempts to bridge the gap between the
citizens of the United States and Turkey. And kind of put together things I have attended, events
that they have had, they actually also operate a charter school in an area that’s a part of my
congressional district I have visited the school and I have actually gone out to their headquarters
in Mt. Prospect and given a speech and talked to....

MS. EISNER: Where is Mount Prospect? Is that in Illinois?

REP. DAVIS: It’s in Illinois. It’s a suburban community not too far from Chicago.

MS. EISNER: And it seems you are very familiar with the organization. Do you remember when
you first became aware of them and what that first interaction was?

REP. DAVIS: It’s been some time ago actually, not so far the organization itself [ remember but
Turkish individuals I remember meeting and knowing and interacting with oh before I ever came
to congress back when I was a member of the Cook County board of commissioners. And also I
have friends who are Armenians and they always have something to say about Turkey that isn’t
necessarily so nice but...

MS. EISNER: Okay I see. You know. Do you know who you normally interact with at that
organization?

REP. DAVIS: Yes, Suleyman Turhan

MS. EISNER: And what is his role?

REP. DAVIS: He’s the President or the Chief Executive or the head honcho. The guy that I've
always known as the person in charge.

MS. EISNER: How often would you say you interact with him?

REP. DAVIS: Maybe a couple of times a year or so, maybe. The interaction would probably be
no more than a question or a “can we get you out to our meeting or will you come and speak at
something that we’re having?” or “we’ve got something going on will you attend?”

MR. MORGAN: Do you recall when you first met Mr. Turhan?

REP. DAVIS: I really don’t other than to say that it’s been several years ago. And it was just
kind of a normal course of interaction the same as I guess we would do with any representatives
of various countries or ethnic groups or whatever so. [ don’t ... I can’t pinpoint when that might
have been.

MS. EISNER: Do you know who might have introduced you to Turhan? It sounds like you do
have a lot of friends in that community.
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REP. DAVIS: I don’t recall anybody in particular introducing me to them. I mean it was
probably coming to a meeting or being some place but [ don’t recall anybody that I know saying
“hey let me introduce you to this gentleman or to Suleyman” or that kind of thing. I don’t recall
anything of that nature.

MS. EISNER: Are you familiar with an organization called the Turquoise Council of Americans
and Furasians?

REP. DAVIS: Not really, no.

MR. MORGAN: Or TCAE they may be referred to by that name TCAE.

REP. DAVIS: Not really, no.

MS. EISNER: Not really. Had you heard the name before?

REP. DAVIS: I’ve heard the name but only just heard the name as information sort of started to
surface about this trip that the Turkish group does and that sort of thing. But I really know
nothing about them.

MS. EISNER: Are you familiar with an organization called the Assembly of Friends of
Azerbaijan?

REP. DAVIS: Not really

MS. EISNER: Sometimes they’re called AFAZ, A-F-A-Z.

REP. DAVIS: Not really

MS. EISNER: No? When you say not really is it the same kind of thing? Recently?

REP. DAVIS: Same thing. My basic interaction has really been with Suleyman Turhan. That’s
basically the individual that I’ve know that I’ve had real contact with.

MR. MORGAN: Has he ever talked to you about his sister organizations or other regional based
organizations that are sort of similar in mission and purpose to his organization?

REP. DAVIS: No

MS. EISNER: Have you heard the name Kemal Oksuz?

REP. DAVIS: Not that I recall.

MS. EISNER: Have you heard it mentioned in connection to any organizations, the Turquoise
Council or AFAZ the Assembly of Friends of Azerbaijan?

REP. DAVIS: No.

MS. EISNER: No? Okay.

MR. MORGAN: Has Mr. Turhan ever talked to you about a sort of Houston organization similar
to his?

REP. DAVIS: Yeah he mentioned actually that they were doing this trip together. That they both
did the same thing and they were putting together this trip.

MS. EISNER: When did he mention that? Was that in...

REP. DAVIS: I think that was mentioned in the invitation to come.

MS. EISNER: We’ll get into some details but I just want to keep going through some procedural
things. What’s the process in your office when someone receives an invitation for privately
sponsored travel? How do you approach that?
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REP. DAVIS: They usually will send in the notification or they will talk to Yul Edwards who 1s
the chief of staff.

MS. EISNER: And are those requests for you to travel or for your staff to travel as well? Is it the
same process?

REP. DAVIS: It’s both.

MS. EISNER: And when someone like Yul Edwards handles that request what types of things is
he doing to get into the details of the request and the travel? What’s the process?

REP. DAVIS: I think he just will tell me about it and just say you know, there’s a trip coming up
and we’ve been invited to participate and staff member so and so is interested in going, what do
you think, do you think he should go or...

MS. EISNER: Does he go back and ask any questions about funding or sponsorship?

REP. DAVIS: Not really other than to suggest the name of the entity of that is issuing the
invitation.

MS. EISNER: And that’s in conversations with you he’ll tell you the name of the entity?

REP. DAVIS: Yes.

MS. EISNER: AS far as going back to that entity is there any conversation he would usually
have...?

REP. DAVIS: I don’t think we do that much in the way of vetting organizations that might invite
us. If it’s someplace where it seems to be conflict taking place or we know there’s conflict, then
we may have some conversation relative to do we really want to do this? Do we really want to go
there?

MS. EISNER: That makes sense.

MR. MORGAN: So would this be a conversation you would have with Mr. Edwards in person?
REP. DAVIS: Yes.

MR. MORGAN: Or would it be like via email or...

REP. DAVIS: No I don’t really do much in the way of emailing staff or emailing anybody for
that matter I’'m far more direct in terms of conversation. Either direct or telephone, I don’t do
much emailing.

MR. MORGAN: And then is it ultimately your decision do you have to approve travel, not only
for yourself but also for staft?

REP. DAVIS: Yes.

MR. MORGAN: Have there been any times when you or a member of your staff received an
invitation from a group that you simply didn’t recognize? You’'re kind of wondering who is this
group? Who are these people?

REP. DAVIS: Yeah, | would say yes. I mean we kind of would look them up and do a little bit of
research and see who they are but we probably wouldn’t necessarily participate with them
anyway if we knew nothing about them. If we didn’t have any felling about whatever the country
is or the reason for going then we just probably let that slide.
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MR. MORGAN: And as you’re thinking whether or not to go on a trip or authorize a staff to go
on a trip. What are some of the factors that are going through your mind? What are you
interested in?

REP. DAVIS: Well usually it’s of what value is there to establishing a different level of
relationship with this country or with this group representing the country? Or how does it
broaden our understanding of world situations and world issues? And does it provide us with
information that would be useful as we go about our daily work. It’s that kind thinking that we
would more than likely inject into conversation.

MS. EISNER: And then, as a part of this process, is there any discussion with the Ethics
Committee about the travel?

REP. DAVIS: I think we’ve only maybe had, you know, if it involves a country like Syria or
Citizens of Iran or the Middle East or Pakistan or countries where there is conflict taking place.
There may have been occasion where we would call the State Department and really get a read
from the State Department as to whether or not they think this is some travel that would be okay.
Whether it ought to be done.

MS. EISNER: That makes sense. But as far as funding and sponsorship no?

REP. DAVIS: No we’ve never had any relationship with any funders or anything of that nature
s0...

MS. EISNER: Right. And no reason to go to the Ethics Committee, usually?

REP. DAVIS: No.

MS. EISNER: So let’s get into the convention in Baku. What did you understand the purpose of
the convention to be?

REP. DAVIS: Well I thought it was to foster a different set of relationships with the people who
were going and with the country itself. And also provide education and information that
ultimately could become useful for trade and business relationships or knowledge of the country,
knowledge of the environment.

MS. EISNER: Had you attended, I think there was another convention similar to this Azerbaijan
Convention in 2012 in Washington DC. Did you attend that convention?

REP. DAVIS: I may have stopped by an event or something but I’ve never attended any kind of
convention as such other that maybe there was an event that [ may have gone to and said a few
words. You know, we are delighted to be here and to welcome you to...

MS. EISNER: Was that at the 2012 event?

REP. DAVIS: I think that was. It seems like [ remember doing something like that one evening.
MS. EISNER: And you spoke at this event that we’re talking about?

REP. DAVIS: Yes.

MS. EISNER: Do you remember who invited you to speak?

REP. DAVIS: That would’ve been I believe Suleyman Turhan.

MS. EISNER: No this is going back a bit but do you remember what you spoke about?

REP. DAVIS: The thing that I usually speak about is, you know, we’re always pleased to make
relationships and interact with individuals from other places throughout the world. Gain
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knowledge and a greater awareness and understanding of what the country is like and how we
can develop friendships and relationships. That’s generally.

MS. EISNER: Do you... again just one more question about 2012 about that event. So it sounds
like Turhan... Mr. Turhan invited you to speak. Where there other Turkic organizations present
at the event that you attended? Any other organizations?

REP. DAVIS: T go the impression that there may have been others but I didn’t know who they
were or what their reasons were, none of that. Usually I go make a three or four minute speech
and then get out of dodge.

MS. EISNER: Sure. So now, I guess, jumping to the 2013 convention that was in Baku. Who did
you attend the convention with?

REP. DAVIS: With?

MS. EISNER: Yeah it was... were you with your staff?

REP. DAVIS: My wife went on that.

MS. EISNER: Did any staft attend?

REP. DAVIS: Well staff had they didn’t go with me per-se. My wife and I traveled because we
only spent, I think, like a couple of days. So...

MS. EISNER: So you were there, I think you know as we understand this trip there were some
elements that were in Turkey and there were some elements in Azerbaijan. Were you there for
both Turkey and Azerbaijan?

REP. DAVIS: No I have never been to Turkey.

MS. EISNER: So you were in Baku for... do you know how long was it?

REP. DAVIS: I think it was like 2 days. 2-3 days [ usually don’t be away from by district much
more than that. Because we obviously have things that are scheduled. Trying to find a time to
take a trip is not an easy thing for us to do.

MS. EISNER: So I guess staff did not go on the trip with you, you were traveling with your wife.
Do you know if you... did you have staff who attended?

REP. DAVIS: I think there were two... Lavell Brown, I believe, went to that and so did Yul
Edwards.

MS. EISNER: And who was Lavell Brown? What is he... is he a... what is his title?

REP. DAVIS: I think his title is probably staff assistant. What he does is he interfaces with
different constituent groups and works on different issues.

MS. EISNER: Did he go to Baku and Turkey?

REP. DAVIS: I think he went to both I believe.

MS. EISNER: And do you know who he was sponsored by to attend?

REP. DAVIS: Well I think that the whole interaction was through someone in the Midwest.
MS. EISNER: And you also said Yul Edwards, your chief of staff, that’s

REP. DAVIS: Yeah I think he went... I think he stayed one day or something.

MS. EISNER: One day in, was he in Baku?

REP. DAVIS: I think he was in Baku.

MS. EISNER: So he was just there one day? He didn’t go to Turkey?
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REP. DAVIS: I think that’s what happened.

MS. EISNER: And his sponsor ship?

REP. DAVIS: I think it would’ve been the same.

MR. MORGAN: Did they... during the Baku portion did they stay at the same hotel as you?
REP. DAVIS: No I never saw them other than walking from... so I’'m not sure they stayed the
same hotel but if they did I didn’t come in contact with them.

MR. MORGAN: You were on the same flights?

REP. DAVIS: No

MS. EISNER: Did they attend the same events?

REP. DAVIS: No

MS. EISNER: No different? Okay.

REP. DAVIS: I think there was one which was the opening kind of session. I do recall seeing
Lavell coming from that.

MS. EISNER: So how did the conversation begin as far as when you first became aware of this
2013 convention and got the invite to attend?

REP. DAVIS: Well we had been invited to something 2 or 3 times before that. I mean, you
know, we’d been invited to come to Turkey and we just couldn’t figure out a time and that kind
of thing. Plus there was no great compelling reason to be going. I mean but. ..

MR. MORGAN: When you say you’d been invited 2 or 3 times invited by who?

REP. DAVIS: Invited by Suleyman to, I mean, this wasn’t the first conversation that we had had
about going to Turkey or going to some Turkish sponsored event or activity or trip.

MS. EISNER: And how would he what form would these invitations take?

REP. DAVIS: Well by the time that you know with this happening we had a conversation |
mentioned the fact that we’d gone to Mount Prospect. We’ve spoken to the group kind of. We’ve
gone to events downtown in the Chicago loop and spoken at those events or luncheons or
meetings or whatever. And so we knew each other by now in conversation basis.

MS. EISNER: So did you have the type of relationship where he would pick of the phone and
call Yul or call you and say there’s an event and [ want you to attend?

REP. DAVIS: Yeah but I also think he formalized it. I mean it was formalized in written
communication but yeah we’ve talked. He would be comfortable enough to pick up the phone
and say congressman you know we’ve been talking about going to Turkey of going to
Azerbaijan. We’ve... can you look to do it or...? And I’d probably say well let’s look at our
scheduler and have our scheduler look at and see what window might exist and if we find a
window then we’ll consider doing it.

MS. EISNER: Did that happen in this case?

REP. DAVIS: Yeah.

MS. EISNER: So he called and then what was the process?

REP. DAVIS: The process was to talk to Yul and really talk to Jenell Brown to see what the
schedule looked like.

MS. EISNER: Is Jenell Brown the scheduler.
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REP. DAVIS: Yes, in the DC office.

MS. EISNER: So he called... so he... for this convention Mr. Turhan called you and then you
got in touch with Yul.

REP. DAVIS: I think he may have even been in touch with Yul before he even talked to about it
to me. ’'m not sure how it happened. He may have already been talking to Yul.

MS. EISNER: Did you have any conversations about sponsorship?

REP. DAVIS: No, no more than it was sponsored by his organization.

MS. EISNER: So who did you understand would be paying for the travel?

REP. DAVIS: The Midwest Turkish organization that he was the head of.

MS. EISNER: Did you have... I guess was there any reason to question whether or not Midwest
was paying for the travel?

REP. DAVIS: No there really wasn’t in my mind. It appeared to be just like many trips where
you go and you meet and you talk and you interact and you... so I really have no reason to
question.

MS. EISNER: Let’s... I guess we can start to get into some of the documents and we can go
through some of the details and talk about that. So...

MR. MORGAN: We have some documents here that we can show you. Take your time to look
at them and refresh your memory.

MS. EISNER: So I am going to provide its THDKD 0039-0041 most of these are documents that
you produced to our office. You can take a second and look that over. So let’s just make sure we
get the identity of all these people on this email chain correct. So we talked about Jenell Brown,
she’s the scheduler, Yul Edwards is also on this email. T see a Tumia Romero, do you know who
that 1s? This is on page...

REP. DAVIS: Tumia Romero is a woman who used to work for me and was one of my senior
staff persons. But she had... was actually... left to go work for the governor.

MS. EISNER: And then, I also see an email address _which says it’s on behalf of
Suleyman Turhan. So, on that second page of that stack here on page 40. In the last paragraph in
the email exchange from Suleyman Turhan it says, and this is discussing this trip. It says it is
organized by our sister organization in Texas. Do you know what organization he might have
been referring to?

REP. DAVIS: I think he was... I mean at the time, other than a similar organization that did the
same thing that he did, that his organization did but they were located in Texas and they
would’ve been I guess a representative of a different region like if he was the Midwest then
something Texas would be representing Texas and areas, you know, in close proximity to Texas.
MR. MORGAN: Is that something that Mr. Turhan mentioned to you in the phone call he made
to you about the trip?

REP. DAVIS: I don’t recall. T do think that I recall there was a mention of a joint effort on the
part of the two of them that the two organizations. ..

MR. MORGAN: When you say the two of them, the Midwest as well as a Texas based one?
REP. DAVIS: A Texas based organization.
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MS. EISNER: So, a little further up on page 40 1n this response from Jenell Brown, the second
page of that stack there. Jenell responds to Mr. Turhan, Can you provide me with the specifics of
what you want the congressman to speak on. So it seems like she’s trying to follow up on
something and figure out a little more information. And then on the first page this response
comes from Mr. Kemal Oksuz it looks like a sort of long summary of information that might be
useful. Do you know who Mr. Oksuz was and why he would’ve then forwarded this
information?

REP. DAVIS: No I assume that he was part of the group doing the planning and the he would’ve
been associated with the sister organization or the comparable organization in Texas. And was
just simply passing on information to Suleyman.

MS. EISNER: Let me give you another document to look at which is THDKD 0005. So this
looks like, you know, an invitation for this Baku trip, the convention. And it’s signed by this
person we keep talking about Kemal Oksuz and it says he’s president of the Turquoise Council
of Americans and Eurasians. And in the second to last paragraph there I says, “Turquoise
Council of Americans and Eurasians as the sole organizer will cover airfare to and from the
event. Your accommodations, ground transportation, all meals during your travel.

Moran: Do you recall receiving this invitation?

REP. DAVIS: I’'m trying to remember if I really do or if I really read it as I’'m reading it now. [
just don’t recall having read this same as ’'m reading it now.

MS. EISNER: Did your staff talk to you about this letter? Were there any conversations about it?
REP. DAVIS: No, not in terms of somebody saying, well look this may be two different entities
or this may not be the entity that Suleyman Turhan is the head of or no we didn’t have that
conversation.

MS. EISNER: So knowing kind of what you know now and based on your experience. Why does
it say that this Turquoise Council of Americans and Eurasians is acting as the sole organizer?
REP. DAVIS: It would appear to me that they were overarching entity. Overarching the Midwest
organizations.

MR. MORGAN: Do you recall ever reaching out to Mr. Turhan to get clarification from him on
who it was that was extending the invitation to you?

REP. DAVIS: No, I don’t.

MR. MORGAN: Do you recall, you know looking back before you went on the trip, do you
recall being confused about who was inviting you or do your recall some miscommunication or
questions about which organizations it was.

REP. DAVIS: No. I just kind of took the position that it was Suleyman Turhan and Suleyman
Turhan’s organization.

MS. EISNER: Show you another document which is THDKD 0023-0024. Give you another
moment to look that over. So the subject line for this email is we still need the schedule for
Azerbaijan. And this is with, the email is between Yul Edwards, Kemal Oksuz, Mr. Turhan is on
the email chain, a few other individuals with mail house.gov email addresses. Jenell Brown who
we discussed was Josie Ware a staffer in your office?
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REP. DAVIS: Yes.

MR. MORGAN: Do you recall what her position was at this time?

REP. DAVIS: Josie is my scheduler in the district office and my secretary.

MS. EISNER: So this schedule it does eventually come through and again it comes from this
Kemal Oksuz who kind of keeps appearing here. I guess we are just trying to figure out what his
role was and who this guy was. And he seems he is interacting with Mr. Turhan from the
Midwest Federation, you know. Do you remember this email or I guess this interaction?

REP. DAVIS: I'm sure that I saw it and just took the position that I guess it was another
communication from Suleyman Turhan.

MR. MORGAN: Do you have any sense why he would’ve put the word confidential at the top
there? Do you recall seeing that?

REP. DAVIS: No.

MR. MORGAN: Then do you recall seeing this itinerary that Kemal sent to Mr. Edwards?
REP. DAVIS: Yep I recall seeing the yeah the itinerary.

MR. MORGAN: Do you remember seeing this item here. Lunch with President Aliyev --
Congressman and his wife?

REP. DAVIS: Yeah.

MR. MORGAN: The next item, there it says 3 p.m. meeting with speaker, do you know what
that is referring to?

REP. DAVIS: Nope.

MS. EISNER: Where would these events have been held? This schedule for this day, do you
remember where the lunch was with the president?

REP. DAVIS: Well we went to the convention center I guess which was for the primary opening
session and afterwards, I don’t recall exactly where we went for lunch.

MS. EISNER: Does this seem like an accurate itinerary? Does this represent the itinerary or were
there any other itineraries that would be more accurate?

REP. DAVIS: I don’t... I mean I don’t recall any meeting with any.... And I don’t know what
speaker meant in terms of that.

MR. MORGAN: Could this... I mean in terms of it being confidential was it... do you think it
was sensitive because of the lunch with the president? I’m just trying to understand why it is he
put confidential at the top there.

REP. DAVIS: I would have no idea at all.

MS. EISNER: So it seems like Kemal Oksuz was familiar with the itinerary with all these
different events you were scheduled to attend. Do you know if he was present at these events?
Did you see him there?

REP. DAVIS: I don’t know. I wouldn’t know him.

MR. MORGAN: Have you ever met him?

REP. DAVIS: I don’t recall really meeting him.

MS. EISNER: You meet anyone else from that organization that he seems to represent? The
Turquoise Council.
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REP. DAVIS: Well the only other person whom I recall was the women who they I guess, the
partner, from Houston from Texas. I recall her and I recall meeting her.

MR. MORGAN: Did you meet her while in Azerbaijan?

REP. DAVIS: Yeah

MR. MORGAN: What else do you recall about that event?

REP. DAVIS: Well she was very intimately involved in the discussions and the facilitation of
what was taking place.

MR. MORGAN: Do you recall her name?

REP. DAVIS: I don’t recall her name but....

MS. EISNER: Was it Irada, does that sound familiar? Or Akhoundova?

REP. DAVIS: T just don’t remember. I don’t recall. I just recall her and that she seemed to have
been, you know, seriously in charge of what was taking place.

MR. MORGAN: Do you recall that she was a person with the Turquoise Council?

REP. DAVIS: I don’t know if it was the Turquoise Council or not that she was with but she was
as [ understand it, the person in charge of the organization in Houston and was very intimately
associated with putting together the events and activities.

MS. EISNER: Did you see her interact with Suleyman Turhan?

REP. DAVIS: No more than they may have said something to each other I may have observed
them communicating or something but I couldn’t say there were extensive periods of time that I
would’ve seen them.

MS. EISNER: She said that she... oh go ahead.

REP. DAVIS: I'm saying I’m sure that [ saw them communicate but I couldn’t say that it was
over any extensive period of time or that. ...

MR. MORGAN: So I just want to make sure that I’m clear in my understanding. What gave you
the impression that this particular woman was in charge or was. ...

REP. DAVIS: Because every time we had a session or something we’d go meet with somebody
she’d always have some things to say.

MR. MORGAN: As in introducing people or...

REP. DAVIS: Introducing people or people introducing themselves to her or people interacting
with her.

MS. EISNER: And you said that she seemed like she was seriously involved, was there anyone
else that seemed like they had that role?

REP. DAVIS: Not that T would’ve have discerned. I mean, the only other people that I really any
knowledge and knew would’ve been Suleyman Turhan.

MS. EISNER: Okay and was he present at the convention? Did you see a lot of him?

REP. DAVIS: I didn’t see a lot of him. I’'m trying to remember I think he was present yes.

MS. EISNER: So as far as getting from place to place and knowing where to go next was there
anyone else involved in that element of the convention?

REP. DAVIS: Not that I’m aware of.

11
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MR. MORGAN: So if... while you were at the convention who was your sort of point of contact
with logistics?

REP. DAVIS: Suleyman.

MR. MORGAN: It was Suleyman?

REP. DAVIS: Yeah and I do recall he was there and I do recall meeting his wife.

MR. MORGAN: So if you had a question about getting to a place or a question about your hotel
room that would’ve been directed to Suleyman.

REP. DAVIS: I would’ve thought immediately of Suleyman.

MR. MORGAN: Did he have any other staffers or assistants helping him that you recall?

REP. DAVIS: I just don’t know.

MS. EISNER: Can you talk about your experience at the convention, your itinerary, what did
you do when you were there?

REP. DAVIS: Well we met with the... lots of, I guess, like chamber of commerce, meetings and
there would be some discussion about things that were taking place and development that was
occurring and progress that was being made.

MS. EISNER: When you say Chamber of Commerce type of people, where they government
officials or...?

REP. DAVIS: I got the impression that they... many of them were not but some were
government officials. But some were business types who were a part of the interaction.

MS. EISNER: What about this lunch with the president that we were talking about. Who was
present for that lunch?

REP. DAVIS: It seemed to me that there were you know a bunch of different people who some
were named individuals that you know who had name and then of course other people that I
would’ve not had any...

MR. MORGAN: How big of a group was that, for lunch?

REP. DAVIS: 'm trying to remember. It was not a mammoth gallery it...

MR. MORGAN: Would you say less than 507

REP. DAVIS: I’d say somewhere in the neighborhood of that.

MR. MORGAN: Of 507

REP. DAVIS: It may have been even more but...

MR. MORGAN: Were other members of congress there?

REP. DAVIS: I think there were two or three members of congress who were there.

MR. MORGAN: Other than the president of Azerbaijan do you recall other Azerbaijani
government officials being present for that lunch.

REP. DAVIS: There were, but [ don’t recall who they were or what role they may have been
playing in all.

MR. MORGAN: Do you recall any business interests being represented at that lunch? Like
anybody from, I think Azerbaijan has a fairly large state oil company, SOCAR. Do you
remember them?
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REP. DAVIS: I remember conversations about oil and oil company. I don’t remember any
personalities that I could identify or say so and so, this person was from the oil company but
there was a great deal of conversation about oil and energy.

MS. EISNER: Were they... were the conversations with government officials?

REP. DAVIS: Some were and some were not

MR. MORGAN: So did the president speak at the lunch?

REP. DAVIS: Yeah, I believe he did.

MR. MORGAN: Do you recall what he spoke about?

REP. DAVIS: Progress that they were making and how much friendship they wanted to have
with the United States and they were strategic allies and I mean that seemed to be the theme that
I recall.

MR. MORGAN: Was it a long... do you recall if it was a long speech?

REP. DAVIS: It wasn’t necessarily all that long. Not long enough to get bored or anything like
that.

MS. EISNER: Did you speak at the convention?

REP. DAVIS: I did at the, you know, a bunch of us did greetings at the primary session and you
know you may have had something to say in some of these gatherings, which would’ve been a
few minutes or so... you know. But nothing like the 15 minutes that some guy suggested.

MS. EISNER: Okay so it wasn’t 15 minutes?

REP. DAVIS: No

MS. EISNER: Do you know who asked you to speak?

REP. DAVIS: All of the communication that I recall or had in terms of any prep or movement
would’ve been Suleyman Turhan.

MS. EISNER: T guess just being present at the convention did it seem like there was one
organization that was coordinating the whole thing?

REP. DAVIS: I couldn’t tell or couldn’t determine that, because I think my focus was that
Suleyman and the women from Houston or Suleyman and the organization from Houston were
the facilitators of the whole thing.

MS. EISNER: What about... you know this seems like it was a really big convention there were
a lot of, you know, maybe other staffers were there, maybe some business interests. I think you
said that the opening session seemed like it was a really big session. You know for everyone
else, did it seem like there was a table where you could go and get information or any kind of
central source of organization for the conference? Was there... did you see any kind of, you
know, welcome tables or signs?

REP. DAVIS: I don’t think I paid any attention to that... I wasn’t going to be... given anything
although I consider myself an avid reader; I had no stuff to read.

MR. MORGAN: Maybe... I’'m hoping you can give us a sort of sense of kind of whose
convention this was. And I can... sort of in one scenario I can imagine that Suleyman and the
Houston organization maybe they were your point of contact or sort of in charge of your
participation in the convention. But looking at the convention as a whole, did you have a sense of
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which organization or which organizations if they were multiple, were in charge of the
convention?

REP. DAVIS: Not beyond those two I mean I just kind of felt that these two organizations had
come together and pretty much worked with the authorities in Azerbaijan and brought these
people over to talk and to be briefed and to be educated and to learn and to know. And so in my
mind those were the two entities that were in charge of whatever was going on.

MR. MORGAN: And when you say in charge of whatever was going on not just in charge of
your interaction with the convention but with the convention as a whole?

REP. DAVIS: Yeah. You know with whoever their local partners would’ve been to have been
engaged with them.

MR. MORGAN: Did you have any sense of who those local partners might have been?

REP. DAVIS: No

MR. MORGAN: I think you.... I mean the President of Azerbaijan spoke at this lunch and you
know from information we’ve seen it seems like at least the Azerbaijani Government had a fairly
prominent role at the convention. Did you get a sense of what their level of involvement was?
REP. DAVIS: That was my feeling. I mean I obviously to me if the president is going to be
somewhere or be a part of something taking place that the government the administration
would’ve been intimately involved with creating it.

MR. MORGAN: Did you see... some of the other witnesses mentioned you know attendance by
a minister of energy other sorts of government ministers from Azerbaijan some people have told
us that it was Azerbaijani or state police running security at the event, do you recall any of that?
REP. DAVIS: That I really didn’t pay any attention to didn’t have any sense of that. Although
you know I would not have been surprised given the fact that the president had been there or was
there whatever time the president was there and whenever members of his cabinet and other
political figures who were there. But I didn’t really make any observations relative to that.

MS. EISNER: And in some of the itineraries that we’ve seen there was a lunch on May 30" with
and executive team from SOCAR which is the State O1l Company of Azerbaijan. Do you
remember that lunch?

REP. DAVIS: It seems like I do and that much of the discussion, you know, was really briefings
about how much oil and how much oil was a big part of what went on. So I got the impression
that the oil company, very much a part of the agenda.

MR. MORGAN: When you say, “how much oil was a big part of what went on,” can you be a
little bit more specific?

REP. DAVIS: Well I think energy was discussed every place that we went and of course energy
to me meant oil and the role that oil played in creating and maintaining the economy of the
environment. And so to me it was a lot of discussion about oil.

MR. MORGAN: Did that strike you as unusual?

REP. DAVIS: No.

MR. MORGAN: Were you... were they pitching something was there an ask?
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REP. DAVIS: I think there was... no I never got the impression other than friendship,
relationship trade opportunities. That was not necessarily all that specific but that here is the
thing that we are promoting friendship between our country and the United States of America
and you know we’re just sharing this information with those of you who are here and you can
help spread the gospel of oil opportunity and so forth.

MS. EISNER: Did SOCAR that company... I mean we talked about that lunch did they host any
other events during the convention?

REP. DAVIS: I'm not sure or I don’t know.

MR. MORGAN: Do you recall any discussions about a Southern Gas Corridor project is that
something you’re familiar with?

REP. DAVIS: I’'m not sure it was, but I do recall a project being talked about. Whether it was
something to do with gas or not, I’m not sure about that. But I do recall a project as people talked
about future developments and things that were in the planning stages and development stages
and things that were being planned to be done.

MS. EISNER: Did you attend a few other events that we heard about? Did you attend an event
that was held at the Gulustan Palace it was on May 28" and it was hosted by the Azerbaijan US
Interparliamentary Working Group, and an organization called the American Friends of
Azerbaijan. Do you remember going to the Gulustan Palace?

REP. DAVIS: ’m trying to remember. It seems as though we did go to you know, a kind of
classy event but I’'m not sure where it was or if it...

MS. EISNER: What do you remember from that event?

REP. DAVIS: Well just that it was kind of upscale in terms of the social amenities and that’s
about it.

MS. EISNER: Do you remember that organization, the American Friends of Azerbaijan?

REP. DAVIS: No.

MS. EISNER: If they played any role in that event? Okay.

MR. MORGAN: Do you recall if Mr. Turhan went to that event with you?

REP. DAVIS: I don’t know, but I do know that I saw him from time to time in the whole scheme
of things.

MS. EISNER: What about that woman we’ve been talking about who’s connected to Houston,
do you know if she was there?

REP. DAVIS: I don’t recall whether or not she was there or not. Although most of the things that
I went to... we went to she was pretty much front and center.

MS. EISNER: Did the convention have any corporate sponsors?

REP. DAVIS: I don’t remember.

MR. MORGAN: They may have... we’ve seen some pictures of the main sort of stage at the
convention and there was a large banner behind the stage that listed various entities of being, you
know a couple of entities were listed as main sponsors and there were a couple of identities
identified as organizers and then below that there was a list of sponsors. Do you recall seeing
that?
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REP. DAVIS: It seems that I do recall seeing a banner of sorts what was on it [ cannot say and [
don’t recall but I do recall a banner.

MR. MORGAN: Do you recall that the banner had company logos on it?

REP. DAVIS: Yes.

MR. MORGAN: But you don’t recall which specific companies?

REP. DAVIS: No

MS. EISNER: Did you have any interactions with I guess any US based oil companies at the
convention?

REP. DAVIS: Not that I’'m remembering.

MS. EISNER: See if anyone like BP or Conoco Philips?

REP. DAVIS: Not that I recall.

MR. MORGAN: Do you recall interacting with like state legislators while you were at the
convention? I think we’ve been told there were a number of state level officials in attendance
from the United States. Do you recall that at all?

REP. DAVIS: I do recall that there were some individuals there. There weren’t any individuals
that I knew or individuals that I interacted with. I don’t think there were any individuals from
[llinois that I recall.

MR. MORGAN: So when you.... You know, one of the individuals who went related to us that
he was surprised, he gets to a, you know, dinner and there he is surrounded by New Hampshire
state legislators, do you recall in terms of your and your wife’s seating arrangements were you
.... What types of individuals were you seated by?

REP. DAVIS: You know I don’t recall who may have been at the table or that kind of thing.
MR. MORGAN: So I imagine that you would’ve been put into a little be more of the VIP type
table maybe not state legislators.

REP. DAVIS: But I do recall there were state legislators who were there. I do recall but given the
fact they were not from Illinois I didn’t necessarily....

MS. EISNER: Sure, do you know what the process was through which you received a visa to go
to Azerbaijan?

REP. DAVIS: I’'m trying to see, I guess we just applied.

MS. EISNER: So I guess the way it’s been described to us, you know, you need a state sponsor
to come in and get the visa. So you a kind of organization or state entity in Azerbaijan to sponsor
you so you can get the visa and, you know, attend the trip. Did you know that SOCAR, this State
Oil Company, processed your visa for the trip?

REP. DAVIS: No

MS. EISNER: Do you know why they would’ve been involved or why they would’ve you know
taken that level of responsibility?

REP. DAVIS: No

MS. EISNER: Did it seem like SOCAR had any other presence, physical presence at the
convention, besides, you know, the lunch that we talked about?
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REP. DAVIS: I don’t recall any other than just knowing that much of the discussion and many of
the discussions were associated with oil and energy and you know the extent to which they were
the under girders of that or whatever I don’t really know. But I do know that it was about oil.
MS. EISNER: Yeah it certainly seems to be that way. Do you have any knowledge about
whether they provided any funding for the convention, this SOCAR, the State Oil Company?
REP. DAVIS: I wouldn’t have any...

MS. EISNER: I’'m going to provide you with your traveler form which you gave to our office
which is THDKD 0037. And...

MR. MORGAN: The sponsor post travel disclosure forms.

MS. EISNER: And I think I will also provide you a copy of the forms that we actually pulled
from the Clerks Website. So this is a document that contains the member officer post travel
disclosure form, traveler form, primary trip sponsor form, and it is 1, 2 this is a 5 page packet
and this is available publicly on the Clerks Website.

MR. MORGAN: So who in your congressional office or if it was you yourself, who would’ve
been involved in putting together these forms and getting approval from the Committee on
Ethics?

REP. DAVIS: If it’s in DC it would be Jenell Brown. If it was in Chicago it would be Josie
Ward.

MS. EISNER: And would they talk to you about these forms? Would you have to see these
forms before they were signed and passed along?

REP. DAVIS: Yes.

MS. EISNER: Do you recall these forms specifically?

REP. DAVIS: Yes.

MS. EISNER: So the form lists, all these forms list the Turkish American Federation of the
Midwest as the sponsor. Did you have any reason to question whether this organization was the
sponsor?

REP. DAVIS: I really did not.

MS. EISNER: Did you know that not all members who attended the convention were sponsored
by this group by TAA... by this Midwest organization?

REP. DAVIS: No.

MS. EISNER: Were there any conversations I guess between members at the convention about
who the real sponsor for the convention was?

REP. DAVIS: Not to my knowledge.

MR. MORGAN: Why didn’t you also list that Houston based organization as a sponsor?

REP. DAVIS: T guess we just kind of took the position or felt that our part of it was the Midwest
Turkish Federation and that would’ve been the entity that applied, I mean, to us or to my
participation.

MR. MORGAN: And you said, that’s the position you took. Was there a debate or a discussion
in the office over which entity was...?
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REP. DAVIS: No we just felt, [ mean we just automatically felt, [ mean I knew that there had
been some mention of this being a partnership thing that was being done with Suleyman and his
counterpart in Houston but I mean the information that we had just suggested that the Midwest
Turkish Federation was the outfit that related to what we were doing or related to my
involvement.

MR. MORGAN: The third page of that packet on top there.

MS. EISNER: The primary trip sponsor form.

MR. MORGAN: So this is a form, you know correct me if I’'m wrong but I think this is a form
that would’ve been completed by someone outside of your congressional office so probably by
someone at the Midwest or someone else. Do you see there line 2 it says that, “I represent that
the trip will not be financed in whole or in part by...” excuse me line 3 is what [ want to ask you
about, “I represent that A) the primary trip sponsor has not accepted from any other source funds
intended directly or indirectly to finance any part of the trip,” and you’ll notice that they checked
that box there.

REP. DAVIS: Yeah

MR. MORGAN: Did you have reason to believe that the Houston based organization was
providing financial support for your aspects of the trip?

REP. DAVIS: I really did not consider that or think of that. I guess we were just simply relying
on the information that was provided to us by Suleyman Turhan.

MR. MORGAN: Okay. Do you recall at some point forms had to be submitted to the committee
on ethics for the committee to approve the trip? What do you recall about that approval process
for this trip? Do you recall Mr. Edwards or someone else in your office giving you updates on
how that was going or asking you questions about it?

REP. DAVIS: I think we were just proceeding along the normal course that did not appear to be
any snags and that kind of thing

MR. MORGAN: Yeah.

REP. DAVIS: As long as the dates continued to jive with the dates we had set aside in terms of
saying that, “yeah we can do it on those days” then I don’t think we had any other...

MR. MORGAN: Okay. Well and I just want to be really clear in the questions because what
happens on our end is, Helen and I have to make a presentation to our board of what we’ve
found, the facts we’ve found with regard to your travel and so I want to be clear and ask you the
question that I think our board members will likely ask us, which is you know, if you look at this
invitation you received from Mr. Oksuz and it’s THDKD 05, and I... very respectively
Congressman, I want to post this question to you which is, you know in this one email or letter
from Mr. Oksuz, you’re being told that the Turquoise Council will cover all your expenses. And
then what we have sort of later in time is your office and TAFM, Midwest Group, representing to
the Committee on Ethics that the Midwest organization would pay for everything and I just want
to make sure that we understand what could’ve possibly caused that switch of organization or if
it was a discrepancy? And what the reasons for that might be.
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REP. DAVIS: And of course I wouldn’t have any information related to that or any knowledge
other than we’re proceeding with the Turkish ... Midwest Turkish Federation as the sponsors that
we knew of the trip and I think that’s what we knew.

MR. MORGAN: Okay. I mean you understand why I’m asking that question about the —

REP. DAVIS: Mhmm.

MR. MORGAN: Okay.

REP. DAVIS: Yeah, I never knew you know, what this Turkish Council of Americans and
Eurasians; I’ve never known anything about them or who they were, what they do, or anything in
that nature.

MS. EISNER: Okay.

MR. MORGAN: So, is it fair to say that in your mind, at all times, you viewed the Midwest
organization as being the one paying for your participation, the convention?

REP. DAVIS: Yes.

MR. MORGAN: There wasn’t a time, there wasn’t a point of time in your mind where you
thought it was the Houston based organization and then it switched to the Midwest? It was the
Midwest the entire time? Is that correct?

REP. DAVIS: That’s correct.

MR. MORGAN: Okay.

MS. EISNER: Well we want to ask you a few more questions. We’re nearing the end here.
We’re getting closer. So, going back to the convention, did you receive any gifts at the
convention?

REP. DAVIS: There was a ...yeah, a brief case that individuals were given.

MS. EISNER: Okay. Who was given the briefcase?

REP. DAVIS: T got one. My wife got one.

MS. EISNER: Okay. And what was the context for you know, for getting this briefcase? Was it
q—

REP. DAVIS: T think it was ...I don’t know, just a gift. No... matter of fact, I gave mine to one
of the volunteers you know that worked with us, but I think that was ...

MR. MORGAN: Who was it a gift from?

REP. DAVIS: T assumed that it was from the Turkish...Federation of the Midwest. That’s who
we —

MS. EISNER: So how did you... I mean was it given to you at a meeting or was it at the end of
the convention?

REP. DAVIS: T think it was ... I think it was in our hotel. T believe.

MS. EISNER: Okay. Do you know if there was a note attached or any type of...?

REP. DAVIS: T think we were just told this was a gift.

MR. MORGAN: Did you thank anyone for it?

REP. DAVIS: Not in terms of any written communication or anything of that sort.

MS. EISNER: So you gave yours to a volunteer in your office? Is that in D.C.?

REP. DAVIS: Yes. Mhmm.
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MS. EISNER: And did your wife keep the one she got?

REP. DAVIS: T think she kept the one that she got. She still has it.

MR. MORGAN: Could you describe the briefcase?

REP. DAVIS: 1It’s a green looking you know, kind of ...

MR. MORGAN: Like a leather —

REP. DAVIS: Slick looking...It looks more like an alligator. At least that’s what it looked like
to me.

MR. MORGAN: Okay.

MS. EISNER: When you got back, did you, you know, fill out any paper work related to the
briefcase?

REP. DAVIS: We just filed the post-travel form.

MS. EISNER: Post-travel form. Did you get it valued or any attempt to kind of see what it was
worth?

REP. DAVIS: I didn’t because it had no value to me at all. I'm sure it has value, but...

MR. MORGAN: Do you have a sense of what that value might be? Did it strike you as a pretty
nice briefcase or pretty cheap item?

REP. DAVIS: No, I thought it was a pretty nice briefcase, but I’'m saying. ..

MR. MORGAN: Was it a brand-name briefcase?

REP. DAVIS: Tdidn’t...

MR. MORGAN: Did it have a little logo on it or name on it?

REP. DAVIS: Tdidn’t check to see, but it had no value to me as a, you know. .. it certainly was
something that I could’ve done without. Not something. ..

MR. MORGAN: Green not your favorite color?

MS. EISNER: Alligator...

REP. DAVIS: Well everybody rolls everything nowadays and so, if you’re going to use it you
have to carry it, but that’s...

MS. EISNER: Do you know if anyone else got briefcases?

REP. DAVIS: Oh yeah, I saw briefcases. I’'m saying I saw people being given briefcases. Yeah.
MS. EISNER: What about other members of Congress? Was it something that was given to
everyone?

REP. DAVIS: T don’t remember if there was any member of Congress around where 1 may have
been.

MS. EISNER: Any other gifts that —

REP. DAVIS: T think there was also a kind of a rug of some kind that...T don’t think it’s ever
been opened.

MS. EISNER: Oh, where is it now?

REP. DAVIS: T think it’s someplace in my basement.

MS. EISNER: Okay. So you didn’t open it up and look at it?

REP. DAVIS: It’s in...it’s nothing for me to do with it other than. ..

MR. MORGAN: Was that something that you received in your hotel room as well?
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REP. DAVIS: T think that was, yeah.

MR. MORGAN: Some people have described to us that the rugs were in a red bag or a maroon
bag? Is that —

REP. DAVIS: Something like that.

MR. MORGAN: Something like that. Do you recall if it was one rug or if there were two?
REP. DAVIS: T think there was one. As a matter of fact the problem was, how do you get this
back?

MS. EISNER: Who did you think this rug came from?

REP. DAVIS: T thought it came from the Turkish Federation of the Midwest. That — that... you
know that everything would’ve been a part of their trip planning. [ mean that... somebody may
have given it to them, I mean...

MS. EISNER: Okay. If it’s still in its original package, or I don’t know if it is, but still wrapped
up, does it have any you know tags connect to it or notes or anything that would indicate where it
came from?

REP. DAVIS: Tdon’t know. I’d have to try to look and see.

MR. MORGAN: Do you recall receiving any other gifts while you were there?

REP. DAVIS: No.

MR. MORGAN: Any silk scarves? Tea set? Along those lines?

MS. EISNER: How about a DVD box set, from the president of Turkey? Or I guess you weren’t
in the Turkey portion so... We’ve...some people I think received two rugs, but you recall
receiving that one rug? Is that correct?

MR. MORGAN: Do you recall how big it was?

REP. DAVIS: I think it...it was about this size.

MS. EISNER: 2-3 ft...

MR. MORGAN: 2-3 ft wide? What was about its length? Do you recall?

REP. DAVIS: Yeabh, I think it’s about this... both ways.

MR. MORGAN: 2-3 ft by 2-3 {t?

REP. DAVIS: Yeah.

MR. MORGAN: Okay.

MS. EISNER: Any other gifts that we should know about?

REP. DAVIS: Nope. Nothing that I recall.

MS. EISNER: Did you have any discussions with the Committee on Ethics about the briefcase
or the rug or anything else you received during the trip?

REP. DAVIS: No.

MS. EISNER: Okay.

MR. MORGAN: Was there ever any discussion in your Congressional office between you and
your staff, whether or not it was permissible to keep the rug or keep the briefcases?

REP. DAVIS: No, I don’t believe so. Yeah. I think, no...I don’t recall having any...T think we
probably assumed a little bit there that if it was being handed out as a part that then it was in all
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likelihood appropriate because it really had no value to ... well for me it didn’t, but... maybe to
some members or some people who...

MR. MORGAN: So just to make sure we’re clear, your thinking about the rug and about the
briefcases was that because it was given to you as part of the convention, it was permissible for
you to keep or do with them as you saw fit?

REP. DAVIS: Yeah.

MR. MORGAN: Okay.

MS. EISNER: Have you had any conversations with anyone from the Midwest Federation
recently?

REP. DAVIS: No.

MR. MORGAN: And we say recently like in the past few months?

REP. DAVIS: Nope, not that I recall. Certainly not about the trip or...anything.

MR. MORGAN: Any attempt by anyone with the Midwest organization or that Houston group
to reach out to talk to you about the trip?

REP. DAVIS: No.

MS. EISNER: Any efforts to get you to I don’t know, follow-up on behalf of the State officials
that you did meet or maybe the president of the country when you returned to help with any you
know, official matters or do anything kind of ceremonial?

REP. DAVIS: No, I think before the election I think there was an inquiry as to how I felt about
the president and whether or not I’d make any comment on —

MS. EISNER: Okay.

MR. MORGAN: How you felt about the president of Azerbaijan?

REP. DAVIS: Yeah.

MS. EISNER: Who did that —

REP. DAVIS: We contacted the State Department and inquired and they said, well it’s nothing
that prohibits it me from doing it, but we just assumed that you didn’t.

MR. MORGAN: Do you recall who made that request of you?

REP. DAVIS: Suleyman.

MR. MORGAN: Suleyman did?

REP. DAVIS: Yeah.

MR. MORGAN: And was he hoping you would endorse the current president? Or what was he
going —

REP. DAVIS: Tdon’t know if it necessarily would be called an endorsement.

MR. MORGAN: Okay. How would you describe it?

REP. DAVIS: But just a...any statement relative to how I thought the president was carrying out
his functions and...if he was a good president or. ..

MR. MORGAN: Was Suleyman hoping your comments about the president would be positive?
REP. DAVIS: 1 ...you know I can’t say what he was thinking, but I would imagine so. Yeah, I
would imagine. ..
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MR. MORGAN: T honestly don’t know if he was looking for critical remarks about the
president or positive, you would have a better sense.

REP. DAVIS: Because I didn’t know that’s why we called State Department and we didn’t
make any because the State Department just sort of said, there’s no prohibition, there’s... but we
just assumed that you didn’t. That you just may not want to do that in terms of ...

MS. EISNER: Any other similar contact where they reached out to you, Midwest, and asked you
for anything similar to that?

REP. DAVIS: No.

MS. EISNER: What about you know any conversations with some of the individuals we’ve been
talking about, the woman from the Houston organization, is she... have you had any contact with
her in the last —

REP. DAVIS: No.

MS. EISNER: Okay. What about Kemal Oksuz, the individual we’ve been talking about; has he
reached out to you or had any conversations with you in the last year or so?

REP. DAVIS: No.

MS. EISNER: Has anyone contacted you and you know tried to discuss this investigation or the
work of the Office of Congressional Ethics in this review?

REP. DAVIS: No.

MS. EISNER: Okay.

MR. MORGAN: I think you have a sense of what questions we have. Is there — I noticed you
brought some documents in with you, is there anything you’d like to share with us? Anything
else you’d like to say for the record?

REP. DAVIS: Well those were just copies of the documents that you had supplied.

MR. MORGAN: Oh, okay.

REP. DAVIS: And I just brought them for. ..

MR. MORGAN: No, I just asked because I wasn’t sure if there was additional documents you
wanted us to see or anything along those lines. You’re certainly welcome to offer anything like
that right now if you’d like to.

REP. DAVIS: No, we don’t—1 don’t have any...any other documents or communication or
anything beyond what we have discussed.

MR. MORGAN: Okay.

MS. EISNER: Great. We will go ahead and stop the recording.
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This is Helen Eisner, from the Office of Congressional Ethics, joined by
Omar Ashmawy and we have Jason Rother.

Correct.

Rob Walker and ConocoPhillips Manager 1. Make sure ’'m pronouncing
everything correctly. We are in Houston and we have just given
ConocoPhillips Manager 1 information about 18 U.S.C. § 1001. She has
signed the acknowledgement form. We have told her we will be recording
the interview and I think, at this point, we will go ahead and get started.
What was your position at ConocoPhillips?

I was a Manager of External and Government Affairs.

Okay. How long were you in that position?

Since 2000.

Did you have a position at ConocoPhillips before then?

Not like that.

What was the title of your prior positions at ConocoPhillips?

I don't recall exactly, but like advisor ... director.

Okay. When did you start working at ConocoPhillips?

In'78.

Okay. Going directly to the manager position. What were your duties in
that position?

It was different, depending on the different job I held, but mostly it's to
establish and maintain the government relationship with the different
countries where our company operates, in order for them to have a way to
go into the country and negotiate the contracts.

Okay. How would you do that?

How would 1?

Establish and develop the relationships with different countries.

That's a trade secret. [crosstalk]
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Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Rob Walker:

Helen Eisner:

Rob Walker:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Omar Ashmawy:

Can you talk generally about the day-to-day work that you did to go about
accomplishing that goal?

A lot of people, say in the Soviet Union or former Soviet Union, [ knew
from my time, a long time ago.

Okay.

Just maintained a relationship. [ met a lot of people through the
conferences, through the network events, like through the Embassy
functions.

Okay. Did you interact with members of Congress in that position?
Not very much.

What is ...

The U.S. Congress, right?

With the ... Yes, I'm sorry.

Yeah.

With the United States Congress. You said 'not very much' as applied to
the United States Congress?

Uh hm [affirmative]

When you say 'not very much,' could you categorize that as once a month,
twice a month ... Would any of those apply?

Not that often.

Not that often. Okay. In that position as manager, did you report to
anyone?

Yes.
Who did you report to?
Like where in my last job or what?

Yeah, in your last position as Manager of Internal Government Affairs.
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Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

I had to do a reporting relationship. Lynn Strickland was Vice President
for Exploration. I reported to her and then Bill Burkett, who was the
manager for the Business Development.

Could you repeat the first name again? Lynn?

Strickland.

Lynn Strickland and Bill Burkett?

Uh hm [affirmative]

Were they located in the same office as you?

Correct.

Okay. Who is Farkhad Kasimov?

Farkhad Kasimov is our local contractor in Azerbaijan.

Okay. Who is Kay Larcom?

Kay Larcom, she is Manager of International- I think, International
Aftairs. I don't know exactly her title, but she is in our Washington office.

Okay. Do you know the Turkic American Associations. Are you familiar
with the Turkic American Associations?

I know the Turquoise- Something that has a Turquoise name, who is an
organization.

The Turquoise ...

Something Council or ...

The Turquoise Council of Americans and Eurasians?

Yeah.

TCAE. Is that the organization?

I remember I like the Turquoise, because it was association with a stone.
Was it the Association ... President was- His name was Kemal?

I think so.
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Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Kemal Oksuz?

I think so.

We'll end up talking about the Turquoise Council in a minute, but are you
familiar with organizations that are known as The Turkic American
Federation of the Midwest, Turkic Federation of the Mid-Atlantic?
[crosstalk] of the South ...

Never heard of them.

Never hear of them, okay.

Okay. Let's just talk a little bit more for a second about The Turquoise
Council of Americans and Eurasians. How did you hear about them? How
did you learn about them?

I honestly cannot recall who- how the connection was made.

Okay. Do you know what they do?

No.

Okay. Do you know how they're funded?

No.

All right. Are you familiar with the State Oil Company of Azerbaijan, also
known as SOCAR?

Correct.
What is that? What is SOCAR?

SOCAR? It's the State Oil Company of Azerbaijan, it's the abbreviation
for all of those words.

How did you become familiar with them?

Because I travel in the country and if you want to do business in the
country, that's who you-we're an oil company and that's who I asked
Farkhad to meet. I set up meetings for our business development or for our

upper management to meet with them through Farkhad.

When you say 'travel in the country,' which country are you referring to?
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Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Rob Walker:

Witness:

Rob Walker:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Azerbaijan.

Okay. Just want to make that clear for our transcript here.

Uh hm [aftirmative]

You said you set up meetings. How would you set up the meetings?

Is that okay?

I think so.

No, I mean ...

Would you like to talk with us?

No, I don't want to talk to you, I just like ... You want a long story? You
want a short ... [crosstalk] Let's say [ was a message carrier. [ would go
and ask for the meeting. Farkhad usually will-since he's a person on the
ground-he will arrange the meeting for me. Here comes ConocoPhillips
Government Affairs Manager. We sit down at the table and I explain,
because I also speak the language. I explain to the management of
SOCAR why somebody is coming, what's the reason, what's the purpose,
what we're trying to accomplish. Based on that information, they either
will say, "Yeah, you know, let's look at the dates. Let's set up a meeting,"

and it will happen.

Do you have anyone at SOCAR that you regularly used to communicate
with?

Depending on who's coming, you match up big people. Depending on who
1s coming, if it coming, like our president, then the president wants to talk

to the president of SOCAR. If it's a business development group then it's a
business devel- It wasn't anybody special or particular that [ would go and

talk to.

Okay.

If it's transportation issue, I'll go talk to them. If it's marketing ...

Do you know Rauf Mammadov?

Ralph? [crosstalk 00:08:49]

Rauf, Ralph ...
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Omar Ashmawy:

Witness:

Rob Walker:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Rob Walker:

Omar Ashmawy:

Rob Walker:

Omar Ashmawy:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Rauf Mammadov?

No.

Can you spell that?

It's R-A-U-F M-A-M-M-A-D-O-V.

No, I don't.

Okay. Again, pardon my pronunciation with some of these names.
Another person-do you know Zaur Gahramanov, which is Z-A-U-R G-A-
H-R-A-M-A-N-0O-V?

No.

How about someone by the name of Kenul Ismailova?

No. [crosstalk]

May I ask you to spell that, Omar?

Sure. First name: K-E-N-U-L. Last name: [-S-M-A-I-L-O-V-A.

Thanks.

Not a problem.

What is the Assembly of Friends of Azerbaijan?

I think it's another ... The outfit for the Turquoise organization.

Okay.

Because I believe early in my- or when my first interaction with Kemal, 1
ask him what does he have to do with Azerbaijan and he said "Well, you
know, T also represent ... " I think that's what- how he introduced himself-

that Friends of Azerbaijan Foundation or Organization.

Just to finish-just to give you a moment to finish your sentence, Kemal
said he also represents what? Who?

The what?
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Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Rob Walker:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

When you asked Kemal what did he have to do with Azerbaijan, you said
that Kemal said to you that he also represents what? Who? Who did
Kemal also represent?

From what my recollection is, because [ was wondering what the Turkish
organization, with a color would have to do with Azerbaijan, because I
know they deal a lot with Turkey, because they have the same culture,
same language and so on, but I ask him what does he particularly have to
do- Why is he involved in the programs with Azerbaijan and he said one
of the- or his organization call Friends of Azerbaijan. [crosstalk] I was
under the impression that he runs both of them.

Do you know what the Friends of Azerbaijan, what they do-what their
mission is?

No.
Are you familiar with how they're funded?

No. I believe he told me that this is like 503(c), you know, the
organization. [crosstalk]

No please ...

That is similar to the organization we have here in Houston. It's mostly is
aimed toward develop the culture and understanding for the U.S. citizen,
what Azerbaijan is and where they are and their cultural issue and like

they ... I guess it's a different organization.

This is all from hearing about it or reading about it. You were not part of
that organization, yourself?

No.
Does Kemal talk to you about his relationship with SOCAR?
No.

No? What is the Friends of Azerbaijan's organization relationship with
SOCAR?

I have no idea.
Okay. More generally, then, who is Kemal Oksuz?
Who is he?
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Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Yeah, who is he? How did you meet him? How do you know him? What
kind of work did you do with him?

Like I said, I can only ... I do not recall exactly how-what's the
relationship-came about, but I think-I thought he was working for U.S.
government.

Why?

Why? Because of the name droppings.

Such as? What names would he use?

Obama. For example, when we talk about ... [ saw the email when I
couldn't get the program. He wants money. I told him, "No, hell no." I
said, "But I want to know what this about, okay? So give me some
program. Give me some more substance." When I said, "Can I see it? Can
you send me something?"

"Oh, I'm busy in Washington. I'm meeting Obama."

You might actually- I'm not sure that we have the document you're
referring to. Was that part of the production, the back and forth with
Obama?

[crosstalk] Oh, no, no, no ... That was something ... [crosstalk]

This is just a conversation that you had? [crosstalk]

Yeah. [crosstalk]

Okay.

It's you say how do I know ...

Okay.

... if he's working. I never heard him talking about SOCAR or never
talking that much about the Azerbaijani government, which this is our host
and I'm not interested in the U.S. government.

Okay.
Sorry.

Do you know who Irada Akhoundova 1s?
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Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

She runs the Cultural Center.
The Cultural Center 1s?

Cultural Center of Azerbaijan, I think is what it's called and that's here in
Houston.

Does she have a relationship with SOCAR?

[ do not know.

Does she have a relationship with Mr. Oksuz, with Kemal?

You know, I heard her mention whatever the trips like this happen? I
guess she does, because they show up in the same functions, so I guess

they somehow ... But I'm speculating ...

We're going to talk a little bit about the 2013 U.S-Azerbaijan Convention.
Did you attend the 2012 U.S-Azerbaijan Convention in Washington D.C.?

No, I did not.

Okay. Were you involved in any sponsorship issues related to that
convention in 20127

Most likely, I did, but I cannot tell you exactly, but everything that had to
do with Azerbaijan came through me, because I was your filtering device
and that's how we were set up.

I see. What do you understand the purpose of that 2012 convention to be?
I was not involved and like I said ... I'm sorry. I'm sorry for you because
you represent the U.S. government, but U.S. government does very little
for my job, okay? I concentrate on the host governments, so that's why the
function in Washington did not appeal to me.

Because you concentrate on the host governments ...

That's where we try to get the project. That's where we try to ...

Okay.

Wave the flag for ConocoPhillips so they know us-that hopefully, they
give us a project.

Who did you understand the funder to be for that 2012 conference?
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Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Rob Walker:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Rob Walker:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Like I said, I do not know.

Was SOCAR a funder for that conference, the 2012 conference?

If T were there, I could probably see the signage and tell you who was the
major sponsor. You know how you go and it's like somebody's logo is
bigger than somebody else's. I can't tell you because I was not there.
Okay.

Okay.

Even not being there, do you have an understanding of who might have
been the sponsor for that conference? The 20127

No.

Okay. All right, so we have a number of documents and we're going to
just go back and forth and show them to you. We'll give you a second to
familiarize yourself with them. As we understand and I think you
mentioned earlier, ConocoPhillips was not initially a sponsor for the 2013
convention in Azerbaijan. Is that correct?

That's correct.

Okay. I'm going to provide everyone ... [ actually- Well, we can share.
[crosstalk]

I have a set. [crosstalk]

If you can find it quickly, then [crosstalk] we can just share. This is OCE-
COP- lots of zeros here, so 0000 [crosstalk]

What's the last two digit?

0005. T think it's five through six. [crosstalk]

Thank you.

I'll give you a moment to look at that.

Okay.

The initial sponsorship request was a minimum of $250,000.
Uh hm [affirmative]
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Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

This was, just to be clear, you're on this email chain.
Uh hm [aftirmative]

Kay Larcom and Kemal Oksuz. This was Oksuz asking you for these
amounts. Why did ConocoPhillips decide not to sponsor at that level?

Well, because my party line for everybody-we have no project in the
country. We don't generate any money and $250,000 is just like totally
outrageous amount. I never paid anybody that kind of amount.

Okay.

You see this, I said, "Would $5,000 be sufficient?" Because he said it's
going to be high-level conference and no program attached.

Okay. Later, ConocoPhillips did decide to sponsor at a different amount.
Were you involved with the discussions that eventually led to that
sponsorship decision?

I'm sure I was involved.

Okay.

Because all the recommendations come from me.

Let me show you a document, which is [crosstalk]

It's going to be OCE-COP 0043 through 0046. [crosstalk] If you can
actually draw your attention to the last page, 0046, first.

Okay.
You'll note this now May 13th, 2013.
Okay.

SOCAR is now asking Conoco to sponsor the convention. [crosstalk]
Correct?

According to this email, yes.

How did that happen? How did it go from a $250,000 ask from Kemal to,
essentially, a $10,000 ask from SOCAR?

Do you have any comments on that? We discussed it.
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Jason Rother:

Helen Eisner:

Jason Rother:

Witness:

Rob Walker:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:
Omar Ashmawy:
Witness:
Omar Ashmawy:

Witness:

Yeah, no, this ... Just to be clear. I don't want you to get confused, because
the email on 46 is clearly from somebody at SOCAR to other people, not
anybody at COP. Nobody on that email is COP. Somehow it gets sent
from SOCAR to Mr. Farkhad and then Mr. Farkhad forwards it on to Mr.
Burkett, so it eventually finds its way to COP.

Yes. [multiple affirmatives]

But the original email is not directed at COP, it's a pass-on. If that's what
you're wanting to clarify, ConocoPhillips Government Affairs Manager?

Yes. I think we talk about it yesterday. Again, guys, I have nothing to hide
and I want to make this painless ... They do not have somebody like the
Turquoise organization in Azerbaijan. It's a fine line between the State Oil
Company, because they are acting like ... State Oil Company is acting like
they are privately owned company, because I ran into this issue with
[inaudible] in Russia, because they are partners but they are also
government.

If you wanted to find out something that is going on or scheduled to
happen on the ground in Baku, the State Oil Company is going to get
involved because they don't want to end up with egg on their face. They
don't have this middleman organization, like Friends of Azerbaijan or the
Turquoise organization, to do all this legwork. I think the reason I don't
recognize any of these people, because they're low staff employees in
SOCAR, just trying to pull things together.

You're referring to the people listed on page 46, right?

I think that's the people that ... Yeah, because I think this is the one that
you asked me if | knew Zaur Gahramanov. They don't mean anything
because I think those are people-staff position-who are trying to put

something together for this conference.

That makes sense. I guess what we're specifically asking about though is,
if you draw your attention to page 0044.

Okay.

The bottom email.

Yep.

It's an email dated May 14th, 2013.
Uh hm [affirmative]
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Omar Ashmawy:

Witness:
Omar Ashmawy:
Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:
Helen Eisner:

Witness:

It's from Lynn Strickland. It's to Bill Burkett, with your C.C. on it, with
additional other people ...

Uh hm [affirmative]
Including Conoco's representative in Azerbaijan.
Uh hm [affirmative]

Bill says to Lynn, "On further discussion, ConocoPhillips Manager
1(you), I now understand the importance of the conference and we should
definitely sponsor.” We're just wondering what the change- why you guys
changed your mind? Originally, there was an ask from Kemal. You guys
said no to $250,000. There then was an ask from SOCAR that was
forwarded to you guys for less. You guys said yes. We're just wondering
what changed?

Okay, because you heard me repeating over and over that [ wanted to
know the program. I wanted to know who participates, because my job is
to make our company visible and stand there up in the front room and
wave my flag. If I can do it for cheap rather than $250,000 ... $250,000 is
totally unjustified. We're not BP. We're not paying billions of dollars into
their tax system, okay? But this amount, they are more in line with any
sponsorship in Russia or Azerbaijan or Turkey or anything like that. It's
basically giving you an opportunity to have your logo displayed and to
have people waving the flag.

One of the things that you say in this-I'm sorry, not you-that Lynn says in
this exchange is, following the conversation or discussion that she had
with you ...

Uh hm [affirmative]

She now understands the importance of this conference, so recognizing
visibility and we talked about waving the red flag. That piece ...

Uh hm [affirmative]

Why was this conference important?

Because you can hardly get all the executive people around the board table
unless there's a board meeting or some kind of special event. This is a
special event. You get to see a lot of people who are movers and shakers

from the government and from the State O1l Company, who are your
potential partners, in one place.
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Rob Walker:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

It was important because of SOCAR's- of the relationship between
ConocoPhillips and SOCAR?

Not just with SOCAR. It's going to be the forum where the local people
will be represented. They had the guy who is a famous artist. They have
these dignitaries invited to those kind of events. I think it's important, not
just to go after the project. I like to have a variety of contacts within the
country.

Also on page 44, in this email exchange back and forth.

Uh hm [affirmative]

This is the email that you wrote to Lynn and Bill.

Uh hm [affirmative]

Regarding the decision to sponsor, you say, "We will need to get an
invoice for this sponsorship, either from AFAZ or the Turquoise Council
to avoid FCPA issues. Why did you say AFAZ or the Turquoise Council?
Because AFAZ., isn't that the Friends of Azerbaijan?

Yes.

Okay. [crosstalk]

[ apologize, AFAZ is Friends [crosstalk] the Friends of Azerbaijan.

The thing is that Azerbaijan is a cash country. Very few thing is set up
unless it's like the American-run hotel, set up to take a credit card. I did
not want it to have pay in cash or credit card for something we were doing
there. That's why I said we must have the invoice, so we can properly
document all this.

Why didn't the invoice come from SOCAR?

What do you mean SOCAR?

Why didn't SOCAR send you the invoice to document it?

They didn't organize it.

But they asked you for the money.

They didn't ask for the money.
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Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Rob Walker:

Omar Ashmawy:
Rob Walker:

Witness:

Omar Ashmawy:

Rob Walker:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

You referenced the chain. Kemal asked you guys for money. You guys
said no, admittedly, for $250,000. A request from SOCAR was forwarded
to ConocoPhillips for much less. You guys said yes, but you wanted the
invoice to come from the Turquoise Council or AFAZ, but it's clear the

request, initially, initiated from SOCAR.

No. I don't see. This does not show me that this was a request from

them.

Where is- It says, "Dear ConocoPhillips Government Affairs Manager,
We're asking you to sponsor.” This is just showing the good work that
Farkhad did because I've been- just like til I'm blue in the face, been trying
to get some kind of a structure and some kind of a program about this
conference, and he said "Well, I haven't seen any," but he said maybe,
because he's working with SOCAR, maybe they will get it. This is how |

got this.

Okay, but then [crosstalk]

Omar, could you look at the actual text of the email on page 46, where it
says the conference is being co-organized by a number of organizations?

Yes, I've seen that.

There can be more than one sponsor of the event.
There definitely was more than one spons- [crosstalk]
My question doesn't include that. [crosstalk]

There can be ... Well, it kind of does.

Actually, Rob, it doesn't and if you would allow me, the question is ...

me take a step back, then. Who asked you for the $10.000 that
ConocoPhillips ultimately gave for the convention?

Kemal? I think he asked me.

What were the circumstances of the request?
What do you mean circumstances?

How did he ask?

Well ...

Did he send an email requesting the $10,000?

Let
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Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Jason Rother:

Rob Walker:

Omar Ashmawy:

Witness:

Rob Walker:

Omar Ashmawy:

Witness:

Jason Rother:

Omar Ashmawy:

I think that it was a letter.

A letter requesting $10,000?

Yeah.

You guys didn't turn over a letter from Kemal asking for $10,000.
Was it a letter?

There's a letter from the Friends of Azerbaijan, sent to COP, I think Mr.
Farkhad Kasimov, saying, "Here are the sponsorship opportunities."
[crosstalk]

11 and 12? I think there are multiple copies in the production.

Yes. However, it seems, from the emails, that, predating that, the request
came from within SOCAR. In fact, page 0044 indicates that you're going
to have Farkhad inform SOCAR locally and then have Kemal invoice
ConocoPhillips. If the request originated with Kemal and the Turkish
Council-AFAZ, it would seem odd to me why Farkhad is involved at all
and who he has to inform locally in Azerbaijan. I'm not trying to hide the
ball. Keep in mind, we're not investigating you. [ want to understand the
relationship between Kemal and SOCAR.

We need to go to Azerbaijan. You will know exactly what I'm talking
about. It's one thing, it's reading the email message. Another thing is trying
to get something out of those guys. [crosstalk]

But we are not Kemal or SOCAR, so how is it that we are to tell you what
their relationship is?

My question to ConocoPhillips Manager 1is there appears to be a request
that originated from SOCAR for sponsorship for this convention.

It doesn't look to me like it's a request. It looks like, to me, it's an
information, because I absolutely refused to talk to Kemal when he
mentioned $250,000. T said "You know, you can just forget about that."
Okay?

I think that's borne out by the email on the bottom of 45, where it comes
from SOCAR as an FYT to Mr. Kasimov. FYI-here are the structured

sponsorships. Correct?

Sure, except, ConocoPhillips Government Affairs Manager, what doesn't
make sense to me, though, and continues to confuse me [crosstalk] is if the
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Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:
Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:
Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Jason Rother:

Omar Ashmawy:

request came from Kemal, then why wouldn't ... Explain then, this email
on 0044. It would seem to me if the request came from Kemal, there
would be no need to inform anyone locally and you would ... The invoice
would naturally come from Kemal, as opposed to 'You need to get an
invoice for sponsorship from either AFAZ or Turquoise Council to avoid
FCPA issues.'

Trying to get anything out of Kemal is like pulling teeth. It was easier for
me to deal with Farkhad in Azerbaijan than to have somebody locally,
here.

What was Farkhad doing in Azerbaijan to get the invoice for you?

Not an invoice, he was gathering information for me because from what
he understood is that his- that Kemal's organization, working directly with
the staff in SOCAR. Since I couldn't get any information from Kemal,
Farkhad was trying to do his best to provide whatever little information we
got. Okay? I got it kind of through the back door, but I would never paid
an invoice coming from SOCAR on sponsorship, unless it's for technical
work that they're doing or whatever the ...

Why not?

Because we're not paying anything.

Apologize. I'm not in the oil and gas industry, so why wouldn't you make
the contribution directly to SOCAR?

They're a State Oil Company.
Explain that to me. I'm sorry, I don't understand.

Isn't it like a FCPA issue that we're not supposed to make a direct payment
to the government officials or whatever?

Again, I ... That's not my area of expertise. I'm just a congressional
investigator, so I'm just trying to understand why you guys didn't make the
contribution directly to SOCAR.

I think she's answered that, right? [crosstalk] That they weren't sponsoring
it.

Actually, she asked you a question. She didn't answer it.
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1 Jason Rother: Okay, so I'll answer her question, and I think we're running a little far-
field. This isn't an FCPA issue. If you want to ask her questions about the

3 sponsorship and all that ... [crosstalk]
4 Omar Ashmawy: I'm trying to understand the relationship between Kemal and SOCAR and
5 the Azerbaijani government, and so the quicker we can actually get that
6 explained, the faster everyone can call it a day. [crosstalk]
7  Rob Walker: Let me just step in with a legal point that ConocoPhillips Manager 1knows
8 a lot and knows a lot about FCPA but I think you can ... The question is to
9 SOCAR as opposed to a foreign official and so conclusions that people
10 make about what is or what may or may not be an FCPA issue ...
11 Omar Ashmawy: We're not asking about FCPA issues. I'm asking about the relationship
12 between Kemal's organizations and SOCAR. Why would we give $10,000
13 to one of the organizations of Kemal for- to satisfy a request that
14 originated with SOCAR?
15 Rob Walker: That's conclusory. The request originated with Kemal, only at a different
16 level.
17  Omar Ashmawy: ConocoPhillips Government Affairs Manager, if ... Again, my question
18 stands, which is why would we ask for an invoice from one of Kemal's
19 organizations for a request for money that originated from SOCAR? What
20 was Kemal's relationship with SOCAR?
21  Witness: I have no idea what his relationship with SOCAR, like I told you before,
22 but you see this in the emails. He originally asked for $250,000, okay? I
23 told him I was not interested at all. I wasn't going to even write an email to
24 my superiors and then ... Usually what happens is the people on the
25 ground- Since he continued to work the issue with-and this is a
26 speculation-with the people from SOCAR, Farkhad, because he is on the
27 ground and he knows what's happening, they kept him in the loop. [ am
28 sitting in Houston. I don't know how important or unimportant this
29 conference is until it start growing meat.

30  Omar Ashmawy: Okay, then let us draw your attention to page 00443, that's the first page.

31 In it, there's an email now from Mr. Kasimov to you and Lynn Strickland
32 and Bill Burkett, where he says,"I will check with SOCAR and drop a note
33 to Kemal Oksuz of Turquoise Council tomorrow on the right structuring
34 of the sponsorship." Please explain then what the right structuring of the
35 sponsorship related to?

36  Witness: That I told him that there's no way we're going to be paying $250,000. No
37 way.
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Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Rob Walker:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Helen Eisner:

That's all that refers to?

Yes.

It seems to me, in this email chain, though, that it's already been decided
that the sponsorship was going to be for $10,000. It seems that that
conversation, the different between $250,000 and $10,000 had already
been had and was over.

Uh hm [affirmative]

What concerns- what did Mr. Kasimov have to- What kind of structuring
had to be made?

I have no idea what he meant by- This is his second language. 1 don't
know what he means when he writes this.

Okay. Where did this invoice eventually come from?
I think it came from Kemal.

Which organization. [crosstalk]

Is there a particular invoice that you have in mind?

I'm asking ConocoPhillips Manager 1if she recalls where the invoice
eventually came from.

It came, I think, from Kemal. [crosstalk] Which I wouldn't remember
exactly what organization he used for the letterhead.

You know, that's the second time you've referenced the two organizations,
almost as if they were the same organization. What was your
understanding of the relationship between Turquoise Council and AFAZ?

My understanding was it ran by the same person.

Was there a distinction in terms of mission or relationship with your
organization, ConocoPhillips?

With him? No.

In this email chain, you say you need to get an invoice- I'm sorry, this is
on page 44, 'We need to get an invoice for the sponsorship either from
AFAZ or Turquoise Council.' Why the 'or?' Why could it be either/or?
Were they interchangeable?
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Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:
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Helen Eisner:

Rob Walker:

Witness:

Rob Walker:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

I have no idea because he- By that point, he confused me. When he called
the first time, he said he's from Turquoise organization and I asked him
what is that have to do with Azerbaijan? My understanding, like I said,
Azerbaijan is only the small part of the regions that he covers.

Okay. We'll show you another document. This is OCE-COP 17.

17.

This is the wire transfer and it was directed to the Assembly of Friends of
Azerbaijan.

Okay.

Given that choice between the two, why the Assembly of Friends instead
of the Turquoise Council?

I don't know. Maybe because I ask him why is he not ... What's his
relationship and why is that he is representing Turkey. I don't know why
he did this.

Okay. Another document: OCE-COP 19. Give you a quick moment. You
say in this email, "We feel that our participation will continue to reinforce
the relationship between SOCAR and ConocoPhillips-CO. Can I assume
CO 1s ConocoPhillips Co.? [crosstalk 00:43:31]

Right. ConocoPhillips.

I don't know.

I think that's what you meant, by CO.

I don't know. Usually, I don't do like this. T usually put COP or ...
[crosstalk 00:43:48]

Is there anything else CO it would have been?

Maybe 'company?’

If it was 'company' can we assume that it was ConocoPhillips?
Uh hm [affirmative]

Okay. We talked a little bit earlier about some of the reasons that

ConocoPhillips might have been interested in sponsorship. What was this
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Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

relationship between SOCAR and ConocoPhillips that you reference here,
that you wanted to reinforce?

Like T said, they are potential partners in the country, so ... For example, I
did lots of personal-well, not a lot-but some personal involvement in
helping her print the brochures about what the cultural things they're going
to be offering, like the language courses, the drawing classes for kids-just
general introduction to Azerbaijan, because people in Houston know
nothing about it.

That's the relationship? [crosstalk] Cultural introduction.

Yeah, because I do a lot, also because part of my job is like social and
humanitarian aid development and sustainable development. I always
looking-leaving a good mark after we're done.

Okay. Why was it important to reinforce that part of the relationship?

Because it always shows that whatever we do, here or ... I was going to
Washington at one point and had a great relationship with the Azeri
Chamber of Commerce there and promoted all their events, as well.

Okay. [crosstalk]

We were the members of the organization. She never hit us for the money.
I just helped her with the kids and find the teacher to do that Saturday
classes and stuff like that.

Beforehand, we talked about one of the individuals, who this email is
directed to, is ITrada Akhoundova, and you mentioned her position at the
Azerbaijan Cultural Center in Houston.

Uh hm [affirmative]

Why would she be interested in sponsorship? As you said, she worked for
the Azerbaijan Cultural Center in Houston. Why were you emailing her
about sponsorship?

Because I think that she was also involved. I think she, at that time, told
me that she is going to be in Azerbaijan at the same time the conference is

going to happen.

What type of involvement did she have?
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Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

I do not know what kind of involvement she's having but ... I said that she
needed to talk to Kemal. T was asking, trying to get her to send me the
program for what is going to actually happen.

Okay, was her involvement related to sponsorship?

Her involvement? No.

Okay. I guess I'm still just having trouble understanding if her
involvement wasn't related to sponsorship, why this email was directed
towards her, talking about sponsorship.

I don't think she's talking about it. T just-for her information, T was telling
her that we were organizing this celebration with the Mayor's office here
in Houston, in the City Hall, and as a side note, for her information, 1 said
"Oh, by the way, I'm going to be in Baku and we're going to be the

sponsor."

Okay. Let's talk about a few other issues. Do you know Representative
Bridenstine?

No.

Did you ever interact with his office?

No. [crosstalk] Who's that?

Representative ... He's a member of Congress.
Okay. U.S. Congress?

Yes.

Okay.

Clarification-U.S. Congress. Do you know Joe Kaufman-Joseph
Kaufman?

No.

Let me give you another document, which is OCE-COP 08 through 09.
[crosstalk]

I'm going to get more water. Anybody want some? [crosstalk]
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Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Rob Walker:

Jason Rother:

Witness:

Rob Walker:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

In this email chain ... You can see Kay Larcom, who you mentioned
earlier.

Yep.

She asks you for information about ConocoPhillips' role in the trip? She
says, "It is difficult to find out who these host organizations are."
referencing AFAZ and TCAE.

Uh hm [affirmative]

She says, "If this is a cover for either SOCAR or the Azeri government, he
needs to know." When she says 'he,' she's talking about Joe Kaufman and
the office of Representative Bridenstine.

Uh hm [affirmative]

Why did you say in this email that it was difficult to find out who the host
organizations were?

Because I couldn't find out myself.

Were they a cover for SOCAR or the Azeri government?

I have no idea. I really have no idea. That's why I was asking Farkhad to
try to find out at least from somebody who he's working with or ... I
explained to Jason, because he asked me a question, how did ... [crosstalk]
You should probably not talk about [crosstalk] discussions with council.
Our discussions ...

Okay. [crosstalk]

It will be just as important and interesting if you say fresh this time.

I wanted to make as much clarification because, like I said, [ have nothing
to hide. In regards to ... Some of these trips are very important. Since [ do
not live in Azerbaijan, I have no idea what 1s going on. I can't be over
there all the time, waving my flag, or recommending something for my

management.

Why would somebody think that they could be a cover for SOCAR or the
Azer1 government?

[ have no idea. Did you ask Kay that, because she was asking the question.
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Omar Ashmawy:
Witness:
Omar Ashmawy:
Witness:

Omar Ashmawy:

Rob Walker:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:
Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

You spend a lot of time in Azerbaijan, though, right, that's your ...
Yes.

That's your specialty, yes?

Uh hm [affirmative]. Azerbaijan is my specialty?

One of them?

Yes.

Do you think it's possible that the Turquoise Council and AFAZ were a
cover for SOCAR?

Omar, that's speculation. Come on. [crosstalk]

It's an interview. She's permitted to speculate. This isn't a courtroom. Do
you think they were a cover for the Azerbaijan government and SOCAR?

Let me turn it the different, and my response, but please see it, because
with a name like yours, I think you go visit and I don't know, I'm
speculating ... There's certain cultural things, where, like I said, the
SOCAR people are very proud of the things that happens in the country
and they do not, at this point, have the little fuzzy organization-facilitators.
In some respect, it's very, very honorable, you know? They try to do the
best to organize the facility, the coffee break, the programs, because
nobody else have a budget to bring the programs, to organize the tours ...

That's why Farkhad told me that that's most likely will be happening and it
will be organized from the U.S. I couldn't get anything out of the- Kemal.
[ told Farkhad, "You probably have better chance finding out," because he
must talk to somebody who is organizing it on the ground. The persons on
the ground was apparently SOCAR.

Okay. [crosstalk]
You know, one hand ...

The people on the ground in Azerbaijan that were apparently organizing it,
was SOCAR?

That's my understanding, because the only information that I could get
that was to me, a program or whatever or levels of participation-was
coming from SOCAR. Where are they getting it from? [ have no 1dea.
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Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Rob Walker:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Is it fair to say that the relationship between SOCAR and the Azerbaijani
government, the Turquoise Council and AFAZ seem to be a little bit
confusing?

To me, it was very confusing.

Okay.

I still don't know what it is.

Did you have any conversations with other employees or members of the
United States Congress about this convention-the 2013 convention?

No.

Okay. Did you attend the convention?

I did. In Azerbaijan.

You didn't travel to Turkey. You were just in Azerbaijan.

Oh, no, I was not in Turkey.

Okay. [crosstalk 00:54:19]

Talking about the 2013 ...

For the 2013 U.S.-Azerbaijan Convention ... [crosstalk 00:54:22]

Yes. There was a program. You probably have the program of that
convention? I actually got the program the day after it started.

Who did you get the program from?

It was in the hotel, left for me at the hotel.

What hotel did you stay at?

I don't remember. Marriott, I think, or ... Is that important?

Were there a lot of attendees from the convention at the hotel?

I'm trying to think and give you the best response, because I do not believe

they stay in the same hotel where I stayed. I think they stay in a different
... [crosstalk]
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Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Exactly where you stayed isn't really important. What may be a little bit
more important to us just for understanding, again, not as it relates to you
guys, but for us understanding the bigger picture here ... Who paid for
your travel?

My company.

Okay. Talking about the conference real fast, you said that it seemed that
the people on the ground that were planning it were SOCAR.

That's ... Yes.

When you got there, did that seem to be the case?

Truly, I could not tell you. I was not involved from the beginning. Like I
said, I received the program. It was in a hotel and I remember getting a
little bit ticked off because I'm already on the second day and we're not
involved and we're a sponsor. We were supposed to be involved-Farkhad
and T supposed to be out there with our flag, participating in every event

and we were not.

Who did you travel with? It was Farkhad? Was anyone else from
ConocoPhillips there?

Farkhad lives in Azerbaijan. I travel by myself. [crosstalk]

Did you talk to anyone about the fact that you were unhappy about how
ConocoPhillips was being-or not being portrayed at the event?

No, but even if I did, they'd probably just told Farkhad, because he's the
one was supposed to get the information for me on the ground.

What other groups sponsored the convention?

BP.

Okay, anyone else?

I'm sure it's BP ... I don't recall that. If you pull any of the program from
internet or something, there is going to be just like ConocoPhillips logo

display, as a company.

When you were at the convention, who did you interact with? Did you
interact with government officials?

Which government?
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Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

From the Azeri government?

I was there involved in two functions. One was a reception, where
everybody dressed up, had an adult beverage and looked pretty and
smiling a lot, okay?

Uh hm [affirmative]

It's kind of like non-event. Them all looking like how you dress and ... The
second time, 1t was ... You're not from Houston. Pretend you're sitting in a
stadium, because that venues that they picked out?

Uh hm [affirmative]

It was like an arena for thousands of people and we were sitting way in the
back somewhere and on the stage, they had a table with I think some
Congressman or somebody from the U.S. [crosstalk]

Those are the two functions you attended as a part of the convention?
That's it.

You didn't attend any other meetings?

They had a break-out room, also at this big- The building is like a octopus.
Okay.

Some of the break-out rooms- Where is the program. I saw it somewhere,
somebody had it. There was something on the ... They had a different
topic for on investment and on oil business and maybe on education. |

participate in one of those break-out session.

Were any of those functions or break-out sessions sponsored/hosted by
SOCAR?

I don't know.

It's our impression that the conference, in general, was SOCAR's
conference and ...

It was a conference from the Azeri government. [crosstalk]

Was SOCAR ...
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Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:
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Omar Ashmawy:
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Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

But do you see, because SOCAR has money, they're the one that get stuck
with the task at hand.

Just to be clear, what would that ... Just for clarity, what do you mean by
'task at hand?”'

All the household issue-providing buses for us to get from the hotel to the
... It was not the hotel doing it. Somebody on the ground had to do it.

That was SOCAR?
My understanding from Farkhad-that's who pays for that.

In addition to the transportation, your understanding from Farkhad ...
What else was SOCAR paying for?

Probably coffee and tea in the ..

What about the conference in general?

The conference building belong to the President. Since President blessed
it, I don't think that ... It was kind of like pre-opening review. Nobody got
to see this building and I think we were the first people ever to have some
kind of a function there.

How about the attendees’ hotel rooms and such?

I don't know about attendees' hotel room because, like I said, I stay usually
in a Marriott and there is different hotels. T have no idea where they stayed
because there's the Hilton properties, there's Radisson property, there's

Four Season, I think. I don't remember ...

Over 200 people had their travel paid to go to this conference. Did
SOCAR pay for that travel?

I have no idea. It's not my problem. They didn't ask to pay for mine.

Did you interact with Kemal Oksuz at the conference?

No.

Did you see him there?

I think I saw him, kind of far away, but he is always also preoccupied and

busy, so ...
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Helen Eisner:
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Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Helen Eisner:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

Witness:

Omar Ashmawy:

What was he preoccupied and busy with?

He's always around, surround himself with business.

Okay. Did you receive any gifts during the convention?

No.

Okay. Final question here. We're getting towards final questions.

All right!

Do you remember an event that was hosted by the Assembly of Friends of
Azerbaijan in July, 2013, and this would have been in Washington, at the
Hyatt.

No.

Did you hear of this event?

No.

Okay. There was a delegation there from Azerbaijan, including SOCAR
executives. Does that help jog your memory at all?

For me personally? No, I don't. We have very defined border lines. I do
not go to Washington anymore. Kay doesn't come down to Houston
anymore.

Okay.

Did you ever get a Thank You note for ConocoPhillips's contribution?

Huh?

Did you ever get a Thank You note for ConocoPhillips's sponsorship of
the conference?

I don't think so.
Did you ever get a Thank You phone call or anything?
I don't think so. Knowing Kemal, I doubt I ever got that.

Did anyone from SOCAR thank you?
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Omar Ashmawy:

Witness:

Helen Eisner:

Witness:

Omar Ashmawy:
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Omar Ashmawy:
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Helen Eisner:

Witness:

Omar Ashmawy:

Rob Walker:

Witness:

Helen Eisner:

No. They didn't thank me, either. Our contribution is like a drop in the sea,
compared to the amount of manpower and money that they probably put
out, because, trust me, thisisnot a ...

The amount of money ... Finish that sentence, the amount of money and
manpower they put out for what?

I'm talking about in general functions that the government doesn't have the
money or organizations to support. That's involved lots of coordination
and planning and so on. I think they were using us in this new palace of
theirs, as a guinea pig, because there was the person walking around
saying "What do you think? It was enough toilet space in there? Do you
think that coffee and tea should be served differently?" Silly stuff like that.

Have you had any conversations with Kemal Oksuz since the convention?
Since the conference?

I wouldn't know why ... I don't think so.

Have you heard from him in any way? By email or text ... [crosstalk]
Recently?

Talking about this investigation, specifically.

No.

Is there anything we haven't covered that you think we should know?
No, but leave me your phone number. [crosstalk]

Your attorneys have that ... [crosstalk]

We have that. [crosstalk] You call me first.

Oh, okay.

I will go ahead and stop the recording.
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Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:
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Paul Solis:
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Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

This is Deputy Chief Counsel, Paul Solis with the Office of Congressional
Ethics. It is April 9th, 2015. I'm joined by Kelly Brewington with the
OCE. Scott Maberry, Roberti + White Employee, and Fatima Merchant.
Roberti + White Employee has signed an acknowledgement form
understanding that 18-USC-1001 applies and that I gave him a copy of the
law. We can begin our interview.

Roberti + White Employee, where are you employed currently?

At Roberti White, LLC.

How long have you been there?

Since, actually this week, 2013. Two years.

Two years? What is Roberti and White. What does it do?

We're a boutique government relations and public affairs firm.

How many employees does it have?

We have ... | have to think about this because we're doing some shifting
around and changes. Five? Yeah, five full time.

What's your title with Roberti and White?

Partner.

Have you had that title since the beginning of your employment?
Yes.

What were you doing before you joined Roberti and White?

I was working with Senator Bob Casey.

What did you do for Mr. Casey?

A host of political activities but primarily fundraising.

You weren't on his senatorial staft?

In 2007 I was.
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Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:
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Paul Solis:
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Paul Solis:
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Witness:

Paul Solis:

When you were working, doing the host of political activities, were you
with his campaign committee? Were you employed by ... ?

Yes.

You were. Could you sort of generally describe some of your job duties as
a partner at Roberti and White?

We service a host of clients. Every day, frankly, is different than the one
before. We interact with the US government, foreign governments,
corporations, to a degree media entities.

This is to the best of your understanding, I'd like you to answer with your
own experience. Then to the extent that you know other employees at
Roberti and White. Are employees of Roberti and White registered
lobbyists under the Lobbying Disclosure Act?

Yes.

How many are?

Three certainly. I do not know if a fourth is.

Who are the three that are?

Myself, my colleague Steve Irizarry, and Vincent Roberti.

How long have you been registered under the LDA?

My fine council here, I think, is the one who did it. It was either July or
August, T don't recall of 2013.

What about the same sort of set of questions about the Foreign Agents
Registration Act. Are you registered under that law?

I have been. I'd need to defer to these guys. I'm not sure if I still am but I
certainly have been, yes.

Okay, to the extent the time that you knew that you were, what are the
dates that you were registered?

Once again, I apologize. I should know this. It's either late July or early
August of '13 is when that began.

When do you think that you were no longer registered under FARA?
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Paul Solis:
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Paul Solis:
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I believe last month.

When you yourself ... Let me ask this same question about the Foreign
Agents Registration Act. Are other employees of Roberti and White
registered under FARA that you're aware of?

Yes.

Who would those be?

The only one I know for certain is my colleague Vincent Roberti.
Under the Lobbying Disclosure Act, since you've been registered in 2013,
are you registered pertaining to your work with one client or more than
one client?

More than one.

What about SOCAR? Do you know what SOCAR is?

I do.

What is SOCAR?

It's the State Oil Company of the Azerbaijan Republic.

What about SOCAR USA?

That's the subsidiary of SOCAR.

Do you know if they're legally distinct? Are they the same company? Do
you have any understanding of that?

I'm not an attorney so I don't know. I do know that the logo is the same,
for example. I know that the reason there is a SOCAR USA is because
SOCAR headquarters said there should be.

Is either SOCAR or SOCAR USA a client of Roberti and White?

They were.

What were the dates of time that they were a client at Roberti and White?

August 2013 until February of this year, '15.
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Scott Maberry:

Witness:

Paul Solis:
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Paul Solis:
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Paul Solis:
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Scott Maberry:
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Paul Solis:
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Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

When I asked you questions about whether or not you were registered
under the LDA. you told me the first dates that you were. You said about
July or August of 2013. Did you register because of your engagement with
SOCAR. Was that a result of that?

With the FARA question, yes. With the others, my understanding for these
guys it was because July is maybe some sort of quarterly or semi-annual
period and that's why. At that point, I registered with other clients of the
firm in addition to what we were beginning to do in August.

That all ought to be publicly available information. I presume that's to the
best of your knowledge or recollection.

Yeah.
Okay.

We have folks like this who assist us and I often say, "I probably should
look at those forms more closely."

As Scott just clarified, to the best of your understanding you believe that
the engagement with SOCAR, the FARA registration was a result of that
engagement.

Yes, yes it was.

The decision to register under the LDA may have been for a host of other
clients?

For a host ... Exactly.

Just to be clear, as far as we know Roberti & White is a FARA registered
agent as a firm for more than just one client.

That's correct.

The convention in Baku, this US-Azerbaijan: Vision for the Future. Are
you familiar with that?

Iam.

Did you attend that convention, Baku?

I did.

Did anybody else from Roberti and White attend that convention?
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Paul Solis:

No.
Did anybody else from Roberti and White work on related issues to that
convention or interact with government officials related to that

convention?

I would just respectfully take objection because you said, "else." I did not
necessarily work on ... T was just a participant. The answer's no.

What you're telling me is you didn't work on related issues to the
convention, you were just an attendee? I want to make sure ... Why don't
you explain to me what your role was with the convention.

I was on the ground for two days. Before that, significantly before that, I
was certainly approached to assist in the planning. I did not. Toward as we
got closer, the opportunity to travel with a colleague of ours who received
an honorarium did come up about two, three weeks beforechand. We did all
attend in that capacity.

You said, "We." Who do you mean by, "We,"?

Myself, my colleague, and then her colleague.

Who is your colleague?

Valerie Owens Biden.

You said, "her colleague." Who is, "her colleague,"?

Jay Rouse.

You said you were approached to assist in the planning and you declined.
Yes.

Who approached you to do that?

Two individuals. Both Turkish-Americans. Although, to be honest, I don't
know if they're technically Americans. Kemal Oksuz and Furkan Kosar.

About when did they approach you to assist in planning the convention?
Either late January, early February. Something in that time frame.

Had you met those individuals prior to that or spoken with them?
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Yes. Furkan more so than Kemal.

About when would have been the first time that you would have come in
contact, either in person, over the phone or email, with both of those
individuals? As best you can with dates.

Furkan, maybe 2009 or '10. Couldn't necessarily give you a month. Kemal,
probably shook his hand. Met him sometime around then. Definitely was
at an event with him at the Democratic National Convention in Charlotte
so September, maybe, of 2012. August of 2012.

In declining to assist in the planning of the convention, why did you
decide not to do that?

I had literally just transitioned out of over eight years work with Senator
Casey. [ was figuring out, frankly, what [ wanted to do, move on to the
next phase professionally. T didn't see myself as getting into the
conference planning business.

When they asked you, what did they say? Did they provide some context
to the convention? Did they give you some details?

They provided a list of speakers, quite diverse and some quite illustrious.
Speakers who, apparently, were excited about this conference. They
shared that there was going to be hundreds of people there and it was
going to be a great event and I'd be foolish not to be a part of it.

Did they say to you that they were the ones putting it on or organizing it?
Or they were the ones who started the idea for the convention?

I don't recall if they actually said that but, I mean, to use the expression, it
seemed to me in February that they were driving the bus.

Did they mention to you, again at these preliminary discussions, did they
mention to you SOCAR's involvement?

At that point, I honestly did not know what SOCAR stood for. I don't
believe that that was discussed.

I think I know the answer to this based on some of your other answers but
I just want to be clear. At the time of the convention in May of 2013, were

you a registered lobbyist under the LDA?

I was not.
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Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Were you a registered Foreign Agent under the Foreign Agents
Registration Act?

No, I was not.

I want to ask you before we get into the convention, specifically, T want to
ask you about some people and some organizations.

Sure.

To the best you can give me information about that, that would be great.
What is the Turquoise Council of Americans and Eurasians?

To the best of my abilities, it's an organization. I believe a 501(¢)(3). I
don't know that for certain. Headquartered in Houston, Texas. Is the
regional chapter affiliate, so to speak, of a greater movement or greater
organization.

What is the greater organization?

Difterent folks call it different things. The Hizmet movement, the Giilen
Movement, the umbrella organization headquartered here in Washington
is ... There's lots of acronyms. I think it's called T.A.A. Turkic American
Alliance Association. Something to that effect.

I'll refer to the Turquoise Council of Americans and Eurasians as TCAE.
Okay.

Who works for TCAE?

At this point in time, I have no idea. Kemal Oksuz did at one point in time.
I don't know if he currently does.

Do you know anybody else who worked there at any point in time?
No.
How are you aware that Kemal Oksuz worked at the TCAE?

I've seen business cards that have that. I've seen him quoted in the press as
that. I've been to their website.

I can show you this document. This is from the production you provided to
our office. This is 381-382. Yes, R W.381-382. It's an email. May 25,
2013. At the top you'll see your name. Is that your email address?
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Yes, it 1s.

"To: Valerie Owens. CC: Jay Rouse and Arim Ye." The subject is,
"Conference Background Material." T'll give you a moment to look that
over. First of all, judging by what you see so far, do you recall this email?

I do.

First of all, just generally can you tell me, why you sent this email and
what is the topic? Other than what I obviously see in the subject line.

This appears Saturday evening. This is a few days before we're set to fly
over there for 48 hours. I don't recall if she had called me or had emailed
and requested that I give the one page back story. As I said, this all came
about fairly quickly. This was my attempt. I'm doing my homework.

When you say, "She," is that Valerie Owens?
Correct.

If T could draw your attention to, I guess it would be the third paragraph,
where it starts, "Similar to last year."

Oh yeah.

You'll see in that second sentence. It says, "They are the Southern/
Southwestern member organization of the increasingly politically
important," and it's a hyperlink there, "turkicamericanalliance.org."

Yes.

Why did you characterize the Turquoise Council there as, "increasingly
politically important,"?

In March of that year ... Frankly, actually, in March of this year, they have
these conventions. They're often held in our office building at the
Woodward. Political meaning that you often see several members of
Congress there. Politically important, I would characterize that as I saw
first-hand in my own community in Pennsylvania, how random ... I'll
stand by the word random ... State Representatives and other local elected
officials attend similar events and trips. I'll characterize that as politically
important.

Then that last sentence of that same paragraph. "The organizations are less

than a decade old but have quickly come into their own over the last
election cycle." What do you mean by, "come into their own,"?
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As we discussed, [ was actively involved in the 2012 election. I had seen,
being that Pennsylvania being a swing state and generally democratic
politics being fairly incestuous, I had heard and had seen various
community members hosting different events. Whether it was rallies,
fundraisers, what have you.

When you say, "community members," do you mean ...

Of this greater Turkish American community.

We'll go down two paragraphs there.

Paul, if T could just have Witness just briefly clarify. I think your question
asked why he was characterizing the Turquoise Council as politically
important but, in fact, I think the email has him characterizing the Turkic
American Alliance more broadly as politically important.

You're right. You're right, Scott.

I just wanted to make sure the answers were as to that.

Right.

It's not a huge difference, but ...

I guess I should ask a question then to clarify.

I'll apologize for spelling Turquoise wrong.

That happens to everybody, I think. Would the same question about
increasingly politically important apply to the Turquoise Council as well
as to the Turkic American Alliance? Would you give the same answer? Is
there a distinction between the two?

I don't want to be taken the wrong way. I don't know a lot about Texas.
I've only been to Houston once. My understanding, what I had seen and
was more aware of in the mid-Atlantic Northeast could very well been a
mirror image to what the Turquoise Council was doing in the Southwest
but I do not know firsthand what politically might have happened there or
what happens there.

When you answered my question about politically important, that was in
reference to the Alliance then.

Exactly.
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You say more firsthand what they were doing.
Yes.

Thanks for clarifying that.

You're welcome.

I guess then I would like to ask, though, "Similar to last year," in that same
paragraph. Did you attend a conference the year before?

I did not. It happened here in Washington. I know that from the website
and from the solicitations that we discussed in that February time frame.

You said that the conference this year has been almost entirely organized
by the Turquoise Council. How did you know that?

As T said, in that kind of February, March time frame, Kemal of the
Turquoise Council and then his colleague, his partner of the Northeast
version of that which doesn't have as unique a name. I'm noticing I
misspelled it there again. Furkan Kosar were the ones who had been
sending me emails. I believe the documents will clarify chronologically at
this point that we'd already accepted the invitation. We were set to go. It
was Kemal who was the point of contact, who was asking for passport
copies. Saying, "Here's your travel itinerary." Etcetera.

I want to go down to two paragraphs down again. "The lead organizer and
director of the Turquoise Council is Kemal Oksuz. He is a member of
DCCC Speaker's Cabinet and by in large a progressive Democrat.
Through his position he has served as the 'lobbyist,' for Turkish Americans
throughout the South and Southwest." Do you know whether or not at any
point he was a lobbyist registered under the Lobby Disclosure Act?

I don't know for certain.

Do you know possibly whether he was?

I'll tell you what I do know. T do know that the activity that I've seen of the
Turquoise Council and of him is similar to many lobbyists that T know. I

have not checked out LDA reports.

The activities that are similar to other lobbyists you know, who I guess
who are registered?

Yes.
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What are those activities? Do you mean in the amount of time that they're
spending with members of Congress?

Yes.

That's what you mean? Or the amount of money that's spent in lobbying
activities?

To produce events actually on Capitol grounds or events that have
members of Congress at various hotels in town, letter campaigns and what
have you.

Would it be safe to say, and I don't want to put words in your mouth but
would it be safe to say that there isn't a large distinction or any distinction
between Mr. Oksuz's activities and those people you know in Washington,
D.C. who are registered lobbyists?

I don't know a year ago, or two years ago, at this time know what he does
every day of the week. I do know, for example, when I've attended an
event at the Willard or at the ]. W. Marriott and see that level of detail put
into the event, generally what it takes to produce something like that. To
get that level of participation from US government stakeholders. I would
assume that a lot of hours are devoted to it.

Did you ever talk to anybody about that? Any of your friends, any of your
colleagues? Did that question ever come up amongst your circles that,
"Heys, is this guy a registered lobbyist?"

No.

Did you ever overhear anybody talking about that?

I know that the former clients at SOCAR USA certainly inquired to me,
"What is the distinction? What does it take to trigger this? Why are you,

why are the lobbyists that work with our embassy professionals versus
these folks?"

By these folks, you mean...
Kemal, Furkan, others associated with the movement.
Individuals of SOCAR USA asked that distinction between these people

who are associated with the Turkic American Alliance and other registered
lobbyists. Who would have asked you at SOCAR USA about that?
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SOCAR USA is more or less one employee. It's Rauf Mammadov. I don't
recall if embassy diplomats may have asked this. It's possible.

After Mr. Mammadov asked you this question, what was your response to
him?

I probably said the same exact thing. That it's public information. I can't
say I spend my evenings looking at the disclosures but I don't believe he
1s.

When you use the quotes around lobbyist in this email, why did you do
that? Why did you put the quotes around it?

Because I was almost certain that he wasn't technically registered in the
Washington sense. In the back home in Pennsylvania, anyone else would
use that term but knowing that [ was talking with someone that's quite
familiar with Washington, I wanted to be technical.

I'll go to the next paragraph. "This year Kemal and fellow conference

organizers decided to focus on state and local elected officials." Is this
knowledge, again, based on your interactions with Kemal and Furkan

leading up to the convention?

Yes. I believe I had seen at this point I think we shared a list of, quite
frankly, an eclectic list of various elected officials from around the
country.

I asked you earlier generally about your knowledge of SOCAR and at the
time that Kemal and Furkan came to you about potentially your assistance
in planning, right? The convention? I asked you if they mentioned
SOCAR and I believe you said you don't think you remember at that time
whether or not they mentioned it or ... Did you say you did?

I don't recall when they first approached. I mean, I really don't recall if
they mentioned. 1 do know after the first conversation one of the first thing
I did was go on the website to look at last year's convention. I saw the logo
of SOCAR and others.

In this email, again this May 25th email, you do mention the State Oil
Company of Azerbaijan. You mentioned the State Oil Company, in
reference I believe, to Azerbaijan. Would the knowledge of their
involvement then have come later on as time approached towards the
convention?

Certainly when we had gotten to ... I don't remember the exact dates.
They'll be in there. Mid-May, two weeks out, this kind of last minute
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development that they wanted us to come came about. We obviously
started doing our due diligence and spending time on the SOCAR website,
using Google, things like this.

Going back to Mr. Oksuz. What is his relationship with SOCAR, if any?
Currently, I don't know.

Did you know at any other time his relationship with SOCAR?

I mean, I've certainly seen him with employees, officials of SOCAR.

To the best you can remember those times, when were those times that
you saw him with employees, representatives of SOCAR?

At the event in question for starters.
2013 convention?

Yes. I believe, I seem to recall that photos from the 2012 convention also
are him with SOCAR logos and others. There was a ... would have been
July 2013, event immediately off of Capitol Hill that he was there with
leadership of SOCAR. February of '14 there was another event on Capitol
Hill. Actually, in the Rayburn Building, that he was there with officials of
SOCAR. I can definitely distinctly remember those events. I apologize for
not knowing the exact date.

No, that's quite all right. What about to the government of Azerbaijan?
Any members of Parliament, the President, do you know if he has a
relationship with them?

I don't for certain. At some of the events that [ mentioned, there certainly
were ... To the extent you're making a distinction between a state owned
company and ...

Yes.

Yes, there certainly were government employees and government officials
at those events.

Where Mr. Oksuz was present?

Correct.
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Another email for you. This is RW-558. This is an email March 20th,
2013. There's a series of emails but at the top, that's your email address,
right?

Yes, it 1s.

"

It says, "To: Vincent Roberti.
these series of emails?

"Subject: Pelosi's Turk." Do you recall

I do, yeah.

If I could draw your attention to the middle section there, where you send
an email to Vincent Roberti at 7:36 PM.

What about this Central/Standard time. Okay.

It says, "This is who you met. You see how they have a lot to learn." Who
is they?

The overall members of this sect of the Turkish American community.

Would that be the Turkic American Alliance, the people affiliated with
that organization?

Sure, and Turquoise, it's that people affiliated.
What do they have to learn?

I'm not sure if it was that week or the week prior, one of these larger
conventions that I've referenced happened. I believe it was at the JW.
Marriott. We were invited to come. We did. At that point [ was in
discussions with Mr. Roberti to join the firm. Being, as I said, our office at
the Willard, we went across the street and we went to that event.

I'm sorry. To answer your question, they have a lot to learn. The two of us
seeing lots of events over the years in Washington and elsewhere with
elected officials, I would say it wasn't the most professionally organized in
terms of time keeping, in terms of just logistics of moving.

Then you write, "I still think there's a play with them." Could you provide
further context on what that means?

At the time, [ was transitioning into a new role, thinking about potential

clients. At the time I thought that maybe there was an opportunity to
provide professional assistance on proper lobbying for their efforts.
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Then T'll direct you to the email above. Again, I assume that you didn't
author this email. This is from Vincent Roberti to you. The one labelled,
"8:38 PM." I assume it's a response to the one I just asked you about.

Yeabh, it looks like it's coming from him.

Right. Tt says, "This guy is nuts. By the way, Pelosi's security team is very
worried about doing anything with him again." Bearing in mind ... I'll just
ask you. Did you write that?

1 did not.
Vincent Roberti wrote that?
I can assume so.

You can make that assumption. Do you know what he would have meant,
to the best of your understanding, what he would have meant by, "Pelosi's
security team is very worried about doing anything with him again,"?
Maybe, in just your experience, if this ...

No, I specifically remember what happened. That concerned me too. T
think it concerned a lot of folks there. You had a very small room that was
clearly over capacity at the J W. Marriott. You had a stage, a temporary
stage. Just one of these things that kind of makes an impression on you.
We really thought that that stage was going to collapse and that the leader,
and frankly other members who were there, could potentially be trampled.

This was in, you believe, it was March?

That, by the way, is what I meant, "they have a lot to learn," when I was
talking about logistics and flow of ... There's back doors and ways to make
these things work.

You believe the event that you're talking about, that these emails
reference, that would have been in February of 20137

No, no, no. I know for certain it was in March of '13. They just had a
similar event. For whatever reason March tends to be when these events
occur.

I will move onto ... I'll just ask you finally about that March event. Was

that organized by Mr. Oksuz? Was he the person behind putting that
together?
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I don't know for certain but he was certainly one of the organizers. I don't
know if he was the lead. He was certainly around and about and a
presence throughout the event.

Another email from your production. It is numbered Roberti and White-
399. T'll just be asking you about the top email. It's from you, Wednesday
May 13th, 2013 to Jay Rouse. Rouse?

Rouse.

Rouse. Do you recall this email?

I do.

I want to ask you about the portion there where it says, "Per Rauf, he will
be consulted for any proposal." Who is, "he,"?

Mr. Oksuz.

Why is he consulted on any proposal?

Just a few months prior, the State Oil Company had opened an office here
and dispatched Rauf and his family to be the first and sole employee. Prior
to that, Kemal had built a rapport. I've since learned after the fact, and was
evident clearly by what, although I didn't attend it, what I saw on the
website in that 2012 US-Azerbaijan Convention that happened here in
Washington. It was clear to me by that point, middle of May, that Kemal,
Mr. Oksuz was regularly going back and forth to Baku. Clearly had deep
relationships throughout the highest levels of Baku.

Why was that clear to you?

He was clearly going back and forth for a reason. Clearly someone had
engendered trust over there to produce or take a large role in producing

this convention. I used my power of deduction there.

When you say you know he's going back and forth, is he telling you that,
or ... ? How do you know he's going back and forth to Baku?

He and Furkan are sharing that.
Are they doing that over the phone or email? In person?

There was a combination of all that, yeah.
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You had mentioned that Kemal had built a rapport. With whom did he
build a rapport?

Where did T mention that?

When I asked you ...

Just over now?

Yeah, yeah. Just a minute ago. You said when Mr. Mammadov had come
here. He had been dispatched from Baku to come to the US. Kemal was
already here and he had a rapport built.

Yes.

Who did he have a rapport with?

The highest levels of official Baku.

You use the word, "proposal." What is that referring to? Proposals for the
convention or what?

No, we were in discussions. Per Rauf, it was suggested we should put
together a professional proposal to assist SOCAR USA in their business

development as they were opening this new office.

On any proposals to SOCAR from Roberti and White, you would have to
consult Kemal Oksuz?

No.

No?

No. Our point of contact was actually SOCAR's employee, Rauf.

Then further on, "He's going to claim that they can do everything as
evidenced by putting on this conference." Is, "they," again, a reference to
these Turkic ...

Yes, the greater movements. Yes.

"The conference," 1s the convention in Baku?

Yes.
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Then, "But he will respectfully be told that he is just one component of the
bigger strategy." What do you mean by that statement?

Our understanding at that point from conversations with Rauf is similar to
Washington being very diverse. People having different opinions and
different routes to get to the same objective. Baku, albeit smaller and a
smaller country, had different ideas of how they wanted to strengthen the
Washington, Baku relationship. The role of the oil company, obviously, is
distinct than the role of the embassy. My sense at the time, my sense
certainly afterward was that Mr. Oksuz was only, to use an analogy, one
train going to the same station but not the parallel trains, parallel tracks.

How did you come to understand that?

For example, the Embassy had hired a professional lobbying firm even
though the Ambassador certainly had a rapport evidently with Mr. Oksuz.
The Embassy knew that there was reason to add more artillery, so to
speak.

Was Roberti and White that professional lobbying firm that you're
speaking of?

No. No, we've never worked for the government or the embassy.

Of Azerbaijan?

Correct.

Who would respectfully tell that to Kemal about the overall picture?

I don't have names. Frankly, I have no rapport with any SOCAR
employees beyond Rauf Mammadov and his part-time assistant Sevinj
Mammadova. I certainly did get a sense from Rauf that among the
different Vice Presidents, or the different elements of the leadership, some
felt strongly about Kemal's merits and the greater Turkic merits. Others
realized that there was room to engage professional firms.

In those discussions, were you ... Maybe not discussions but did you get
the sense from Rauf and those other individuals, representatives of
SOCAR, and specifically those people who are talking about Mr. Oksuz's
merits, did you get the sense or is anybody saying about how important he
is in DC to this overall strategy?

I certainly got that sense, yeah.

That he is very important?
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Correct.

Do you have a sense of why he is very important?

He was able to generate photos of him with various elected officials. You
can imagine if you're in a foreign capital, especially a capital that doesn't
necessarily have the same kind of access and interaction with their
government leadership. Here's someone who's demonstrating a lot of

accCess.

You said, "generated photos." Is that the limits of why he would be
important in their eyes?

To the best of your knowledge.

To the best of your knowledge.

Yeah, I mean, I did not attend the 2012 event but there were members of
Congress there. I believe, photos I've seen, he was the M.C. of that event.
People certainly greeted them on the way in as if they knew him. T would
assume that that would lead someone, even if English isn't their first

language, to say, "Oh, he must know folks."

Another email. Kelly, did you have any questions? Don't want to skip over
anything you have.

Yeah. I think I'm okay for right now.

Another email. This is RW-494 . 1t is dated May 13, 2013. That's your
email address at the top from you to Jay Rouse.

Rouse.

Rouse, Rouse. I got to get that right. Do you recall this email?

I do.

That second paragraph. You said, "For tomorrow morning, the important
thing to remember is Rauf is sold." What are you referencing by,

"tomorrow morning"? Is that a meeting?

Yes. I believe we met. I do not honestly recall if it was the first time that
Jay met Rauf in person. We met for breakfast.

Was that in Washington?
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Yes, it was.

Mr. Rouse, he's not an employee of Roberti and White, correct?

No, he was the neighbor of a former employee of Roberti and White.
Why would he be coming to meet with Rauf?

Generally, we being a smaller firm, sometimes we contract out or
subcontract out. For what we were proposing, there would be
opportunities to potentially engage Jay. I had met him, for the record,
about two weeks prior.

At this point, and I've shown you a series of emails in May, you've had
some conversations about Rauf Mammadov and certainly discussing him
and about the convention. What is Roberti and White's relationship with
Mr. Mammadov or SOCAR at this point, in May?

At this point in time, there's nothing formal. Nothing official. It's a fellow
my age, recently married, recently a father, in a new city, starting a new
chapter in his professional life. I'm engaged to be married at that time.
Frankly, I'm in a new city. I was living in Philadelphia prior. We're just
kind of going through life changes and we became fast friends in a
personal context.

You and Mr. Mammadov?

Yes.

The first time you met him was it more of a friendly setting or wasita ... ?

Exactly.

Okay. You didn't then reach out to him about the proposition of engaging
in Roberti and White's services to SOCAR?

Certainly when I was hired in April and I came on board, he was happy for
me and excited for me and wanted to learn more. It was at the same time
that I got the sense that he was getting a directive from his leadership,
similar to the Embassy, to seek professional services and proposals. It only
seemed natural to take the relationship to a different level.

That would have been in April of 2013 when you came on?

Yeah, when I came on board with the firm. Yeah.
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You had known him prior to that?
Very casually. Maybe four times or so we had gotten a beer prior.

Again, [ want to direct you to that second paragraph. "We are providing
him the best ammunition to sell his chairman.”" Who is, "his chairman"?

The Chairman of SOCAR is a gentleman named Rovnag Abdullayev. My
understanding now is that Rauf is a direct report to him.

What is Rauf sold on?

That a rapport had been built and we certainly could provide a
professional service.

Had an agreement been reached at that point?

No. A formal, written agreement? No.

What about a verbal agreement?

We were told, "We're very intrigued. We want to hire someone. This is the
type we want to hire," but as you see, as we've discussed, that did not
happen until August.

I just want to ... For you to say that Rauf, "is sold," T want to make sure ...
Rauf certainly was sold. Rauf wasn't the sole decision maker. He was sold.
Yeah, I can't recall when but probably at one point he had said, "I'm very
impressed with you guys. I really enjoy working and getting to know you
guys." I'll admit that could very well be a little bit of poetic license and
hyperbole to Jay. Someone I had just met, someone that is certainly older
than me and quite accomplished. I certainly had the sense, in terms of
Rauf, granted he wasn't the sole decision maker, that Rauf was sold.

Who is Brenda in that next paragraph?

Brenda is an Israeli-American, PhD, who has done extensive work on the
energy nexus and geopolitics between Israel and Azerbaijan.

Did she join you at this breakfast?
No, I don't think. No.

I want to move to the next paragraph. "I don't think we dwell much on the
conference as he views it as a cluster ..."
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Apologize for my language.
Quite all right.
You see I built a good rapport in a short period with Mr. Rouse.

Right. "But like all of them is grateful so many visitors will come to
Baku." Why did you say that? Why did you say, "he views it," in that
way? I assume, "he," is Rauf, correct?

"He," is Rauf. Rauf's background is as an oil company guy. He doesn't
know about event planning. My sense is and was that he was not actively
engaged in the planning of that. Frankly, was still learning his way around
Washington, geographically, literally. Living in the Ritz Carlton. Still
trying to get his feet wet and as all that's happening, someone else, Kemal
Oksuz is doing something that he's not always fully kept in the loop on.
You can imagine that he's the one giving out business cards, trying to
establish a name for himself in a new town, on behalf of an international
oil company. Here is a lot of things happening and he might not have been
the first to know.

I want to make sure I understand, then. If Rauf is coming from Baku and
he's getting established in the US and he might not be kept in the loop on
everything that Mr. Oksuz is doing ...

Correct.
Is Mr. Oksuz then getting directives back in Baku from SOCAR?

Once again, to the best of my knowledge, I don't know where he was
getting directives from. I do know he was not getting them from Rauf
Mammadov.

Is he doing things, to the best of your knowledge, on behalf of SOCAR,
for SOCAR? Is he doing things that Mr. Mammadov would want to know
about?

He's definitely doing things that Mr. Mammadov, professionally and
personally, would want to know about because whether it was SOCAR,
the government of Azerbaijan, other oil companies working over there, in
the eyes of the people that Rauf was beginning relationships with, it's all
the same boat.

To the best of your understanding and your experience with all this, given
that Mr. Oksuz is affiliated with these organizations, the Turkic American

Alliance, and the Giilen Movement, why is he doing things potentially for
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the government of Azerbaijan? Why is he doing things potentially for
SOCAR? How do those two align to the best of your understanding?

I think there's very little I know. I honestly don't know. There's the greater
goals of the movement. I only know about from 60 minutes and other
reporting. Their geographical spread. T have no idea.

It's clear to you at this time, as we've discussed, that Mr. Oksuz has a
connection to the government of Azerbaijan and to SOCAR?

Yes.

The next paragraph of the same email, "You will clearly get a sense from
Rauf his dynamic with Kemal." What is the dynamic between Rauf and
Kemal?

I got the sense during that month, as you can imagine if you have several
hundred people coming from overseas, that there was some friction. The
long hours are being worked. There's already a large time difference. It's
nine hour time difference. Rauf's getting all sorts of things. Second wind,
he might be getting certain directives but not knowing the full picture. By
dynamic, you get the sense that some friction at that time was developing.

Was Rauf getting a lot of information at that time about the convention?

I don't know. At that point we weren't professionally engaged. I'd see him
for a meal, for a beer here and there. I did get the sense that he was under a
lot of stress.

About the convention or other things?

I think the combination of brand new city, all of a sudden you've got
hundreds of people going to your small country. This whole maelstrom
coming together.

At that time, did you get a sense of what Rauf's role was with the
convention? What his duties were?

I generally got the sense that he ... How should I say? On the bus but not
driving the bus. As it got closer, as I said, it was Kemal saying, "Here's
your travel agent." Kemal saying, "I need copies of your passport."
Throughout all of it, Rauf wasn't even on those emails.

Did Rauf ever tell you what his job duties were? Let's say, for example,

that representatives from SOCAR asked him to do something to help get
people to Azerbaijan? Did he ever talk to you about that?
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No, I don't recall. No. I generally got the sense that he, frankly, did not
know his job duties. That it was everything from, "We just bought a new
office. We need to get handymen to ... " These types of things. "There's an
event happening on energy policy at Brookings. You need to attend."
Every week, I got the sense that he was just under a lot of stress and it was
ever changing what his role was.

The next sentence there, "The SOCAR chair, Parliament Speaker, and
Ambassador value Kemal's opinion and according to Rauf, Kemal will be
consulted after Rauf delivers our proposals." How did you know that the
SOCAR Chair, Parliament Speaker, and Ambassador of, I assume,
Azerbaijan value Kemal's opinion?

The logical thing. T asked Rauf. It takes time, obviously, to put together a
proposal. I asked him point blank. I said, "Is this ... Who is looking at this?
Who is the decision maker? We're going to take time and we're going to
put something together but we want to know that it's not going in the
waste bin or it's just sitting in an inbox."

This, again, is a proposal for potential services.
Professional services, yeah.
Professional services.

To SOCAR USA.

What was his answer when you asked, "Who is going to be looking at
this?"

He explained, more or less, the pecking order of the totem pole.
That would be the SOCAR Chair ...

That he reports to the Chairman. That we have this many Vice Presidents.
Giving me the sense ... If you were to give the sense to a foreigner that we
have three branches of government in this country. What's happening in
this country that, in Azerbaijan, a country that I frankly didn't know much
about at the time and had not been to.

Did he mention that the Parliament Speaker was also involved in that
decision?

I don't recall about that. The Parliament Speaker was someone who had

been in Kemal's presence, who had a relationship there and attending
events in this town. I since have not, frankly, thought about the Parliament
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Speaker. I don't even know the name of that person. Clearly at the time,
back two full years ago he must of mentioned it.

You mean Rauf mentioned it?

Yes.

Okay. They value Kemal's opinion. You write on, "Kemal will be
consulted." Does that mean that after Rauf delivers your proposals to
engage in professional services, Kemal would be consulted on that?"

It was my understanding that there essentially would be a little bit of a turf
battle. That Kemal wanted to be perceived by all parties involved in Baku
as, "If you need anything." ... "You," meaning anyone from Azerbaijan, "I
am your guy. I'm frustrated that Embassy has a firm. I'm frustrated even
that elements of SOCAR is talking about having a firm. [ am your guy."
Is that limited to the universe of the convention or in general?

In general.

By firms you mean ...

Professional, brick and mortar, registered lobbyists.

It was your understanding that Kemal thought he could take on those
roles?

Correct.

For the government and SOCAR?
For any other parties in between. Yup.
Kelly, do you have any questions?

You mentioned the turf battle. Beyond the turf battle, or maybe you could
characterize what their relationship was?

Whois ... ?
Rauf and Kemal.
Yes.

Can you describe what that relationship was like?
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To the best of your knowledge.

To the best of my knowledge, at that point in time, I think we discussed
there was friction.

Friction, turf battle, but beyond that.

I can't say that [ saw them together, I was privy to any shouting matches,
or even pleasantries across tea. I just got the sense that there was friction
for the reasons we discussed.

What is the Assembly of Friends of Azerbaijan?

I honestly do not know. It's an organization that Kemal was certainly with.
[ don't know. I don't know its tax status. [ don't know where it's
headquartered. Frankly, I've been very curious but I do not know.

Okay, let's start with how do you know that Kemal Oksuz was affiliated
with that organization?

[ don't recall but at a certain point he moved to the Washington area. It
seemed I would see him at some of the events [ mentioned, standing in
front of a podium, M.C'ing events. Rayburn, for example, with that logo
behind him. Things like this.

Do you know what it's mission is or what it does? The organization, it's
general ... ?

I assume it's, like all of us, to bring two countries closer together and
create better understanding.

By that you mean the United States and Azerbaijan?
Correct.

You said you were curious about it. What do you mean by you were
curious about the Assembly of Friends of Azerbaijan?

I'm a naturally curious person. It's a pretty meager website. [ was curious.
Is this a subset of the greater TAA, Giilen Movement? The logo looks
quite similar to SOCAR. What is this? By this point in time, we had been
retained. As a professional, it's good to know if we're, in theory, all on the
same team going to the same end zone, who else is on the field.

Did you do some research on, I'll call it AFAZ from here on out ...
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Sure.

Did you do some research on AFAZ after you had engaged SOCAR in
professional services?

I tried but it didn't seem like there was, to use the expression, a lot of
"there," there.

Did you ask around? Did you talk to anybody about AFAZ?
I did.

Who did you talk to about that?

I asked Rauf.

What did he say about AFAZ?

That it's an organization that's mission is to bring the two countries closer
together.

Did he talk about it's relationship to SOCAR?

No. Now, I will say, at their offices ... [ don't recall when I first met him or
when it ... I thought there was a new SOCAR employee. A fellow who had
graduated from the University of Delaware, an Azerbaijani national. Rauf
quickly corrected me, "No. Even though he's here, he's an AFAZ
employee."

Did Rauf tell you anything more about AFAZ beyond that?

I believe he's on the board or was on the board of it along with, T know
Kemal was on the board of it or is on the board of it, as I said before.

By, "he," you mean Rauf?
Yes.

How did you come to that understanding, that Rauf is on the board of
AFAZ?

I think at one point it lists the board members on their website. It was
interesting. At certain points the website had more content, at certain
points had less content.
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We spoke with Rauf. Rauf told us that there is a relationship and that
SOCAR established AFAZ. Now that I'm telling you that, T don't know if

that helps you conjure up any memories of conversations you might have
had.

Look, T always assumed that. As I said, there's a fellow named Rafig
Gurbanzade, who was sitting just a few meters from Rauf even though he
had different business cards, different email address, different reporting,
so to speak. As I said, it was always peculiar to me that their logo was
almost identical. T always assumed but I never knew for a fact. Isita
registered non-profit? Where is it incorporated? What is it's exact mission?
How is it ... As I said, we're all kind of trains going to the same station and
are members of the same team, going to the same end zone. What's their
role versus ours versus the Embassy's versus the Embassy's lobbyists? It
just was unclear to me.

Given that you had all those questions about AFAZ, other than Rauf, did
you ask anybody else to answer those questions?

There wasn't really anyone else to ask.
What about Kemal?

I have not had conversations with Kemal since ... After the trip and then
after the signing of our contract, the relationship just ... I did not have
conversations with him. Frankly, I didn't pursue conversations with him
even though countries do this. Certainly Azerbaijan does this. They have a
big national day, kind of their July 4th event. This was, it's always in May.
It was May of '14. He would have been at that event but he saw me, [ saw
him across the room. I actually tried to introduce him to my wife. He
never met my wife. She used to work with Turkish Americans. The man
literally, so ...

I asked you previously about TCAE, the Turquoise Council. You said that,
at one point at least, you were aware that Kemal Oksuz was affiliated with
that organization. To your understanding, what is the relationship between
AFAZ and TCAE, the Turquoise Council?

I have no idea. They're really playing in the same sandbox but I have no
idea the relationship.

When you say, "playing in the same sandbox," what do you mean by that?
You have the same principle, it seems to be. Kemal Oksuz is attending

events that have both logos, things like this. Events tend to involve folks
from the Southwestern United States, elected officials.
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You have attended more than one event where you've seen both AFAZ
and TCAE's logos together?

Yeah, yeah. As I said, in July of '13 there was an event at the Hyatt, New
Jersey Avenue. We talked about in February of '14, 1 guess that would
have been, there was an event in the Rayburn Building I distinctly

remember.

Not too much longer. I just wanted to ask you about the convention now.
We're actually going to talk about the convention. You attended ...

Is there going to be a field trip?

I've heard Baku's nice.

It's not easy to get to.

You attended the convention?

For a whopping day and a half, yeah.

Given that Kemal Oksuz and Furkan Kosar had come to you and asked
you about planning issues and you declined, why did you ultimately
decide to go on this trip to Baku?

I'm intrigued with that part of the world. I think most people are. If
someone offers you a first opportunity to go to a unique place for free, I'm
not going to turn down those airline miles. I was, as [ said, in this new
profession. Didn't know who I was going to be able to network with. To
be very honest, at that point it looked liked the date period was going to be
my then fiance's bachelorette party and it just seemed like a no-brainer.
You went with Valerie Owens and Jay Rouse?

Yes.

Did anybody else go with you?

I mean, it was packed Lufthansa flight but ...

I meant ...

Leaving from Philly International airport, although Jay did not leave from
Philly, T did not know anyone on the flight.
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Do you know why those two individuals went with you? Or why the three
of you went together? Why did they decide to go on the trip to Baku?

As Jay was getting to know Rauf and Rauf was soliciting our ideas and
opinions to put together a proposal, it became evident that Azerbaijan had
and has a tremendous story to be told about women in the Muslim world.
Jay had done work over the years with Valerie and suggested to Rauf,
would this be someone as you're finalizing your speakers and your panels,
that should attend?

What did Rauf ... What was his response to that?

He said, "This sounds very interesting but the guy you've got to speak with
is Kemal." We know Kemal. Kemal, I think as is evident, leapt at the
opportunity and said, "Sure. We'll create a special panel and we'll fit her

ln "

The first actual time you heard about the convention, when would that
have been?

I mean in terms of the dates, in terms of the real kind of meat, I think it
was when this development came up that maybe Valerie and they wanted
to do a women's focus. Earlier, as I said, I think it was February-ish
Furkan and Kemal ... Furkan, since I just knew him better, approached me
and pretty much said, "How can you help? We want you to help organize."
This is prior to your employment with Roberti and White?

Correct.

Had they asked you about Senator Casey doing something for the
convention?

Yeabh, they certainly did. The only reason they knew me was because of
him.

What did they ask of him via you?
They were pushing rather aggressively. This may or may not be evident in
black white documents, for his attendance. 1 told them categorically I did

not feel comfortable doing that. That's not ... I'm not in that business.

What business 1s that?
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A, conference planning and, B, after 8 plus wonderful years, I'm not going
to be making requests of my former boss weeks after leaving and, frankly,
still now.

Who paid for your travel to go to Baku?

I've wondered that a lot during this. I do not know. I know that Kemal put
us in touch with a travel agent based in Brooklyn with Turkish surnames.

Nil Travel or Tursan Travel, does that ring a bell?

I honestly don't recall but I know it will be in these. Maybe Nil sounds
more familiar.

It's N-I-L, spelled N-I-L.
Sure.

Nobody explained to you specifically how your ticket is getting paid for to
go to Baku? Your flight?

No, in retrospect it's kind of crazy because we didn't even know who was
going to be picking us up at the airport on the backend. I did not know.

What about Valerie Owens and Mr. Rouse? What about their tickets? Do
you know how theirs were paid for?

It was the same travel agent but I don't. I have no idea how.

Could you walk me through specifically how that happens? They invite
you to go. You say yes. [ can tell you what [ would do, I would say, "How
am I going to pay for it?" Does Kemal say to you, "It's all taken care of™?
Yes.

He says, "It's already been paid for"? Okay.

It was maybe wrongfully assumed. They're asking us all these questions.
"Which airport do you want to fly out of? Can we get passport copies? We
need these right away. We need to get you visas." There's never a question
of, "Are we flying this class versus this. Let's go on Kayak and take a
look." Tt was just kind of assumed that everything was ...

You never got a bill.

We did not get a bill.
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Were you talking to anybody else at this time about the logistics of getting
to Baku?

My fiancé.

Besides your family and besides Ms. Owens and besides Mr. Rouse, are
you talking to anybody on that end about ...

That end being ... ?

Mr. Mammadov, Mr. Oksuz, Furkan Kosar, anybody, are you talking to
them, anybody else besides Mr. Oksuz about logistics of getting to Baku?

No, he was the funnel. I mean, I think I even volunteered, "Do I need to go
the Embassy? I've never been to the Embassy." I looked up online we need
a visa. He said, "Don't worry. Don't worry. Just get us passport copies."

He has an associate, a younger fellow, Saim, something like that, that was
sometimes handling these logistics.

Mr. Oksuz did? Or Mr. Kosar?
I got the sense that he was kind of a shared employee.

I believe that individual, his formal employment is with Mr. Kosar's
organization but if he was representing himself as also an assistant to Mr.
Oksuz, I'd like to know too.

I've seen the three of them together quite often. I definitely got the sense
that he was helping in the overall planning.

When you're talking to Mr. Oksuz about the logistics of getting there and
the tickets and all of this, how is he representing himself? Is he sending
emails from his Gmail account, from the Turquoise Council? Is he saying,
"I am with the Turquoise Council?" How is he holding himself out to you?

In terms of which emails, I don't know. It's probably all here. I know I've
seen emails from multiple addresses from him. I'm getting the sense that
Turquoise Council is, yes, taking the lead but it's part of this greater
tapestry of regional organizations. There's the various licutenants and he's
one of them along with Furkan and others but it seems like he was, for
whatever reason, the lead.

What about AFAZ? Do you think AFAZ at that point had anything to do
with the logistics of getting you there?
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I don't remember. I don't think I became curious about AFAZ or even
knew of it until later. Even almost a full year later. Whereas, the
organization that Furkan is associated with, or their Chicago counterparts,
or these other kind of regional Turquoise, those I certainly knew about and
could picture their logos, had been to their websites.

As far as we can tell, I mean publicly AFAZ was a stated "organizer" of
the convention so their logos would have been present at the convention
itself in Baku. I don't know if you recall seeing the AFAZ logos there.

There were a lot of logos. I was ridiculously jet lagged, travelling 16 hours
each way to be on the ground for less than a day and a half. There were
logos I definitely recognized, like a BP logo. Logos that I had seen before
like a Turkic logo. It's very possible that their logo ... But it's not an
acronym or a logo that I'd seen before and didn't really register, I think,
much about ...

When you got to the convention, what was SOCAR USA's role in the
convention? General question.

During my time on the grounds, a small, small fraction of the time, maybe
cumulatively one hour, I saw Rauf Mammadov. The sole employee and
representative of SOCAR USA. To be candid, that kind of frustrated us
because he was the only Azeri, so to speak, that [ knew. I thought we were
going to see him more. Just like night life or what have you. SOCAR, we
stayed across the street from their headquarters. We saw their logo many
different places. Many SOCAR employees were clearly there giving
interviews to local media, greeting folks.

Did you get the impression they were working or was this on their free
time?

I don't know if you'd call that work but, I mean, it's during the work day,
during the work week.

The conference was called ... You know, you've done this. You go to
conferences. You know this stuff. The conference was called, "US
Azerbaijan: Vision For the Future." In the promotional materials, a lot of it
1s about the relations between the two countries, right? The public
relations.

Yup.
Was this about that? Was it about SOCAR and energy related issues? Was
it about both? What do you think?

Page 34 of 48

15-5211_00221



NN R W N

10

11

12

13
14
15
16
17
18
19

20

21

22

23
24
25
26
27
28
29
30

31
32
33

34

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

I'm not the best person to ask because we arrived 10:00 or so at night. You
can imagine collapsed into bed. The next morning, got on a shuttle bus to
the convention center. There was a big opening session. Had a lot of
speakers, frankly, not really with a coherent message. They had everything
under the sun. War on terror to energy to Israel, what have you. At that
point, then, we broke out. We went to our panel which, unfortunately, was
not very well attended or it seemed like a sideshow.

Were you on a panel?
No, I went with Valerie.
She was on a panel.
Correct.

What did she speak on?

Empowering women. At that point, after her panel was done, about lunch
time, we were, frankly, on our own, the three of us. Part of us felt grateful,
we were pretty exhausted. Still part of us felt pretty confused. That they
had us all the way over here, we felt like maybe there should have been
more activities or something for us to do. Over the course of the rest of the
day, I'm not really sure what happened at the conference and what the
messaging was.

Did you see members of Congress there?
Yes.
Did you talk to any?

On our flight, connecting flight from Frankfurt to ... I was in coach but
there certainly were members on the flight and then when we landed and
were going through the visa check, immigration check, we saw members.
Then when we were waiting and waiting, it was completely unorganized,
at 10:00, 11:00 at night, for the shuttle bus. Figuring out we didn't even
know what hotel we necessarily were going to be checking into. On that
shuttle bus there were members of Congress and other prominent folks
from around town.

Did you have any role whatsoever in getting those members of Congress
to go to Baku? Is Valerie Owens the only person that you had any type of
role at all in coordinating her travel to get to Baku?

Jay Rouse.
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Jay Rouse.
Yeah.

Show you a document here. Not too much left. Do you want to take a
break?

I could just use one of those waters if you don't mind?

Okay, you bet. Anybody else?

All set.

Fine, thank you.

Thank you.

You're most welcome.

This 1s 160.

Yes, RW160.

Turquoise is spelled correctly this time.

Middle of the way down there, this email. Again, you're CC'd on it. It
doesn't look like you're the author of this email. It says, "Dear Kemal,
thank you for all your great help with this. Who should Val make the
invoice out to? Thanks, Jay." Again, at the top, Mr. Oksuz responds.
You're CC'd. Do you know what the word, "invoice," do you know what
that refers to?

[ do. At this point in time, [ had never met Valerie. Jay, as I said, had
known her for years and was coordinating. Was essentially the liaison
between me, between Mr. Oksuz, and her.

What's the invoice about?

They had negotiated an honorarium.

For Valerie Owens?

For Valerie's presentation panel.

Where would that honorarium come from? Who was paying for that?
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I don't know. I did not receive an honorarium. I assume the invoice was ...
I mean, he replies that it should be made out to the Turquoise Council.

Do you know if anybody else at the convention received an honorarium?
Yes.

Who else did?

I mean, there were other folks such as Jim Messina, David Plouffe. There
was Paul Wolfowitz was on our shuttle bus. Those were all folks on our
shuttle bus. I don't know for certain if ... Former Senator Luger, he was on
our shuttle bus and was there. I believe I saw former Governor Richardson
was there.

How do you know they received honorarium?

There was an article in the Washington Post that suggested as much. I
don't know for certain. I would assume, you know what they say about
assuming but, if they offered her an honorarium, they offered others.
Okay. General discussions, overhearing conversations, do you know at all
whether or not members of Congress received honoraria for speaking at

the convention?

No, I didn't. I mean, there was definitely chit chat on that shuttle bus and
on the backend but there was no talk about that.

Did you see Congressional staff members at the convention? Anybody you
recognized?

Not that T would know names. Actually, come to think of it, on that shuttle
bus I did not ... Not to stereotype but did not see any kind of younger
Americans holding the bags of members. I did not get that sense.

I'm going to read to you a couple names and you tell me if you're familiar
with the names. Turkic American Federation of the Midwest?

Yup.
You've heard of that before?
Yes.

Do you know who heads that organization?
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I know that at one point, Kemal lives in Chicago and I believe was the
head of that, but I don't know.

Mid-Atlantic Federation of Turkic American Associations, MAFTAA?
I've heard of it but I don't know much about it.

Do you know who heads that organization?

No.

The Turkic American Federation of the Southeast?

No.

The Council of Turkic American Associations?

Is that the one out of New York?

Yes.

Yes, then yes.

You know who Furkan Kosar is.

Kosar is, yeah, yeah.

You've known him longer than you've known Kemal Oksuz?

His territory includes Pennsylvania.

Did Mr. Kosar attend the convention?

Yeah, he was there.

What did he say beyond those requests of you to plan the convention or
help to organize the convention, what did he say to you about the
convention? I'm specifically asking about Mr. Kosar.

In the lead up?

Yes, the lead up.

"It's going to be the greatest event ever. It's going to be the highlight of my

professional career. Everyone's talking about this. You'd be foolish not to
want to get active." These types of things. "What do you mean you can't
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reach out to Senator Casey? I know you are so close with him. I'm
saddened that you won't reach out to him." These types of things.

Did he talk about whether or not his organization, this CTAA, would be
sponsoring members of Congress to go to Baku?

I don't recall. I think when I ... T honestly don't recall. I think when I turned
down Casey, he started asking, "Are there other members from

Pennsylvania that you would feel comfortable reaching out to?" Things
like this.

Do you generally know anything, whether it was discussion at the
convention or lead up to the convention, do you generally know anything
about some of these organizations I just listed? The Turkic organizations,
about them sponsoring members of Congress to go to Baku?

I think when you say, "sponsor," it's a technical term. Having never gone
on a staff DEL, as they say in these things, or a CODEL, I'm not
necessarily familiar but if you want to elaborate on that ...

It is, T guess, a technical term that does have a specific meaning to it and a
definition to it. I will ask in a more generalized, maybe colloquial sense
about sponsoring.

I apologize for my ignorance.

No, no, no, no. That's an important distinction to make. Did anybody,
were there any conversations, to your general knowledge leading up to the
convention or at the convention, do you have any understanding of
members of Congress, their relationship to these Turkic associations?

Yes.
Yeah? What did you know about that?

For example, T had cited that March conference. Every year they have
conferences like this. They do similar conferences with the KAZACs, with
the KIRGIs. I knew that members of Congress and their staff had gone to
Turkey with them previously. Including my hometown Congressman, for
example. [ knew that they would have community events back in various
... Like during the month of Ramadan and these types of things. They'd
have these inter-faith dialogue dinners around the country that would have
members of Congress or their staff attend.

Specifically related to the Baku convention in 2013, do you know if any
members of Congress had a connection to these ... ?
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I knew that upon chit chat in that shuttle bus and then when we got into
the backend of the airport, that some were going on to Turkey with folks
and others were going back to America. Some might have come from
Turkey on the front end. That employees of these organizations were
essentially chaperoning or tour guides.

For the members?
Yeah.

Did any members say that to you on the shuttle bus or through
conversations with other people?

It's just you're on an 18 passenger bus. You overhear things. Waiting at the
airport. "Which hotel are we going to?" Things like that. I distinctly
remember and it was incredibly painful was a 4:00 AM return flight.
We're waiting, the flight's delayed. You're in an area with a lot of random
State Representatives, members of Congress, others pretty sleep deprived.
You just overhear things as you're milling about getting tea.

I may have already asked this question to you but the hotel you stayed at
in Baku, what hotel was that?

It was the Four Seasons.
You stayed two nights or one night?

Technically two nights. I say technically because we checked in around
midnight and then the following day left at 3 something in the morning.

How was that hotel paid for?

I don't know.

Your hotel room, I should say?

[ don't know. I assume the same way that my airfare was but [ don't know.
It's all, again, the same way that your airfare was covered, it was paid for
when you got there. You didn't receive an invoice, a bill, and you didn't
ask any questions about ... ?

No, I distinctly remember ... It's somewhat odd, that's why I remember it.

We didn't even go to the front desk and put a credit card down for
incidentals. Kemal and Furkan were in the lobby, giving out room cards.
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Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Kelly Brewington:

Witness:

What about meals in Baku?

I'll just say, I was like, "Oh my God. Thank God. There's someone we
recognize. We flew half way across the world. At least there's someone we
recognize in the middle of the night." Meals? I cannot remember at the
convention when we went for the opening ceremony if there was nuts and
chips and things like that. [ assume that there was in that convention hall.
As I said, we were frankly kind of abandoned come lunch time on. We just
went to a private restaurant. Then there was back at the hotel, I learned
about, there was a dinner, a kind of gala. We did go to that. That was at
another hall. There were members of Congress there. I didn't get the sense
it was exactly the same folks. Tt was kind of a smaller subset of folks who
we had seen in the much larger hall in the morning. I don't know who paid
for that dinner but it's the first decent meal we got.

Did you have a sense, generally, just by the presence of certain
organizations whether it's an American corporation or SOCAR, who is
paying for all this? The lecture halls, the panels, the dais the water, all in
together. Did you have an idea of who ... Did anybody talk about, did you
have a sense of who was paying for this all?

I mean, we've all attended these events. Normally you see like, "Here's the
gold sponsor, the silver sponsor." I don't remember necessarily seeing the
demarcation. Saw all these different logos and printed material on the silk
screens. Things like this. Tt did strike me to see the BP logo. I wasn't
necessarily hearing lots of American accents or seeing the executives from
BP, for example. I did see people's name badges and didn't see a lot of
people who had those types of affiliations listed.

Did you talk to anybody from BP or ConocoPhillips?

No, and frankly it kind of struck me. I mean, I assume they were there.
There were hundreds of people but I did not see any.

Kelly do you have any questions about the convention at all? About
anything?

I was going to move on. I had a question about, you had talked about
honorarium. I wondered if ... You said that Valerie Owens, or Biden
Owens, received an honorarium and others did. Did any of the guests
recerve any gifts?

Yeah, there was tea sets. You know, like little tea cups and what have you.
Carpets. The country is known for its handwoven ... It's actually where the
flying carpets come from. I distinctly remember trying to get a shirt. They
had all these volunteers with polo shirts but no one would give me one.
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Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:
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Paul Solis:

Witness:

How many carpets did you receive?

Did I receive? Just one.

Just one. Did Mr. Rouse and Valerie Owens receive carpets as well?

Yes.

Tea sets as well?

I don't remember the tea sets. [ assume. [ mean, I got a tea set. I think a lot
of people must have gotten tea sets. She gave all of hers then to Mr. Rouse

for his children. Yeah, I can't recall about the tea sets.

Do you know what the value of those items are? For example, did you
ever get the carpet appraised? The rug appraised?

No, I never got it appraised.

How big is it? What's the size?

About half the size of this table.

I mean, that's ...

Five feet by ...

Five feet by four feet, three feet? Okay, all right.

When you pack for a two day trip, and then they spring this on you. It
wasn't that easy to ... It was actually, frankly, more frustration.

Did you see other convention attendees carrying rugs and tea sets?
Yes.
About how many?

Attendees? I mean, as we were waiting there at 4:00 AM for the delayed
flight, almost everyone had.

At the airport?

Yeah.
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Paul Solis:

Scott Maberry:
Paul Solis:

Scott Maberry:

Paul Solis:

Scott Maberry:

Paul Solis:
Scott Maberry:

Paul Solis:

Scott Maberry:
Paul Solis:
Scott Maberry:
Paul Solis:

Scott Maberry:

I'll show you one last email on that topic. This is the last one I have. It's
RW40.

Is this the last one for the interview or ...
Last one for the interview.

Just quickly before that, you'll see that in a lot of the stuff that we sent
you, we've been over responsive in some ways so a lot of stuff ... We
wanted to make sure you got everything that was ... By the way, we're also
continuing to do that. As you know, we've had a couple more come
through. In connection with those, there was a printing glitch on a few of
them. We've got better print outs of all those for you. We can give you
those before you go. There's nothing new on them except there's a
photograph that didn't come through.

That's what I figured. I had sent you an email asking about that. T figured it
was the printing.

Sorry for the confusion on that. That was just a glitch in our printing.
We're kind of in your hands on some of the things that we provided to
you. There are probably a lot of stuff in there that's not directly relevant to
the conference and other stuff. I'd hate to see some of that stuff go beyond

you guys.

I've been doing this for awhile.

So have L.

I do understand when there is sensitive materials that might relate to the
overall context. You've sent us emails and requests that some of the
information that you had at least have a heads up on if we're thinking of
using. That's not a problem for us. We will go to great lengths to make
sure that some of the information that, unless we have to use it to prove,
potentially, something in a referral but that wouldn't be part of the
[crosstalk].

Appreciate it and we're trusting you guys so thanks a lot.

No problem.

All right.

This is the last email T wanted to show you.

This 1s 0405.
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Paul Solis:
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Paul Solis:
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Paul Solis:
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Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Again, this relates to gifts. [ assume at the convention. Valerie writes, "Hi
guys, do either of you know who the appropriate person is to thank for the
gifts? Please advise." Then you write back, "I believe it was entirely
coordinated by Kemal Oksuz," and you give his email address. "He is the
one from Houston who was M.C.'ing most of the day." Do you recall
writing that back to Valerie?

I do.

Why did you believe it was, at least the gifts, were entirely coordinated by
Kemal Oksuz?

As T recall, he physically handed them to us in the lobby. He was handing
them to others.

Was there anything on the rug or the tea set that would denote who it's
from or who's taking credit for the gift?

I think the tea set was in some sort of wrapping paper. In fact, actually,
inside that wrapping paper it had tissue paper and I think the logo for the
conference was the Vision for the Future two flags. I'm just remembering
this in my sleep deprived state because I'm like, I didn't want to check a
bag. I don't have physical luggage. What am I doing with this? I
consolidated all this tissue paper.

Did you notice whether a seal of the government of Azerbaijan was on
anything or SOCAR, Turquoise Council, AFAZ? Did you notice those
logos?

The rug, it's stitched in. It says, "Azerbaijan," on it. The tea set, [ don't ...
didn't keep the tea set. I don't know if had a logo or anything chiseled on
it.

You mentioned that sleep deprived state, waiting for the flight back at the
airport in Baku.

Yes.

You said you saw people with rugs and gifts from the convention.
Convention attendees had these items. Did you recognize any members of
Congress carrying rugs or gifts?

Honestly, not that I recall. I remember having a conversation as we were

sitting there with a State Representative from Indiana, as I'm jogging up,
but I don't remember. I know that on our flight back there were members
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Paul Solis:
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Scott Maberry:
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Scott Maberry:

Paul Solis:
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Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:
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Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

of Congress but I don't recall seeing them in that waiting zone of the
airport.

Have you spoken to anybody besides your attorneys about our review?
My colleagues at Roberti and White.

Several people at Roberti and White had to know about this because we
issued the Preservation Notice and we searched their ...

Multiple accounts.

Email accounts. They had to know.

What about Rauf Mammadov? Have you spoken to him about our review?
Not about the review.

Have you spoken to him about the convention recently?

Recently, no. I went in December with my father to Baku for the Jewish
holiday of Hanukkah. We certainly talked about my last time, my previous
only time in Baku. In that context, it's going to be a much calmer, different
trip. You're going for 8 days versus less than 48 hours.

When's the last time you spoke to Mr. Mammadov?

I don't think I've seen him for three weeks, almost four weeks now.

You know, I asked you the question if you had spoken to Mr. Mammadov
about our review. You said, "Not about the review." Have you spoken to
him at all recently about issues ...

About ending our contract, for example, things like that?

Yes.

Yeah.

Was there a reason?

About his future plans, yeah. As I said, we're friends.

Did the convention have anything to do with the reason the contract ended
between ... ?
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Scott Maberry:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

No, no. I get the sense that oil at less than $0.50 a barrel is why. My
understanding is that they're closing their operations in the United States
or suspending,

Meaning the SOCAR USA office may no longer be present?

That's what I was told. I don't have reason to doubt them.

You've seen some of the public reporting about the convention?

I certainly have.

You know, just the document production that your attorneys provided ...
We sent some of it to you.

Yesterday there was some emails back and forth between you and Rauf
about, for example, the Houston Chronicle article that came out on the
convention. Did you have any conversations after those emails were
exchanged? Did you have any conversations with Rauf over the phone
about that or in person?

About the Houston Chronicle article? Yeah, he was certainly very
frustrated. I was hired to be his counselor, his advisor. That was the term
he always used, advisor. He was quite frustrated. I told him that, as a rule,
I have never talked to the press. I don't talk to the press and I encourage
you to have that same rule.

He was concerned that maybe you had spoken to the press? Is that an issue
for him?

Yeah, he reached out to me beforehand, saying, "Are reporters from the
Houston Chronicle reaching out to you?" I said, "Yeah, they called our
front desk and we never called them back." "Have you heard from
others?" T said, "Yeah, the reporters call our front desk all the time but as a
rule we do not talk to them." I encouraged him to do the same.

Did he talk to you at all about the truthfulness of the article or whether he
thought it was ...

Yeah, he suggested he thought it was biased. He suggested, as do many of
his peers and people from that country, that there's a bias among the

American media.

A biased against ... ?

Page 46 of 48

15-5211_00233



10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22

23
24

25
26
27
28
29

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Scott Maberry:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Paul Solis:

Witness:

Against the country.
Against Azerbaijan?
Yeah, against its compatriots, so to speak.

You may have mentioned this before but when's the last time you talked to
Kemal Oksuz? Either verbally or over email?

I think it was when several ... I think we've got those, right?

Mm-hmm (affirmative).

Several months afterward, he inquired about a W-9 tax form. As I said, I
distinctly remember at their National Day celebrations trying to introduce
my wife to him. Mm-mm (negative). He came across the room trying to
avoid us. We haven't seen or spoken with each other for quite some time.
As I said, that was May of '14.

I guess the last question I just wanted to follow back on. When you
mentioned that there was an employee at SOCAR USA's office who sat
near Rauf Mammadov ... ?

Correct.

University of Delaware graduate.

Yes.

Who was identified by Mr. Mammadov as being an AFAZ employee?
Yes.

When did that occur?

When did I first meet him?

Yeah, when did you first meet him or when did you first talk to Rauf about
him?

Maybe February ... There was an event. It was a tragedy that happened
during their war of independence and there's an event in February. |
believe they did it again ... They being Mr. Oksuz ... this year. February of
'14 was the first time I think that [ met Rafig at this event in Rayburn at
this memorial service, so to speak.
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Paul Solis:
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Scott Maberry:

Paul Solis:

Kelly Brewington:

Do you know if he's still in those offices? The SOCAR USA offices?
I don't.

Do you have any other questions?

I just want to make sure we got the spelling of his name.

Whose?

You said his name's Rafig?

Let's see if I got this.

If you know.

R-A-F-I-G? Last name, G-U-R-D-A-N-Z-A-D, maybe.

Okay, that's good.

Is there anything you want to tell us about the convention, about anything
else? As your lawyers look at you with dirty looks?

And say, "Not if there's not a specific question.”

The amount of time it takes in an airplane is equivalent to the time on the
ground, it's probably not worth it.

Okay.
I hope this was helpful.
Yes, it was. Thank you very much for your time.

Thank you.
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MS. EISNER: This is April 8, 2015, T am Helen Eisner from the Office of Congressional Ethics,
joined by Omar Ashmawy. I’'m also joined by Congressman Ruben Hinojosa and Mr. Trey
Lewis we have given the Congressman the documents under 18 USC 1001 and have the
acknowledgement form and we will go ahead and get started with the interview. Alright so to
start things off do you know Kemal Oksuz?

REP. HINOJOSA: I know him.

MS. EISNER: Okay and how do you know him?

REP. HINOJOSA: Well, I know that he was somehow connected to the Turkish American
Council which had different social events in Washington D.C. that invited members of the
Congressional Hispanic Caucus, which I was the Chairman and that’s how I met him.

MS. EISNER: Do you remember when you first met him?

REP. HINOJOSA: No, I don’t remember when I first met him but my number of contacts with
him were few.

MS. EISNER: Do you remember, sort of, an approximate period or year range when you
might’ve met him, maybe 2012, 20137

REP. HINOJOSA: Honestly I don’t remember the date. There were other members who knew
him better like colleagues from Texas and I asked, they said that they knew him and that he was
a good guy. That’s about the way that friends of mine that included Congressmen Cuellar, Jane
Green, others that were very, not very but knew him better and gave me comfort that he was
okay.

MS. EISNER: How did that come up in conversation with them? Did you... were you not
familiar with who he was and you wanted to know a little bit more so you went to some of your
colleagues?

REP. HINOJOSA: They were asking that we write letters of this, letters to that, and I told Connie
I don’t want to get involved in that. When they start making a lot of requests of me I just don’t
do it.

MS. EISNER: Okay and...

REP. HINOJOSA: So naturally when that occurs we are members... I am chairman of the Texas
Democratic Caucus and when [ haven’t been in previous years we meet once a week and we
have an opportunity to eat and talk and ask questions. And bottom line is his name came up, you
know, once in a while.

MS. EISNER: Okay and you said you probably had met with him a handful of times. Do you
know what you spoke about generally during those meetings?

REP. HINOJOSA: Often times they’re wanting to know about the caucus members and how they
participate, they like to travel or they don’t. But they put together a group of all 27 to go to their
country and my response was always we’ve never done it as a group. We just... we have such
busy schedules that we’ve never been able to do that. But all I can say is that question came up
several times.
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MS. EISNER: You mentioned that you knew he worked for I think you said the Turkish
American Council.

REP. HINOJOSA: Because he told me so.

MS. EISNER: And that’s the Turquoise Council of Americans and Eurasians is that... does that
sound familiar or is that the organization?

REP. HINOJOSA: Yes I didn’t pronounce it correctly it is correct.

MS. EISNER: They’re confusing lots of different names and acronyms. Getting Turquoise and
Turkish, just making sure it’s correct. So, what do you know about that organization, the
Turquoise Council?

REP. HINOJOSA: Well, that they have a presence in Washington. They were trying to, I guess,
increase the relationship, you know the relationship with the United States, both Turkey and
Azerbaijan. And they would always emphasize how they had some of their soldiers participating
in those two wars. And more importantly their location and how important strategic it was to
land our planes with war supplies to send to Iraq and to Afghanistan. So, having visited the war
front as I did, with CODELSs, that were always escorted by either Army or Navy or Air force,
that’s very very important to our country.

MS. EISNER: SO they... it seemed like they were largely focused on foreign policy issues,
military issues, is there anything else that they were focused on beyond those issues that you can
recall?

REP. HINOJOSA: Not that I remember.

MS. EISNER: Okay and I think you said that you interacted with Kemal Oksuz, Mr. Oksuz. You
knew he was connected to the Turquoise Council. Was there anyone else that you interacted with
from the Turquoise Council?

REP. HINOJOSA: T don’t remember the names of some of the other people, cause some were
Turk and some were American working for them. And truthfully I don’t remember their names
since we didn’t meet often. It was one of many many many meetings that we have with so many
different American and foreign groups that want access through members of Congress. You
know the schedule that we keep and all I can say is that having a family of little ones. I limited
the amount of events that I did so...

MR. LEWIS: So Congressman you don’t remember their names?

REP. HINOJOSA: No

MS. EISNER: Okay, are you familiar with a group called the Assembly of Friends of
Azerbaijan?

REP. HINOJOSA: Assembly of Friends of Azerbaijan?

MS. EISNER: Sometimes they’re referred to as AFAZ, A-F-A-Z.

REP. HINOJOSA: I don’t remember them or haven’t been invited to any social with them.

MS. EISNER: Okay. So let’s talk a little about travel and when you do get these invitations to
attend various events. So, what is the process in your office when someone receives an invitation
for privately sponsored travel?
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REP. HINOJOSA: Well I had a scheduler by the name of Erin at the time that we are talking
about, worked for me for about 3 years. She receives my mail opens it and if there are invitations
she then goes to her boss which is the Chief of Staff Connie Humphry, and together they look at
them and if they think it has something to do with financial services, which is one of my
committees, or with education and workforce, they then come and bring it to me for my
consideration and I’ll probably ask a lot of questions, they have to follow up come back and
report and then we look at the schedule and I make the final decisions on if T want to travel.

MS. EISNER: What kinds of questions would you ask as follow up, once they come to you and
think it’s relevant event?

REP. HINOJOSA: Has this been approved by the Ethics Committee? I saw a lot of other
members of congress often times having trouble and I’ve never been... I’ve never had problems
with the Ethics Committee. By simply asking both in writing and a phone call if there is... first
the phone call if it looks like it has a possibility. I also want to know who is heading it, who is
the CODEL chair. In most cases it would be somebody from the majority. Since [’ve only had
four years of Democratic Majority during my Tenure [ would then just pick of the phone and just
call that particular Democrat and they would answer any questions I might have.

MS. EISNER: So in a situation where it’s not a CODEL so you can’t pick up the phone and call
that person who’s maybe responsible.

REP. HINOJOSA: There’s so few of those... so few of those that I couldn’t begin to say that that
was a common occurrence. It just wasn’t.

MS. EISNER: T know you said that one of your top questions is: Has this. ...

REP. HINOJOSA: Let me give you an example. You get an email from Nancy Pelosi that, would
I like to go to Rome to see the new pope get ordained as our pope? A very few, she and the
Vice-President were heading the group and of course I said yes, on short notice. Those were not
necessarily CODELSs we were going to go represent our country for something as important as
this. That’s a good example.

MS. EISNER: Okay.

REP. HINOJOSA: I traveled for that. One other one that was later, Normandy the 75 . year of or
the 70" — 75" — 70" year, now that I remember, anniversary of D-Day. Very few were invited
was one of them. And again those are different than the co-dels that T attended.

MS. EISNER: So when you’re dealing with that type of situation, that it’s the unique, you know,
handful of cases where it’s not a CODEL

REP. HINOJOSA: T always call a Head that I know closely, like Nancy. I never did call the
Vice-President because I knew his plane was going to be taking a few senators and we were
flying commercial.

MS. EISNER: So in a situation like the conference that we are talking about, where the invite
came from a private organization, 1s there somebody you would pick up the phone and call and
talk to about that type of travel?

MR. LEWIS: Are you asking generally or specifically?

MS. EISNER: Well, let’s talk....
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MR. ASHMAWY: Generally, [ mean generally. I guess maybe it is easier to talk specifically
when the request, the invitation came, for this particular trip for Turkey and Azerbaijan. Did...
what kind of questions did you ask your staff? Did you reach out to anybody?

REP. HINOJOSA: T asked my... I asked Connie, can my wife attend? She called they said, your
wife may attend and you may take one of your children. And I said, will they pay for this or will
I pay for this? They said, [ will have to pay for that. That’s when I made the decision to invite
my senior in high school Kaity Hinojosa. And she attended and I paid for that.

MS. EISNER: Do you know who Connie would’ve picked up the phone and called to ask those
specific questions about?

REP. HINOJOSA: I gave you her phone number in the responses that I sent you. You can call
her and she can tell you.

MS. EISNER: ... and talk to her about it, okay.

REP. HINOJOSA: But it’s more common that my chief of staff would call than a scheduler.
Even though the scheduler filled out a lot of forms because Connie has to oversee three offices
and all the staff so naturally she gets help.

MS. EISNER: Any conversations about funding or sponsorship? Would those be questions you
would ask for this type of trip?

REP. HINOJOSA: Well it was clear on the page that it was being done by this council, so |
understood that.

MS. EISNER: Were there any discussions back and forth with the Ethics Committee regarding
this trip?

REP. HINOJOSA: Yeah, there were different phone calls that were made because 1 wanted
clarification if we were going commercial and I’'m taking my daughter for the first time on at trip
like this so naturally I wanted to have clarification.

MS. EISNER: Well let’s get into some of the documents and some of the specifics of this trip in
particular and I wanted to ask: How did discussions about you attending this trip begin? When do
you remember this first coming to your attention, the trip to Baku?

REP. HINOJOSA: In my opinion, I think that because I was chairman of the National Hispanic
Caucus and I was a good candidate. Number two they talked about being an educational trip and
that they would have accommodations from the academics higher education and it’s spelled
out... well [ was at that time, [ was chairman of the Higher Education. So I figured [ was a very
good candidate for that.

MR. LEWIS: So the question was: How did the trip come to your attention?

REP. HINOJOSA: Well it was in an email, first started out.

MS. EISNER: Okay, well actually let’s take a look at a few of those emails and talk them
through. I’'m going to provide MCRH 0301. ’m just going to say the numbers for the benefit of
our transcript here so we know what we are referring to.

REP. HINOJOSA: What was the date of that one?

MS. EISNER: T actually have documents for both of you.

MR. LEWIS: She has a copy for us... Thank you so much.
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MS. EISNER: Take a moment and look these over.

REP. HINOJOSA: T remember this.

MS. EISNER: So I guess I'll just first confirm that Erin who’s on this email is the Erin you
were. . ..

REP. HINOJOSA: Erin was our scheduler.

MS. EISNER: So Erin Dominguez is the scheduler, okay. So in the second part of this page, the
second paragraph here, there’s an email between Erin and Mr. Oksuz, where is says: You came
by the office in February and my boss is really interested. And this is all with regards to the trip.
Do you remember that meeting when he came by the office, when Mr. Oksuz came?

REP. HINOJOSA: 1t’s been too long I don’t remember.

MR. LEWIS: And that’s Kemal right?

MS. EISNER: This is Kemal Oksuz yes, that’s who... and I think he is... yes he’s referred to in
the subject line of this email. And do you know if Erin met with him in this initial?

REP. HINOJOSA: In a meeting like this, the most likely to be there would be my chief of staff
because her office is adjacent to mine and I trust her to be able to make sure that we comply with
everything that ethics requires.

MS. EISNER: Okay and this is around, I guess April 2013 do you remember them mentioning
this meeting to you or any discussions with Kemal Oksuz relevant to this meeting?

REP. HINOJOSA: I don’t remember.

MS. EISNER: Okay, and then in the first part of that email he says, should I stop by tomorrow
Tuesday to brief you about the details? This is a follow up referring to a later email... or sorry a
later meeting that would’ve occurred in April rather than the first meeting which seems to have
occurred in February. Do you know if this meeting in April happened if he did stop by as he was
planning to?

REP. HINOJOSA: Whenever I was involved in voting at the capitol or in a committee where |
was chairman, like education, my chief of staff would have to step in and represent me, and
that’s very common.

MS. EISNER: So I guess then you don’t remember this particular...?

REP. HINOJOSA: T don’t

MS. EISNER: With this kind of background, understanding there was this going back and forth
going on about the convention, at that time did you know what the primary purpose of the
convention was, or the convention trip?

REP. HINOJOSA: It was in the first document that we received and. ..

MR. LEWIS: And I think he’s referring to the formal invitation letter.

MS. EISNER: Okay. Was... So your understanding of the convention was based on that formal
vitation?

REP. HINOJOSA: I’'m looking for....

MR. LEWIS: She’ll have the documents Congressman.

REP. HINOJOSA: Well it’s this one I remember reading very specifically and that it talks about
what the trip... what the mission statement and the purpose.
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MR. LEWIS: Do you all have a copy of this?

MS. EISNER: T just want to make sure we are referring... I’'m sure we do as a part of the
production. Your production was quite comprehensive but I just want to make sure we are
looking at the same document which is an invitation from the Turquoise Council to the
Representative, signed by Alpyara Danakul. Il just spell that for the record A-L-P-Y-A-R-A -
D-A-N-A-K-U-L. Who’s the Regional Director for the Turquoise Council, and this letter says,
all trip related expenses will be paid for by TCAE and all aspects of the trip will be in full
conformity with the House Ethics Rules. Okay so, you know. ...

MR. LEWIS: And it also has a statement or purpose of the trip I believe, at the top.

MS. EISNER: Yes it does at the top it says the trip will explore critical foreign policy and it goes
on to describe the ... some of the aspects of the trip. This document is actually not a part of the
documents we have here today.

REP. HINOJOSA: We can give you a copy of that.

MS. EISNER: Yeah that might be helpful. I don’t recall this from the production it’s possible
that it was in there but this... I’'m not sure if this is familiar to you.

MR. ASHMAWY: I don’t recollect it either so yeah if it’s possible to get a copy, that would be
helpful.

MS. EISNER: That would be great to get a copy.

MR. LEWIS: Absolutely

MS. EISNER: SO our understanding of the trip was based on this invitation?

REP. HINOJOSA: Well you’ll notice what caught my attention, I underlined it, because as I've
explained earlier, | made CODEL trips with bipartisan members to the war front. I knew because
the generals would tell us about our allies and in some cases Turkey always came up as one of
the bases, I mean the countries that have bases that allow our planes to come in and drop off
supplies, and they were very very very important. So, having been to Iraq and having been to
Afghanistan and Kuwait, and Pakistan on CODELSs with other as I said members of both parties.
I had very good briefings by the generals in charge of the bases where we went to. And [ wanted
to be informed.

MS. EISNER: Do you... So this individual and I’m sure I’m pronouncing this incorrectly,
Alpyara Danakul. Do you remember him? Do you remember this?

REP. HINOJOSA: No I don’t, whoever signed that letter [ don’t remember him.

MS. EISNER: Okay so this is February 28" 2013, did you... do you know... did you follow up
at all about the substance about this letter to see you know who TCAE was, any further than
what. ...

REP. HINOJOSA: I trusted what they put in writing and signed was truthful. My staff did what
they have to do in terms of checking it through ethics on the House floor knowing some
members who were going to be on that trip. I would ask them and they all felt that it was a
legitimate and that it... a legitimate trip and that I didn’t have anything to fear.
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MS. EISNER: Were you concerned? Yeah I know it seems like you did talk to some members
and you had your staff talk to the Committee on Ethics, was there a concern that you were
following through with?

REP. HINOJOSA: No I didn’t have concerns otherwise I would not have taken my wife and 1
wouldn’t have taken my child 18 years old. As I said earlier knowing that there were three
different groups one that had mostly US Senators, our had all members of congress, an then a
third on that had government officials and the fact that we were going to meet with the president
of each of the two countries and we did. We met with the President of Azerbaijan twice and with
the heads of the parliament in each of the two countries. That was common in CODELs that we
went to different countries that we would meet the equivalent of a congressman or the equivalent
of a Senator and ministers like our cabinet members.

MR. LEWIS: T assume you all have a copy of the itinerary.

MS. EISNER: Yes we do have... we were actually... we’ve got a few documents including that
to go through.

MR. LEWIS: To keep going through... okay

REP. HINOJOSA: We didn’t have concerns.

MS. EISNER: Had you attended a 2012 US Azerbaijan Conference that was held in
Washington?

REP. HINOJOSA: Before that trip there was one that we were invited to my wife and I attended.
MS. EISNER: Where was that?

REP. HINOJOSA: Tt was in a big hotel, a big ball room and it included dinner, speakers and a
singer and dancers of their country.

MR. ASHMAWY: Do you remember what city? Was that...

REP. HINOJOSA: 1t was in Washington DC.

MR. ASHMAWY: It was Washington.

REP. HINOJOSA: And there were lots of members there.

MS. EISNER: Lots of members. Do you remember if that was a US-Azerbaijan Convention or
was that a separate event?

REP. HINOJOSA: Well at that time T was a little confused about the different groups that were
saying that they were all connected to the Azerbaijan government. And one that I trusted a great
deal on the Department of Defense Committee, Congressman Ortiz, is somebody I would go to
and say, I didn’t quite understand this event that I got invited and you weren’t there. And he says
well this was a different group. So to me that was confusing but I just let it go he was very high
ranking on the department of defense he knew them, he said they were okay.

MS. EISNER: Tt does seem to be like there’s this very complicated web of many different
organizations who are connected and you sort of mentioned that there were a number of
different...

REP. HINOJOSA: At least I know of those two because when I went to that event in 2012 in DC
I met with lots of other members who were there members of congress and it was a dinner and
the speaker. Very young person who was supposed to be the... I don’t know what his title was
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supposed to be but let’s call him Chairman or President of the organization. And he was like the
MC, he was the... maybe not MC would be the word but ... he spoke. He was like the welcome
everybody there.

MS. EISNER: What were some of the other Turkish organizations that were present in 2012,
some other ones that were....?

REP. HINOJOSA: I remember the... I was trying to think if the Azerbaijan Ambassador to the
United States if he was there.

MR. LEWIS: Congressman she asked about organizations.

REP. HINOJOSA: I see organizations... no.

MR. LEWIS: T mean if you can recall their names.

REP. HINOJOSA: No I know it was a big attendance if I had to guess, I’d say, probably 350-400
people but I don’t know the organizations who were invited.

MS. EISNER: Well I think we’ll just kind of keep moving on and keep moving through the
documents and of course let us know if you need to stand up and take a break at any point.

MR. LEWIS: Can we take a break and I’ll make a copy of the paper for you. I actually need to
run to the bathroom.

MR. ASHMAWY: Sure

MS. EISNER: Yeah we can do that.

REP. HINOJOSA: That would help me.

MS. EISNER: Okay the recording is back. And I am going to show you another series of emails
which is MCRH 0317-0321 and give you a moment to look these over.

MR. LEWIS: Thank you.

MS. EISNER: So what we are really focused on is the first page of the whole... I didn’t want to
cut off the chain and not give you context.

MR. LEWIS: Okay.

MS. EISNER: And my question is really on the first page of this email exchange, which is
between Kemal Oksuz and Erin Dominguez. Kemal writes, “T saw the congressman on Thursday
at the members dining room and talked with him to encourage their daughter.” So this is April
2013 do you remember speaking with Kemal in the members dining room?

REP. HINOJOSA: 1t’s possible. I usually meet with some of the representatives of different
organizations particularly on my committees, in the members dining room and on this particular
trip it’s very possible that we ate there. My wife was uncertain if she and our daughter would
travel. She was just against uncertainties of travel like this, which are very different than the
CODELs, and T guess he must have come figuring that if she didn’t go I probably wouldn’t go.
MS. EISNER: So you think he probably came to the dining room?

REP. HINOJOSA: 1t’s possible. I can’t tell you because we eat there often times.

MS. EISNER: I mean if you don’t remember, maybe this specific one do you remember any
other conversations with Kemal Oksuz before the trip leading up to the trip?

REP. HINOJOSA: I’'m sorry I just don’t remember.

MS. EISNER: It’s okay.
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REP. HINOJOSA: We meet with so many people our schedules are hectic So many different
sectors and all I can say is I cannot remember what conversation other than questions that my
wife might’ve had about this trip and to be sure that my daughter would be protected.

MS. EISNER: Any other conversations, maybe not with Mr. Oksuz but with anyone else that you
can remember, related to the trip before you actually traveled to Azerbaijan and Turkey?

REP. HINOJOSA: No

MR. LEWIS: Aside from staff or both?

MS. EISNER: Aside from... well T guess I should ask; any conversations with staff that you
recall related to the trip or sponsorship of the trip?

REP. HINOJOSA: I may have asked them some questions that my wife might’ve had like; what
dress attire? And how you know what was expected? Questions like that.

MS. EISNER: Do you know who they would’ve gone to, to ask those questions?

REP. HINOJOSA: Well they would ask me and then I would transfer those on to Connie or to
Erin to get answers as to how she should pack for a trip like that.

MS. EISNER: And without, you know, speaking directly to Erin and Connie right now, do you
know who they asked those questions to?

REP. HINOJOSA: T couldn’t tell you, no.

MS. EISNER: So continuing on with documents here we have MCRH 0036 -0041 and these are
the traveler forms that you provided to our office. I'll give you each a copy of these.

REP. HINOJOSA: Well this is... one of many documents that you’re showing us that staff is
responsible for trying to help them... T mean help me get them filled out properly and approved
by chief of staff, and then released. And I can say that in the first document that I underlined it
talks about what was in my committee, education and universities, and exchange student, study
abroad and forth. I was not a member of the energy committee, energy and commerce, and on
number 8 of this traveler form, as a member from an energy producing state. Yes I am. We have
eagle ford shale very important to me and my district four counties that are big like Carnes
County producing and eagle percept. Naturally there’s interest in knowing about something that
produces a lot of jobs in my district. But ’'m not in the committee. Others were, other member of
the team that traveled were commerce, were energy and commerce. So I could speak very much
whenever maybe we got into a discussion on that.

MS. EISNER: I think you said, you know, this is one of the many forms that your staff would
look at and be responsible for, would this form come to you? Would you look at it before it was
filed with the Ethics Committee?

REP. HINOJOSA: Well this was filled out by Erin and signed by Erin so I just cannot tell you
that I questioned it. If they filled it out and my chief of staff had reviewed it they did their job.
They were very well informed about my interest in meeting Ethic’s requirements. So if they’ve
gone and done that as they have for other trips that I made on CODELSs I had no problem. I trust
my staff.
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MS. EISNER: So just to clarify do you think you would’ve seen these forms before they were
sent to the committee or was that something that was... that you chief of staff would’ve looked
at?

MR. LEWIS: Or you don’t remember.

REP. HINOJOSA: I don’t remember. I can only tell you my chief of staff is very thorough and
I’'m sure that she, even those it was signed by Erin, that she reviewed it before it went out to the
committee.

MS. EISNER: So these forms list the Turquoise Council of Americans and Eurasians as the
sponsor. Did you raise any issues, were there any conversations about sponsorship with regards
to these forms?

REP. HINOJOSA: When we first started like February 28™ 1 thoroughly had to study this
because that was going to determine whether I would make the trip or not. But once the decision
was made and we had to fill out travel forms and so forth. I had to depend on my staff because
we have so much work to do and so many meetings to run to and buildings to go to and so forth.
Speak in so many places that [ have to trust my staff.

MS. EISNER: And I know we’ve gone through a lot of these questions but just for further
clarification, and kind of thinking of these forms, but also generally with regards to this trip and
the convention. Who did you understand was paying for the travel?

REP. HINOJOSA: The Turquoise Council. It says so here in this, join us for an educational trip
to be sponsored by Turquoise Council of Americans and Eurasians. That’s who I thought was
paying for it.

MS. EISNER: Any conversations about the travel specifically any reason to question the
Turquoise Council was paying for the travel?

REP. HINOJOSA: T didn’t question it. I thought that much of what they had given me was
already seen by the Ethics Committee that if they say something that was questionable they
would’ve alerted us because we have a good relationship with the Ethics Committee. ['ve never
had a problem, you know, this is the first time.

MR. ASHMAWY: You’ve talked to Mr..... to Kemal a couple of times. Did you ever have a
conversation with him about where his organization got its money from?

REP. HINOJOSA: No

MR. ASHMAWY: Do you recall who arranged the logistics for going on this trip?

REP. HINOJOSA: From my office? It would have to be Erin and Connie.

MR. ASHMAWY:: And from the Turquoise Council side do you know who arranged any of the
logistics?

REP. HINOJOSA: No I don’t know.

MR. ASHMAWY: You said that you went with your wife and daughter correct?

REP. HINOJOSA: Yes they went... they traveled with me.

MR. ASHMAWY: Who paid for your wife? Do you remember?

REP. HINOJOSA: I think they did.

MR. ASHMAWY: And your daughter?

11
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REP. HINOJOSA: 1 did. We were very specific because we questioned the cause and all that and
they gave me a pretty good estimate and it turned as they told me because they called the
airlines.

MR. ASHMAWY: For your daughter was that just for the flight or is that flight and
accommodations? What did you pay for, for your daughter?

REP. HINOJOSA: They billed me and we paid what I was supposed to pay.

MR. ASHMAWY:: Do you remember where you stayed in Baku in Azerbaijan?

REP. HINOJOSA: In the schedule it’s exactly the schedule, the name of the hotel like one time it
was the Four Seasons, and in different countries there was a different name. But we followed
that schedule to the T.

MR. ASHMAWY: Alright so that schedule that, you know, that you provided us that is, you
know, that is part of you know MCRH 0036-MCRHO0041 that schedule is to the best of your
recollection, that’s what you followed.

REP. HINOJOSA: I think that I went through it a few days ago and the only variation that I
remember seeing here was on Wednesday after the big meeting in that auditorium that had a
thousand people and the president of Azerbaijan Addressed us. All the American delegation was
there. We were going to eat, I think a box lunch or something there. And then somebody from
their hosting, the hosts group said there are 30 of the American delegation that have been invited
by the president to have lunch with him at his venue. And so that was... but it did not include my
wife or daughter it was just members and we were either congressman or former officials. I
remember sitting next to me was Bill former Secretary of energy, Bill Richardson, Governor of
New Mexico. To my left was the director of the export import bank. And it was a... a very
causal diner where he addressed us and he allowed members to ask questions of him. It was very
informal. That was not here and evidently he and the American Ambassador took... I’m sorry
Azerbaijan Ambassador to the United States decided who to invite it included I remember
Michelle, from New Mexico, Lujan Grisham, and Shelia Jackson Lee, Greg Meeks. Some of us
were in that group of 30, that was the only thing that I didn’t see that was in the first program
that they gave us and that was a little deviation for two hours and then we came back.

MR. ASHMAWY: The program says that you spoke at the Convention on that Wednesday, did
you in fact speak?

REP. HINOJOSA: T spoke.

MR. ASHMAWY: Do you remember what you spoke about?

REP. HINOJOSA: They told us a minute and a half and it was that we appreciated the
relationship that we had with Azerbaijan and that they were our allies and that they had always,
you know, were ready to help President Bush in the war that we were involved in. That was just
thanking them for being our partners.

MR. ASHMAWY: After you spoke do you remember who invited you to the president’s venue?
REP. HINOJOSA: No

MR. ASHMAWY: Did you get an impression while you were there what organization was
running the convention or...?
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REP. HINOJOSA: Excuse me you should know that at the Auditorium because there was limited
seating and so many countries represented it was their 15 (b anniversary of their breaking away
from the Russian Empire. That my wife and child did not go. They didn’t have room for them.
So they didn’t... they were not there and they did not go to eat... no spouses and no children or
you know were invited to that.

MR. ASHMAWY: Did you get an impression of who was in charge of the convention? What
organization or entity?

REP. HINOJOSA: T didn’t question it, I figured that the people who invited us had something to
do with it. But it’s interesting though that we met with so many of their parliament and that, for
example I requested to meet the Minister of Education and sure enough they took me to the
building where he was. So I just never questioned I knew that they were Azerbaijanis and
Turkish People that were hosting us. I didn’t question it.

MR. ASHMAWY: We’ve got another email to show you.

MS. EISNER: This is actually... this is an invitation.

MR. ASHMAWY: Yeah that one, not an email my apologies.

MS. EISNER: This was part of the production. And this is MCRH 0003. There’s your copy.
REP. HINOJOSA: T remember that we were in a hotel and we accepted to go to this program it
was supposed to have dancing and music and dinner. And we attended we travelled maybe a
half-hour to the hotel of this particular place and they had a nice program of dancers singers and
a good meal. I remember this.

MS. EISNER: And the invitation came from this group, the American Friend of Azerbaijan.
Were they present at that event?

REP. HINOJOSA: I don’t know who they are.

MS. EISNER: Who else was present at that... were there Azeri Officials at this event at the
Gulustan Palace?

REP. HINOJOSA: They always have...

MR. LEWIS: What kind of officials I’'m sorry?

MS. EISNER: Azeri officials or Azeri... Members of the Azeri Government.

MR. LEWIS: Members of the Azerbaijani Government for clarification?

MS. EISNER: Yes

REP. HINOJOSA: T’ll tell you there were so many folks that all said represented the president
and their parliament. That I just never questioned it.

MS. EISNER: Are you familiar with a group called the well.... The State Oil Company of
Azerbaijan?

REP. HINOJOSA: No

MS. EISNER: They are kind of, commonly referred to as SOCAR. Are you familiar with them
and that SOCAR?

REP. HINOJOSA: I’ve heard the term SOCAR but not being on the committee I just don’t have
that much knowledge of these oil companies.

MR. ASHMAWY: Did you have any knowledge of Kemal’s relationship with SOCAR?
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REP. HINOJOSA: T just assumed that he was like a representative of the organization and that. ..
MR. LEWIS: Of the SOCARs organization?

REP. HINOJOSA: No not SOCAR. I figured that he represented the ones who invited us.

MR. LEWIS: The Turquoise...

REP. HINOJOSA: Yeah.

MR. ASHMAWY: Speaking only of SOCAR did you have any knowledge of their involvement
in paying for the convention?

REP. HINOJOSA: No the answer is no

MR. ASHMAWY: In organizing the convention?

REP. HINOJOSA: No.

MR. ASHMAWY: Do you remember seeing sort of SOCAR officials around the hotels helping
with logistics?

REP. HINOJOSA: T don’t remember that.

MR. ASHMAWY: Fair enough.

MS. EISNER: In one of the documents that I think, not his invite but the one before, which is all
the travel documents, including the itinerary. So let’s make sure you get the right one. I think it’s
the one your hand is on right there, on the top.

REP. HINOJOSA: Oh yeah this one right here.

MS. EISNER: According to I think it’s. ..

MR. LEWIS: Let’s see what page number.

MS. EISNER: Yeah it’s page 40 of the documents which is the second to last page.

MR. LEWIS: Congressman I’1l show it to you. She’s talking about... yeah.

MR. ASHMAWY: MCRH 0040

MS. EISNER: So this is May 30", Thursday it says at 1 PM lunch with SOCAR Exect....
Sorry... Executive team. Do you remember that lunch?

REP. HINOJOSA: No.

MS. EISNER: Do you know if you attended?

REP. HINOJOSA: I don’t think T attended because I remember having breakfast at the hotel and
a former congressman and former member of the committee, Dan Burden, said Ruben I’'m taking
my wife, bring your wife so we can have breakfast. And it was a small group for breakfast I
remember that but no lunch.

MS. EISNER: Was there any presence, and we’ve talked about Mr. Kemal Oksuz, any other
Turquoise Council officials or officials or you know staff from the Turkish organizations of the
United States that was presence?

REP. HINOJOSA: T don’t know them. So I couldn’t even begin to say that I recognize them
because I just didn’t know them.

MS. EISNER: Did the convention have any corporate sponsors, evidence of corporate
sponsorship?

REP. HINOJOSA: Excuse me just a minute. Yes?

[Someone speaks]: I'm sorry to interrupt. ..
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MS. EISNER: Back on the record.

MR. ASHMAWY: So the question was just simply, did you... as far as you know did the
convention have any corporate sponsors?

REP. HINOJOSA: I didn’t pay attention if they were listed or if they were named I just don’t... I
can’t tell you because I don’t know.

MR. ASHMAWY: Do you recall needing a visa to enter the country of Azerbaijan?

REP. HINOJOSA: We must have had one.

MR. ASHMAWY:: Do you know how you obtained one or who obtained one for you?

REP. HINOJOSA: I would have to ask my chief of staff ho that was handled but every time we
did co-dels we always had a visa. And of course we always updated our passport so I’'m sure that
was handled through my office staff.

MR. ASHMAWY: Now I know you’ve already said that you don’t have any recollection really
of SOCAR but it turns out that your visa was sponsored by SOCAR. Did you know that at the
time?

REP. HINOJOSA: I didn’t know that.

MR. ASHMAWY: One more document, this is going to be MCRH 0035 it’s just the post travel
disclosure form.

REP. HINOJOSA: The date is 31* of May no that’s the date of the trip. When was this... oh here
it is. June the 7" it was much later. Okay. What about this?

MS. EISNER: So did you review this form before it was filed?

REP. HINOJOSA: T was in the district. That has to have been filled out by the staff which is
common. We always have to do, all CODELSs, forms like this. And this was done by my staff.
MS. EISNER: Okay, so the form it also lists the Turquoise Council as the sponsor. You know
when you came back did you have any reason to question whether the Turquoise Council was the
sponsor?

REP. HINOJOSA: No. No reason for me to question it.

MS. EISNER: Did you know that not all the members, who went on the trip, who went to the
convention, were not sponsored by the Turquoise Council?

REP. HINOJOSA: I didn’t ask so I didn’t know.

MS. EISNER: What other members were you traveling with?

REP. HINOJOSA: Since we went commercial, many went at different times and we met up
there at the hotel. At the hotel I remember some of the republican members like Stockman, Ted
Poe, [ remember Al Greene and Shelia. | remember Amy the chief of staff for Henry Cuellar. I
remember Michelle Grisham, Greg Meeks, and the former Congressman Dan Burton. Those
were among the names [ would see often at gathering places at the hotel or getting ready to go on
the bus, yeah.

MS. EISNER: And who was... you say go on the bus and the bus would take you, you know the
itinerary was very long, so to go from one place to the next, that’s how you got around.

REP. HINOJOSA: You have to know that members of congress choose what they want to attend
so that doesn’t mean that everybody went to all the events that are listed here. I followed what
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was of interest to me. And I would get on the bus that would take me to say the Ministry of
Education or possibly to go see the building where the parliament met. Thinks that were of
interest.

MS. EISNER: Who was driving the bus?

REP. HINOJOSA: I didn’t pay attention to that.

MS. EISNER: Did they introduce themselves to you or do you know if they were connected to
the convention in any way?

REP. HINOJOSA: The answer is I didn’t pay attention to that. Get into the bus and you’re
talking to all these members who are on and what they’re learning and so forth. I just didn’t pay
attention to who’s driving.

MS. EISNER: So in these conversations with the other members did you talk about, you know,
who the sponsor was for this conference or you know the involvement of any other
organizations?

REP. HINOJOSA: That was not subject of conversation.

MR. ASHMAWY: Do you recall getting a rug at the convention on the last day?

REP. HINOJOSA: Not there. They gave us a little one that came in a box about 3 or 4 weeks
after.

MR. ASHMAWY: After the convention?

REP. HINOJOSA: It came to the... to my office. After the trip.

MR. ASHMAWY: Did you receive a rug in your room on the last day of the convention the
night before you left?

REP. HINOJOSA: If T got something in my room, there was one that they said they use to kneel
in prayer and if I had to guess I would say it’s maybe 20 inches by 20 inches and ....

MR. ASHMAWY: It looks like members may have gotten two rugs one in their room, which
was maybe delivered to you instead, and another one at a briefing with boarder security. Do you
remember receiving a rug with the border security officials, on your last day in Baku?

REP. HINOJOSA: No

MR. ASHMAWY: The rug that got delivered to you, was there a note attached to it? Was there
like a thank you note or anything like that?

REP. HINOJOSA: Honestly I don’t remember that there was a note but I knew that it came from
them because it said something about Azerbaijan.

MR. ASHMAWY: When you say them just to clarify who do you mean?

REP. HINOJOSA: People who invited us.

MR. ASHMAWY: Would that be, again just to be specific, cause there are a couple of possible
entities here. Do you think the rug... was it your impression that rug came from the Turquoise
Council, the Government of Azerbaijan, or some other entity?

REP. HINOJOSA: T don’t remember.

MR. ASHMAWY: What did you do with the rug?
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REP. HINOJOSA: We still have it in Washington, it’s about the length of this sofa, it’s a small
one and it’s not an expensive rug. I have bought rugs on trips like to China and a few places and
they don’t come anywhere close to the quality of what I bought.

MR. ASHMAWY: Do you know if everyone else got a rug also, all the other members?

REP. HINOJOSA: T didn’t ask.

MR. ASHMAWY: Did you ever have... so when you said the rug’s in Washington, is it in your
office, your house, is it...?

REP. HINOJOSA: Well we were living in Mclean in a leased home and Marty had it stored
there. Then we did not renew that. We moved to a one room apartment close to the... where |
work and it’s stored there.

MR. ASHMAWY: Did you ever have the rug formally appraised or talk to the ethics committee
about it?

REP. HINOJOSA: Never. I never discussed it with them but when it was called to my attention
by my staff I said well lets amend it, let’s declare. If they want me to give it back to them, we
have the container in which it came, and we’ll be glad to give it back.

MR. ASHMAWY: Did... do you know if your staff... I mean when you said that to your staff do
you know if they did anything. I mean did. ..

REP. HINOJOSA: T have to ask my chief of staff.

MR. ASHMAWY: Fair enough. Moving past the rugs it seems like members, especially the ones
that went to Turkey and Azerbaijan, may have also gotten some other gifts at these events. Do
you remember anything about that?

REP. HINOJOSA: T remember that they gave me a little box that has some tea cups... tea
glasses. I have those in my office in Washington.

MR. ASHMAWY: Do you remember things like being given any kind of jewelry or silk scarves
or anything like that?

REP. HINOJOSA: No, I do not.

MR. ASHMAWY: Do you remember a DVD Box set on the president of Turkey?

REP. HINOJOSA: A DVD box set?

MR. ASHMAWY: Box set about the president of Turkey?

REP. HINOJOSA: What would be a DVD Box set?

MR. ASHMAWY: Basically a set of DVDs. ..

MR. LEWIS: Like videos.

MR. ASHMAWY: Yeah, on the President of Turkey.

REP. HINOJOSA: No

MR. ASHMAWY: Any other gifts that you recall while you were attending?

REP. HINOJOSA: T have a couple of books that the ministry of education gave me while we
visited him, and it’s about the President and that he traveled to Houston and lived there for
several months right after breaking off from the Russian Empire and because they were treated
so well there in Houston that they set up a city to city relationship. So anyway he was showing us
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how in his books it talks about the father of the now president and the president. I have those
books in my office in Washington. There’s two of them.

MR. ASHMAWY: We have only two documents left to show you. This one’s going to be
marked THYC 0187 it’s basically a congratulations birthday letter to the President of Azerbaijan
from your office.

REP. HINOJOSA: I remember this letter and this was discussed with Elin the ambassador. He
was on that trip being that I was the chairman of that committee when the president said that he
wanted to expand that, he called it person to person study abroad program. They talked about
their interest in agriculture. I said that in my district in Weslaco we have a Kika De La Garza the
agriculture research center. We invite them to come and anyway... They... he asked for a letter
congratulating them for the birthday and I asked Connie.... So often times I’m asked to do this
and that for other countries and I don’t do it. The fact that there was the president both when he
addressed audience and when he invited us to lunch and I was across the table he said, I want to
be able to feed my country and the region around us. I am interested in agricultural research to
get better yields. Well we have it in my district, when he spoke about education and study abroad
particularly in petroleum I said that we have Texas A&M who has both agriculture and
petroleum. So I mentioned that to the president and the Ambassador knows that because he was
there. It’s mentioned in the last paragraph.

MS. EISNER: That’s really helpful, you know, that same paragraph at the beginning you say,
your ambassador and Kemal Oksuz as well as Irada Akhoundova of Houston, Texas and I are
working together on your goals.

REP. HINOJOSA: Yeah but notice the second sentence from the last on the first paragraph. Our
nations are tested allies. Remember that I talked about that. And they wanted to make a stronger
friendship with us. That’s mentioned here because that was always....

MR. LEWIS: Let Helen. .. I think she had a question to ask you specifically about one of these
sentences.

MS. EISNER: That’s helpful background. Just so I know because we’ve talked about Kemal,
we’ve talked about Elin. It says “as well Irada Akhoundova of Houston”, do you know who that
is?

REP. HINOJOSA: That lady is the director of the sister city relationship between Houston and
what’s the name of their capital?

MR. LEWIS: Baku.

REP. HINOJOSA: Baku. She was there, she was on the trip and she actually went to Texas
A&M college station and nothing ever happened because I don’t think they had room for
bringing their... I mean accepting them in the petroleum engineering program.

MS. EISNER: Was she on the trip with the Houston sister city foundation or was she
representing any organization when she was there?

REP. HINOJOSA: Well T don’t know how that sister city relationship is set up. You could
probably find out from them but she was on that trip. When I went to see the minister of
education she was in the bus that took several of us.
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MS. EISNER: And the letter also says kind of this ongoing work with both Irada Akhoundova
and Kemal Oksuz. How you know....

REP. HINOJOSA: She’s in Houston she lives there, she works there in that facility. And it
makes sense that she be the one that took a group a small group of people to College Station to
see if indeed there was a way that their students could go study there.

MS. EISNER: And how was Kemal Oksuz connected to that effort then?

REP. HINOJOSA: Which one?

MS. EISNER: The second one who’s listed in this first sentence.

MR. LEWIS: She’s talking about that first sentence.

REP. HINOJOSA: Trada? Oh that’s the lady who runs the program for Azerbaijan.

MR. LEWIS: T think her question congressman is about Kemal. See his name is listed here,
Ambassador Elin and Kemal Oksuz as well as Irada.

REP. HINOJOSA: T guess I just threw those names because they were involved in that trip but
the one asking for this letter was Elin. What relationship there is Kemal and Irada I don’t know.
MS. EISNER: Do you know what relationship Kemal has with the Ambassador?

REP. HINOJOSA: I never asked. I just assumed they were all tied to the parliament and the
government of Azerbaijan. Those were assumptions on my part and excuse my lack of
knowledge about those relationships.

MS. EISNER: Okay I think we just have one more document so we are very close to the end
here. This is THMLG 0010.

REP. HINOJOSA: 1t’s got Michelle Lujans' name at the top. I don’t recognize this.

MR. ASHMAWY: Yeah we’re just showing it to you because if you look at the address. ...
REP. HINOJOSA: It say’s Rain Drop Foundation.

MR. ASHMAWY: Yeah and if you look at the top though you’ll see a number of emails at the
top it includes an email that looks like it includes. ...

REP. HINOJOSA: Ruben and Marty.

MR. ASHMAWY: Yes, and then another one that looks like it’s for your daughter.

REP. HINOJOSA: Amy is the first one and she works for Henry Cuellar. I’'m second and Marty,
so, evidently we’re being invited all of us that got this email invited to something. I don’t know
where we are being invited to.

MS. EISNER: Do you know the person who sent the email is, the Mehmet Okumus?

MR. LEWIS: Up here at the top Congressman she’s asking.

MR. ASHMAWY: Or at the bottom you’ll notice a signature block the bottom the name on the
signature block is, Mehmet Okumus.

REP. HINOJOSA: I don’t know the name.

MR. ASHMAWY: Do you know the Rain Drop Foundation? Do you know what that is?

REP. HINOJOSA: No

MR. ASHMAWY:: Do you know why he may have been emailing your personal email?
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REP. HINOJOSA: I would assume that I’m still chairman of the Congressional Hispanic Caucus
at that time. I ended it December 2014 and that’s the only thing that I can imagine that I’'m
included.

MR. ASHMAWY: Any idea why it would’ve gone to a personal email account as a opposed to
your house email account?

REP. HINOJOSA: That’s a good question. I can only imagine that if it went to this personal...
that T would get it. Cause that’s my wife’s business ||| GcTcNzNG&:om s my wife’s
personal email.

MS. EISNER: Do you know who, there’s one other person on this chain, Faruk Taban it’s
F_m it’s on the second line. Do you know who that is?

MR. LEWIS: Congressman she’s asking right there.

REP. HINOJOSA: T have no idea I don’t know that person.

MR. ASHMAWY: Do you recall receiving emails from, on your personal email account, from
any of these people?

REP. HINOJOSA: In most cases it’ll be thrown out because my wife’s an architect and she gets,
this is her business, and I don’t like to have to be answering so I don’t give out my email. I can
only imagine it was dealt with as trash.

MS. EISNER: Have you had any communications with Kemal Oksuz recently or anyone related
to the Turquoise Council?

REP. HINOJOSA: Regarding this no.

MS. EISNER: Regarding anything?

REP. HINOJOSA: No

MS. EISNER: And anyone else from any of the Turquoise or Turkish. ..

REP. HINOJOSA: Remember ['ve been recuperating from the knee surgery for two months and
I just have not contacted.

MS. EISNER: Just one more question on that line. Has anyone contacted you to talk about the
trip besides our office?

REP. HINOJOSA: Nobody

MS. EISNER: Anything else that you, you know, we haven’t covered that you think we should
know?

REP. HINOJOSA: I think that closing comments would be that we wanted to always abide by
the rules of the Ethics Committee. I’ve never had problems with Ethics Committee. It’s amazing
how many times we write them a letter or in an inquiry to see if it’s ethical if it’s acceptable by
the rules and they give us back a written response. My staff knows the importance to me to
comply and being in my 19" year I’'m pleased to say that my staff has done exactly what I said,
that we be ethical and that we not do thinks that would be violating the rules of the house, the
ethics committee. So I’'m glad you came here I appreciate it very much because I haven’t been
able to travel. I couldn’t drive for 7 weeks. I have to be dependent on somebody to take me and
bring me and so your coming here certainly is greatly appreciated.
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MR. ASHMAWY: You’re welcome we also equally grateful for your offices cooperation and for
your time. Thank you guys very much we really appreciate it sincerely.

REP. HINOJOSA: Are you okay with... Something that could be presented for that meeting the
22™ and that I am personally requesting an opportunity to address them.

MR. ASHMAWY: As we explained in the letter you guys can... your office can prepare any
kind of written statement you want and you are welcome to appear personally before the board
so that is no problem. If in addition to letting us know here today if you can just respond even
briefly in writing to the letter just so that we have a record of it.

MR. LEWIS: To you all?

MR. ASHMAWY: Yeah I think the letter specifically says how to contact on the letter.

MS. EISNER: Does it list me?

MR. ASHMAWY: Helen so...

MS. EISNER: You can just respond to my email so we have that.

MR. LEWIS: Okay

MR. ASHMAWY: That’ll be it

REP. HINOJOSA: Today is Thursday; you’ll have it next week.

MR. ASHMAWY: Excellent Thank you very much we’re going to end the recording now.
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MR. SOLIS: This is Investigative —oh sorry, Deputy Chief Counsel, Paul Solis with the
Office of Congressional Ethics. I’'m joined by Helen Eisner, John Missner, SOCAR USA
Director and Ed Meyers. SOCAR USA Director has signed an acknowledgement that he
understands that 18 U.S.C. 1001 applies to our discussion today. It is April 1, 2015. And
we will begin the interview with SOCAR USA Director. SOCAR USA Director, where
are you employed right now?

WITNESS: State Oil Company of Azerbaijan.

MR. SOLIS: T’1l just ask you to speak up as best as you can so we can —
WITNESS: State Oil Company of Azerbaijan.

MR. SOLIS: Ts that commonly referred to as SOCAR?

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: How long have you been employed there?

WITNESS: 8 years, 8 months.

MR. SOLIS: And what is your title?

WITNESS: I’m currently representative for SOCAR in United States.

MR. SOLIS: Is that your actual title, Representative for SOCAR in the United States? Or
1s there a different title?

WITNESS: Director for the Representative Office of SOCAR in United States.
MR. SOLIS: What are some of your duties as director?
WITNESS: Managing the representative office.

MR. SOLIS: Could you go on a little further and give us some generalized duties you
have there and some of your roles?

WITNESS: It’s another representative office for Oil Company located in Washington
D.C. It’s...my duties is to represent the company it’s same from the name of the title and
to...there’s a business side of it, there’s a government side of it — government liaison side
of it. As it’s the only office of SOCAR in United States, unlike the other engineer
companies who also have offices in Houston, we do the business side of it as well; we
haven’t opened any business... we haven’t created any business relations yet, but we
have... we have tried to find the business opportunities in the United States.

MR. SOLIS: T think you mentioned government liaison work? Is that correct?
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WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: What are some of the duties you have in that capacity? Are you meeting
with the Executive Branch people, Congress?

WITNESS: Yeah, we...usually in the events, like think-tank events, we meet with the
government officials, legislators if they’re present there and the main, one of the main
responsibilities is to get as much as information about the current status of the
international projects going on because SOCAR is involved with international projects,
so politics are involved in that and there’s educational part of it as well, to inform the
legislators and the government officials about the current status of the projects and you
know our position mainly these kinds of issues.

MR. SOLIS: Are you a lobbyist? Do you register under the lobbying disclosure act?
WITNESS: No. No.

MR. SOLIS: Okay. Do you have meetings with members of Congress or staff on the Hill
in their offices?

WITNESS: T have been in meetings with staffers and the Congressmen.
MR. SOLIS: Okay. How often do you do them?
WITNESS: Probably...once a month, sometimes, every other month.

MR. SOLIS: Who else works at SOCAR-USA or the division office here in Washington,
D.C.?

WITNESS: Well there are... currently there are three more employees and we have hired
and then people left for another job, currently there are three of them and there’s a
manager, there’s a part-time assistant and then there’s a driver.

MR. SOLIS: A driver?

WITNESS: Yeah.

MR. SOLIS: Okay. Do they all report to you?
WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: Who do you report to at SOCAR?

WITNESS: T report directly to the CEO of the company and that’s the president of the
company in that position.

MR. SOLIS: There’s nobody in between?
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WITNESS: There are vice presidents, but officially I report to the president of the
company.

MS. EISNER: And who is the president of the company?
WITNESS: Rovnag Adbullayev.

MR. SOLIS: Could you spell that for us?

WITNESS: R-O-V-N-A-G A-B-D-U-L-L

MR. SOLIS: You got that?

WITNESS: A-Y-E-V

MS. EISNER: Oh, there’s ...

WITNESS: Abdullayev.

MR. SOLIS: Abdullayev. Okay. What is the relationship with your office here in D.C. to
the barren company in Baku? Is there a division between the two offices? Is there a
subsidiary?

WITNESS: It’s representative office. We’re not incorporated in United States.
MR. SOLIS: So it’s just an office of SOCAR in Baku placed in Washington, D.C.?
WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: Okay. What is the relationship between SOCAR and the government of
Azerbaijan to the best of your understanding?

WITNESS: It’s 100% state owned company.

MR. SOLIS: Does SOCAR hire lobbyists to represent the company in Washington, D.C.
or anywhere in the United States?

WITNESS: SOCAR-USA. . has hired a PR company and being extension of SOCAR,
we can consider SOCAR as hired the company, Roberti & White in July 2013 and there
was a two month contract with Epcott, but that was only for... more for PR activity,
media activities actually.

MR. SOLIS: And you said Epcott?

WITNESS: Yeah and this was in 2014, April.
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MR. SOLIS: Do you know if Roberti & White, if they registered as lobbyists on your
behalf?

WITNESS: I know that Arie Mittleman was registered right after the contract.

MS. EISNER: You said you attend meetings on Capitol Hill, would Ari Mittleman have
been present at those meetings?

WITNESS: In some cases, he was there; in some cases he was not.

MS. EISNER: Anyone else from Roberti & White present at those meetings?
WITNESS: No.

MS. EISNER: Or from APCO?

WITNESS: No.

MR. SOLIS: What about foreign agents; does SOCAR hire foreign agents registered
under, again to the best of your understanding, registered under the foreign agents
registration act? Do they hire anybody to represent on their behalf?

WITNESS: I don’t know.

MR. SOLIS: T want to talk about some individuals and some entities that you may be
familiar with next and get some background on them. Do you know Kemal Oksuz is?

WITNESS: Yes, Ido.

MR. SOLIS: Okay. Do you know him personally?

WITNESS: This is based on professional relations.

MR. SOLIS: How long have you known him?

WITNESS: Since 2011, November.

MR. SOLIS: What does he do for a living? Where is he employed?

WITNESS: I think he’s employed at Turquoise Council. He’s also CEO of AFAZ.

MR. SOLIS: Okay. Is Turquoise Council the Turquoise Council of Americans and
Eurasians?

WITNESS: 1 think that’s the name.

MR. SOLIS: And AFAZ is the Assembly of Friends of Azerbaijan?
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WITNESS: That’s correct.
MR. SOLIS: Okay. Do you know what his title is at those organizations?

WITNESS: For AFAZ, it’s CEO and the president; for Turquoise Council I think it’s
CEO. I'm not sure.

MR. SOLIS: Do you know if he’s still in those roles with those two organizations today?
WITNESS: For AFAZ T know that he is; I don’t know about Turquoise Council.

MR. SOLIS: You mentioned you have a professional relationship with him, do you have
a, you know, personal friendship with him at all?

WITNESS: No, I don’t.

MR. SOLIS: Okay.

MS. EISNER: Where was that professional relationship developed?
WITNESS: I’m also in the board of AFAZ.

MR. SOLIS: We’ll get to that in a moment. How often would you say you speak with
Kemal Oksuz?

WITNESS: Uhm...
MR. SOLIS: Or communicate with him?

WITNESS: Recently, I see him only in the events. For example, the last time I saw him
in March... March 21%? 20" in the event; I don’t communicate with him on a regular
basis.

MR. SOLIS: And March, you meant March of 2015?

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: And what event?

WITNESS: It was a national holiday in Azerbaijan, organized by AFAZ.
MR. SOLIS: Okay.

MS. EISNER: And you said that was your recent communication and not very much,
what about in 2014, the last year?

WITNESS: Usually, very rarely.
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MS. EISNER: And 2013?

WITNESS: 2013.. little bit more than 2014, but I cannot quantify.
MR. SOLIS: Is Kemal Oksuz from Azerbaijan?

WITNESS: No.

MR. SOLIS: Do you know where he’s from?

WITNESS: He’s from Turkey.

MR. SOLIS: What is Mr. Oksuz’s relationship to SOCAR?
WITNESS: SOCAR is a founder of AFAZ and he’s the CEO of AFAZ.

MR. SOLIS: Do you know what his relationship is to the country of Azerbaijan? Does
he have family there? Does he have business interests there?

WITNESS: Idon’t know.

MR. SOLIS: You mentioned that SOCAR founded AFAZ, right? Can you talk more
about that, when did that happen or how did that happen?

WITNESS: Officially, it was established in 2013, April, just prior to the event. It was
established in Houston, Texas. And —

MR. SOLIS: And the event you’re speaking of;, is this the convention in Baku?

WITNESS: Yes. And the goal, as it’s seen from the title, is to create as many friends in
Azerbaijan and to kids, United States about Azerbaijan, the society and that was the goal
of Friends of Azerbaijan. That’s when it was established.

MR. SOLIS: Were you part of the decision to establish the organization?
WITNESS: No.

MR. SOLIS: Who was part of that decision?

WITNESS: The leadership of SOCAR.

MR. SOLIS: So the CEO, you know, the executives of the company, they were...the
leadership of the company?

WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: Why did they choose, well was Kemal Oksuz chosen to lead AFAZ?
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WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: And who made the decision to choose him to lead the organization?
WITNESS: I don’t know exactly.

MR. SOLIS: So he didn’t volunteer to do it, or apply for an open position?
WITNESS: T don’t know the process.

MS. EISNER: Who would’ve had the authority to select him?

WITNESS: Tt could be anyone in the management; vice president, president of the
company.

MR. SOLIS: You mentioned that one of the goals was to you know, get friends of
Azerbaijan to strengthen awareness, things like that. Was the convention — was it in the
founding of AFAZ, was there an eye towards the convention? Was that part of the goal to
put this convention together?

WITNESS: I don’t have that knowledge.
MR. SOLIS: You said that AFAZ is based in Houston?

WITNESS: Tt was established in Houston. Since I’m not following AFAZ works, to my
knowledge it has moved to D.C. I don’t know if it has been registered officially in D.C.

MR. SOLIS: Who works there? Who’s employed by AFAZ?

WITNESS: Currently to my knowledge, there isn’t any employee of AFAZ.
MR. SOLIS: Kemal though, is the CEO?

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: The president?

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: So he does that on a volunteer basis?

WITNESS: I’m not sure, but he was doing it on a volunteer basis. I’'m not sure whether
he’s being paid at the moment.

MR. SOLIS: Okay and you are affiliated with AFAZ as well?

WITNESS: I’'m in the board of AFAZ.
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MR. SOLIS: You’re on the board. Okay. Is Kemal on the board?
WITNESS: Yes.
MR. SOLIS: Who else is on the board?

WITNESS: Irada Akhoundova, forgot the last names of two other people, me, Kemal. ..
I’Il have to get that information to you; I don’t exactly remember two other people.

MR. SOLIS: Well I have the 990 here and I think there are some names on this, so
maybe that will refresh your recollection. Given that there’s no current employees at
AFAZ, you know what is the organization doing right now?

WITNESS: I'm not following the exact activities of AFAZ in terms of organizing or
doing events, but one of the last events was the Novruz holiday, which is a national
holiday of Azerbaijan. It’s called Novruz — spring holiday, established by and organized
by AFAZ, but these kinds of events. And then prior to that, there was [indecipherable]
event, which is...there was a massacre back in 1992 and to commemorate that, there was
an event held in Rayburn building, T think at the end of February.

MR. SOLIS: How many events would you say, since the creation of AFAZ, has AFAZ
taken a part in?

WITNESS: I don’t know the exact number.

MR. SOLIS: Would you say, less than 5 maybe?
WITNESS: More than 5.

MR. SOLIS: More than 5, less than 10?

WITNESS: T would say around 10-15?

MR. SOLIS: Just a second, we have a train passing by.

MS. EISNER: 1t happens occasionally here. Was there a time when AFAZ had more
employees?

MR. SOLIS: That was my next question.
WITNESS: No.

MR. SOLIS: No?

WITNESS: Not to my knowledge.

MR. SOLIS: So AFAZ has only had a board basically?
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WITNESS: That’s correct.
MR. SOLIS: And has the board members always been the same?
WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: Given that you’re a board member, do you have any other title with AFAZ
besides board member?

WITNESS: Treasurer.
MR. SOLIS: Treasurer? What are some of your duties as treasurer?

WITNESS: The by-law eftects...it’s all written in the by-law. I don’t recall the exact
activities, but —

MR. SOLIS: Well just based on your experience, of being the treasurer there, you know

WITNESS: T haven’t done anything as a treasurer being in the board of AFAZ so...my
activity as treasurer in the board was zero.

MR. SOLIS: T mean have you done anything related?
WITNESS: T have voted for decisions and... I think that was in April, 2013.
MR. SOLIS: And what are the decisions you voted on?

WITNESS: As I recall, there was a voting on spending almost $450,000.00 on the
expenses of the trip - of this trip.

MR. SOLIS: This convention in Baku?

WITNESS: Yes. For the guests.

MR. SOLIS: You said $450 —

WITNESS: $450, around $450 I don’t recall the exact number.
MR. SOLIS: And what are those expenses related to?

WITNESS: The motion was introduced by Kemal Oksuz to cover the expenses for the
guests. And it was done by email and the response was verbal.

MR. SOLIS: And by expenses, would that include airfare?

WITNESS: It wasn’t indicated there.
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MR. SOLIS: It wasn’t indicated?
WITNESS: No.

MR. SOLIS: Then who would Kemal have carried out you know, sending the money to
the travelers for whatever expenses they might need?

WITNESS: I don’t know.
MR. SOLIS: And who are the travelers that those expenses would be applied to?
WITNESS: I don’t know exactly whose expenses were covered by that amount.

MS. EISNER: You don’t exactly know the individuals, but do you know the types of
people of that the expenses would’ve covered?

WITNESS: I don’t know.

MR. SOLIS: And you said it was an email to the board members of AFAZ and from
Kemal?

WITNESS: Yes.
MR. SOLIS: What did the email say exactly to the best of your recollection?

WITNESS: I think it’s said, “we are close to the convention™ I think...and you know,
“we have certain amount of money that’s in the budget and if you approve, we want to
allocate $450,000.00” I think almost $450,000.00 to the expenses of the guests — didn’t

specify any guests.
MR. SOLIS: Where does AFAZ get its money?

WITNESS: There’s a knowledge that I have collected that I knew, very limited
knowledge, prior to the event and during the event, [ wasn’t actively involved in the
organizing of the event. And there’s a knowledge that I have came throughout the process
by helping SOCAR main office, providing with information.

MR. SOLIS: So let’s start with the limited knowledge you have in 2013. What did you
know about how AFAZ was funded?

WITNESS: I had no idea how — I knew that SOCAR was the founder and SOCAR was
supposed to finance AFAZ activities.

MR. SOLIS: Why do you know that? How do you know that?
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WITNESS: Being a founder, I assumed that it will finance AFAZ activities, but I had no
1dea how much was transferred and on the time I had learned that was from that email
that this amount is there and this amount is proposed to be allocated for expenses.

MR. SOLIS: And what -- did Kemal say in the email where that money came from?
WITNESS: T don’t recall that.
MR. SOLIS: T think I’ll show you this Form 990. Can you guys share that one?

MR. MISSNER: Yeah, that’s fine. And we’re — I know this, we’re obviously here
representing SOCAR, not AFAZ so...you know. I don’t know if AFAZ have attorneys, |
don’t know what you’re doing with AFAZ, but just...I know you know this, but just want
to make sure that we’re here in that capacity... yeah as I said.

MR. SOLIS: Right. And you know, because WITNESS has a role with AFAZ you know,
I’'m asking him questions based on that, but I totally understand where you’re coming
from. So what I’'m showing WITNESS right now and his attorneys, is a Form 990 an IRS
Form 990, 2013 covering calendar year 2013, regarding the Assembly of Friends of
Azerbaijan. WITNESS if you’ll look on page 7, is that your name under number 4 there?

WITNESS: Mhmm.
MR. SOLIS: That’s you?
WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: Okay. Before, when I asked you who else was on the board, you mentioned
Irada and Kemal.

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: Those are the other two names there —
WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: Milla Perry Jones?

WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: And Mary Susan Savage?

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: Who are those individuals? Do you know them?

WITNESS: T saw them only in that board event and I’ve never seen them after that.
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MR. SOLIS: You saw them at a board event?

WITNESS: There was only one... with the board of directors. It was in April, it was held
in April. T don’t recall the exact date and that’s the first time I saw these people.

MR. SOLIS: What was discussed at that board event, the meeting?

WITNESS: I don’t recall the exact discussion in that meeting. It was years ago, [ don’t
exactly recall, but that was the first like ground-breaking event for AFAZ.

MR. SOLIS: That was the first board meeting?
WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: Was anyone else there besides these, the five people who were listed on
page 7 of this form?

WITNESS: There were two other people that T don’t know the names of before the
official start of the board meeting, but we had asked them to leave and they left.

MR. SOLIS: Do you know who those people were?

WITNESS: I don’t remember their names.

MR. SOLIS: At that board meeting, did the subject of the convention get brought up?
WITNESS: No.

MR. SOLIS: No? And so the only time then there would’ve been board action or board
discussion about the convention was that email that Kemal sent you?

WITNESS: There’s one other meeting that I was involved in the discussion in the
organization of the event.

MR. SOLIS: And when did that happen?

WITNESS: T don’t exactly remember the time; I’'m assuming...’m guessing it was also
the beginning of 2013.

MR. SOLIS: Prior to the convention?

WITNESS: Prior to the convention. And the participants were me, Kemal Oksuz,
Ambassador of Azerbaijan and Vice President of SOCAR.

MR. SOLIS: Were — was Milla Perry Jones present?

WITNESS: Those were the only people that were present there.
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MR. SOLIS: Only people? Why would’ve... why would those people have been there for
that meeting if they weren’t affiliated with AFAZ?

WITNESS: Can you repeat the question?

MR. SOLIS: T’m...so. These are the five people who are you know affiliated at least, or
disclosed as affiliated with AFAZ, you mentioned that a Vice President of SOCAR was
at that meeting and also the Ambassador to Azerbaijan, from Azerbaijan, was also at that
meeting with you and Kemal Oksuz?

WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: Why would have those two people, the Vice President from SOCAR and
the Ambassador, why would they be there?

WITNESS: There was a convention to be held in Azerbaijan; one of the main sponsors
of the convention was SOCAR and there were Americans coming from the United States
and being Ambassador to United States, I think it made sense for Ambassador to be there.

MR. SOLIS: Did you invite them to the meeting?

WITNESS: No.

MR. SOLIS: How did they know about the meeting?

WITNESS: They invited me to the meeting.

MR. SOLIS: Okay, fair enough. What, specific as you can be, what was discussed?

WITNESS: TIt...there was discussion about the certain people to be invited to the event. |
recall several names; I don’t recall any Congressmen to be discussed whether to be
invited or not, but I recall Jim Messina, David Plouffe, Bill White, the former energy
Secretary... forgot his name, he was there. I mean his name was mentioned and we were
discussing whether to...1 was very passive; I didn’t know those people. I was very fresh
in the United States for 4-5 months, but the discussion was whether to invite these
people, whether they had any history with Azerbaijan, whether it’s good idea to invite
them or not; that was the discussion.

MR. SOLIS: You said, you didn’t think any specific names of Congressmen was
discussed.

WITNESS: T recall that Congressmen were not discussed in the event.

MR. SOLIS: Were they generally discussed? Did somebody say for example, you know,
“we’ve got members of Congress coming™?
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WITNESS: I don’t recall that.

MR. SOLIS: Were staff members, employees of the House discussed at all?
WITNESS: I don’t recall that.

MR. SOLIS: T want to go back to this form. And I want to ask you about Irada?
WITNESS: Sure.

MR. SOLIS: Who is Irada?

WITNESS: Irada is the head of the Baku sister association and she’s also head of the
Azerbaijan Center, cultural center, in Houston.

MR. SOLIS: Does she work for SOCAR?

WITNESS: Recently, Azerbaijan center in Houston, I signed a contract with SOCAR-
USA office and they’re being funded by SOCAR-USA office, but this happened the
second half of 2014.

MR. SOLIS: Okay. So right now, Irada is employed by SOCAR-USA?

WITNESS: T don’t know whether legally she is employed by SOCAR-USA. She’s not
employee of SOCAR-USA; T know that for sure, but I don’t know...the only official
relation is the contract between SOCAR-USA and Azerbaijan Center.

MR. SOLIS: So the Azerbaijan Center and SOCAR-USA have an agreement, have a
contract or agreement?

WITNESS: Ifrecall correctly, yes.
MR. SOLIS: And what does Azerbaijan Center do?

WITNESS: Tt mainly holds cultural events to raise awareness about Azerbaijan in
Houston, to collect — to make sure the community of Azerbaijanis mainly expense
working for oil companies, they come to the events and you know they integrate. .. that’s
the main goal.

MR. SOLIS: Ts there a community of Azerbaijanis in Houston?

WITNESS: Yes. There’s a good community of Azerbaijanis — a fair community of
Azerbaijanis in Houston.

MR. SOLIS: Would you have an estimate of how many Azerbaijanis live in Houston?
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WITNESS: I don’t know an exact number, but [ know that there’s a long standing
relation between Houston and Baku being both oil. .. oil related cities.
MR. SOLIS: How does the Azerbaijan Center — how is it funded?
WITNESS: Currently, it’s being funded by SOCAR-USA.
MR. SOLIS: Alright, do you have a position there at the Azerbaijan Center?
WITNESS: I’m the president of the Azerbaijan Center.
MR. SOLIS: Does Kemal Oksuz have a relationship with the Azerbaijan Center?

WITNESS: I don’t think they have any professional relation. He’s not... related to the
center.

MR. SOLIS: T want to draw your attention to page 9 of the Form 990. There’s a section
there near the top, it’s called program service revenue.

WITNESS: Mhmm.

MR. SOLIS: And it’s $840.000.00. Well first of all T guess, I should ask, did you have
any part in filling out this form?

WITNESS: No, I haven’t.

MR. SOLIS: Okay did you ever see the form?

WITNESS: No, I haven’t.

MR. SOLIS: Do you know what the $840,000.00 number represents? What is that?

WITNESS: I don’t...acknowledge that I have about that number is again. There’s a prior
to the investigation, there’s an after the investigation.

MR. SOLIS: Okay, so let’s do both.

WITNESS: Okay. Prior, was that email saying that there’s 700 something thousand
dollars of amount in the budget of AFAZ and that’s how I know there was that amount of
number and then after the investigation, I recently was checking AFAZ’ account and I
saw that there was an entry, I think around $750,000.00 coming from SOCAR to AFAZ
bank account and there was another, I don’t exactly recall the number, there was another
entry transfer coming from...I think it was MI Drilling or Caspian Drilling Company. So,
I’'m assuming that’s them.

MR. SOLIS: What is MI Drilling?
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WITNESS: I don’t remember the exact name. I think Caspian or MI Drilling; it’s a
drilling company contractor of SOCAR in Azerbaijan.
MR. SOLIS: And Caspian Drilling, is that also a contractor with SOCAR?
WITNESS: Well, I might confuse the names. I’'m not sure.

MR. SOLIS: So, you know you mentioned that, going back after you know, we had
contacted you, you had taken a look at the numbers and you saw a $750,000.00 amount
from SCOAR to AFAZ. Is that correct?

WITNESS: That’s correct.
MR. SOLIS: Do you know what that $840,000.00 number represents?

WITNESS: I don’t know the exact — the remaining of that number. I mean, apparently
there’s $750,000.00 then there’s $9,000.00 difference, but I don’t know where that
$9.000.00 came from.

MR. SOLIS: Okay. I want to draw your attention to the next page, page 10. And if you
look at line 19 there...

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: You’ll see, it’s called, “Conferences, conventions, and meetings:
$504,400.00 in total expenses”. Would you know what that — do you know what that
figure represents?

WITNESS: Uhm...
MR. SOLIS: Again, based on your prior knowledge and then after the fact.

WITNESS: All my knowledge about the number, or approximate number, is based on
that email from Kemal Oksuz about covering the expenses of guests.

MR. SOLIS: And you believe he said $450,000.00, roughly?
WITNESS: I don’t recall the exact number; almost $450,000.00.

MR. SOLIS: This says $504,400.00; would that be the expense related to that
convention? Just the best as you can recollect?

WITNESS: All my knowledge was based on that email and it said that the convention is
almost there and should. .. the motion was to spend $450,000.00 to cover the expense of
guests. That’s all my knowledge about it.

MR. SOLIS: So that number... you’re not aware of that number, $504,400.00?
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WITNESS: No.

MR. SOLIS: Does AFAZ hire lobbyist to work on its behalf in Washington, D.C. or
elsewhere in the United States?

WITNESS: Correction, the contract with APCO was signed with AFAZ, not with
SOCAR.

MR. SOLIS: Oh, okay.

WITNESS: That was the only PR Company that, to my knowledge, signed a contract
with AFAZ.

MR. SOLIS: Do you know when that happened?
WITNESS: April, 2014.

MR. SOLIS: So, just so I'm clear. APCO has a relationship with AFAZ and Roberti &
White has a relationship with SOCAR.

WITNESS: That’s correct. Yes.

MR. SOLIS: Okay. What about foreign agents? Do you know if AFAZ is registered
under the foreign agents registration act?

WITNESS: T don’t know.

MR. SOLIS: Do you know if they hired anybody?

WITNESS: Not to my knowledge.

MR. SOLIS: To you know, act on their behalf in the capacity as a foreign principle?

WITNESS: The only contract that I was involved with was AFAZ-APCO contract in
2014 to do the media work for 2014 convention, similar convention held in Washington,
D.C.

MR. SOLIS: Did AFAZ hire anybody to do that work at 2013 for the conference in
Baku?

WITNESS: Not to my knowledge.

MS. EISNER: Do you the names of any individuals at APCO that you worked with
that’s a part of that contract?

WITNESS: I don’t recall any names.
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MR. SOLIS: T want to talk about the Turquoise Council of Americans and Eurasians. I
understand, you know, you have no role there. Is that correct?
WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: Okay. This is just going to be based on your general knowledge and
experience and understanding of dealing with Kemal or anybody else who works there,
okay?

WITNESS: Okay.

MR. SOLIS: So, what is the Turquoise Council? I’m going to refer to it as TCAE. So
what is TCAE?

WITNESS: I don’t have enough knowledge about TCAE, but from the name it says
Turquoise Council of Americans and Eurasians; that’s the only knowledge I have.

MR. SOLIS: Do you know what they do?

WITNESS: Idon’t.

MR. SOLIS: Do you know what the organization’s mission is?
WITNESS: Idon’t. I don’t know.

MR. SOLIS: When’s the first time you heard that name?

WITNESS: T don’t recall exactly; I mean again, this is a prior-after issue and I did know
the name of the organization —

MR. SOLIS: This is prior to the convention?
WITNESS: Prior to the convention.
MR. SOLIS: And how did you come to know the name?

WITNESS: I don’t recall exactly, but it was probably because of Kemal? I don’t know
the details.

MR. SOLIS: And now, since our review has commenced, what do you know about
TCAE now?

WITNESS: T know that TCAE was involved in the organization and the assigning of the
pre-trip documents for the trip of the Congressmen.

MR. SOLIS: Okay. How are — how is AFAZ and TCAE related? Do they have a
relationship?
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WITNESS: There wasn’t any discussion about the cooperation between AFAZ and
TCAE to my knowledge. The only relation is Kemal Oksuz is both CEO of TCAE and
AFAZ.

MR. SOLIS: Would he ever talk to you about TCAE?
WITNESS: No.

MR. SOLIS: Never mentioned it to you at all?
WITNESS: No. The first board meeting was held in TCAE office.
MR. SOLIS: The first AFAZ board meeting?

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: And that’s in Houston?

WITNESS: That’s in Houston.

MR. SOLIS: How is TCAE funded?

WITNESS: I don’t know.

MR. SOLIS: Do AFAZ and TCAE share a bank account?
WITNESS: Idon’t know.

MR. SOLIS: And your capacity as treasure of AFAZ, do you have any understanding of
any sharing of money between the two organizations?

WITNESS: The only time that T accessed AFAZ’s bank account was recently to check
the expenses of 2013 and I didn’t see TCAE name or title there.

MR. SOLIS: Did Kemal have access to AFAZ’s bank account?
WITNESS: Yes, he did.

MR. SOLIS: And this is back in 20137

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: What bank does AFAZ use?

WITNESS: Wells Fargo.

MR. SOLIS: Do you know what bank TCAE uses?

WITNESS: I don’t know.
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MR. SOLIS: I want to talk about Roberti & White, Ari Mittleman.
WITNESS: Sure.

MR. SOLIS: How long have you known Mr. Mittleman?
WITNESS: I think early 2013.

MR. SOLIS: Did you meet him in person or was he introduced to you by somebody?
How did you come to meet him?

WITNESS: I don’t recall how I met him, but I knew him before he work — started
working for Roberti & White.

MR. SOLIS: And how did you know him before?

WITNESS: I met him in the event. We created friendship; we established a friendship.
MR. SOLIS: What event?

WITNESS: T don’t remember.

MR. SOLIS: Do you know what Roberti & White — what they do? What the organization
does?

WITNESS: It’s a company, it’s a PR company located in Washington, D.C.

MR. SOLIS: Do you know if they conduct lobbying work or registered lobbyists in any
capacity?

WITNESS: T know that Ari is registered lobbyist.

MR. SOLIS: And how do you know that? Because he told you?
WITNESS: No, I checked it through the website, our website.

MR. SOLIS: Okay. The FARA website or the lobbying disclosure website?
WITNESS: T think it was FARA website.

MR. SOLIS: What was Ari’s role in helping out with the convention?

WITNESS: He was, if you see — if you look at the emails, his job was to coordinate
Valerie Biden Owen’s trip to Azerbaijan. Jay Rouse from the Roberti & White introduced
me to Valerie Biden. I think we had breakfast prior to those emails. She expressed
intention to go to the event and speak about the women leadership; I think that’s what she
does. I then introduced her to Ari Mittleman and said that he will be coordinating the trip,
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her logistics, to Azerbaijan and then later on, Kemal Oksuz was also involved in directly
arranging the logistics of the trip, the tickets and the hotel.

MR. SOLIS: T’1l show you that right now. I think that’s directly on point to a document I
wanted to show you. This is numbered SOCAR-USA _00000005. It’s an email and is that
your email address?

WITNESS: That’s correct.
MR. SOLIS: Do you recall this email?

WITNESS: I pulled it out when I was asked...requested to provide the documentation
regarding the conference.

MR. SOLIS: And as I think you just mentioned, you said, “Dear Valerie, I would like to
introduce you to Arie Mittleman. Arie will be helping us with coordinating our trip” and
1s that trip to the convention in Baku?

WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: “As well as providing information of the convention.” So, when you say,
“helping us with coordinating our trip” could you explain what coordinating means?

WITNESS: Coordinating the logistics of her going to Azerbaijan.
MR. SOLIS: Did Mr. Mittleman coordinate anybody else’s logistics?
WITNESS: No.

MR. SOLIS: Solely...

WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: Valerie?

WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: And you also say, “providing information about the convention.” What
information would he provide about the convention?

WITNESS: General information, public information about what the convention is about,
that’s it.

MR. SOLIS: The actual, contractual relationship between SOCAR and Roberti & White
occurred after the convention?

WITNESS: That’s correct.
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MR. SOLIS: Why was there no contractual relationship around this time?

WITNESS: We...this was based on the relation, friendship-relation created... established
by me and him and there wasn’t any contract.

MR. SOLIS: Okay. Did you hear from the people you report to that they wanted Valerie
to attend the convention?

WITNESS: T reported to them as I recall that’s she’s interested in speaking there.
MR. SOLIS: And what did they say?

WITNESS: They said yes.

MR. SOLIS: And these are...this is the CEO of SOCAR —

WITNESS: T don’t recall exactly who was it; I don’t think it was CEO of the company. I
think it was... one of the VP’s or heads of department.

MS. EISNER: Did Mr. Mittleman get paid for the coordination that he provided?
WITNESS: No, he wasn’t.

MR. SOLIS: Did he go on the trip to Baku?

WITNESS: Yes, he did.

MR. SOLIS: What do you know about Mr. Mittleman helping out with getting people
visas to travel to Azerbaijan?

WITNESS: Mr. Mittleman’s involvement about the trip was solely regarding Valerie
Biden’s trip to Azerbaijan. If T recall...I mean...1 don’t remember what the visas
provisions back then, it has changed to Azerbaijan, what is required visa, but I think there
was invitation to be provided and I don’t recall exactly, but he might be involved in the
process for getting visa for himself. I think Jay Rouse was there for Jay and Valerie
Biden.

MR. SOLIS: Alright. I want to move onto the actual convention and talk about that.
When did you first hear about the idea of the convention?

WITNESS: The same convention was held in 2012 in D.C. I think it was April... at the
end of April. And that’s what the notion of the convention was clear to me and it was
supposed to be annual. T don’t recall exactly when the decision was made or by whom the
decision was made to be held in Baku, but the general knowledge about the convention
itself and the location was from that 2012 event.
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MR. SOLIS: So why, again I’ll ask sort of the same question about 2012 then, you
know, how did that come to be you know, to actually have a convention in D.C., I mean
who’s idea was that and why did that happen?

WITNESS: I don’t recall whose idea was that. I wasn’t a representative of SOCAR to
United States. I had different responsibilities back then. 1 was a participant in the event.

MR. SOLIS: Was there an office in D.C. back then for SOCAR?
WITNESS: No.

MR. SOLIS: So...1should ve asked this at the beginning, but how old is the office in —
how long has it been in existence?

WITNESS: I was official appointed as representative of SCOAR to United States on July
2012. We...I moved with my family to United States in August 26...or 25" That’s how I
started.

MR. SOLIS: So the office, SOCAR-USA presence, has been around since that time?
WITNESS: Yes.
MR. SOLIS: What’s the purpose of the convention?

WITNESS: If you see from the title, it’s about U.S.-Azerbaijan relations. It’s a cultivated
relation to raise awareness about Azerbaijan. The same, you know ideas about educating
Americans about Azerbaijan.

MR. SOLIS: Ts the government of Azerbaijan involved in helping to formulate the plan
for the convention?

WITNESS: The certain entities of government of Azerbaijan, namely immigration
department or immigration industry was involved in providing documentation invitation
for the... that’s the only knowledge that I have about participation of any government
extension in the process, besides SOCAR. SOCAR is 100%.

MR. SOLIS: Okay. That was going to be my next question. You know, what’s generally
SOCAR’s role in this convention?

WITNESS: SOCAR was a sponsor; the gold sponsor for the event and so we...if you see
from the emails, the protocol department of SOCAR, which you will be interviewing,
they were responsible for providing invitations, so this kind of actual work for...to
facilitate the visits of Americans to Azerbaijan.

MR. SOLIS: You said, providing invitations?
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WITNESS: Invitations for the visa.
MR. SOLIS: Okay.

WITNESS: Official letters from the immigration department to facilitate provision of
immigration letters to the Americans...to acquire these.

MR. SOLIS: Does Azerbaijan require a sponsorship to enter the country?

WITNESS: The rules have changed, I don’t remember when exactly the rules have
changed, but it requires an invitation for certain person or certain entity to
invite... person, foreigner to Azerbaijan. This is true for Americans... United States.

MR. SOLIS: So, SOCAR filled that role as the entity that invited people to come?

WITNESS: There was a certain person working for SOCAR. Dehyar Mammadov and
he’s mentioned in the emails; he was facilitating together with the protocol department of
SOCAR doing provision of invitations for the visa for the Americans.

MR. SOLIS: And that’s for all Americans coming for this convention?
WITNESS: To my knowledge, yes.

MR. SOLIS: Was there anyone else providing invitations to your knowledge for
Americans to come to —

WITNESS: No. I don’t have any knowledge about that and all the knowledge that I
know i1s through the provision of the documents to cooperate with OCE; I didn’t have any
knowledge about that before the event.

MS. EISNER: You said that SOCAR acted as a gold sponsor. What is a gold sponsor?

WITNESS: 1It’s a certain criteria. I don’t know exactly the details or requirements for
becoming gold sponsor, but that was the title for the sponsorship.

MR. SOLIS: Who developed the criteria?
WITNESS: I don’t know.

MS. EISNER: Were there other gold sponsors?
WITNESS: I don’t know.

MR. SOLIS: Ts there a person or a set of people who are really in charge of developing
how the convention works and setting the agenda and plan?
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WITNESS: All my knowledge about the facilitation or arrangement of logistics were
based on the emails that we provided to you and from that I can see that the protocol
department, the investment department was involved in the process and the legal
department, of course.

MR. SOLIS: Of SOCAR.
WITNESS: Of SOCAR.

MR. SOLIS: Okay. I’'m just trying to get a sense of you know, when I go to a convention
or I go somewhere, I kind of know who the people are, who — basically it was their idea
to have it, they make the phone calls and secure the funding and kind of make it all
happen. And I’m wondering if there’s anybody like that you can identify about this
convention; a person or a set of people who you felt to be the people who put the — made
the convention go.

WITNESS: I don’t have any knowledge about the exact responsible person for like
decision maker or for the main focal point for the event. I see that, and again this is based
on my knowledge that I obtained after looking through all these emails, I see certain
entities of departments of SOCAR involved in the process.

MS. EISNER: What about, you know, you mentioned you had attended the convention,
correct?

WITNESS: Yes.

MS. EISNER: What about your knowledge from just being at the convention? Did you
have a sense that there was somebody was responsible for the logistics, day to day?

WITNESS: T was there very shortly and I don’t have any ... 1 didn’t see any...T did not
see anyone solely responsible being a focal point for the convention.

MR. SOLIS: T mean, as an employee of SOCAR during that convention, I mean did you
have job responsibilities or duties at the convention?

WITNESS: I was participant only. [ was solely participant in the event.
MR. SOLIS: And what did you do as a participant?

WITNESS: I attended the opening event and I think I was late for the event; that was the
only thing. And then.. if I recall correctly, there was a luncheon or dinner that I attended.

MR. SOLIS: Okay. Do you know if any of your friends who work at SOCAR or
anybody else you know at SOCAR, do they have job duties at the convention? Did they
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have you know, job requirements that made them have to be there or they had to do
certain things at the convention?

WITNESS: I worked for the company for 9 years and 6 years [ worked in the main office
so [ know all those people involved. I didn’t see them actively being, visually active in
organizing the event. It was a big event. I recognized them from the emails that they were
involved in the process, but my knowledge about their involvement in the process was
minimal.

MS. EISNER: You went to an opening event, a luncheon, how did you know to go to
events? Did you receive an itinerary?

WITNESS: Yes, I did.
MS. ESINER: Who did the itinerary come from?
WITNESS: The Vice President of SOCAR.

MR. SOLIS: Did anybody from the government, either the national assembly or the
president, somebody, speak at the convention?

WITNESS: As I remember, president of the country speak in the convention.
MR. SOLIS: Anybody else from the legislative side?

WITNESS: T don’t recall any.

MR. SOLIS: Did you speak to the president at the convention?

WITNESS: President of the country?

MR. SOLIS: Yes.

WITNESS: No, I didn’t.

MR. SOLIS: Just wondering. Did you — given that there’s going to be these Americans
coming to Baku, did you reach out to the State Department, the United States State
Department in any way about the convention beforehand?

WITNESS: I wasn’t involved in any aspect of the event besides... making the
introduction for Valerie Biden and the only meeting that I had that I mentioned with the
Ambassador, Kemal Oksuz and Vice President. That was the only affiliation with me
about the event.

MR. SOLIS: Alright. Do you know anyone else at SOCAR; either they told you or you
just have awareness that they reached out to the State Department prior to the event?
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WITNESS: Idon’t know.

MR. SOLIS: What about your understanding about Kemal’s role at the convention?
What was his role?

WITNESS: He was the exact focal point, or contact person from his side, from United
States in organizing the event.

MR. SOLIS: How do you know that?

WITNESS: From my observations, from that meeting... he was referred as a main person
who’s organizing it.

MR. SOLIS: And that’s the meeting — that was the meeting with the Vice President of
SOCAR and the Ambassador

WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: T think I might have asked you this, but again now that we’re talking about
it, to the best you could sort of recollect about that meeting, specifically what was
discussed at that meeting? Was financing the convention or how to get people there at all
discussed at the meeting?

WITNESS: T don’t recall any finance issues to be discussed/was discussed there. What
do you mean how to get there?

MR. SOLIS: The logistics of getting Americans to Baku.
WITNESS: That’s...the only way is plane.

MR. SOLIS: Alright, was... were planes discussed? Was travel discussed? Was
visas... was — were those issues discussed?

WITNESS: T don’t remember any logistic, technical issues discussed that was — that
wouldn’t be the subject of that discussion. The only thing that I recollect, I recall that was
the names of people that was presented by Kemal Oksuz, the initial draft of people that T
mentioned the names of Jim Messina, Plouffe, White and many other non-legislative
people that were discussed there and the Ambassador was making his own
recommendations being invested.

MR. SOLIS: You said non-legislative. How did you know it was non-legislative?

WITNESS: Because they were...I was asking or they were mentioning that this person is
and that’s how I recall that. They mentioned their positions like T don’t really know those
people as well.
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MR. SOLIS: Did anybody say you know, we’re talking about inviting these people there,
not members of Congress or Senators, did — was there a discussion about the fact that
they weren’t?

WITNESS: I don’t recall anyone making the distinction.

MR. SOLIS: We’ll go back to — I had asked you about Kemal’s role at the convention,
you said he was the point person, was...1s it your understanding he was the sole person
who was responsible for the logistics of getting everybody to Baku? All the Americans?

WITNESS: He was the only person that I know was responsible for coordinating the trip.

MR. SOLIS: Who attended the convention, now I know a lot of people did so you don’t
have to name them all, but generally who was there?

WITNESS: There were legislators, Congressmen and Congresswomen from United
States Congress, there were State Senators and State Representatives. There were think-
tank people; I don’t recall anyone specifically, but experts on Azerbaijan, on energy
issues, on Eurasian energy issues and then the names that I mentioned that was discussed
in that meeting,

MR. SOLIS: Who organized the convention to the best of your understanding? Was it
like a stated organizer, someone who was helping themselves out to be the organizer of
the convention?

WITNESS: T don’t exactly know who was the, whether there was only sole organizer of
the event; I know that SOCAR contributed by providing some of the facilitation and
being the gold sponsor. That’s my only knowledge about the event.

MR. SOLIS: Do you know if SOCAR pitched in for you know hotels, or for
transportation between meetings in Baku, do you know if SOCAR spent any money on
the invitees, the Americans, to move them around in Baku at all?

WITNESS: T don’t have any knowledge about SOCAR spending money on those
expenses because I wasn’t involved in the process.

MR. SOLIS: If1...read off some names of some organizations here, sort of business
entities or non-profit entities who I think may have attended, just tell me whether they
attended and what you know about them.

WITNESS: Okay.

MR. SOLIS: The Turkic-American Federation of Midwest? Do you know what that is?
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WITNESS: I’ve heard the name; I don’t recall whether they... someone from the
organization has attended.

MR. SOLIS: Okay, well what do you recall about the name or how did you come to
know the name?

WITNESS: There are similar organizations mentioned in there; mainly Turkic
Federation of Americans and Eurasians and it just rings a bell that you know there were
several organizations and you know my knowledge about those organizations are based
again, post-inquiry period where I actually tried to understand what is the relation and I
understand to my knowledge they were the trip sponsors. This was organization who
signed documents for pre-trip and post-trip.

MR. SOLIS: But at the time of the convention, you were aware of their name, but didn’t
know what role they had?

WITNESS: I had very blurred information about them besides I knew the name of the
names of these organizations, some of them actually.

MR. SOLIS: Do you know who Suleyman Turhan is?

WITNESS: Suleyman?

MR. SOLIS: Suleyman Turhan?

WITNESS: T don’t know who the person is.

MR. SOLIS: Okay. The Turkic-American Federation of the Southeast?
WITNESS: No. Again, this is knowledge based on the after trip.

MS. ESINER: Do you know who Cemil Teber is?

WITNESS: Cemil Teber? Yes. Cemel... 1 knew him... almost as the same time as [ know
Kemal. As to my knowledge, they used to work together in Houston.

MR. SOLIS: In what capacity did they work together?

WITNESS: I don’t exactly know, but I’ve seen them together and I’'m assuming that he
might worked for TCAE.

MS. EISNER: Did you see him at the convention?
WITNESS: T don’t recall exactly, but I know him personally.

MR. SOLIS: Does he come to Baku often, Mr. Teber?
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WITNESS: I recall seeing him in Baku, I don’t exactly recall whether it was in 2013
event.

MR. SOLIS: The Council of Turkic-American Associations? Do you know what that is?
WITNESS: Again, it rings a bell and again it’s post-inquiry period knowledge.
MR. SOLIS: Mr. Kosar? Furkan Kosar?

WITNESS: Furkan Kosar, yes, I know him.

MR. SOLIS: You know him? How long have you known him?

WITNESS: Maybe two years? Two-three years?

MR. SOLIS: How are you — how did you come to know him?

WITNESS: T know him through Kemal.

MR. SOLIS: Through Kemal? And you met him in Baku or the United States?
WITNESS: I met him in the United States.

MR. SOLIS: The Mid-Atlantic Federation of Turkic-American Associations?

WITNESS: Again, didn’t know exactly about the organization before the convention.
My knowledge is based on the after-inquiry.

MR. SOLIS: Mahmut Yeter? Does that name —
WITNESS: T know him.

MR. SOLIS: You know him?

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: How long have you known him?
WITNESS: Since I got to the United States.

MR. SOLIS: And how did you come to know him?

WITNESS: He was with Kemal Oksuz... when I first landed in United States as in the
capacity of SOCAR representative and he helped me out with accommodation.

MR. SOLIS: With documentation?

WITNESS: Accommodation.
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MR. SOLIS: Oh, accommodation.

WITNESS: Finding the place to stay — I think he’s based in this area, in Virginia area so
that’s how I know him.

MS. EISNER: Do you know what the purpose is of the organizations, the four
organizations that Paul just listed?

WITNESS: I don’t know exactly their function or purpose.

MR. SOLIS: Tmean they all have Turkic in the names and you know we’ve spoken to
these people and you know they have interest in Turkey and representing Turkish-
Americans here and people from Turkey who are not living in the United States, you
know, why would these organizations focus on Turkey, why would they have a... why
would they be coming to Baku in Azerbaijan, do you know?

WITNESS: Turkic actually means Turkic nations, not the Turkey itself so that’s... that
would be their...their logic probably. You probably interrogated them and they would
give comprehensive answer about their activities or about their functions, but you know
being from a Turkic nation, speaking the Turkic language, I can tell you that this you
know, the name Turkic means actually the Turkic nations and there are many of them.

MR. SOLIS: Turkic people?

WITNESS: Yes. There’s Azerbaijan, there’s Central-Asian countries, they speak the
different dialogue of Turkish language.

MS. EISNER: Do you have any sense of how they’re funded, these organizations?
WITNESS: T don’t know.

MS. EISNER: Do they have members?

WITNESS: Members as...

MS. EISNER: Anyone who’s a member of the organization, people who pay dues to be
members of the organizations?

WITNESS: Idon’t know.

MR. SOLIS: We touched upon Caspian Drilling. T believe it’s Caspian Drilling
Company Limited? A little bit earlier, you know, what do you know about that entity?

WITNESS: The involvement of that entity, indirect involvement of that entity in AFAZ
or direct involvement of that entity was AFAZ, but my knowledge about it was again, at
the end of the March, I was checking the bank account of AFAZ and that was only time |

15-5211_00291



10

11

12

13

14

15

16
17

18
19
20

21

22
23

24
25

26

27

28

32
checked it and I saw their transfer from Caspian Drilling to AFAZ and I saw logo of
Caspian Drilling on AFAZ along with many other oil, gas companies in the event.

MR. SOLIS: So, after you took a look at the bank statements, after our review began you
know, you said you noticed a transfer to AFAZ from SOCAR, you know a transfer of
money, and you also noticed a transfer of money from Caspian?

WITNESS: That’s true. Caspian Drilling.
MR. SOLIS: Caspian Drilling Company. What amount was that?

WITNESS: As I mentioned before, the amount from SOCAR was almost around
$750,000.00. T don’t recall exact number from Caspian Drilling.

MR. SOLIS: And there was another entity who had supplied funds as well, correct?
WITNESS: Those were the two I remember from my —

MR. SOLIS: You mentioned MI Drilling.

WITNESS: MI Drilling, yeah.

MR. SOLIS: Ts that —is Azeri MI Drilling?

WITNESS: T guess it’s...that was Azeri MI Drilling.

MR. SOLIS: Okay. And they also had contributed some money around that time to
AFAZ?

WITNESS: I know both these companies working in Azerbaijan. I don’t exactly
remember which one was there that I noticed so; I’'m almost confused on those two
companies so that’s basically my big confusion. My inclination it was Caspian Drilling.

MR. SOLIS: Does Caspian Drilling Company have a relationship with SOCAR?

WITNESS: SOCAR main office, yes. They’re contractors and they always guest projects
in Azerbaijan and SOCAR is the participant of those projects.

MR. SOLIS: BP? Was BP at the convention? Or representatives of BP at the
convention?

WITNESS: I didn’t see any representative of BP. T saw the logo BP.
MR. SOLIS: What about McDermott?

WITNESS: Again, I didn’t see any representative of McDermott, but I saw the logo.

15-5211_00292



10

11
12
13
14

15
16
17
18

19

20

21
22

23

24

25

26

27

(o8]
W

MR. SOLIS: KBR?

WITNESS: The same thing.

MR. SOLIS: MI-SWACO? Same?

WITNESS: MI-SWACO. Yeah.

MR. SOLIS: MI-SWACO. Conoco-Phillips?
WITNESS: Same.

MR. SOLIS: Chevron?

WITNESS: Same.

MR. SOLIS: You saw Chevron’s logo?

WITNESS: If I recall correctly, I saw those logos there.

MR. SOLIS: Okay. I ask you that because you know, we’ve been looking into this stuff
for a while and there’s some doubt as to whether or not Chevron actually was there or
whether their logo was present and whether they actually took a place in sponsoring so,
just wondering if you recall at all. ..

WITNESS: I don’t possess the exact knowledge, whether Chevron was actually there. T
remember BP, I remember McDermott, MI-SWACO, and Caspian Drilling, I’'m not even
sure about KBR, but I...if my memory doesn’t tell me wrong I mean, I think KBR’s logo
was there and this is based on the initial observation which took place two years ago.

MR. SOLIS: Okay. Who paid for the convention? You know, generally.
WITNESS: Who paid for... exactly for what?

MR. SOLIS: You know, the food, the drinks that were there, the space where the
convention was held —

WITNESS: T wasn’t involved in the process of the financing of the convention.
MR. SOLIS: Do you generally know either before or after how it was paid for?
WITNESS: Generally about the convention?

MR. SOLIS: Yeah, the convention.

WITNESS: Tdon’t...I don’t really know. I’m not involved in the process.
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MR. SOLIS: But since you’ve had the chance to since our review and you’ve had a
chance to look at documents and all that, have you come to be aware of how it was paid
for?

WITNESS: Iremember that there was a contract between SOCAR and AFAZ. That’s the
only contract [ remember that took place.

MS. EISNER: In your capacity as treasurer of AFAZ, did you get a sense of how the
convention was paid for?

WITNESS: T wasn’t active as a treasurer of AFAZ. My... my affiliation would-- in that
responsibility, my only activity and responsibility was voting for... for the allocation of
those expenses and I think there was one more, probably voting, I don’t recall exactly
what was the content and my activity about AFAZ as treasurer, in the capacity of
treasurer, was almost close as zero.

MR. SOLIS: And you just referenced this, this should be a familiar document then. Do
you recognize this? This is SOCAR 0000001.

WITNESS: This document, I first acquain — got acquainted with this document when we
were in the process of provision this document.

MR. SOLIS: Okay. You never heard about this agreement or saw this agreement during
the time of the convention or before the convention?

WITNESS: No, I haven’t.
MR. SOLIS: If I can draw your attention to this article 1...1.2 at the bottom.
WITNESS: Okay.

MR. SOLIS: It says, “the total cost of the convention is $750,000.00 U.S. dollars; the
funding should cover accommodation, traveling expenses, venue rental and all other
expenses and fees” you know, that $750,000.00 is that... does that represent... do you
think that amount that you saw in the AFAZ bank account?

WITNESS: It’s exactly the same amount of $750,000.00 that I recall seeing in the bank
account of AFAZ which I checked maybe 15-20 days ago.

MR. SOLIS: And again, this is an agreement entered into as of May 6, 2013 between
SOCAR and AFAZ. I probably already know the answer to this, but I’ll ask anyway. At
the bottom of the section I just read, “Accommodation, traveling expenses, venue rental
and all other expenses and fees” do you know what accommodation means in the context
of how it’s used here?
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WITNESS: I wasn’t involved in the process of signing this contract. The contract was
signed, as you see, by... between CEO of the company of SOCAR and the CEO of...
president of SOCAR and president of AFAZ. I wasn’t involved in this signing process; |
was not aware of the contract before. .. before the inquiry. The only time I saw the
contract was when our legal department send me and told me about the existence of the
contract.

MR. SOLIS: Okay. If I could just draw your attention to he last page. It’s an attachment.
It’s SOCAR_5. Again bear in your mind, you didn’t have anything to do with the
creation of this agreement, but you know it reads, “Proposed budget for the convention”
and then the bottom it says, “Total” and that is $1,500,000.00; I assume it’s U.S. dollars.
Either bef . either at the time of the convention or now, since our review, do you — have
you come to understand why there’s a difference between that $750,000.00 that was set
to be given to AFAZ and this $1.5 million for the budget, do you know if those numbers
— why those numbers are different?

WITNESS: I don’t know.

MR. SOLIS: Have you come to know later on since we’ve, since you’ve taken part of
this review?

WITNESS: T haven’t learned anything new.

MS. EISNER: You mentioned that you became familiar with this document during your
review and this is a document that was produced by SOCAR, and you know we also got a
separate production from SOCAR-USA for the purposes of our request, did you, you
know, how did you become familiar with this document, if these documents were
produced separately?

WITNESS: I was helping SOCAR main office in coordinating as... stand admissible are
represents SOCAR and SOCAR-USA being the same entity as SOCAR, it’s not a
different entity, but since the inquiry was sent to other addresses, we felt like we should
cooperate and since my involvement was different from SOCAR’s involvement, so we
provided our documents first and then...since the document, this letter, reached to Baku
in Azerbaijan very late, we...I corresp — in the process of coordinating the provision of
the documents from the legal department of SOCAR.

MR. MISSNER: And we asked them to review them.

WITNESS: Yeah and then I went through and reviewed them. There was some
documents in Azerbaijani local language, I was helping... given the shortest of time.
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MR. SOLIS: T have another document here. This is SOCAR_00001356. Same set of
questions you know, do you have an understanding of where this document comes from
or what it is?

WITNESS: I recall seeing this document after the inquiry throughout the process of
provision the document.

MR. SOLIS: And you hadn’t seen this at the time of the convention in 20137
WITNESS: No, I haven’t.

MR. SOLIS: Okay, this is the International Bank of Azerbaijan Republic. There is, if
you’ll see a little bit way down there on the right hand side, this $750,000.00, which and
it looks like to be a transfer from SOCAR to the Assembly of Friends of

Azerbaijan.. dated May 13, 2013. Do you believe that this $750,000.00 — do you believe
this is the actual transfer from the bank of Azerbaijan? The government bank to AFAZ?

WITNESS: The only thing that I can mention about this, this is the exact same number
that I saw in the bank account of AFAZ, about the transfer from SOCAR to AFAZ.

MR. SOLIS: And you’ll see that next to the number 57 there is Wells Fargo Bank.
Would that be the same bank that you referenced earlier about that AFAZ has?

WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: And because you know, because the State Oil Company of Azerbaijan
Republic is mentioned here, but at the top this is the International Bank of Azerbaijan
Republic; I can assume that you know the government of Azerbaijan is making this
expenditure on behalf of SOCAR or in SOCAR’s name. I mean is that... would that be a
fair characterization?

MR. MISSNER: That’s a bank.

WITNESS: TIt’s just a bank.

MR. MISSNER: 1It’s where... SOCAR banks.

MR. SOLIS: Okay.

WITNESS: Tt has private share —

MR. MISSNER: 1t’s like saying Bank of America.

MR. SOLIS: Okay, so it’s not a government’s bank. It’s just a private bank?
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WITNESS: It’s 50%...50 point some percent belongs to government, but it has private
share holders. It’s another bank that government has a share of. It’s just another bank we
use among other banks.

MR. SOLIS: Okay. Good to know, I didn’t know that. Alright. I want to show you
this. .. this is also from the production that you provided to our office. This is
SOCAR_0000007 through —

MR. MISSNER: I’'m waiting for you to stop saying 0. You’re getting there.

MR. SOLIS: Tdecided to just give it up. From 7 to 12. Do you recall this document;
what can you tell me about this document?

WITNESS: The only time I saw that document was — throughout the provision of the
documents for the inquiry, for the review.

MR. SOLIS: You didn’t take part in the creation of this agreement?
WITNESS: No, I wasn’t.
MR. SOLIS: Okay. What is Practical Solutions Group?

WITNESS: My knowledge about Practical Solutions Group is very limited. I saw their
name here throughout the process and I recall seeing their logo in the event as well.

MR. SOLIS: Do you know people who work there, or affiliated with Practical Solutions
Group?

WITNESS: Uhm... I know that Irada Akhoundova is also manager of Practical Solutions
Group, United States. That’s the only person I know that works for Practical Solutions
Group.

MR. SOLIS: And what does that company do?
WITNESS: I don’t know.
MR. SOLIS: You don’t know? Given that — I mean how long have you know Irada?

WITNESS: I’ve known Irada for almost...the same...2-3 years, but in the capacity of the
head of the Azerbaijan Center and Baku sister-cities.

MR. SOLIS: And also, she sits on the board of AFAZ, correct?
WITNESS: And the board of AFAZ, yes.

MR. SOLIS: Okay. Given all those circumstances where you would come to interact
with her, has she ever talked about Practical Solutions Group?
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WITNESS: What I recall...I don’t recall exactly before the inquiry, the after the inquiry
I recall her mentioning that she has received this same letter from the OCE.

MR. SOLIS: Tmean...does she ever say what the company does?

WITNESS: We have never discussed what Practical Solutions Group from United States
was doing.

MR. SOLIS: Do you have any understanding, any awareness either at the time of the
convention or now based on publicly available information or any type of information, do
you have any awareness of what Practical Solutions Group in Azerbaijan or United
States, what they do?

WITNESS: The only information that I have about Practical Solutions Group regarding
to this event is based on this contract and...as I see from the contract, they have provided
SOme Services.

MR. SOLIS: Do you know if they were paid by SOCAR?
WITNESS: I don’t exactly have the information about that.

MS. EISNER: For the services that they were asked to provide, was there any discussion
at the meeting that you had, I guess it was in April of 2013, of those services and who
would be providing them?

WITNESS: Are you referring to the board direc —
MS. EISNER: I’m referring to the meeting with —
WITNESS: Ambassador?

MS. EISNER: With the Ambassador, yes.

WITNESS: For the record, I don’t exactly remember the month of the event, so I don’t
know whether it was in April, but...T don’t recall Practical Solutions Group
mentioning... being mentioned in that event.

MS. EISNER: Were the services that Practical Solutions Group was contracted to
provide mentioned at the event?

WITNESS: T don’t recall.

MR. SOLIS: We’re nearing the end here. I’ll give you a copy of that. This is also a
document that you produced to our office; it is SOCAR some 0’s 1209. It’s an email
chain. And if you look at the bottom there, you see your name about three lines down
there?
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WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: And that’s your Gmail address?
WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: And this is an email, April 10, 2013.
WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: Who is aes@azembassy.us?

WITNESS: That’s a uhm...the email for the embassy...I can only assume from the
abbreviation, it could be Ambassador Elin Suleymanov from AES. T don’t know exactly
whose email is that.

MR. SOLIS: Okay. Could that be the Ambassador? That could’ve been an email from
him?

WITNESS: That’s what I said. AES might be Ambassador Elin Suleymanov who is the
current Ambassador.

MR. SOLIS: Do you recall receiving this email back then in April?

WITNESS: T don’t recall it, but T was aware of the email when I was. .. throughout the
provision of the documents.

MR. SOLIS: And I’m not familiar with the language there next to your name. Is that a
cC?

WITNESS: Which one?

MR. MISSNER: He wants to know what that means.
WITNESS: That’s CC.

MR. MISSNER: That’s copy.

WITNESS: CC.

MR. SOLIS: Okay.

WITNESS: That’s in Russian, CC.

MR. SOLIS: In Russian?

WITNESS: Yes.
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MR. SOLIS: Okay. So that’s from aes@azembassy.us to Kemal Oksuz and then you are
CC’ed?
WITNESS: That’s correct.
MR. SOLIS: T want to make sure I get this name right; is this Xalik?
WITNESS: Xalik.
MR. SOLIS: Xalik Mammadov?
WITNESS: That’s correct.
MR. SOLIS: Who is that?
WITNESS: That’s the Vice — he’s Vice President of SOCAR.
MR. SOLIS: Was he the person who was at that meeting?
WITNESS: That’s correct.
MR. SOLIS: With Kemal, you and the Ambassador?
WITNESS: That’s correct.
MR. SOLIS: And Elshad Mesarauf?
WITNESS: He’s also Vice President.
MR. SOLIS: Okay. Was he at that meeting?
WITNESS: He was not.
MR. SOLIS: Okay. It says, “Kemal Bae” — what does Bae mean?
WITNESS: Mister.

MR. SOLIS: Mister? “I spoke to Congressman Fortenberry — NE, Bustani — LA, and
Mark Meadow — NC. AESP Bustani are interested in visiting Azerbaijan, can you extend
an invitation to them for the convention?” Do you know if Kemal extended an invitation
to these people?

WITNESS: As you can see from the thread, T was not CC’ed in the email. The following
emails, I don’t recall what happened to the fate of this email, whether they were
eventually invited, where...I don’t even recall whether they attended the event.

MR. SOLIS: Did you follow up with a phone call to any of the individuals on this email?
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WITNESS: I did not.

MR. SOLIS: So you got this email and. .. you were copied so you didn’t make any follow
ups on it?

WITNESS: Ambassadors sending email to Kemal Oksuz, copying me and
then... copying the two vice presidents, that was the... this email was the only email that I
received, I recall receiving from them.

MR. SOLIS: If you wouldn’t mind, the email up above that, I know you’re not on it, but
if you could translate that for me.

WITNESS: Oh, okay. So it’s from Vice President Mammadov sent to Tamer
Mammadov who’s the person responsible was responsible for immigration invitations,
liaison with immigration department of Azerbaijan. And Rufat Zamanov who you will be
interviewing, he’s now the head of the protocol department. I don’t recall exact his
position back then.

MR. MISSNER: He doesn’t want to be on the phone?

WITNESS: Yes. And it means consider...and rush...? I don’t know... wait. Yeah,
consider and rush it. Expedite. Expedite would be the correct translation.

MR. SOLIS: Okay. And that’s, “best regards KH.M” is that an abbreviation for his
name?

WITNESS: Yeah. The pronunciation of Xalik is KH.
MR. SOLIS: Okay. Xalik Mammadov...best regards, Xalik Mammadov. Okay.

WITNESS: Then Tamer Mammadov goes on with the email, follow up email to Kemal
and that’s all English.

MR. SOLIS: Yes. Okay. The you know, your recollection of around that time in getting
people together, you know you mentioned that there was this meeting at AFAZ’s office
with the Ambassador and Vice President —

WITNESS: I don’t recall the exact location of that meeting.

MR. SOLIS: Okay. Generally speaking, was the Ambassador involved in asking about
the convention, you know recommending invitations, things like that?

WITNESS: Like I said, I wasn’t involved in the process of the organization or planning
of the event.

MS. EISNER: How would the Ambassador have had your email address?
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WITNESS: We communicate... he’s the Ambassador of the country; I’m the
representative for the company... of the biggest company in the country, so we
communicate. And he does have my email; he has had it since I came to United States.

MR. SOLIS: Other than this email and that meeting that I’ve been referring to, are there
any other circum — any other times that you can recall where the Ambassador was talking
about the convention, or in any way referencing the convention?

WITNESS: Irecall only that event and I didn’t even recall...remembering this email
when I saw it when we were providing the documents. That’s the only time that...that
rings a bell.

MR. SOLIS: Let me show you the last document here. This is not a production from you.
It is labeled NIL_0075. If you look at the top there, you’ll see Tursan Travel Corp. Do
you see that name?

WITNESS: That’s correct.
MR. SOLIS: Do you know what Tursan Travel Corp. is?

WITNESS: My only knowledge about Tursan Travel Corp. that I acquired was... again,
when I was checking the bank account and checking whether and when I saw that. .. that
transfer from SOCAR and then below that line, it was another transfer... probably was
next day transfer from AFAZ to Tursan Travel. That was the — I don’t exactly remember
the number, I think it was almost $450,000.00 and that was the only time. .. first time that
I saw the name and I googled it and it turned out to be travel company.

MR. SOLIS: Have you ever spoken with anybody who works there?
WITNESS: No.

MR. SOLIS: So I’ll draw your attention to...let’s see 1,2, 3...
WITNESS: What date?

MR. SOLIS: Yeah the 5/16...the...yeah 5 lines down. There’s a figure of $378,452.00
and that’s Wells Fargo Bank, Assembly of Friends of Azerba - Houston, Texas. Does that
figure mean anything to you? That $378,000.00?

WITNESS: Idon’t recall the exact number, but the... after when I was checking the
inquiries and checking the numbers and there was only time that this bank account
AFAZ, 1 saw the name Tursan Travel and that was probably one or two days after the
transfer from SOCAR to AFAZ and the number was almost the... around that number, I
don’t exactly remember the exact number.
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MR. SOLIS: So you didn’t make the expenditure?

WITNESS: T personally was not involved in that.

MR. SOLIS: Okay. Who would have made the expenditure then?

WITNESS: The only person that has an access besides me is Kemal Oksuz.
MR. SOLIS: But you would’ve been part of the vote to make the expenditure.

WITNESS: According to the by-law I was supposed to be aware and there was supposed
to be a signature of me for that transition.

MR. SOLIS: And did you provide a signature?

WITNESS: I did vote for travel expenses based on that email, I did not have my
signature. In fact, I Never had the...I don’t recall having a signature of me for the AFAZ
payments more than $25,000.00.

MR. SOLIS: Did that bother you that you didn’t have a sign — that you didn’t provide
your signature?

WITNESS: First of all I had no idea about that transition so...
MR. SOLIS: The transition or transaction?
WITNESS: The transaction, sorry.

MR. SOLIS: T mean did that bother you that you had no idea about the transaction? Were
you upset by that?

WITNESS: I'm a professional...T don’t get upset by those stuff, but it was surprising.
MR. SOLIS: Why was it surprising?
WITNESS: Because I didn’t know about it.

MR SOLIS: So what I’'m trying — what I’m understanding is that Kemal made this
transfer of money without your signature. ..

WITNESS: Without my signature.
MR. SOLIS: Did you talk to him about that?

WITNESS: No, I haven’t. In fact... Kemal wrote us email, by us, [ mean... I remember
me and Irada in the beginning of 2015 about dissolution of board of directors of AFAZ.

MR. SOLIS: T’'m sorry and when was that?
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WITNESS: About this — that was 20...1 think January 2015.
MR. SOLIS: Okay.

WITNESS: And when I checked it in February, I asked him about the document when I
received that inquiry to provide the exact correct information about my current status in
AFAZ, T asked about the document of dissolution about AFAZ; he failed to provide that,
so officially I’m still on the board of AFAZ.

MR. SOLIS: Okay. So...you haven’t seen any documentation about the dissolution?
WITNESS: T have not.
MR. SOLIS: But is it possible that there is dissolution of the board?

WITNESS: In our email chain, and the reason because we didn’t provide that email
chain is because it was irrelevant to the convention, he said that he actually said that...that
the AFAZ board was not dissolved.

MR. SOLIS: Okay.

MS. EISNER: Did he give a reason for wanting to dissolve the board?
WITNESS: To form a new board.

MR. SOLIS: And did he say who he wanted to put on the board?
WITNESS: He did not mention any names.

MR. SOLIS: Okay. So...you had no conversation at all, any time with Kemal about your
lack of signature on that expenditure?

WITNESS: T have not had any conversation with Kemal in that regard.
MR. SOLIS: Either in email, phone, in person?
WITNESS: T don’t recall talking about this particular issue with Kemal.

MR. SOLIS: Did you talk to anybody else either at AFAZ or anybody about Kemal
making this expenditure without your signature?

WITNESS: I recall talking to my...to SOCAR, to legal department of SOCAR, let them
know that I’'m still in the board of AFAZ.

MR. MISSNER: That was recent? This discussion?

WITNESS: Yes. And I had no idea about that transaction.
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MR. SOLIS: Okay. So that recent conservation you talked about not knowing about this
transaction?

WITNESS: Yes, with my colleagues in legal department of SOCAR that you will be
interviewing.

MR. SOLIS: And why did you — why did you talk to the legal department of SOCAR
about this issue?

WITNESS: First of all, they’re... they were also assuming that I was in the board of
SOCAR, of AFAZ and to let them know that I am not ... I’m still in the board of AFAZ
and also going through the documents and. ..

MR. MISSNER: Did you mean to say that you were no longer on the board of AFAZ
and then you were telling them that you thought you were off, but in fact you were not?

WITNESS: Yes. That’s correct. And...and then I accessed the bank account and was
informing them that there was a transaction of the amount that you have mentioned so it
was informative call.

MR. SOLIS: When you went and checked the bank account after our review had began,
did you talk to Kemal about going into the bank account?

WITNESS: T have not.

MR. SOLIS: Okay. So you...just the two of you have access to the account?
WITNESS: To my knowledge, yes.

MR. SOLIS: So you went and checked it and you didn’t speak with him about that?
WITNESS: No, I have not.

MS. EISNER: In your review of the bank account, did you uncover any other instances
where expenditures were made without your signature?

WITNESS: This particular time frame was not in our line bank account so I had to
access through the bank itself and T had requested specially, 2013, May. I think there was
like April to June time frame to look at the... maybe there are other expenses; these were
the only that I recall.

MR. SOLIS: And that’s sort of along the lines of the next question is, when you went
and took a look at it, were there any other expenditures you know, I’ll say it this way.
Was there any other activity in the bank account besides the money coming from SOCAR
and then the money going out to NIL travel? Was there any other activity? On any AFAZ
bank account?
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WITNESS: What travel? Did you say NIL?
MR. SOLIS: Yeah, I'm sorry. The Tursan Travel Group.

WITNESS: Uhm...I don’t recall anything else. There were like $150 something...1 don’t
exactly know the exact name in front of it, but the big numbers were SOCAR transfer to
AFAZ and AFAZ transfer to Tursan.

MR. SOLIS: That remaining amount of money then, there would’ve been there, roughly
maybe $300,000.00? Right? $750,000.00 in, $400 and some thousand dollars out?

WITNESS: Again, there was another transaction that I’'m confused whether it was
Caspian Drilling or MI Drilling, so... that was the only...that was two transactions in and
the one I remember out, was Tursan Travel.

MR. SOLIS: So to date, at least as far as you know, the last time you checked the
account, which would’ve been this year after our review had started, there’s still a few
hundred thousand dollars left in the account?

WITNESS: I don’trecall...again, that was the only time I checked it. First time, only
time I checked it and I don’t exactly recall what amount is left still there.

MR. SOLIS: Last series of questions. Did guests of the convention receive gifts?
WITNESS: T don’t have any knowledge about that.

MR. SOLIS: Did you receive a gift for attending the convention?

WITNESS: T did not.

MR. SOLIS: Did you overhear anybody saying they got a gift in any capacity?
WITNESS: T don’t have that knowledge.

MR. SOLIS: TIt’s come to our attention that a lot of attendees received rugs, Azerbaijani
rugs, so I don’t know if that... does that help jog your memory as to whether or not you
recall somebody saying they got a rug or you saw rugs at the convention?

WITNESS: There are Azerbaijani rugs for this convention...I see them everywhere. 1
don’t recall anyone giving as a gift, a rug to any person.

MR. SOLIS: What about honorarium or giving people money to speak at the
convention? Do you know if that happened?
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WITNESS: Idon’trecall. I don’t even recall about Valerie Biden, whether she has
received or not. Because that was the only person who I was... somehow affiliated with
coordinating, partially.

MR. SOLIS: You mentioned you got an email in January of 2015 from Kemal talking
about dissolution of the AFAZ board, right?

WITNESS: That’s correct.
MR. SOLIS: Did you respond to that email?

WITNESS: Uh...1don’t recall. I might respond as noted or okay. I don’t exactly recall
whether I responded or not.

MR. SOLIS: And then you received... you did not receive any other communication
informing you that the board had been dissolved.

WITNESS: Not -- I haven’t received any communication; I don’t recall any
communication regarding the dissolution of AFAZ board and the only conversation. .. that
I recall was initiated by me when I asked about the dissolution, official documentation for
dissolution of the board after I received inquiry from OCE.

MR. SOLIS: And when did that happen?

WITNESS: Uhm...it was February...20...around 20’s, maybe before that. Maybe
sometime between February 10™ and February 20"

MR. SOLIS: Of'this year?

WITNESS: 2015.

MR. SOLIS: And that was an email to Kemal?
WITNESS: That’s correct.

MR. SOLIS: And then you said you saw him in March.

WITNESS: I saw him in February 25" in the event in the Congress organized by AFAZ
and I also saw him in the event in March 20" again in the event organized by AFAZ.

MR. SOLIS: And that event in March was that in D.C.?
WITNESS: That was in Mayflower Hotel in D.C. The March event.
MR. SOLIS: And when you say organized by AFAZ, did you have any role in that?

WITNESS: T have not been involved in any of these two projects... events.
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MR. SOLIS: But you attended the event?

WITNESS: T did attend the event.

MR. SOLIS: Both events?

WITNESS: Yes.

MR. SOLIS: So who would’ve been responsible for getting that together? Kemal?
WITNESS: Kemal Oksuz.

MR. SOLIS: Okay. So...January 15" email, February roughly between 10" and 20" of
February email back asking about documentation, February 25" event and then in March

event... are those the only four times this year that you’ve communicated with Kemal
Oksuz?

WITNESS: These are the ones that I recall... exactly that T communicated in the content
of communication.

MR. SOLIS: The February 25™ event that you saw him at, did you talk to him?

WITNESS: It was... everybody was just standing there watching. I came late; I said...T
remember saying hi. I don’t remember discussing anything particular with him.

MR. SOLIS: What about the March event?

WITNESS: T just said hi and he...T didn’t talk to him at all.

MR. SOLIS: Have you ever discussed with him the OCE’s review?
WITNESS: T have not.

MR. SOLIS: Have you ever discussed with him...any issues related to AFAZ’s role in
regards to the convention since the convention happened?

WITNESS: I don’t recall anything particular.
MR. SOLIS: Okay. Do you recall anything in general?
WITNESS: No.

MR. SOLIS: Okay. I think that’s all the questions we have for you, WITNESS. Thank
you very much.

WITNESS: T hope I was helpful.

MR. SOLIS: Yes, very much.
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This is Deputy Chief Counsel Paul Solis with the Office of Congressional Ethics. It
is April 13, 2015. I'm joined by Omar Ashmawy, John Missner, Ed Myers and
SOCAR Legal Counsel 1. Close enough. SOCAR Legal Counsel 1 has signed an
acknowledgement that I've provided him with a copy of 18 U.S.C. § 1001. We can
begin the interview. SOCAR Legal Counsel 1, where is your current employment?

| am Senior Legal Counsel at legal department of State Oil Company of the
Azerbaijan Republic. My major work is focused on international projects of
SOCAR, providing legal support of various kind of international projects. I've
been at SOCAR for the last four years.

Who do you report to?

Reporting system in our company has several layers. First person to report is
head of legal department, [inaudible] is also with us. Part of our litigation. We
also report on different areas to vice presidents of SOCAR based on areas they
are responsible for. SOCAR has up to ten vice presidents. Based on the
specification of projects and area and field, we report to them as well. We also
have CEO of SOCAR, president, who is in charge of overall governance, but there
is no direct reporting to him. We are reporting to head of legal and then to vice
president.

You said international projects is where you work?
Yeah.

Could you describe a little bit more about what that means? The types of things
that you do working in that-

SOCAR, five or six years ago, adopted a policy of expansion of its activities in
Europe and other countries with an objective becoming international company.
As a part of this objective, there have been different divisions set up within
SOCAR responsible for supporting of this objective.

As part of this, SOCAR is currently involved in different kind of oil and gas related
activities like refinery industry, retail, sale of petroleum in Europe. | can count up
to ten or fifteen countries where SOCAR is dealing with refinery, retail, sale of
petroleum products. As part of this, legal department, supporting let's say,
representatives of SOCAR or subsidiaries of SOCAR in all its jurisdictions, with
contracts, with any kind of documents needed from Baku ... We are like back
office support of local offices all over the world. Major focus is Europe and some
Asian countries.
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1  Solis: The convention in 2013, this US-Azerbaijan vision for the future, it was called,
that SOCAR was a sponsor of, would that fit into this category of international
3 projects?

4 Witness: It's a part of missions that SOCAR has according to its charter. SOCAR has a duty
5 not only to contribute to development of petroleum industry in Azerbaijan, but
6 also has some social oriented duties and tasks.
7  Solis: Would you say that again? Social ...
8  Witness: Social oriented. Because SOCAR is state owned company, by the nature of its
9 governance, SOCAR always interested and engaged in social projects, cultural
10 projects, educational projects aimed at spreading the realities, truth about
11 Azerbaijan. Promoting its culture, it's history. It includes supporting of events,
12 both in Azerbaijan and all over the world. It's a part of social overall mission as a
13 state-owned company.
14 SOCAR is the biggest company in Azerbaijan. It's the biggest player in Azerbaijan
15 economy. It has this kind of duty to promote overall policy of Azerbaijan
16 government to increase, to enhance social welfare in Azerbaijan, education,
17 culture, to promote our history all over the world. Coming back to your question,
18 this fits with the mission that's put in SOCAR's charter.
19  Solis: On that point, what is the relationship between SOCAR and the Azerbaijani
20 government?
21  Witness: SOCAR is owned by state of Azerbaijan, so it's 100% state owned company.
22 Unlike other commercial companies, SOCAR has not disclosing or distributing any
23 dividends to the state. Instead, SOCAR is investing its revenues into this kind of
24 social projects in Azerbaijan. SOCAR has been active in all major social projects,
25 cultural projects in Azerbaijan, starting from sports events, concerts, cultural
26 events. SOCAR is a major sponsor, supporter of all kinds of these projects in
27 Azerbaijan. Again, | say SOCAR's status is a bit like sui generis status within in the
28 corporate law of Azerbaijan because it's not commercial entity, not like state
29 body. It's a commercial entity owned by state which engage in a lot of social
30 projects and the like, trying to cooperate with the state. It contributes to state's
31 mission.
32 Solis: When there's a decision made by the company, does the government have
33 decision-making capabilities? Does the president weigh in on decisions by
34 SOCAR?
35 Witness: No. SOCAR has a clear-cut governance structure, set out in its charter. Decision-
36 making is always made within SOCAR. It's by president of SOCAR. It's vice
Page 3 of 32

15-5211_00313



AW N =

10
11

12
13

14
15
16
17
18

19
20
21

22
23

24

25

26
27
28
29
30
31

Ashmawy:
Witness:
Ashmawy:
Witness:
Ashmawy:

Witness:

Solis:

Witness:

Solis:

Witness:

Solis:
Witness:

Solis:

presidents. SOCAR has different parties within SOCAR like counsel of SOCAR,
comprising of vice presidents plus president. It has different sub-committees
within SOCAR responsible for different kind of issues. Decision-making is always
internal issue of SOCAR.

Who appoints the president of SOCAR?

President of Azerbaijan.

Does the President of Azerbaijan appoint any of the other officials?
Yes, both president and all vice presidents.

All the vice presidents?

Yes. They are appointed by decree of Azerbaijan, which are all public documents,
available on website.

Do you know if there's anybody, any executives or any employees who currently
work at SOCAR who also serve in government currently? Who have dual roles?

SOCAR's president also holds position of member of parliament in Azerbaijan.
Because of the regulation, according to our constitution, member of parliament
cannot hold another paid job. That's why the president of SOCAR, he's not
getting any kind of remuneration. Again, his position is member of parliament
and CEO of SOCAR.

Do you know if SOCAR has currently any US based entities conducting lobbying
activities in the United States that engage them in any kind of contractual
agreement?

Not to me. SOCAR has a representative office in USA, which is active from 2012.
In relation to being ... Nothing.

What about a foreign agent? Do you know what a foreign agent is?
Better-

Okay. We have a law in the United States whereby certain activities, people
would have to register as a foreign agent of a foreign principal. Meaning a
foreign principal is engaging in activities, and they want to have somebody that
represents their interests to members of Congress and the executive branch. I'm
wondering if you know if SOCAR has engaged anybody in a contractual
agreement to conduct those types of activities in the United States.
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I'm not sure that ... SOCAR has a non-profit organization in the USA called AFAZ.
We'll get to that in a moment.

A founding member, but in terms of contractual arrangements for conducting
government activities, | cannot recollect anything.

The next thing | wanted to do is actually discuss AFAZ and some other
organizations that maybe you're aware of. First | want to ask you about an
individual, Kemal Oksuz. Do you know who that person is?

Yes.

How long have you known Mr. Oksuz?

From 2013.

20137

Yeah.

When is the last time you had a communication with Mr. Oksuz?

I'm trying to recollect. It was not recently. It was maybe a year ago, but I'm not
sure of exact day. In recent months we have no-

Have you met him in person?
No, never.

Again, to the best of your understanding and experience, what does Mr. Oksuz
do for a living? What is his job?

To the extent that ... Back in 2013, actually, when we first communicate with
him, | had no knowledge about him. | think he's like ... that he's chairman or
president at AFAZ, non-profit organization which SOCAR founded in USA. Also,
he's chairman or | don't know, CEO or something, key person in company, in
some Turkish organizations, | think, active in the USA with different kind of-

You said a Turkish organization?
Turkic or Turkish? Turkish would be the country of Turkey. Turkic would be the

region.
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15-5211_00315



1  Witness: Honestly, I'm not sure about the exact affiliation, but | think they have some kind
2 of Turkey-related element. A lot of knowledge about his, let's say, most of
3 knowledge about his activities came known to me in the course of collection of
4 all these documents for submission to your office. It's been known to me that he
5 was the key person responsible for organization of this convention.
6 Also, he holds a position in AFAZ. In this capacity, SOCAR is founding member of
7 AFAZ. We found out a letter from him addressed to SOCAR requesting support
8 for this convention. What he is doing for a living, | don't have whole information
9 about it. | think he's engaged in a kind of event organizations, holding different
10 kinds of events. Professionally doing it | assume.
11  Solis: Back in 2013 when you first became aware of him, did anybody at SOCAR talk to
12 you about who he was and what he did?
13 Witness: No, because of SOCAR's internal structure, all the assignments, tasks and
14 instructions came down to the legal department for execution, for
15 implementation. It was a chance to review the background about why it's done
16 and what's rational and who is this. We have been given instruction to draft the
17 contract sponsorship agreement between SOCAR and AFAZ. That's the only
18 context that | knew about him and his role in this convention.
19  Solis: Either back in 2013, all the way out to now, based on the submission of
20 documents you provided our office and the information you've become aware of
21 as you've helped produce information to us, what is Mr. Oksuz's relationship to
22 SOCAR? Does he have a formal relationship? An informal relationship?
23 Witness: There is nothing known to me which would allow me to state that he's somehow
24 formally or anyhow dealing directly with SOCAR. As | said, he's a CEQ, a president
25 of a non-profit organization, which SOCAR is the only founding member. In his
26 capacity as per charter of AFAZ, he's responsible for reporting AFAZ activities and
27 so on. Also again, in the context of this convention, | see he send a request to
28 SOCAR for providing sponsorship to AFAZ, but nothing besides this that would
29 allow me to assume any kind of formal relationship with SOCAR like official
30 relationship.
31  Solis: Do you know how he became to be the CEO or president of AFAZ? Was he
32 appointed?
33  Witness: | think when AFAZ was first set up in 2012, | think, the decision was ... How the
34 decision was made, but as per AFAZ charter, it would be six or seven board
35 members which all in parallel hold the position of different officers of the
36 company. He was appointed to board and concurrently he was holding position
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of officers, chief executive officer alongside with other board members also
holding different offices.

Just for my clarity, for the charter for AFAZ has, that its officers have to be
officers of SOCAR?

No.
No?

Not as far as | remember, there's no such kind of requirements that only SOCAR
officers should hold position in AFAZ.

You mentioned that the board members at AFAZ are appointed. Who are they
appointed by?

The founding member.

By SOCAR?

| think there was a kind of resolution on foundation or board resolution which
was made back in 2012. That was kind of appointments were made or 2013.
Because | remember that the duration of their responsibilities is two years. They
should expire in 2015. It takes me back to 2013 | think when they were
appointed. Honestly, | don't remember exactly the name of the resolution,
whether it was board resolution or resolution of founding member. All the
appointments were made at the time of formation of this organization.

Who appointed the board members?

| think it was founding member, SOCAR.

Did you take part in the establishment of AFAZ?

Not me, no.

No?

| was not engaged in how any kind of documentation from SOCAR's side for AFAZ
resolution.

What is the mission of AFAZ? What does it do? What is it supposed to do?
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AFAZ was established to promote the kind of friendship and cooperation
between Azerbaijan and USA, contributing to the promotion of cultural,
educational relationships and promoting Azerbaijan in USA and USA in
Azerbaijan. It's kind of contributing to USA's interest in Azerbaijan, and
Azerbaijan's interest in USA. It's kind of, as its name suggests, it's simply friends
of Azerbaijan and USA. The mission is part of SOCAR's, as | say, general social
mission to spread the reality, truth of Azerbaijan: history, culture, education
abroad.

How are decisions made at AFAZ? When there is a decision to be made to help
promote the cultural connection between the US and Azerbaijan, who takes part
in those decisions? Does SOCAR have a -

As far as | remember, AFAZ board is independent by their... has very broad tasks
to decide on. All their limited issues are left for founding members, decisions like
discretion. Most decisions are made by board of AFAZ.

Okay. You said there's limited times that the founding member, which is SOCAR,
gets to make a decision. That does happen?

| think there have been no decision between formation and now of SOCAR as a
founding member of AFAZ. As far as | reviewed AFAZ documents available to us,
and developed our records, there's been no such decisions. | reviewed AFAZ's
charter. It puts very limited powers on founding members, such kind of change
to amendments to charter, appointment of new board members after expiration
of their duty, and general types of power, like two to three major power. All the
ongoing daily activities and decision-making shall be made the board.

Who works at AFAZ besides the board? Does it have employees?
| don't have information about it.

You said that you had some AFAZ documents related to AFAZ available to you.
Which documents were you able to review?

| reviewed its charter, certificate of registration, and the documents about first
appointments of board members.

What else?

In terms of documents | think that's all which are available at SOCAR in Baku
which had been provided at that time because we were founding this company.
After 2013 and up to now there have been no documents coming out from AFAZ
to us. That was a lack of information.
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You said that you don't think there had been a decision made so far by the
founding member, by SOCAR. What documents did you review that gives you
that opinion?

What gives me this opinion is actually the lack of documentation because | have
not found anything suggesting that SOCAR made any kind of decision in the
meantime.

How does AFAZ get its funding? How does it receive money to do its work?

| think as per charter it's entitled to member dues and so on. | know that back in
2013 there had been some sponsorship contributions, sponsorship requests
from AFAZ. SOCAR, among other companies, provided sponsorship to AFAZ. How

it's been financed in the meantime, 2014 or 2015, is not known to me.

| understand that SOCAR was the founding member. SOCAR is currently the only
member?

Yeah.

Do you know who Rauf Mammadov is?

Yeah, he's the director of SOCAR's representative office in Washington, D.C.
Does he have a role at AFAZ?

Actually, yes. | revealed this recently when | started reviewing AFAZ documents. |
think he's the treasurer at AFAZ.

Do you ever talk to him about AFAZ?
| talked to him in 2013 when we were in the process of providing sponsorship,
logistics of sponsorship and so on. There have been no formal, official

communication about AFAZ and so on.

| want to show you a document here. [inaudible] This is SOCAR 16. Have you
seen this document before?

Yeah. Actually, | found out this document during this document collection
process for submission.

Had you seen this back in 20137
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Back in 2013, | don't actually remember whether it was a part of the assignment
for drafting this sponsorship agreement. | think it was just an assignment as
such, because when these kinds of requests are made to SOCAR, it goes directly
to SOCAR so-called sponsorship committee, which is responsible for making
decisions on sponsorship, material aid, financial aid or other kind of aid to
requesting parties. | think it went directly to this committee.

| want to point you to the bottom there where it says, "Assembly of Friends of
Azerbaijan, together with the Turquoise Council of Americans and Eurasians will
serve as the sole organizer at the convention." Do you know what the Turquoise
Council of Americans and Eurasians is?

| think back in 2013 my knowledge was limited to the fact that it's the co-
organizer of the event. During the last two or three months, after your request
for providing information and documents, | reviewed and apparently this was
one of the key organizers, key parties engaged in organization of this convention.
Also known to me, is it's a council, organization established in USA. It's engaged
in different kinds of social, cultural event organizations.

Bearing in mind that you don't think you saw this letter at the time it was
written, correct? You think it went to a sponsorship committee?

I'm trying to memorize it. As | told back in 2013 there was an instruction to us,
the legal department, to draft a contract. When we need to start, when we can
draft a contract, we need to see a kind of internal approval of SOCAR, which is
approval of sponsorship committee because it comes to us. Probably it was a
part of package of approval sponsorship committee, but | don't clearly memorize
it, but most probably it was part of our supporting, package supporting
instruction to draft a contract.

Do you know who works at Turquoise Council? Who is affiliated with that
organization?

No. | know that Kemal Oksuz is involved in key positions there, but besides this, |
don't know anyone or anything about them.

Again, given that you may have seen this document back in 2013 when it was
presented as part of the instruction to draft an agreement between AFAZ and
SOCAR, what was your understanding, to the best that you can recall, of the
difference between AFAZ and TCAE, if there was one?

I'm trying to remember what would be the difference. Because again, when the
instructions came to our department to draft some kind of sponsorship
agreement, it's supported by all kinds of internal approvals. We are notin a
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position and not always engaged in making any kind of background check or who
are these guys receiving money and requesting money. Because it's something
improved internally by committee, there is nothing to be suspicious about
anything. We just go ahead and draft contract.

Do you know if AFAZ and TCAE, Turquoise Council, are related in any way?

To the extent known to me, not, because if AFAZ would be somehow related
with them, it would be reflected in documents of AFAZ. To the extent known to
me, they are not have formal affiliation.

Do you know if they share the same bank account or share finances?

Honestly, | have no information about financial issues of AFAZ.

Do you know what Tursan Travel Corporation is?

Tursan Travel?

Yes, it's T-U-R-S-A-N, Tursan Travel. Also, it goes by the NIL, N-I-L, NIL Travel.
No. Honestly ... It says nothing to me.

Never heard of the names?

In the context of ... Is it somehow related to AFAZ?

Well, it's not in that document. I'm just asking you generally if you've ever heard
of those names?

| think Tursan Travel Agency is ... | heard it somewhere, but | don't remember. Is
it somehow related to AFAZ in the context of convention or after this ... Isit a
travel agency in USA, maybe Turkey?

Why do you say that?

Tursan, they are very like limited ... | cannot recollect clearly anything about
Tursan Agency as being in the USA or in Turkey, but | think it's the travel agency
who maybe somehow works with Turquoise or AFAZ. | don't know. Honestly, |
don't have any documents or evidence which would suggest me or allow me to
support it.

Okay. Then, I understand you don't have any documents or evidence. You said
you think it might be-
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Because Tursan is such a generic Turkish word, you know? It's translated like
Turkish benefit, something like this. That's why | assume it may be somehow in
this context it's affiliated. | don't have any clear information about their
involvement in all this stuff.

Okay. You don't have a clear-
I'm sorry to interrupt-

Let me ask the question. You don't have a clear understanding of how they relate
to AFAZ or to the convention. But do you have some idea, based on
conversations you overheard or have been a part of, on what Tursan Travel
does?

No, because it's a problem of providing this information is that AFAZ has not
provided any kind of reports to its founding member from 2013 and up to now.
When we started collecting this kind of information, in your request there was a
mentioning of AFAZ also and its role in convention and interaction with other
organization. When we started reviewing AFAZ folder in SOCAR, we found out
it's very, very, very limited information, reports on its activities, on its function,
what it's engaged in. Whether it was engaged in a kind of other events after
2013 or up to now. That's why we are short of clear information and knowledge
about AFAZ.

After these issues all came out, we probably conduct internal review of AFAZ in
the future, auditing of its activities for information up to now. What was
revealed at the time of collection of information was very limited knowledge
about AFAZ activities. AFAZ's role in other organizations, maybe it was organized
another event, another problematic event or something.

Coming back to your question, honestly, | don't recollect any clear discussion or
any indication to Tursan. Something, you know, that | heard somewhere, but |
don't clearly recollect whether it was in this context or in other context.

Well, at least as it seems to us, we think, you know we’ve talked to lots of people
and we’ve gotten lots of documents from different organizations. The Turquoise
Council and AFAZ seem to have paid a certain amount of money to Tursan Travel
to then purchase airfare for many travelers to the convention in Baku. Now that |
tell you that, does that help possibly, does it help you recall whether or not they
had a role? Or a conversation you might have overheard where they were
involved in that conversation?

No. Paying for all tickets to-
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Yeah, for a lot of travelers. State, local, federal, government.

| have no information about any, about this, which this organization paid for this
travel or what the amount or for whom. Honestly, | don't have any information
about it.

Well, let's move on to the convention in 2013. When did you first hear about the
convention?

Actually, at the time when we started drafting this sponsorship agreement.

Who would have talked to you about it? Who would have given you the
instructions to draft the sponsorship?

The instructions come from head of legal department. When instructions come
we're all looking for internal approval, as | told. It's important, internal approval
of this support was made by sponsorship committee of SOCAR based on the
request.

Did you attend the conference, the convention?
No.

You didn't?

No.

What was SOCAR's role at the convention?

At the time, in 2013 actually, | had no information about it, but recently when we
get this request from you, we started reviewing. Actually, we sent this document
preservation office internally, and we started talking to our protocol department
which is a major unit within SOCAR responsible for supporting event
organizations and so on. It came out that support of SOCAR's big role in
Azerbaijan and society, in industry and so on, SOCAR was always and is always
ready to assist any party who is holding an event, organizing anything as
Azerbaijan or outside of Azerbaijan, but which is serving to Azerbaijan's interest
and which corresponds to the mission set out in SOCAR's charter.

It came to my knowledge that SOCAR's protocol department assisted event
organizers in different manners in order to facilitate, assist the organization of
events for example with visa support, support of SOCAR's policy to provide visa
support to any party, both in industrial issues, partners or in social projects
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coming to Azerbaijan. SOCAR sends a request to migration service in Azerbaijan
for provision of fast track visa authorizations for parties at the airport in Baku.

SOCAR sent a lot of letters to this migration authority in Azerbaijan, requesting
the support people coming to Azerbaijan. Also, | think SOCAR assisted event
organization. That's what we revealed again in the course of document collection
or production. SOCAR coordinated activities with other sponsors of events, also
another big players in oil and gas industry in Azerbaijan, like BP and others, and
encouraged them to support financially also, to join SOCAR in sponsoring the
event.

The protocol department was active in assisting and was ready to assist in any
manner that they could event organizers, knowing that these guys are based in
the USA they may not be informed the whereabouts local immigration, visa,
migration regulations or any other applicable regulations.

Do you know whose idea it was to start the convention and the person or group
of people who first came up with the idea to have the convention?

To the extent that can | can judge based on all the production, all the documents
available to me, it was the joint idea of the event organizers, Turquoise and
AFAZ. | can't see any kind of, again, internal document of AFAZ or anything which
would support that AFAZ board made this decision or founding member made
this decision. What's seen for me, based on the available documents, it was AFAZ
and Turquoise's initiative which again was supported by SOCAR because it
perfectly fit SOCAR's social mission.

We've talked about AFAZ, and as far as you know, we've said there's only one
employee. It seems to be Kemal Oksuz.

Also | can say now is Rauf is the treasurer.

Right. He's on the board, and he's treasurer. That's correct. Turquoise Council,
you said, correct me if I'm wrong, you said you thought that Kemal Oksuz had a
role with Turquoise Council. You didn't know if anybody else worked there,
right?

No, | don't know anyone back in 2013. Even now, | don't know anyone from
Turquoise. At this stage, to the extent known to me that he was key person and
president or CEO of Turquoise Council. He has like dual position in AFAZ and
Turquoise.

| asked you whose idea was it, about a person or a group of people. You said it's
a joint decision of AFAZ and Turquoise Council.
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It's not like my knowledge of the facts that it's a joint decision. What | can
assume based on the fact that they are mentioned in all requests for sponsorship
as event organizers. Also | reviewed the convention on internet and so on. Main
organizers are AFAZ and Turquoise.

Is this Kemal Oksuz's idea to have this convention?

| don't know how in Turquoise decision-making is made, but within AFAZ there
was no other decision or no other approval of the event. Perhaps within AFAZ he
was the only person active or involved from AFAZ side. Not sure about Turquoise
Council side.

Would he have just come to SOCAR and said, "I'm going to have this convention.
| want to have this convention in Baku. Would you like to sponsor it?" How
would SOCAR become first engaged?

SOCAR, as | told, is very, very interested in supporting this kind of event. He was
supporting before this event and continued doing it all over the world,
supporting this kind of events, conventions, seminars and so on. Would Kemal
request any kind of support, | mean, assistance where corporation provides
financial support and also organizational support in terms of visa and so on.
SOCAR was ready and prepared to assist in any manner possible to make this
convention happen.

Did you know at the time in 2013 that members of Congress from the United
States House of Representatives, United States Senate would be present at the
convention?

Not in 2013. Of course, of recent months, yes. Now | know that, but not in 2013.

What is the Turkic American Federation of the Midwest? You heard of that name
before?

Midwest?

No, never heard the name?

| don't know.

Turkic American Federation of the Southeast?
Same.

Council of Turkic American Associations?
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[inaudible].

Mid Atlantic Federation of Turkic American Associations?
[inaudible].

What about Furkan Kosar? You heard of that name?
Once again?

Furkan Kosar.

No. That's the first time | heard this name.

You mentioned that SOCAR reached out to some other sponsors, companies for
potential sponsorship. Who would that have been? Would that have been BP?

It would have been, at the time, again, I'm just always noting this. At the time |
didn't know exact list of companies. What | found out recently is that there was
BP, I think KBR, ConocoPhillips, McDermott, | guess, and Chevron. If I'm not
mistaken, because all these companies are active in Azerbaijan. They have joint
ventures and partnership with SOCAR. SOCAR is in position to coordinate with
them, joint support of this kind of events. SOCAR's partnership with these
companies also include always provision saying that partners will be jointly
supporting.

Be as specific as you can be. What payments did SOCAR make for this
convention? We're going to get into the amount of money that documents seem
to show that was transferred from SOCAR to AFAZ. Outside of that, what other
payments did SOCAR make for of the convention?

What our internal investigation revealed is that the only actual financial, let's
say, contribution of SOCAR, where it went, was this direct sponsorship. Besides
this, again, we sent all these requests internally to our financial department, our
protocol department. Nothing was revealed allowing us to assume that SOCAR
made any other kind of direct payments to any party engaged in this event
organization. SOCAR's dealing, in terms of financial support, was AFAZ only.

What about hotels for convention attendees?
Yes. That issue which came became known to us recently when requesting our
protocol department, and head of protocol department also | think will have a

chat with you. He told us that they found out some contracts with two hotels, |
think. It was Hilton and either Four Seasons or Park Inn in Azerbaijan. | think he'll
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know better, which are main, let's say, partners, main partners which SOCAR has
worked with in the context of big events.

SOCAR has discounted rate agreements with these hotels. Apparently in 2013,
May, SOCAR also had this kind of contract with either both of them or one. |
think it was Hilton definitely, but I'm not sure about the second one, about
discounted tariff.

This contract, when reviewed by us, revealed nothing saying about convention. It
was not made for supporting event organization of convention. Apparently it
was made in order to have an arrangement with SOCAR hotel, which might be
needed. How it works in fact that SOCAR makes this arrangement with hotels. If
these rooms are used, SOCAR pays for them and makes settlement at the end of
event.

In May, because SOCAR had three major events, its oil and gas exhibition, this
convention and a public statement in May 28th, which also events with big
representation. We made a request to our financial department. Apparently no
payment was made under this contract specifically for this convention. No
payment made from SOCAR under this agreement was made for the rooms used
for the convention.

You can say that for certain that you know for certain that there's been no
payments for the hotels?

There has been payment to hotels, but on the report saying with hotel and
SOCAR saying that why is this payment made, there was no payments made
specifically for the convention. The rooms used for delegations of —

It doesn't say specifically that a payment was made for the convention, but that
doesn't mean that the money may not have been spent to house people in
hotels for the convention?

That's exactly the point that I'm trying to make is that money spent on the hotels
for housing people, they're not for people attending the convention. That was
for people attending other events.

Were those events held at the same time as the convention?

Exactly. Republic's Day event was 28th of May, | think, which directly coincides
with this convention. Another event was the start of June. It was oil and gas
exhibition, attending up to 500 people in Baku. Settlement with hotels was in the
middle of June after all the events had completely finished. When revealed is
report or statement, settlement with hotels, we found out that the payments got
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from SOCAR were not allocated to support, to house people attending the
convention. It was for other two events.

The other two events were before and after the convention?

Yeah.

They both would have been after the convention.

National Day.

National Day, Republic Day is 28th of May.

Right. This happened around the 23rd, 24th of May, this convention.
There was a National Day celebration held.

| think the convention was 28th and 29th.

28th and 29th? I'm mistaken.

Here's ... More direct in my question, did the people attending the National Day
and the exhibition also attend the conference?

| can't say it for sure because the number is very high.
About many hotel rooms were paid for?

| don't remember the figures, the figures and amounts. | remember, let's say, the
explanation of payments, seeing the delegation for exhibition, delegation for
Republic Day, but nothing paid for delegation attending the convention.

In the production that you gave to our office, we have a lengthy list of Excel
spreadsheets with many, many convention attendees, and specifics about hotel
rooms. That came from SOCAR. We think at least that there was at least
knowledge of the types of rooms people wanted, about preferences and
specifics, the days that they were going to be staying. That came from SOCAR.

My understanding why SOCAR was in this distribution list and was informed
about this kind of hotels because, as | told, SOCAR was active in assisting event
organizers in logistics, for example, and maybe exactly numbers, where these
people will stay would be needed maybe for visa purposes or the purpose of
taking people from hotel to event, venue of event, or making all kind of other
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formalities, but not for sure SOCAR paid exact, that this spreadsheet was made
in order for SOCAR pay each of the room.

It's for sure what was confirmed by our internal review saying that SOCAR's
contract with Hilton was type of another contract with hotels which we always
do before big events. We always do before sports events or cultural eventsin
Azerbaijan. We just give them the arrangement. Once needed, these rooms are
used, and then paid for.

| know you said that you don't know exactly how many rooms or the precise
numbers. More than 2007

| can't say this.

Again, to be direct, it seems to me the National Day celebration was part of the
agenda for the conference. It seems to me that it's very possible that people who
had attended the National Day celebration also attended the conference.
Perhaps the internal designation saying that the hotel rooms were for National
Day may not be entirely accurate. They may also have been for the conference.

| can't say anything for sure about it. Even after this convention, 2014 and not in
2015, we held this National Republic Day event in Baku. We always do this. We
did this before the event. We kept doing it after this event. | cannot say that it
was designated to be part of this convention. It's definitely separate event which
always supported by SOCAR, by state office of Azerbaijan. | think back in 2013,
even it was anniversary 85 years. Now, numbers like 85, 90 years always are paid
more attention.

Would members of the protocol department who we're going to speak with
today, would they know about that issue about spending money for hotels?

| think yes, yes.
They would?

Actually, they came to us with the information that this maybe raises an issue
because it coincides in time with this convention. This definitely made us to
review all these contracts to make sure that we provided correct information to
you in terms of how SOCAR supported this. As | told, SOCAR is very much
interesting in assisting in any manner possible, both you and other parties, to
make sure that this kind of events are proper organized and nothing, no breach
of regulation is made.
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| want to show you this. This is numbered SOCAR 1 through 5. | think this is the
agreement that you spoke about earlier, right? That you took a role in drafting?

Yeah.

You do remember. You've not only seen this before, you actually took a part in
the creation of this document.

Yes, | did.

Was it you alone or did other people assist you?

A colleague of mine from legal department was also present.
Elvin?

Yeah.

The two of you drafted this.

Yes, we did.

| want to direct your attention to the bottom: Article 1, 1.2. “Based on the
agreed budget, incorporated here as attachment |, for this project by the parties,
the total cost of the convention is 750,000 US dollars.” Do you know where that
figure came from, that $750,0007?

| think it's based on the request of SOCAR. The instruction which came to legal
department was to draft contract with this amount. This is the amount approved
by the mentioned internal sponsorship committee at SOCAR.

Then it says the funding shall cover accommodation, traveling expenses, venue
rental and all other related expenses and fees. Given that you and your
colleague, the ones who drafted this, you should definitely be able to tell me
what does accommodation mean in this agreement?

It's obviously the accommodation for members of delegation coming from USA,
so it's probably for housing, for hotel expenses of the guests of the event. I'm not
sure whether it was only for guests coming from USA or other guests, but my
understanding is guests attending the convention.

Going back to our questions a moment ago about hotels. Does that clear up any

missing information that you might have or does this help give you a better
picture of whether SOCAR appropriated money specifically for hotel expenses?
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Actually, the idea of SOCAR, how the sponsorship agreement was in SOCAR
works like there should be some kind of indication and knowledge of what this
sponsorship money goes for. It's in accordance with SOCAR anti-corruption and
transparency rules saying that if you provide sponsorship to anyone there should
be some indications in the agreement. It's a contract saying, showing the
spending, how this money will be allocated.

| think that that's in line with this requirement, but obviously there was no kind
of reporting or any kind of knowledge after this agreement how actually the
money was used, it was used and allocated. That's again, big problem coming
from the lack of reporting from AFAZ to SOCAR. Which does not allow us to say
how this money was actually used by AFAZ. In order to be in line with our
internal regulation, we always made this and are making this provision in
material and financial aid and sponsorship agreement saying that it's made for
the purpose of this and that.

This language is similar to language you've used in other agreements?

It's similar to language that we used in all sponsorship agreements and financial
aid agreements. Also, in the course of production and overall submission of
documents, our knowledge was that hotels for the guests were paid by event
organizers. That's our assumption, let's say.

Wait for the train to go. What about traveling expenses? What does that mean
on the first page?

Sorry. Tickets and probably transportation to Azerbaijan, | assume.

To be clear, tickets you mean airfare?

Yeah.

Did you view this as ... What type of agreement would you view this as? Is this a
contract where AFAZ gets to provide some sort of service to SOCAR in order to
get the money? Or is it more like a grant?

It's obviously how it's qualified within SOCAR and how it views sponsorship and
financial aid agreement based on the request and made to support this event,
which isin line, as | told, with SOCAR's overall mission and objectives in
Azerbaijan. It's a financial support agreement.

Can | direct you to the next page: Article 3, 3.2, under responsibilities of the

beneficiary. “The beneficiary shall regularly consult and engage in discussions
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with selected representatives of the sponsor throughout the duration of the
convention.” Who are the selected representatives of the sponsor?

Majorly it is protocol department who was, again, engaged in supporting. Also |
think division for supporting is migration services. Visa support within
investment department at SOCAR also was assisting in this specific area of visa
support. Majorly who is in charge from SOCAR side is the protocol department.

When that “responsibilities of the beneficiary” section is added, again, judging by
your experience drafting these types of agreements, does that mean that AFAZ
had to do this, to regularly consult and engage in discussions with
representatives of SOCAR in order to get the money? Was there a condition that
they satisfied before they got the money?

No. If you go online on SOCAR's website, you will see this contract as a template.
This contract was made a small change change the template contracts used
within SOCAR. When making sponsorship contributions we try to make sure in
advance that, just in case, we keep for ourselves some degree of possibility or
controls that if something wrong arise, to request the recipient to provide report
or consult with us. Again, it was not specifically made for this contract. Thisis a
general type of provision that we always use, both for logo and for consulting
with the sponsor.

I'm going to show you the last page of attachments. Did you draft this
attachment as well?

No. It's something which came to us as part of, let's say, information on how the
convention will go on and the financing breakdown. | think just told us now that
the overall cost of convention is higher than [inaudible] sponsor.

Do you know if this document was created at SOCAR, if this attachment was
created at SOCAR?

No. | don't know whether it was created within SOCAR or came from event
organizers. | assume maybe it can be attached to this request letter, but I'm not

sure. It says nothing about it.

Okay. Move on to this. This is SOCAR 7 through 12. Do you recognize this
document?

Yes, | do.

Did you help to create this document?

Page 22 of 32

15-5211_00332



(9]

19

20

21

22

23

24

25
26

27
28
29
30
31
32
33

Witness:

Solis:

Witness:

Solis:

Witness:

Solis:

Witness:

Solis:

Witness:

Solis:

Witness:

No. Actually, | was in the tender procedure within SOCAR. It's a procurement of
services within SOCAR. It's a long procedure after this in specific companies
selected and contract is made, for procurement of services. | was in charge of
this procedure, but exact drafting of this contract was not my work.

What is Practical Solutions Group?

Practical Solution Groups, let's say, obviously the biggest and major partner of
SOCAR in Azerbaijan, which cooperates with SOCAR in very broad areas, starting
from legal consulting, event organization, auditing, financial services and so on.
This company was selected as a result of tender procedures, as a result of
procurement of services. So far we cooperated with them in so many occasions
that | can't remember the number of them.

They are company with many office worldwide and have very solid background
and knowledge of event organization and legal consulting and other services that
SOCAR may need outsourcing services. How the arrangement between SOCAR
and PSG works, we'll make this kind of agreement. Now we have organizational
services. We have similar kinds of agreements in other areas, like a framework
agreement, broad scope of services. If need arises, just extend this service order
to make sure that they are ready to assist if and once we need it.

Do they have an office in the United States?

Yes, they do have an office in Houston.

Who works in that office?

Director's name, her name is Irada Akhoundova. She's director of PSG in USA.
Do you know if she has a role at AFAZ?

Yes, | think she's on the board. She's on the board.

What specific role did Practical Solutions Group play in organizing and planning
of the convention?

Specifically at this convention, we made kind of request to this company to see,
because their name also was on the sponsorship list of the event. It as very
interesting which kinds of contributions they made and how they assisted.
Apparently they also being sponsor of event, but figures were not disclosed to us
how they supported this event, but they also been sponsor of event, like
provided financial support to event organizers. That was what was confirmed by
PSG, Practical Solutions Group.
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They would have provided financial support to organizers?

Yes. They, being the same level of sponsor as SOCAR, similar to SOCAR and other
companies in Baku.

Turquoise Council and AFAZ, they would have provided money to.

That's the point where I'm not sure whether it was made to any of this or to both
of them. Again, because we will make internal review of AFAZ and will review
financials to see whether the money given to AFAZ [inaudible]. They said that
they supported the event organizers.

You don't know how?

| don't know. They support financially, but | don't know whether the money went
to Turquoise or AFAZ.

Did money go from AFAZ to Practical Solutions Group?

No, that's something that | can clearly confirm. In the context of event, there has
been no payment from SOCAR to PSG. That was one of our spots where we
suspicious, there had been some payment. We requested from both PSG and our
financial department to see was there any dedicated payment on the convention
went. There has been no information.

PSG ventured into this agreement for free?

This agreement, as | say, is a framework agreement. Used after this and being
used now for other ones. As | tried to explain previously, it's kind of umbrella
agreement like framework under which we provide service orders and use it.
This agreement is not made specifically for the convention. It's made for event
organization support.

Was there a fee associated with it?

Sorry?

Was there money associated with it?

With?

Was there a payment from SOCAR associated with this agreement, the umbrella
agreement?
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Not on the convention.
| understand.

But, after this, yes, there have been a lot of payments from SOCAR to PSG for
other events, other contracts in Azerbaijan, in other countries where they
assisted with event organization.

How about a general payment to them? Was there something, maybe we call it a
retainer? Was there a payment to Practical Solutions Group around the time this
contract was signed?

Around the time the contract was signed? Actually, our review was based on
whether the payment was made in relation to convention because there have
been service order under this agreement to PSG to assist us in organization of
convention. Our request was, “was there any payment was made under that
service order?” And their response was "No". In terms of timing, I'm not sure
whether | can provide clearly, say clearly that around this time because there are
a lot payments going out from SOCAR to PSG under different service orders and
different categories.

Let me ask you something else. You said that you were told that Practical
Solutions Group supported the conference financially. At the same amount as
SOCAR?

Amounts are not known to me.

| thought you said you were told it was a similar dollar amount in support?
Honestly, | have no knowledge whether it was similar or comparable or less or
more amount. | don't know anything about it. PSG's internal issue which duty |

see in commercial sensitivity or conditional [inaudible] disclosed to us.

There were payments to Practical Solutions Group, but they were not designated
for the conference.

Yeah.

Do you know if those payments were made near in time to the conference?

| don't know whether around this May 2013 there were any payments from
SOCAR going to PSG. | don’t have information on this. Again, as | told, there has

been no payment under that specific. Payments are going to process our retainer
and after the events. How we work with PSG can be advanced payments or
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payments after the event. Time is not essential in our payments to PSG. What is
essential is the category of service order under which it goes. When reviewing
the, requesting the information requested under the specific service order from
SOCAR to PSG whether we paid anything, any payment went from SOCAR to PSG
under the service order, there was confirmation that there was no payment.

Were you a part of the process to hire Practical Solutions Group?

Yeah, yeah, | was.

When did that process take place?

For event organizations, this process was held in January or February of 2013.
Actually, it was in January, and after the result of this process, we made this

contract in February.

This is an email, two copies there. It's numbered SOCAR 385. It's an email,
Monday May 6, 2013. Is that your name at the top?

Yeah.
Do you recall this email?

Yeah. We'd been coordinating this payment issue with Kemal Oksuz because we
need a lot of formalities for the payment to go through, and invoice to be
stamped, signed and original hard copy. Also bank requisites on it. It was in the
course of getting these formalities done.

You said, "Please urgently advise on your bank requisites." What bank
requisites?

Bank account information because we were requested by our accounting
department to provide bank account information of AFAZ to make this payment
as a party to sponsorship agreement.

What bank did AFAZ use?

| recollect it was Chase or something. | think it was Chase Bank, but | don't
recollect it clearly. His information was received and immediately forward to our

accounting department, so it's information that we don't use.

You said, "We need it. The bank is awaiting." What bank are you referring to?
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The local bank in Azerbaijan, SOCAR's international bank in Azerbaijan. Because
the invoice that we are provided by Kemal Oksuz at AFAZ, we're missing this
information. We made the sponsorship agreement, attached invoice, gave to our
accounting department to make the payment. Then the response from the bank
that the information was incomplete, so a bank requisite shall be provided.

Another one here for you. It is numbered SOCAR 377 to 378. I'll show you down
at the bottom, is that your email? May 8th, 2013?

Yes. This one, right?

Let me make sure [inaudible]. "Kemal, could you please double check with your
bank and confirm whether the payment has been received?" Did Kemal provide
you with the information you needed after you emailed him that the information
was incomplete?

Actually, | don't remember whether it was confirmed to me or ... Because | think
he was in contact with protocol department of SOCAR as part of their general
coordination. Most of communications were going through them. We had been
also pressed because time limits and a rush. We had been pressed also by
protocol department to make sure that payment went through and to keep this
issue under control. That was the course of this communication, but I'm not sure
whether it was email confirmation or confirmation from our protocol
department that we are set and everything is done. Again, it was a formality
issue.

The next email, "Please also ..." He responded, then the one above that, "Please
also try to, at your earliest convenience, sign and return back the agreement of
AFAZ sent earlier to you by my colleague, Elvin Hatamzade. What is the
agreement you're referring to there?

It's the sponsorship agreement. Because of bank regulations, the hard copy shall
be presented, the hard copy of the counter-signed agreement shall be presented
for the payment to go through. That was in the context of this. Because | think
first he sent us scanned copy of signed agreement when we first talked to bank
whether they will be able to make this payment in anticipation of hard copy.
Later, we were obliged to request hard copy of the agreement. | think it was sent
by courier to me and then presented to our accounting department.

More for you. It is SOCAR 178-180. Just want to direct you to the bottom there.
That's your email as well?

Yeah.
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Solis:
Witness:

Solis:

Witness:

Solis:

Witness:

Ashmawy:

Witness:

Ashmawy:

Tuesday, May 14th, 20137
Yeah.

You write about sponsorship issues. You say, "After initial discussions with these
companies, it has been agreed that an official letter from AFAZ (or T-C-A-E,
whichever you think fits more), shall be address to these companies with the
below explanation of request/indication for sponsorship." What initial
discussions are you referring to there?

This is the initial discussions were not held by me but our investment
department within SOCAR is responsible for coordination and work with our
partners. In Azerbaijan, there is all these companies that have all these contacts
with them. When SOCAR was just coordinating with this company, they've been,
explanation from this company, we need a kind of official request to
substantiate our sponsorship, why we are making this.

That's why | been told to as a person at this time in contact with Kemal, the
context of our agreement. To ask them to make this formal request to the
company in order to make payment because of some kind of internal stuff or
regulations of this company. They were not in position to extend this
sponsorship without getting request, informal discussion. | think this was helped
by our investment department in a formal-

Why would SOCAR have anything to say about letters from AFAZ or TCAE
requesting sponsorship? Why would SOCAR be part of those discussions?

Why SOCAR is there is because, as | told, part of SOCAR's engagement and
partnership with major companies in Azerbaijan. We are trying to somehow put
some kind of duty and task on these companies to contribute to the mission that
SOCAR is after. These companies always supported SOCAR, maybe in an amount
less than SOCAR does, but they do it. In this context SOCAR was very much
interested in making this convention happen. I'm not sure how the amount were
defined and why the amounts were different from SOCAR's, but SOCAR was
interested in bringing more sponsors to the event which was so significant for
SOCAR and Azerbaijan.

Why was the event significant for SOCAR and Azerbaijan?

Because it's [inaudible] and fits well together with SOCAR's mission, SOCAR's
objective, SOCAR's duties as per its charters.

Did it also have something to do with the fact that members of Congress were
going to be in attendance?
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Solis:
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Solis:

Witness:

Sorry?

Did it also have something to do with the fact that members of Congress were
coming?

You mean SOCAR or these companies? I'm not sure that | understood the
question.

Did the reason why this event was very important to SOCAR and Azerbaijan, was
it partly because members of Congress were going to be there?

No, | think SOCAR would anyways sponsor and support this event regardless of
the nature of representation or names of representation. SOCAR did and in
much more amounts other events with maybe less important representatives
from other governments, from other officials. It has nothing to do ... There was
definitely no indication or understanding within SOCAR about need to support
this event because members of Congress were there.

| want to ask you about this part where it says, "an official letter from AFAZ or
TCAE, whichever you think fits more." Why did you say that?

Because what had been known to me and also revealed later is that AFAZ and
TCAE are organizers of the event. Kemal holds position both at AFAZ and TCAE.
SOCAR's sponsorship was to AFAZ based on the request. Knowing this, we just
want to make sure that the request was made from proper organization, just
how the event organizer seems to fit. It was just a matter of coordination to
make sure that this proper event organizer is involved. Again, it was related to
Kemal's roles in both of them, and both of them being event organizers.

This is the last stuff that | have to show you. The SOCAR 183 through 185. 1 don't
see your name on the first page there. You are on the very last page from Kemal
Oksuz. Tuesday, May 14th. | don't see your name in any of the emails that occur
after that. But | just wanted to show you this first page. To the extent that you're
aware, does this look like the full list of sponsors?

It also misses SOCAR, but besides SOCAR, yeah. | think it miss also PSG. | think
this is the list of companies that SOCAR was assisting in coordination with
making this payment go through.

Do you know about sponsorship categories. | see there's a silver sponsor.
Caspian Drilling is the main sponsor. What are the sponsorship categories?

| think they are based on the amounts. | don't know how they are differentiated,
but SOCAR was obviously the main sponsor. | don't know whether it's golden
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sponsor. Most probably Caspian Drilling Company also made something
comparable to SOCAR's amount to qualify as a main sponsor.

How much money did SOCAR end up paying to the organizers for this
convention?

SOCAR's payment was limited to this sponsorship agreement. It was 750,000 US
dollars.

Did anybody else on this list, that you're aware of, contribute that amount of
money?

To the extent that | now, this money ranged between 50,000 and 10,000, not
more. That's why it's interesting why CDC is a main sponsor. | think they were
less than SOCAR, significantly less than SOCAR's amount.

Is Caspian Drilling Company owned by SOCAR?

| think it's joint venture. Joint venture between SOCAR and ... | don't know the
second partner. | think it's joint venture where SOCAR holds some shares. The
same as Azeri M-I Drilling . That's it.

Azeri M-I Drilling is also a venture of SOCAR or SOCAR has a stake in the
company?

Yes, it does.

Do you know if it's 51%7? If it's the majority?

In general, SOCAR's policy is to keep 51 plus shares in joint venture. It's SOCAR's
general corporate policy. Honestly, there are some very limited number of
companies where SOCAR is a minor share holder. | don't know which categories
these two falls.

Did guests of the convention, did the convention attendees receive gifts?

| can't say anything about it.

You can't say?

Because | neither attended this or was anyhow in interaction with. | can't say
anything about it.
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Did your internal investigation uncover anything about gifts of rugs to people
who attended?

Gifts of what? Sorry?

Gifts of rugs?

Rugs?

Rugs.

From SOCAR's side, our request to protocol department was to list exactly what
SOCAR contributed. It said nothing about any kind of gifts or other presents,
anything about somehow assisting event organizers in this particular context.
No, SOCAR didn't.

Any questions?

There was a meeting during the conference between SOCAR officials and
members of Congress. Do you know who arranged that meeting?

I don't know, but I think it's the protocol department. They are generally in
charge of all of this kind of formal event organizations, meeting organizations
and logistics of this type of meetings. | assume that it's protocol department, but
| think they can confirm it. | don't know.

Were you aware of that meeting?
No.

Do you know if the board of AFAZ, if there was an attempt to dissolve the board
of AFAZ earlier this year?

Earlier this year? No. | think AFAZ board's duty expires in April 15 this year, in
two or three days. SOCAR is expected to make decision on formation, as per it's
charter it's two years. SOCAR is expected to make decision on who will be on
board and how AFAZ will be structured. I'm not aware about early attempts to
dissolve. There's nothing known to me on this particular issue.

Who at SOCAR would be the person or group of people who have the most
contact with AFAZ and Kemal Oksuz?

You mean in the convention or general?
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General.

General, it's legal department. Actually, ideally it should be reports coming from
AFAZ to legal department, and legal department distributing internal to financial
department and so on. Because it never happened, and there was no reports
coming from AFAZ to SOCAR, the communication and interaction with AFAZ was
very limited. | think it's only legal department, we, who have folder of
documents related to AFAZ only. Other groups within SOCAR like protocol
department, financials, they only have knowledge about existing AFAZ, existence
of AFAZ. | don't know ... | think there have been no direct contact between them
and AFAZ in the meantime. Rauf is holding positions there, but | don't know to
which extent he is engaged in daily activities of AFAZ.

| think that's all the questions we have for you. Thank you very much.

Thank you.
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WRIGHT: This is Nate Wright here from the OCE. I’'m joined by Bryson Morgan; we also have
Rob Walker, here in person; Jason Rother on the phone; and this is an interview of
ConocoPhillips Manager 2.

MORGAN: On March 25" 2015

WRIGHT: ConocoPhillips Manager 2, what is your current title?
WITNESS: Manager of Federal Affairs International.

WRIGHT: And what are your general duties in that position?

WITNESS: I’ve worked with our... I do international government relations and work on with
our business units in various countries around the world to help them with government relations
issues and help on engagement plans. Represent them here in Washington.

WRIGHT: How long have you been in this position?
WITNESS: 15 years.

WRIGHT: Does this... does your position normally include interacting with members of
congress?

WITNESS: Not very much
WRIGHT: Who is Bill Ichord?

WITNESS: Bill Ichord is... was the Vice-President for International and Government Affairs
and he left the company at the end of February.

WRIGHT: Who is Luda Orelup?

WITNESS: Luda also left the company a year ago maybe, and she was Manager of Government
Rel... I'm hesitating because I’m not sure what her final title was.

MORGAN: So who did... did Luda report to you?
WITNESS: No she was in Houston and reported to Bill Burkett.
MORGAN: Who do you report to directly?

WITNESS: Andrew Lundquist, who is the head of the Washington Office, Senior Vice-President
for Government Relations.

MORGAN: And do you have anyone who reports directly to you?
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WITNESS: No
MORGAN: Okay
WRIGHT: Who is Farkhad Kasimov.

WITNESS: He was and maybe still is but I don’t know that for sure. He was our consultant in
Baku. We did not have a separate office he ran our ConocoPhillips Office in Baku. We had at
one time had a staff but at that time he was our representative in Baku.

WRIGHT: Who is Audrey Stutchman?

WITNESS: She is the receptionist here.

MORGAN: So let me... Mr. Kasimov he was a, you said he was a consultant?
WITNESS: I think

MORGAN: You think so?

WITNESS: I don’t know what the exact. ..

MORGAN: But he’s not a ConocoPhillips employee?

WITNESS: No.

MORGAN: Does he have his own Company?

WITNESS: He may.

MORGAN: He may. Okay and you say he was running the ConocoPhillips Office in Baku?
WITNESS: He was our representative in Baku. Yeah I say running the office I....
MORGAN: What kind of things would he do on ConocoPhillips’ behalf in Baku?

WITNESS: He would report what.... I don’t know, I don’t know all of the details of what his
responsibilities were but he was the face of ConocoPhillips in Baku and working with the
Houston business development. And not through here.

WRIGHT: So he reported to Houston?

WITNESS: Yes.

WRIGHT: Do you know the Turkish American Association?
WITNESS: Turkish American Association....

WRIGHT and MORGAN: or Turkic American Association.

3
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WITNESS: I know of it.

WRIGHT: Do you know SOCAR?

WITNESS: Yes

WRIGHT: Do you communicate regularly with employees of SOCAR?

WITNESS: No not regularly. I know the person who represents SOCAR in Washington, D.C.
and occasionally see him at meetings

WRIGHT: And is that Rauf Mammadov

WITNESS: Yes

WRIGHT: Do you know and I’m sure I’m going to mispronounce it its Zaur Gahramanov
WITNESS: No.

WRIGHT: It’s spelled Z-A-U-R G-A-H-R-A-M-A-N-O-V

WITNESS: Is he a SOCAR person?

WRIGHT: Yes I think he is in country.

WITNESS: No then. I won’t tell you that I’ve never met him but I don’t know him
WRIGHT: Do you know the Turquoise Council of Americans and Eurasians?
WITNESS: I know that it exists. I don’t know what it is.

WRIGHT: Do you know generally what they do?

WITNESS: What I think they do is they promote larger issues of Eurasia but from an Azerbaijan
stand-point perhaps Turkey. I think of them as more of a cultural people to people organization
not so much about business relations but about larger.

MORGAN: How did you become familiar with the Turquoise council? Do you recall when you
first heard about them or interacted with them?

WITNESS: No but it think I’ve seen, I must have seen their literature and maybe other people
mentioned them.

MORGAN: Have you ever attended... Well who do you know on the Turquoise Council? Do
you know any individuals there?

WITNESS: No I don’t. as far as I know.
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WRIGHT: Do you have any sense how they are funded?

WITNESS: Do you want me to speculate?

WALKER: If you’re asking me, No.

WITNESS: But I mean I don’t know.

MORGAN: You don’t know?

WITNESS: No

MORGAN: Have you heard other people talk about it?

WITNESS: No

MORGAN: Have you ever been a part of conversations where people talked about their funding?
WITNESS: No

MORGAN: Okay

WRIGHT: Do you know the Assembly of Friends of Azerbaijan?

WITNESS: T know the name.

WRIGHT: Also known as AFAZ

WITNESS: I know the name.

WRIGHT: And do you remember how you came to know AFAZ or hear about AFAZ?
WITNESS: Through their literature, through conversations with other business people and. ...
MORGAN: What is your understanding of what AFAZ does? What their role is?
WITNESS: The same thing, the promotion of Azerbaijan and more cultural less business.
WRIGHT: Do you know anything about their relationship with SOCAR?

WITNESS: No

WRIGHT: Do you know Kemal Okuz?

WITNESS: I know the name related to the ... to that group.

MORGAN: To AFAZ?

WITNESS: Yes
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MORGAN: Okay
WITNESS: Right?
MORGAN: Well you tell me which groups are you familiar with Oksuz?

WITNESS: I don’t know the people involved. I think that’s the name associated with the second
one.

WALKER: With the Assembly of Friends of Azerbaijan.
MORGAN: Okay.

WALKER: Is that what you meant?

WITNESS: Yeah.

WALKER: Okay.

WRIGHT. Do you know his relationship at all with SOCAR?
WITNESS: No

MORGAN: Are you aware of him having any relationship with SOCAR?
WITNESS: No

MORGAN: Have you met Mr. Oksuz?

WITNESS: I don’t think... well maybe I don’t know.
MORGAN: You don’t recall ever?

WITNESS: No I don’t... well yeah I don’t recall.
MORGAN: Okay

WRIGHT: Do you know an I’m just going to spell this out cause I’m not going to be able to
pronounce it correctly, first name IRADA last name AKHOUNDOVA, I think it’s Irada
Akhoundova.

WITNESS: No

WRIGHT: Okay I want to ask a few questions just specific to the convention are you familiar
with the US — Azerbaijan Convention?

WITNESS: Yes

WRIGHT: It’s an annual event in May
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WITNESS: Yes
WRIGHT: Did you attend the first event in DC in 2012 T believe it was in the Willard that year?
WITNESS: I did.

WRIGHT: Do you remember anything generally about the convention? I believe ConocoPhillips
was a sponsor for that convention?

WITNESS: I think so.
MORGAN: What do you recall about that 2012 convention? You said that you attended?
WITNESS: I did not all of it just some of it.

MORGAN: Just some of it... was it a multi-day... do you remember if it was a multi-day
convention?

WITNESS: I think two days
MORGAN: Two days.

WITNESS: and a series of panels and different people who are involved in Caspian issues,
speaking on you know different subjects.

MORGAN: How did you .... How did ConocoPhillips become involved with that convention?
Do you recall how that was? I think we.... I think from what we’ve seen ConocoPhillips was a
sponsor of that 2012 Convention is that correct?

WITNESS: Yes.
MORGAN: Do you recall how that sponsorship came about?
WITNESS: No

MORGAN: Is that something you would’ve been involved with? Determining whether or not
ConocoPhillips would be a sponsor? Or conversations about sponsorship levels?

WITNESS: Sometimes a request for sponsorship, and this is the bigger picture, might come
through to me.

MORGAN: Sometimes it might come through to you?
WITNESS: Yeah
MORGAN: But sometimes it might not?

WITNESS: Sometimes it doesn’t
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WALKER: Tt does not — sometimes you said?
WITNESS: Sometimes it does not. In this case for Azerbaijan, it did not or does not.

WALKER: And are you talking about the 2012 convention now or...? Cause that’s what we are
focusing on. Yeah.

WITNESS: Yeah

MORGAN: So do you... so the 2012 sponsorship that was not something that was handled by
you or that you were involved with. But do you know who did handle that for ConocoPhillips, do
you have any sense who that may have been?

WITNESS: It was probably Bill Burkett or I'm sorry...

WALKER: Do you know that for a fact?

WITNESS: No

MORGAN: That’s just your speculation that it was probably Bill?

WITNESS: Yeah.

WRIGHT: What did you understand the purpose of the convention to be? The 2012 convention.

WITNESS: To promote Azerbaijan and to promote the US-Azeri relationship government to
government relationship and the business opportunities and other opportunities in Azerbaijan

MORGAN: And what was your role in attending the convention? What did you do while you
were there?

WITNESS: Just attended some of the panels, lunch.

WRIGHT: Do you remember who organized that convention?

WITNESS: No

WRIGHT: Did you have any sense of how the convention was being funded?
WITNESS: I.... well-funded by different interested parties, sponsorships.

WRIGHT: Did you have any sense that one sponsor may paying more for the convention than
others?

WITNESS: My own sense was that was likely SOCAR that was the primary platinum sponsor or
whatever that would be called.
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MORGAN: Do you remember what gave you that sense?

WITNESS: It’s not very unusual in a situation, not just Azerbaijan but in a meeting like that, that
there would be one large sponsor. In this case it made sense it was going to be SOCAR or
perhaps BP but I don’t really remember.

WALKER: You say that it’s your sense... excuse me....

WRIGHT: Go ahead

WALKER: You say that’s your sense about SOCAR? Is that something you know for a fact?
WITNESS: No

WALKER: So that’s speculation

WITNESS: Yes

MORGAN: Is that based on signage maybe you saw at the convention or conversations you had
there do you recall?

WITNESS: I think SOCAR was prominently featured on the program in bigger letters than
anybody else might have been.

WRIGHT: Now I want to turn our focus to the 2013 convention in Baku I understand that you
didn’t attend the convention.

WITNESS: I did not.

WRIGHT: But I want to ask about some of the discussions leading into the convention. So
ConocoPhillips was not initially going to be a sponsor for that convention was it?

WITNESS: No

MORGAN: We’ll take you through some documents here to refresh your recollection we are
hoping that you can help sort of the context of some of these emails and.. ..

WRIGHT: So I've handed Ms. WITNESS a document bates labeled OCE-COP-05 and 06
MORGAN: Take as much time as you’d like to review these emails here.
WITNESS: Okay

WRIGHT: So this is beginning of April 2013 and Oksuz is asking Ms. Orelup for sponsorship.
Whether or not they are interested in sponsorship. Oksuz says it will cost a minimum of
$250,000 and COP decided not to sponsor is that a fair summary of the emails? Do you
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remember any of the conversations about this specific sponsorship level, why... any
conversations why COP wasn’t going to sponsor it at this level?

WITNESS: I wasn’t involved in any conversations. Only what I knew from reading the email.

MORGAN: So let me go through this a little bit. So it appears that Mr. Oksuz first reached out to
Ms. Orelup on 06 that second page. She suggested or asked if $5,000 would be sufficient? He
then responds saying that the minimum is $250,000 and that conversation gets. .. it looks like it
1s forwarded on to you by Ms. Orelup. And she says “for the obvious reasons we are not in the
position to participate.” How did you? What were those obvious reasons? Just the amount
$250,000 or are there other reasons that you interpreted her to be referring to in that email?

WITNESS: The amount.

MORGAN: Just the amount? But you weren’t.... were you aware that... I mean the email from
Kemal the first one.... Or excuse me the email to you from Ms. Orelup the sponsorship this year
is at $250,000 but you weren’t aware of the sponsorship of ConocoPhillips was the year before?

WITNESS: No

WRIGHT: Orlep asks “Would $5,000 be sufficient?” is that more typical of the types of
sponsorship levels for conventions like these or?

WITNESS: Yes.

MORGAN: So why.... Do you have any sense of why all of the sudden the asked jumped to
$250,000 did that catch you off guard or raise any red flags with you?

WITNESS: No I just thought it was silly.

WRIGHT: Latter ConocoPhillips did decide to sponsor the event at a much lower amount, do
you remember that?

WITNESS: I was not involved in that decision and I did not know about it.

WRIGHT: Okay so no one mentioned to you later on that we have in fact decided to sponsor this
convention.

WALKER: When you say later on what time frame are you talking about?

WRIGHT: I’m going to show you a document bates label OCE-COP- 43 through 46. Take a look
at these and I realize that you are not listed on this but on the last page you’ll see there’s a
different invite for the... for this convention.

MORGAN: So take your time to review these especially since these were emails that you
weren’t on. Take as much time as you need to look at those.

10
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WITNESS: [inaudible] still reading these backwards.
WRIGHT: Yeah

MORGAN: It does help if you start on the last page....
WALKER: and go forward.

WITNESS: Okay

WRIGHT: Let’s start from the last page. With 46 at the bottom. So this is SOCAR asking
ConocoPhillips to sponsor the convention and the amount at which they are asking people to
sponsor has changed. Does this seem unusual to you at all that the request for sponsorship of the
convention 1s coming from SOCAR.

WALKER: When you say “did it seem unusual?”
WRIGHT: Yes
WALKER: What do you mean? Do you mean now does it seem?

MORGAN: Let’s get a little more context. So the previous salutation from Kemal Oksuz in April
of 2013. You know we talked about these emails and it looks like the $250,000 request was
denied. Were you... were you aware of any other conversations about potential sponsorship or
ConocoPhillips being solicited for sponsorships after this you know April 3 email exchange

WITNESS: No
MORGAN: So as far as you are concerned that ended the issue?
WITNESS: Yes.

MORGAN: And you weren’t aware... were you aware before today that SOCAR had
subsequently solicited sponsorship from ConocoPhillips?

WITNESS: I didn’t know that until. ..
MORGAN: until right now...
WITNESS: Well until I read the documents.

WALKER: and let’s just say, other than today in preparation for the interview for today. Can we
put it in that context?

MORGAN and WRIGHT: That’s fine.

WALKER: Is that fair to say?
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WITNESS: yes

MORGAN: So does that strike you as unusual, that after this initial request had been denied that
there was a second request directly from SOCAR to ConocoPhillips?

WITNESS: It doesn’t strike me as unusual that you know people start out at $250,000 and when
they find out that no one wants to sponsor those events that amount they bring it down to more
normal sponsorship levels.

MORGAN: Are.... Do you know why this solicitation from SOCAR wasn’t forwarded on to
you? Why you weren’t part of this conversation? Any sense of why that might have been?

WITNESS: No I don’t. It was an internal Houston decision about the business.

WRIGHT: Is this one of those things in that bucket where sometimes you might be involved in
discussions or is this in the bucket where you might not? Or both?

WITNESS: Yes, it’s one of those... It’s one of those times when I was not involved or was not
included in this decision making process through here.

MORGAN: Were you. And you weren’t aware of the solicitation?
WITNESS: I was not aware.

MORGAN: Okay so nobody called you to ask you about it or gave you input on this solicitation
from SOCAR?

WITNESS: Yes...No one.
MORGAN: No one touched based. Okay.

WALKER: And I know the documents show it but just for the record we are talking about an
email chain back in May 13 and 14 2013 right?

WRIGHT: Yes

WALKER: Just to make sure we set the....

MORGAN: Yes it is bates labeled OCE-COP 046 that’s the solicitation we’re referring to.
WALKER: Right.

WRIGHT: And you can see in the subsequent emails that there are discussions about whether or
not COP should sponsor the event, you don’t remember being included in any sort of discussions
about whether ConocoPhillips should sponsor or attend this convention?

WITNESS: I do not remember being included in any of those discussions.
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MORGAN: I want to ask you about its page bates labeled OCE-COP 044. Let’s see if you can
help us understand an email here. It appears to be about the email. It starts on 43 from Ms.
Orelup to Lynn Strickland William Burkett on Tuesday May 14, 2013 and she writes to
Strickland and Bill I’1l go ahead and respond locally about COP participation in the Convention
with SOCAR. However we need to get an invoice for the sponsorship from AFAZ or Turquoise
Council to avoid FCPA issues.

WRIGHT: It also goes on to say it would be nice to include a congragilatory paragraph in our
response to SOCAR and Kemal.

WITNESS: Okay right

MORGAN: Do you have any sense as to why... why it was that Ms. Orelup preferred to receive
a receipt from AFAZ or Turquoise Council as opposed to SOCAR? I know it says here to avoid
FCPA issues, do you have a sense of what those potential issues might have been? Was there a
concern on being invoiced directly from SOCAR?

WITNESS: I don’t other that....

MORGAN: Do think you have any sense of what that might be? Is that a standard practice for
ConocoPhillips?

WITNESS: Anything we sponsor like this it’s always under the agues of the membership
organization or a non-government organization. Not a business but a....

WRIGHT: Based on 2012 convention
WALKER 2012 or 2013

WRIGHT: 2012 convention does it surprise all in 2013 that there seemed to be a discussions
about whether or not an invoice might come from either AFAZ, TCAE or SOCAR mentioned in
the 2013 Convention?

WITNESS: I don’t know how the May 2012 sponsorship was done. Is that what you are asking?
WRIGHT: Yeah. Okay I want to ask you....

WALKER: Hold one second. Do you have a question?

WITNESS: No I guess not.

WALKER: Okay, you can take a minute if you want to and step out

WITNESS: Yeah

WALKER: Do you mind if we just cut that for a moment?
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MORGAN: Sure that’s fine
WITNESS: JustoneI...
MORGAN: Pause that recording
WRIGHT: Yep
WITNESS: Sorry I just want to ....
PART 2
MORGAN: Be sure to move that.
WRIGHT: Yep, Alright

WALKER: And can we be put on the record just thanks for letting us step out briefly. Tt was
largely just I think that... T wanted to respond a little it to Mr. Wright’s last question.

WITNESS: Do you want to repeat that question?
WALKER: Why don’t you go ahead?
WRIGHT: Yeah

WITNESS: This goes to this why was SOCAR contacting us and so forth and what does that
mean. It doesn’t surprise me that SOCAR who was a big booster in doing this meeting having
their partners in country to also sponsor that’s all. 1t’s not a surprise that they would do that.

MORGAN: Just so that you know sometimes things that are completely standard practice in the
business world and completely the norm sometimes given the sort of strange and somewhat
counterintuitive box of congressional ethics rules means that when we are asking about
something it’s relevant for our purposes doesn’t mean to suggest in any way that there was some
unusual practice on ConocoPhillips hand. T hope there’s not a disconnect there. So sometimes the
questions can come across suggesting that you or someone in ConocoPhillips did something
wrong. That’s not what we mean to suggest at all it’s just relevant to the ethics rules. You know
Mr. WALKER knows that the ethics rules can be a bit... you know they are a bit different than
in the business world.

WITNESS: Thanks
WALKER: I think the work that is often used is counter- intuitive. But not all of it.
MORGAN: Not all of it

WITNESS: Sorry go ahead.
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MORGAN: I think now we have some questions for you about your interaction with
Representative Bridenstine’s office.

WRIGHT: Do you know Representative Bridenstine?
WITNESS: No

WRIGHT: Do you know his Chief of Staff, Joe Kaufman?
WITNESS: Only by email.

WRIGHT: I’'m going to show you a document it’s OCE-COP 01.
WITNESS: Okay

WRIGHT: Now I want to direct your attention to the bottom of that page an email from Joe
Kaufman to Ms. Stuchman. Do you remember having subsequent conversations with Mr.
Kaufman about this question the nature of ConocoPhillips sponsorship of the convention in
Baku?

WITNESS: Yes

WRIGHT: What did you talk to him about? Was there... you know, what was he concerned
about? What did he ask about? What did you tell him?

WITNESS: That I didn’t think we were sponsoring.

MORGAN: So this gets forwarded on to you, you know, this is March 28 2013 T think that’s if |
recall from the other email this is, you know before I think Ms. Orelup had forwarded on to you
the solicitation from Oksuz.

WITNESS: Right

MORGAN: So this may have been... do you recall if maybe this was the first time you learned
of ConocoPhillips sponsorship of the convention, of the 2013 Convention? Or at least that
someone was making that representation?

WITNESS: Yes

MORGAN: Okay did that catch you off-guard was that a surprise to you?
WITNESS: I guess it was a surprise.

MORGAN: Do you want to go through 8 now or....

WRIGHT: couple of files
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MORGAN: Okay we have a couple of emails that will help refresh recollection.
WALKER: Guys when you say surprised, you mean that it was news to you or...?
WRIGHT: Yes

WITNESS: Okay it was news to me that we were listed as a sponsor on a meeting being held in
Baku. And because I had not been involved in any decision about sponsorship in a meeting in
Baku. And in this not knowing what meeting even was being talked about.

WRIGHT: And then I’m showing you a document marked OCE-COP-07. You’ll see you're
having... it looks like an exchange of emails and potentially some conversations with Mr.
Kaufman and then real quick... I’'m showing you a document marked THJE 12 and 13. Is this do
you remember... it this the document that Mr. Kaufman sent to you as part of your discussions?

WITNESS: I don’t remember it may have been.

MORGAN So looking at this 07 OCE COP 07 there’s the email in the middle there from Joe
Kaufman to you he says, document attached, citing COP is sponsoring, bottom of page. So do
you recall that he did send you a document that you know listed ConocoPhillips as a sponsor of
the Convention?

WITNESS: Yeah, [ mean it says here that there was an attachment.

MORGAN: Yeah do you recall seeing that attachment? You don’t know if this is specifically a
copy of that attachment?

WITNESS: No
WALKER: And by this it is the THIB Document you are referring too?
WRIGHT: 12 Yeah

MORGAN: and then you responded to him on April 3 basically saying that ConocoPhillips....
Well saying that ConocoPhillips is not sponsoring the Baku event?

WITNESS: Right

MORGAN: And you said “T'm happy to discuss further.” Do you recall if there was a subsequent
conversation with Joe Kaufman about it?

WITNESS: I don’t recall.

MORGAN: You don’t recall.
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WRIGHT: Do you remember any discussion that you may have had with the Houston office
about whether or not ConocoPhillips was going to sponsor other than that email exchange that
we looked at in the beginning?

WITNESS: Only that email exchange is my... is what I recall on... our sponsoring that meeting.
WRIGHT: One more document before we... it’s OCE COP 08 and 09.
WITNESS: Okay

WRIGHT: And at the bottom of 08 you talk about being listed as sponsors at the bottom of the
program and presuming this is in response to the document that Mr. Kaufman had sent.

WITNESS: Right

WRIGHT: and then you say “along with Chevron, BP, and of course SOCAR.” It there a reason
you said “of course SOCAR?”

WITNESS: It was being held in Azerbaijan and they are the national oil company for Azerbaijan.

WRIGHT: and then up at the top. So it looks like Kaufman was looking for assurances about
ConocoPhillips role in the conference and maybe about the conference more generally. And up
at the top you talked about his being invited as your guest to the meeting. He would go for free.
They have to be able to say who was paying since we are listed as sponsors he wants to know
what our role is and whether we would be paying for his trip. It’s difficult to find out who these
hosts are. AFAZ and TCAE and whether this is a cover for SOCAR or the Azeri Government he
needs to know. Were these concerns that Kaufman raised with you?

WITNESS: As far as I recall.

WRIGHT: Okay so this wasn’t a.... he was asking you about these organizations AFAZ and
TCAE in addition to ConocoPhillips role in the convention.

WITNESS: Right
MORGAN: Do you remember how he asked you about those?
WITNESS: No

WRIGHT: Do you remember responding to him and talking to him, giving him any response
other that ConocoPhillips is sponsoring the convention?

WITNESS: That’s all I recall.
MORGAN: Do you recall any emails or conversations with him about AFAZ and TCAE? I mean

you have this email here from you saying what his concerns are. You write “ is difficult to find
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out these organizations are. AFAZ and TCAE if this is a cover for either SOCAR or the Azeri
Government he needs to know. So do you ever give him a response on those questions on
whether or not you know who AFAZ and TCAE were and whether or not they were a cover for
SOCAR and the Azeri Government?

WITNESS: I don’t remember.

MORGAN: You don’t remember. Do you remember ever, sort of, digging into that issue or
research or calling around to find out about AFAZ and TCAE?

WITNESS: T don’t remember

WRIGHT: Is raising a question like this whether or not AFAZ or TCAE are a Cover for SOCAR
and the Azeri Government. Is that something you would’ve raised?

WITNESS: No he asked. As far as I recall he was asking you know what were they and it
seemed reasonable to me that he would want to know.

MORGAN: And you don’t recall giving him an answer on that?
WITNESS: I don’t

WRIGHT: Do you recall putting him in touch with anyone else who might’ve been able to
answer those questions?

WITNESS: I don’t. I don’t recall

WALKER: Let me just ask guys. The email you showed us on page 7 at the top where Ms.
WITNESS says “Joe this is the same group who hosted a similar meeting in WDC last April.”
Isn’t that by way of response to his question?

MORGAN: Well let me pose my question to Ms. WITNESS. So I mean...

WITNESS: I’'m just trying to get the order of these in my head so yeah I think I do respond to
him.

MORGAN: And your response is on 07
WITNESS: Right

MORGAN: You said “this is the same group who hosted a similar meeting in WDC Last April.
And when you say “this is the same group” do you know which group you’re referring to?

WITNESS: AFAZ

MORGAN: AFAZ okay.
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WRIGHT: You also said “and I’m happy to discuss further” did he ever call to ask or inquire
further about the 2012 convention or about AFAZ and TCAE?

WITNESS: 2012 or 2013?

WRIGHT: In 2013 did Kaufman... so at the end of this email OCE COP 07 after you say  this
is the same group who hosted a similar meeting last April.” You say “does this info help I'm
happy to discuss further” did you have any further discussions with him did he ever ask what
was the nature of the sponsorship in 2012 or anything, anything further on that?

WITNESS: I don’t remember having another conversation.

WRIGHT: Do you remember an event that was hosted by AFAZ in July 2013 in the Hyatt on
Capitol Hill?

WITNESS: No I haven’t no.
WRIGHT: Have you been to Baku before? Or Azerbaijan?
WITNESS: Only at the airport.

MORGAN: So this exchange OCE-COP 07 is you know on April 3 that email. You know as we
talked about you didn’t know it but it turns out that later on SOCAR solicited ConocoPhillips for
a sponsorship. Do you know if anybody from ConocoPhillips then reached out to Joe Kaufman
or Bridenstine’s office to let them know that ConocoPhillips status as a sponsor had changed?

WITNESS: I do not know. I doubt it but I do not know.

WRIGHT: Did anyone from Bridenstine’s office follow up after the convention to say I noticed
that ConocoPhillips was in fact listed as a sponsor to the Convention or any questions like that?

WITNESS: No

MORGAN: Did you have any communications with Representative Bridenstine about the 2013
Convention?

WITNESS: No

MORGAN: Anybody else in Representative Bridenstine office that you may have communicated
with about this?

WITNESS: No
MORGAN: So it would’ve been Just Mr. Kaufman?

WRIGHT: Do you remember any conversations with any other members of Congress regarding
this convention?
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WITNESS: No

MORGAN: I think you have a general sense of what we’re interested in is there any other
information that we... that you feel like you might like us to know about the 2013 Convention?

WITNESS: I don’t think so. You know there are like two separate tracks here you know the
Congressman’s staff reaching out cause they saw ConocoPhillips or Texas company that’s sort
of one track of that. And then everything that went on with our own decisions about sponsorship
or not is a completely different track, a business track that was going on in Houston. So they
really didn’t come together.

MORGAN: Okay that makes sense. Let me just take a glance at my notes real quick to see if
there’s anything that I wanted to follow up with you on. I think that’s... those are all the
questions we have so I think we’ll go ahead and end the recording.

WITNESS: Thank you
WALKER: Thank you

WRIGHT: Thank you
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From: Kenul Ismailova <_@socar.az>

Sent: Monday, June 10,2013 12:18 AM

To: Kemal Oksuz <_@gmail.com>

Ce: Zaur Gahramanov <5lzlzGzGzGGEEEEE /socar.az>

Subject: RI¢: Improtant: U.S. - Azerbaijan Convention sponsorship issue

Dear Kemal bey,

Please find the below list of companies which have taken part as a sponsorship on US-Azerbaijan convention, Baku , May 28-29, 2013.

N Company Name Surname Position Contact {email)
1 | Caspian Driling Company (Main Sponsor) Farid Akhundov General Direktor I @ casoian drilling.com
MCDERMOTT CASPIAN CONTRACTORS, INC Senior Director,
2 . lan Cochran - . I @ cdermott.com
(Silver Sponsor) Caspian Operations
3 AZERI M-I DRILING FLUIDS LTD (Silver Nickolas Hore Country Manager @5 /b.com
Sponsor)
4 | M.I. SWACO (Silver Sponsor) Sultan Sultanov Representatiove In I ©s'b.com
Azerbaijan
. Manager, External and .
5 | CONOCO (Silver Sponsor) Luda Orelup Government Affairs _@ConocoPhl\Ilgs.com
6 | KBR (SilverS Ud sh Director of KBR Kb
(Silver Sponsor) ay eorey Downstream I ©kbr.com
7 | BP (Silver Sponsor) Gorden Birrell Pres_ldent of AGT IR ©bp.com
Regional

Please if any further question do not hesitate to contact with me.
Thank you.

Kind Regards,

Sent: 9 iyun 2013 13:21

To: Kemal Oksuz

Cc: Kenul Ismailova

Subject: Re: Improtant: U.S. - Azerbaijan Convention sponsorship issue

Kenui plz advise to Kemai bey the latest list and contact address for invoice issuance.

z

Sent from my iPhone

On 9Jun 2013, at 01:39, Kemal Oksuz -@_gm_gj_l_.__c_gm> wrote:

Zaur Bey,

| have received payments from Caspian Drilling and ConocoPhillips so far. KBR has processed their payment. | am sending invoice and W3

form to BP. Who else should we ask for payment?
Pease advise!

Kemal Oksuz
President, Turquoise Council of Americans and Eurasians
9200

www tcae.org

o oo

Sent from my iPad

SOCAR00000183
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On Jun 8, 2013, at 1:18 AM, Zaur Gahramanov <G &socar.az> wrote:

Dear Kemal bey,
Chevron at the end skiped.

Regards,
Zaur

Sent from my iPhone

On 7 Jun 2013, at 21:37, Kemal Oksuz -@gm_gi_lg_o_nl> wrote:

Zaur Bey,
Did Chevron confirm their sponsorship? If so, | should have sent them W9 and invoice.
Please advise.

Kemal

Sent: Wednesday, May 15, 2013 2:42 AM
To: I omail.com

Cc: N com
Subject: PW: Improtant: U.S. - Azerbaijan Convention sponsorship issue

Kemal bey,

Can you please address the request of Chevron.
Thanks in advance,

Zaur

From: Azimova, Fidan [Contractor] [mailto: Ill@chevron.com]

Sent: Wednesday, May 15, 2013 11:32 AM

To: Zaur Gahramanov

Subject: RE: Improtant: U.S. - Azerbaijan Convention sponsorship issue

Dear Zaur,

Thank you for help!
| have a just quick question for you, could you please send me the information/ mission of statement about AFAZ?
Because there is no information about it on AFAZ website.

Kind regards,

Fidan Azimova
Management Assistant

M @chevron.com

Eurasia Business Unit
Chevron Khazar,Ltd

96, Nizami street,AZ1010
City: Baku, Azerbaijan

Sent: Tuesday, May 14, 2013 8:25 PM
To: Akhundov, Baktiyar; Azimova, Fidan [Contractor]

Cc: NG gmai
.

Subject: PW: Improtant: U.S. - Azerbaijan Convention sponsorship issue
Dear Bakhtiyar muallim,Fidan khanum,
Please see the letter attached.

Regards,
Zaur

SOCAR00000184
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From: Kemal Oksuz [mailto_@gmail.com]

Sent: Tuesday, May 14, 2013 7:49 PM

To: Mammad Nazaraliyev

Cc: Zaur Gahramanov; Eldar Orucov

Subject: RE: Improtant: U.S. - Azerbaijan Convention sponsorship issue

Attached is the CHEVRON Sponsorship Letter.

Best, KO

SOCAR00000185
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MB NO. 1124-0006; Expires February 28,2014
U.S. Department of Justice . Exhibit A to Registration Statement
Washington, DC 20530 +Pursuant to the Foreign Agents Registration Act of :
' 1938, as amended
|

INSTRUCTIONS. Furnish this exhibit for EACH foreign principal listed in an initial statement and for EACH additional foreign principal acquired
subsequently. The filing of this document requires the payment of a filing fée as set forth in Rule (d)(1), 28 C.F.R. § 5.5(d)(1). Compliance is
accomplished by filing an electronic Exhibit A form at http://www.fara,gov.or-an original form signed by or on the behalf of the registrant.

£y

Privacy Act Statement. The filing of this document is required by the Foreign Agents Registration Act of 1938, as amended, 22 U.S.C. § 611 et seq.,
for the purposes of registration under the Act and public disclosure. Provision of the information requested is mandatory, and failure to provide this
information is subject to the penalty and enforcement provisions established in Section 8 of the Act. Every registration statement, short form
registration statement, supplemental statement, exhibit, amendment, copy of informational materials or other document or information filed with the
Attorney General under this Act is a public record open to public examination, inspection and copying during the posted business hours of the
Registration Unit in Washington, DC. Statements are also available-online at the Registration Unit’s webpage: http://www.fara.gov. One copy of

- every such document, other than informational materials, is automatically provided to the Secretary of State pursuant to Section 6(b) of the Act, and
copies of any and all documents are routinely made available. to other agencies, departments and Congress pursuant to Section 6(c) of the Act. The
Attorney General also transmits a.semi-annual report to Congress on the administration of the Act which lists the names of all agents registered under
the Act and the foreign principals they represent, This report is available to the public in print and online at: http://www fara.gov.

Public Reporlmg Burden. Public reporting burden for this collection of information is estimated to average .49 hours per response, including the
time for reviewing instructions, searching existing data sources, gathermg and maintaining the data needed, and completing and reviewing the
collection of information. Send comments regarding this burden estimate or any other aspect of this collection of information, including suggestions
for reducing this burden to Chief, Registration Unit, Counterespionage Section; National Security Division, U.S. Department of Justice, Washington,
DC 20530; and to the Office of Information and Regulatory Affairs, Office of Management and Budget, Washington, DC 20503,

1. Name and Address of Reégistrarit ' ' . 2 Reglstratlon No.
APCO Worldwide Inc.
700 12th St. NW, Stiite 800 ‘ 6184
Washington, DC 20005 -

3. Name of Foreign Principal 4, Principal Address of Foreign Principal

" Assembly of the Friends of Azerbaijan , Galleria Tower 1, 2700 Post Oak Blvd.,, Suite 1750
y : - |+ Houston, TX 77056

5. Indicate whether your foreign principal is one of the foliowing:
[0 Foreign government
[ Foreign political party _ _
Foreign or domestic organization: If either, check one of the following:

[ Partnership : . O Committee
O Corporation . [J Voluntary group
[0 Association & Other (specify) Non-profit orgamzatlon

O Individual-State nationality _

6. If the foreign principal is a foreign government, state:
a) Branch or agency represented by the registrant

N/A

b) Name and title of official with whom registrant deals
N/A

7. 1f the foreign principal is a foreign political party, state:
a) Principal address

N/A

b) Name and title of official with whom registrant deals N/A

¢) Principal aim N/A

Formerly CRM-157
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- 8. Ifthte foreign principal is not a foreign governmtent or a foreign political party:
a) State the nature of the business or activity of this foreign principal.
. The foreign principal is an educational, charitable, 